

ရှင်လုကာခရစ်ဝင်

ယေရှု၏ဘဝဖြစ်စဉ် အကြောင်းကို ရှင်လုကာက ရေးသားတင်ပြခြင်း

1 ချစ်စွာသောသော်ဖိလု၊ များစွာသောလူတို့သည် အကျွန်ုပ်တို့၌ ဖြစ်ပျက်သောဖြစ်ရပ်များ၏သမိုင်းကို ရေးသားရန် ကြိုးစားကြ၏။² ထိုသူတို့သည် အချို့သော အခြားလူတို့ ထံမှ အကျွန်ုပ်တို့သင်ယူသော တူညီသည့်အရာများကို ရေးသားကြ၏။ ထိုသူတို့သည် ထိုဖြစ်ရပ်များကို ရှေးဦးစွာမှစ၍ မြင်သောသူများ ဖြစ်၍ ဘုရားသခင်၏နှုတ်ကပတ်တော်ကို ဟောပြောရန် အစေတော်ခံများ ဖြစ်လာကြ၏။³ အလွန်မြင့်မြတ်သောသူ၊ အကျွန်ုပ်သည် အရာခပ်သိမ်းကို ရှေးဦးစွာမှစ၍ စေ့စပ်သေချာစွာ လေ့လာခဲ့သည်ဖြစ်၍၊ အကျွန်ုပ်သည် ထိုဖြစ်ရပ်အားလုံးကို ကိုယ်တော်ထံသို့ အစဉ်အတိုင်း ရေးသားသင့်ကြောင်း အကြံရှိပါ၏။ ထို့ကြောင့် ကျမ်းစာတစ်စောင်အဖြစ် အစီအတိုင်း ရေးသားပြုစု၏။⁴ ကိုယ်တော်သင်ပြီးသောအရာအားလုံးတို့သည် ဧကန်အမှန်ဖြစ်သည်ကို ကိုယ်တော်သိနိုင်မည်အကြောင်း အကျွန်ုပ်သည် ထိုဖြစ်ရပ်အားလုံးတို့ကို ရေးသား၏။

ဇာခရိနှင့်လေဂျူဗတ်

⁵ ထိုအချိန်ကာလသည် ယုဒပြည်ကို ဟေရုဒ်* ဘုရင်၏အုပ်စိုးစဉ်ဖြစ်၏။ ထိုတိုင်းပြည်တွင် ဇာခရိအမည်ရှိသော ယင်ပုရောဟိတ်တစ်ယောက်ရှိ၏။ ဇာခရိသည် အဘိယအသင်း*

ဟေရုဒ် ဟေရုဒ်မင်းကြီး) ယုဒပြည်မှ ဟေရုဒ်တစ်ဘီစီ 40မှ 4 ဘီစီ

အဘိယအသင်း ယုဒလူမျိုး ယင်ပုရောဟိတ်များသည် အဖွဲ့ 24 ဖွဲ့ဖြင့် ပိုင်းခြားလေ့ရှိသည်။ 1 ချာချပ် 24။

ဝင်ဖြစ်၏။ ဇာခရိ၏ဇနီးသည် အာရုန်အမျိုးအနွယ်မှ မွေးဖွားသောသူဖြစ်၏။ သူမ၏အမည်မှာ လေဂျူဗတ်ဖြစ်၏။⁶ ဇာခရိနှင့် လေဂျူဗတ်တို့သည် ဘုရားသခင်ရှေ့တော်၌ ပြောဆိုမတ်သောသူများ ဖြစ်ကြ၏။ သူတို့သည် ထာဝရဘုရား၏ပညတ်ချက်တို့နှင့် စည်းမျဉ်းအားလုံးတို့ကို လိုက်နာရာတွင် အပြစ်တင်ခံခဲ့မရှိ။ အခြားသူတို့ကိုလည်း လိုက်နာရန် တိုက်တွန်းကြ၏။⁷ သို့သော်လည်း၊ လေဂျူဗတ်သည် မြဲသောကြောင့်သူတို့သည် သားမရှိ။ ထို့အပြင် သူတို့နှစ်ယောက်တို့သည် အသက်အရွယ်ကြီးရင့်ကြ၏။

⁸ ထိုအချိန်သည် ဇာခရိ၏ယင်ပုရောဟိတ်အဖွဲ့က ယင်ပုရောဟိတ်အမှုကို ဆောင်ရွက်ရန်အချိန်ဖြစ်၏။ ထိုကြောင့် ဇာခရိသည် ဘုရားသခင်ရှေ့တော်၌ ယင်ပုရောဟိတ်အမှုကို ဆောင်ရွက်လေ၏။⁹ ယင်ပုရောဟိတ်တို့သည် နံ့သာပေါင်း မီးရှို့ပူဇော်ရန် ယင်ပုရောဟိတ်တစ်ဦးကို ရွေးချယ်ရစေမြဲဖြစ်၏။ ထိုအလုပ်ကို လုပ်ရန် ဇာခရိအား ရွေးချယ်ကြ၏။ ထို့ကြောင့် ဇာခရိသည် နံ့သာပေါင်းစုံမီးရှို့ပူဇော်ရန် ထာဝရဘုရား၏ဗိမာန်တော်အတွင်းသို့ ဝင်သွားလေ၏။¹⁰ ဗိမာန်တော်အပြင်ဘက်တွင် အလွန်များပြားသောလူများ ရှိနေကြ၏။ သူတို့သည် နံ့သာပေါင်းစုံမီးရှို့ပူဇော်ချိန်တွင် ဆုတောင်းနေကြ၏။¹¹ ထိုအခါ နံ့သာပေါင်းစုံမီးရှို့ပူဇော်သောယင်ပုလွင်၏ညာဘက်၌ ထာဝရဘုရား၏ကောင်းကင်တမန်တစ်ပါး ရောက်ရှိလာ၍ ဇာခရိ၏ရှေ့တွင် ရပ်နေ၏။¹² ဇာခရိသည် ကောင်းကင်တမန်ကို မြင်သောအခါ စိတ်လှုပ်ရှား၍ ကြောက်ရွံ့တုန်လှုပ်သွား၏။¹³ သို့သော်လည်း၊ ကောင်းကင်တမန်တော်က ဇာခရိအား

“ဇာခရိ၊ မကြောက်နှင့်။ ဘုရားသခင်သည် သင်၏ဆုတောင်းသံကို ကြားတော်မူပြီ။ သင့် ဇနီးဇလိဂူဗက်သည် သားယောက်ျားမွေးဖွား လိမ့်မည်။ ထိုကလေးကို ယောဟန်ဟုအမည် မှည့်ရမည်။¹⁴ သင်တို့သည် သူ့ကြောင့် ဝမ်း မြောက်ပျော်ရွှင်ခြင်းရရှိလိမ့်မည်။ လူအများ တို့သည် သူ၏မွေးဖွားခြင်းကြောင့် ဝမ်းမြောက် ရလိမ့်မည်။¹⁵ ယောဟန်သည် ထာဝရဘုရား ၏ရှေ့တော်၌ကြီးမြတ်သူ ဖြစ်လိမ့်မည်။ သူ သည် စပျစ်ရည်ဖြစ်စေ၊ အရက်ဖြစ်စေဘယ် သောအခါမျှ သောက်ရလိမ့်မည်မဟုတ်။ သူ သည် မွေးဖွားချိန်မှစ၍ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ် တော်*နှင့် ပြည့်ဝလိမ့်မည်။¹⁶ ယောဟန်သည် ယုဒအမျိုးသားအများတို့ကို သူတို့ဘုရားသခင် ထာဝရဘုရားထံတော်သို့ ပြန်လည်ပို့ဆောင် လိမ့်မည်။¹⁷ ယောဟန်သည် ဘုရားသခင်ရှေ့ တော်သို့ရှေးဦးစွာသွားလိမ့်မည်။ သူ၌ဇေယ * ၏ဝိညာဉ်နှင့်တန်ခိုးကဲ့သို့ ရှိလိမ့်မည်။ သူသည် မိဘတို့နှင့် သားသမီးတို့ကြား၌ ငြိမ်သက်ခြင်း ကို ယူဆောင်လာလိမ့်မည်။ သူသည် ထာဝရ ဘုရားသခင်ကို မနာခံသောလူတို့အား ပြောင်း လဲစေ၍ မှန်ကန်သောနည်းလမ်းဖြင့် တွေးခေါ် သောသူများဖြစ်စေလိမ့်မည်။ သူသည် လူတို့ ကို ထာဝရဘုရားကြွလာတော်မူခြင်းအတွက် အဆင်သင့်ဖြစ်လိမ့်မည်” ဟုပြောလေ၏။

¹⁸ဇာခရိက ကောင်းကင်တမန်အား “သင် ပြောသောအရာတို့သည် အမှန်ဖြစ်ကြောင်းကို အကျွန်ုပ်သည် အဘယ်သို့သိရမည်နည်း။ အ ကျွန်ုပ်သည် လူအိုဖြစ်၍ အကျွန်ုပ်၏ဇနီးသည် လည်း အသက်ကြီးနေပြီ” ဟုပြန်ပြောရာ။

¹⁹ကောင်းကင်တမန်က “ငါသည် ဂါဗြေလ ဖြစ်၏။ ငါသည် ဘုရားသခင်၏ရှေ့တော်မှာ ရပ်

သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော် ဘုရားသခင်၏ဝိညာဉ် တော်ဟူ၍၎င်း၊ ခရစ်တော်၏ဝိညာဉ်ဟူ၍၎င်း၊ ဥပဇ္ဈာယ် ဆရာဟူ၍၎င်း ခေါ်လျက်ရှိသည်။ သူသည် ဘုရားသခင်၊ ခရစ်တော်နှင့် ပူးပေါင်းပြီး ဤကမ္ဘာပေါ်ရှိလူသားတို့ထံ ၌ ဘုရားသခင်၏အမှုတော်ကို လုပ်ဆောင်သည်။

ဇေယ ဘီစီ-850 လောက်တွင် အသက်ရှင်သောပရော ဖက်ဖြစ်သည်။

နေ၏။ ဘုရားသခင်သည် သင့်ကို စကားပြော ရန်နှင့် ထိုသတင်းကောင်းကို သင့်အားပြောပြ ရန် ငါ့ကိုစေလွှတ်တော်မူ၏။²⁰ ယခုနားထောင် လော့။ သင်သည် ငါပြောသောအရာကို မယုံ သောကြောင့် ဤအကြောင်းအရာမဖြစ်မှီနေ့ တိုင်အောင် စကားမပြောနိုင်ဘဲလျက် နေလိမ့် မည်။ သို့သော်လည်း၊ သင့်အား ငါပြောသော အရာတို့သည် အချိန်တန်လျှင် အမှန်ဖြစ်လာ လိမ့်မည်” ဟုပြောလေ၏။

²¹ဗိမာန်တော်၏အပြင်ဘက် ရှိသောလူတို့ သည် ဇာခရိအား စောင့်ဆိုင်းနေကြ၏။ ဗိမာန် တော်အတွင်း၌ သူသည် အချိန်ကြာမြင့်စွာနေ ခြင်းကြောင့် သူတို့သည် အံ့ဩနေကြ၏။²² ဇာခရိသည် ဗိမာန်တော်အပြင်သို့ ထွက်လာ သောအခါ သူသည် စကားမပြောနိုင်ချေ။ ထို ကြောင့် သူသည် ဗိမာန်တော်အတွင်း၌ ဗျာ ဒိတ်ရူပါရုံကို မြင်ပြီးဟု လူများက ထင်ကြ၏။ သူသည် သူတို့ကို အရိပ်အမှတ်ပေးသော်လည်း စကားမပြောနိုင်ချေ။²³ ဇာခရိသည် ဗိမာန် တော်တွင် မိမိလုပ်ဆောင်ရမည့်တာဝန် ပြီးဆုံး သွားသောအခါ အိမ်သို့ပြန်သွားလေ၏။

²⁴ထိုနောက် ဇေယဗက်တွင် ကိုယ်ဝန်ရှိလာ ၍ သူမ၏ကိုယ်ဝန်ဆောင်ခြင်းကို လျှို့ဝှက်ထား ခြင်းငှါ ငါးလပတ်လုံးအိမ်တွင်း၌အောင်း၍ နေ လေ၏။²⁵ ဇေယဗက်က “ကြည့်ပါ၊ ထာဝရ ဘုရားသည် ငါ့အတွက် အဘယ်သို့ လုပ်ပေး သည်ကို ကြည့်ကြလော့။ ထာဝရဘုရားသည် မိမိကျေးဇူးတော်ကို ငါ့အား ပြသ၍ ငါသည် ငါ့ လူတို့တွင် ခံရသောကျွန်မ၏ကလေးမရှိခြင်း အ ရှက်ကို ဖယ်ရှင်းတော်မူပြီ” ဟုပြောလေ၏။ လူတို့သည် ငါတစ်ခုခုလုပ်မှားပြီးဟု ယူဆခြင်းမှ ရပ်ကြ၏။

အပျိုစင်မာရိ

²⁶⁻²⁷ ဇေယဗက်၏ ကိုယ်ဝန်ခြောက်လပြည့် သောအခါ ဘုရားသခင်သည် ကောင်းကင် တမန်ဂါဗြေလကို ဂါလိလဲပြည် နာဇရက်မြို့တွင် နေထိုင်သောအပျိုစင်မိန်းကလေးတစ်ယောက်

ထံသို့ စေလွှတ်တော်မူ၏။ သူမသည် ဒါဝိဒ်မျိုး နွယ်မှ ဆင်းသက်လာသောယောသပ်ဆိုသူနှင့် လက်ထပ်ရန် စေ့စပ်ထား၏။ ထိုမိန်းကလေး၏ အမည်မှာ မာရိဖြစ်၏။²⁸ ကောင်းကင်တမန် တော်သည် သူမထံသို့ ရောက်လာ၍ “နှုတ် ဆက်ပါ၏။ သင်သည် ကြီးမြတ်သောကောင်း ကြီးကို ခံစားရ၏။ ထာဝရဘုရားသည် သင်နှင့် အတူရှိတော်မူ၏” ဟုပြောလေ၏။

²⁹ သို့သော်လည်း၊ မာရိသည် ကောင်းကင် တမန်၏စကားကြောင့် ထိတ်လန့်သွား၍ ‘ဤ နှုတ်ဆက်ခြင်းသည် အဘယ်သို့ အဓိပ္ပါယ်ရှိသ နည်း’ ဟုအံ့ဩလျက်နေ၏။

³⁰ ကောင်းကင်တမန်ကလည်း မာရိအား၊ “မာရိ၊ ကြောက်ရွံ့ခြင်းမရှိနှင့်၊ အကြောင်းမူ ကား၊ ဘုရားသခင်သည် သင့်အပေါ် အလွန် ကျေနပ်၏။³¹ နားထောင်လော့။ သင်သည် ပဋိသန္ဓေစွဲလိမ့်မည်။ ထိုနောက် သင်သည် သား ယောက်ျားမွေးဖွားလိမ့်မည်။ သင်သည် ထို သားကို ယေရူ ဟုမှည့်ရလိမ့်မည်။³² သူသည် ကြီးမြတ်သောသူဖြစ်လာ၍ လူတို့သည် သူ့ကို အမြင့်မြတ်ဆုံးသော ဘုရားသခင်၏သားတော် ဟုခေါ်ကြလိမ့်မည်။ ထာဝရအရှင်ဘုရားသခင် သည် သူ့အဘဒါဝိဒ်၏အာဏာကို သူ့အားပေး တော်မူလိမ့်မည်။³³ သူသည် ယာကုပ်အမျိုး အနွယ်တို့ကို အစဉ်မပြတ် အုပ်စိုး၍ သူ၏နိုင်ငံ တော်သည် ဘယ်သောအခါမျှ ဆုံးလိမ့်မည် မဟုတ်” ဟုပြောဆိုလေ၏။

³⁴ ထိုအခါ မာရိက ကောင်းကင်တမန်အား ‘ဤအရာသည် အဘယ်သို့ဖြစ်နိုင်မည်နည်း၊ အကျွန်ုပ်သည် အပျိုစင်တစ်ယောက်ဖြစ်ပါ၏’ ဟု မေးရာ၊

³⁵ ကောင်းကင်တမန်က မာရိအား ‘သန့်ရှင်း သောဝိညာဉ်တော်သည် သင့်ဆီသို့ရောက်လာ လိမ့်မည်။ အမြင့်မြတ်ဆုံးသော ဘုရားသခင်၏ တန်ခိုးတော်သည် သင့်ကို လွှမ်းခြုံလိမ့်မည်။ ထို့ ကြောင့် သင်မွေးဖွားသောကလေးသည် သန့် ရှင်းလိမ့်မည်။ သူ့ကို ဘုရားသခင်၏သားတော် ဟုခေါ်ကြလိမ့်မည်။³⁶ ထို့အပြင် သင်နှင့်အမျိုး

တော်သောလေဝိဂုဗ်ကလည်း ကိုယ်ဝန်ရှိ နေပြီ။ သူမသည် အသက်ကြီးသော်လည်းသား ယောက်ျားမွေးဖွားလိမ့်မည်။ လူတိုင်းသည် သူ မကို ကလေးရနိုင်မည်မဟုတ်ဟု ထင်ကြ၏။ သို့သော်လည်း၊ ယခုတွင် သူမကိုယ်ဝန်သည် ခြောက်လရှိနေပြီ။³⁷ ဘုရားသခင်သည် အရာ ခပ်သိမ်းကို တတ်စွမ်းနိုင်သည်’ ဟုဆို၏။

³⁸ မာရိက “အကျွန်ုပ်သည် ထာဝရဘုရား၏ ကျွန်မဖြစ်ပါ၏။ သင်ပြောသမျှသောအရာ သည် အကျွန်ုပ်၌ ဖြစ်ပါစေ’ ဟုပြန်ပြောလေ၏။ ထိုနောက် ကောင်းကင်တမန်တော်သည် မာရိ ထံမှ ထွက်ခွာသွားလေ၏။

မာရိက ဇာခရိနှင့် လေဝိဂုဗ်ထံသို့ အလည်အပတ်သွားခြင်း

³⁹ မာရိသည် ထ၍ ယုဒပြည်၏တောင်ကုန်း ဒေသရှိမြို့တစ်မြို့သို့ အလျင်အမြန်သွားလေ၏။⁴⁰ သူမသည် ဇာခရိ၏အိမ်ထံသို့ ဝင်သွား၍ လေဝိဂုဗ်ကို နှုတ်ဆက်၏။⁴¹ လေဝိဂုဗ်သည် မာရိ၏နှုတ်ဆက်သံကို ကြားလိုက်ရသောအခါ သူမ၏ဝမ်း၌ရှိသော ကလေးသည် ခုန်၍ လေဝိဂုဗ်သည် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်နှင့် ပြည့်ဝလေ၏။⁴² ထိုအခါ လေဝိဂုဗ်သည် ကျယ် လောင်သောအသံဖြင့် “ဘုရားသခင်သည် သင့် ကိုအခြားအမျိုးသမီးတို့ထက် ကောင်းကြီးပေး ပြီ။ ဘုရားသခင်သည် သင်မွေးဖွားမည့်ကလေး ကိုလည်း ကောင်းကြီးပေးတော်မူပြီ။⁴³ သင် သည် အကျွန်ုပ်သခင်၏မယ်တော်ဖြစ်ပြီး အ ကျွန်ုပ်ထံသို့ လာပါ၏။ အကျွန်ုပ်၌ ဤကဲ့သို့ သောကောင်းသောအရာများသည် အဘယ် သို့ဖြစ်လာနိုင်သနည်း။⁴⁴ သင်၏နှုတ်ဆက်သံ ကြားလိုက်သည်နှင့် အကျွန်ုပ်၏ဝမ်းထဲ၌ရှိသော ကလေးသည် ရွှင်မြူးခြင်းနှင့်ခုန်၏။⁴⁵ သင်သည် ထာဝရဘုရားမိန့်တော်မူသောစကားကို အမှန် ဖြစ်လာမည် ဟုယုံကြည်ထားသည် ဖြစ်၍ သင် သည် ကောင်းကြီးခံစားသောသူဖြစ်သည်” ဟု မြွက်ဆိုလေ၏။

မာရိက ဘုရားသခင်ကိုချီးမွမ်းခြင်း

- 46 ထိုနောက် မာရိကလည်း၊
- 47 “ငါ့စိတ်နှလုံးသည် ထာဝရဘုရားကို ချီးမွမ်း၏။ ငါ့ကို ကယ်တင်တော်မူသောအရှင် ဘုရားသခင်ကို အမှီပြု၍ ငါ့စိတ်ဝိညာဉ်သည် ရွှင်လန်းခြင်းရှိ၏။”
- 48 ငါသည် အရေးမပါသော်လည်း ဘုရားသခင်သည် မိမိကျွန်မကိုဂရုစိုက်ကြောင်း ပြသတော်မူ၏။ ထိုအကြောင်းကြောင့် ယခုအချိန်မှစ၍ လူတိုင်းသည် “ငါ့ကို ကောင်းချီးခံရသူ ဟုပြောကြလိမ့်မည်။”
- 49 အကြောင်းမူကား၊ တန်ခိုးရှင်သည် ငါ့အတွက် မြင့်မြတ်သောအရာများကို ဆောင်ရွက်တော်မူ၏။ သူ၏နာမတော်သည် အလွန်သန့်ရှင်းပါ၏။
- 50 ဘုရားသခင်သည် သူ့ကိုကိုးကွယ်သော သူတို့ကို အစဉ်မပြတ် ကျေးဇူးပြုတော်မူ၏။
- 51 ဘုရားသခင်သည် မိမိလက်တော်ကို ဆန့်၍ တန်ခိုးတော်ကို ပြတော်မူပြီ။ မာနထောင်လွှားသောသူတို့ကို ကွဲလွင့်စေ၍ သူတို့၏အကြံစည်တို့ကို ပျက်စီးစေတော်မူ၏။
- 52 ဘုရားသခင်သည် အုပ်စိုးသူတို့ကို သူတို့၏ရာဇပလ္လင်ပေါ်မှ ချ၍ နိမ့်ချသူများကို မြှင့်တင်တော်မူပြီ။
- 53 ဘုရားသခင်သည် ဆာလောင်မှုတ်သိပ်နေသူတို့ကို ကောင်းမွန်သောအရာများ ပေးတော်မူ၏။ သို့သော်လည်း ချမ်းသာသောသူတို့ကို လက်ချည်းနှင့်အဝေးသို့ နှင်ထုတ်တော်မူ၏။
- 54 ဘုရားသခင်သည် မိမိအမှုတော်ကို ဆောင်ရွက်ရန် ရွေးချယ်ထားသော ကာသရေလူမျိုးတို့ကို မစတော်မူပြီ။ ကရုဏာတော်ကို အကျွန်ုပ်တို့အား ပြသတော်မူ၍၊
- 55 ဘုရားသခင်သည် အကျွန်ုပ်တို့၏ဘိုးဘေးများ အာဗြဟံမှစ၍ သူ၏သားသမီးတို့နှင့်

ပြုခဲ့သောဂတိတော်ကို ပြည့်စုံစေတော်မူ၏” ဟုဆို၏။

56 မာရိသည် ဇလိဂူဗက်နှင့်အတူ သုံးလခန့် နေပြီးလျှင် အိမ်သို့ပြန်သွားလေ၏။

ယောဟန်မွေးဖွားခြင်း

57 ဇလိဂူဗက်သည် မွေးဖွားရန် အချိန်ကျသောအခါ သူမသည် သားယောက်ျားကို ဖွားမြင်၏။ 58 သူမ၏အိမ်နီးချင်းများနှင့် ဆွေမျိုးတို့သည် သူမအပေါ်တွင် ထာဝရဘုရားအလွန်ကောင်းမြတ်တော်မူသည်ကို ကြားသိကြ၏။ သူတို့သည် သူမအတွက် ပျော်ရွှင်နေကြ၏။

59 သူတို့သည် ရှစ်ရက်မြောက်သောနေ့၌ ကလေးကို အရေဖျားလှီးခြင်းငှါ လာကြ၏။ ကလေးကို သူ့အဘ၏အမည်အတိုင်း ဇာခရိဟု အမည်ပေးလိုကြ၏။ 60 သို့သော်လည်း၊ ကလေး၏အမိက “ထိုသို့မမှည့်ရ၊ သူ့ကို ယောဟန်အမည်ဖြင့် မှည့်ရမည်” ဟုပြောလေ၏။

61 ထိုအခါ သူတို့က ဇလိဂူဗက်အား “သင့်မိသားစုထဲမှာ ထိုနာမည်တစ်ယောက်မှမရှိ” ဟုပြောကြ၏။ 62 ထိုနောက်သူတို့သည် ကလေး၏အဘကို အရိပ်အမှတ်ဖြင့် ‘ကလေးကိုအဘယ်နာမည် ပေးလိုသနည်း’ ဟုမေးကြ၏။ ဇာခရိက ရေးစရာတစ်စုံတစ်ခုတောင်း၏။

63 ထိုနောက် ဇာခရိက ရေးစရာပေါ်တွင် “သူ့နာမည် ယောဟန်ဖြစ်သည်” ဟုရေးလိုက်၏။ ဆွေမျိုးသားချင်းတို့နှင့် အိမ်နီးချင်းအားလုံး အံ့ဩသွားကြ၏။ 64 ထိုခဏခြင်းတွင် ဇာခရိသည် စကားပြန်လည် ပြောနိုင်၍ စကားအားဖြင့် ဘုရားသခင်၏ကျေးဇူးတော်ကို ချီးမွမ်းလေ၏။ 65 သူတို့၏အိမ်နီးနားချင်းအားလုံးတို့သည် ကြောက်ရွံ့လာကြ၏။ ယုဒပြည်တောင်ကုန်းဒေသမှ လူများအားလုံးတို့သည် ထိုအကြောင်းများကို ဆက်လက် ပြောဆိုကြလေ၏။

66 ထိုအကြောင်းအရာကို ကြားသိရသောလူတို့သည် အံ့ဩကြ၍ “ဤကလေးသည် အဘယ်သို့သောသူဖြစ်လိမ့်မည်နည်း” ဟုဆိုကြ၏။ အ

ကြောင်းမူကား၊ ထာဝရဘုရားသည် ကလေး နှင့်အတူ ရှိတော်မူ၏။

ဘုရားသခင်အား ချီးမွမ်းခြင်း

⁶⁷ ထို့နောက်ယောဟန်၏အဘဖြစ်သူဘုရားသည် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်နှင့် ပြည့်ဝ၍ အဘယ်သို့ ဖြစ်လိမ့်မည်ကို လူတို့အား ပြောပြ လေ၏။

⁶⁸ “သူက က္တသရေလအမျိုး၏ဘုရားသခင် ထာဝရဘုရားသည် မင်္ဂလာရှိပါစေ။ ဘုရားသခင်သည် မိမိလူမျိုးတို့ကို ကူညီ ရန်နှင့် သူတို့အား လွတ်လပ်ခွင့်ပေးရန် ကြွလာတော်မူ၏။

⁶⁹ ဘုရားသခင်သည် အကျွန်ုပ်တို့အား တန် ခိုးရှိသောကယ်တင်ရှင်ကို မိမိကျွန်ဒါဝိဒ် မိသားစုမှ ပေးတော်မူ၏။

⁷⁰ ဘုရားသခင်သည် ကမ္ဘာဦးမှစ၍ ပေါ် ထွန်းသောမိမိသန့်ရှင်း သောပရောဖက် တို့မှတစ်ဆင့် ဤသို့ပြုလုပ်မည့်အကြောင်း ငါတို့အား ပြောတော်မူပြီ။

⁷¹ ဘုရားသခင်သည် အကျွန်ုပ်တို့၏ရန်သူ တို့နှင့် အကျွန်ုပ်တို့အား မုန်းတီးသောသူ အားလုံးတို့၏လက်မှ ကယ်တင်တော်မူ လိမ့်မည်။

⁷² ဘုရားသခင်သည် အကျွန်ုပ်တို့ဘိုးဘေး တို့ကို ကရုဏာထားတော်မူပြီး မိမိသန့် ရှင်းသောပဋိညာဉ်တရားကို မှတ်မိ ကြောင်းမိန့်တော်မူ၏။

⁷³ ဘုရားသခင်သည် အကျွန်ုပ်တို့၏အဘ အာဗြဟံကို ဂတိတော်တစ်ခုပြုတော် မူ၏။

⁷⁴ အကျွန်ုပ်တို့သည် ကိုယ်တော်၏အမှု တော်ကို ကြောက်ရွံ့ခြင်းကင်းမဲ့စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်မည့်အကြောင်း အကျွန်ုပ် တို့အား ရန်သူတို့၏တန်ခိုးမှ ကယ်လွတ် ရန် ဂတိပေးတော်မူ၏။

⁷⁵ ထို့နောက် အကျွန်ုပ်တို့သည် အသက်ရှင် နေသရွေ့ ဘုရားသခင်၏ရှေ့မှောက်တွင်

ပြောင့်မတ်မှန်ကန်ခြင်းနှင့် သန့်ရှင်းခြင်း ပြင် နေနိုင်ပါမည်။

⁷⁶ အချင်းသူငယ်၊ သင်သည်လည်း အမြင့် မြတ်ဆုံးသောဘုရားသခင်၏ပရောဖက် တစ်ပါး ဟုခေါ်ဝေါ်ခြင်းခံလိမ့်မည်။ သင် သည် ထာဝရဘုရားသခင်၏ရှေ့တော်၌ သွား၍ကြွလာတော်မူခြင်းအတွက် လမ်း ခရီးကို ပြင်ဆင်ပေးလိမ့်မည်။

⁷⁷ သင်သည် ဘုရားသခင်၏လူတို့အား ကယ်တင်ခြင်းခံရလိမ့်မည် ဖြစ်ကြောင်း သိစေလိမ့်မည်။ သူတို့၌ရှိသော အပြစ် များကို ခွင့်လွှတ်ခြင်းအားဖြင့် ကယ်တင် ခြင်းခံရလိမ့်မည်။

⁷⁸ အကျွန်ုပ်တို့ ဘုရားသခင်၏မေတ္တာ၊ က ရုဏာတော်နှင့်အတူ ကောင်းကင်ဘုံမှ နေသစ်သည် အကျွန်ုပ်တို့အပေါ်သို့ ထွန်း လင်းတောက်ပလာလိမ့်မည်။

⁷⁹ ဘုရားသခင်သည် မိမိအလင်းကို အ မှောင်ထဲမှာ နေသောသူတို့နှင့် သေခြင်း ကိုကြောက်နေသောသူများအပေါ်လင်း စေတော်မူမည်။ အကျွန်ုပ်တို့အား ငြိမ် သက်ခြင်းလမ်းသို့ ခေါ်ဆောင်တော်မူ လိမ့်မည်” ဟုပြောဆိုလေ၏။

⁸⁰ ထိုကလေးငယ်သည် ကြီးပွား၍ ဥာဏ် ဝိညာဉ်ခွန်းအားနှင့် ပြည့်စုံလာ၏။ သူသည် က္တသရေလလူမျိုးတို့အား ပွင့်လင်းစွာ တရား ဟောခြင်းမစမှီတိုင်အောင် တောအရပ်၌ နေ လေ၏။

ယေရှု့အမြင်တော်မူခြင်း

(မသံ၊ 1:18-25)

2 ထိုအချိန်တွင် ကဲသာဘုရင်ဩဂုတ္တုသည် ရောမလက်အောက်ခံနိုင်ငံ အားလုံးကို သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူရမည် ဟုအမိန့် ထုတ်၏။ အမိန့်ထဲ၌ လူတိုင်းသည် သူတို့၏အ မည်ကို စာအုပ်ထဲတွင် ရေးသားကြရမည် ဟု ပါရှိ၏။ ²ပထမဆုံးအကြိမ် သန်းခေါင်စာရင်း ကောက်ယူခြင်းဖြစ်၏။ ကုရေန်သည် ရှုရိပြည်၌

မြို့တော်ဝန်ဖြစ်နေစဉ်တွင် ထိုသန်းခေါင်းစာ ရင်းကောက်ယူခြင်း ဖြစ်ပေါ်၏။³ လူအပေါင်း တို့သည် မှတ်ပုံတင်စာရင်းသွင်းရန် မိမိတို့မှူး ဖွားရာ မြို့များသို့ သွားကြ၏။

⁴ ထို့ကြောင့် ယောသပ်သည် ဂါလိလဲပြည် နာဇရက်မြို့မှ ထွက်လာ၍ ယုဒပြည်ဗက်လင်မြို့ သို့သွား၏။ ထိုမြို့ကို ဒါရိဒါမြို့ဟုလူသိများ၏။ ထိုနေရာသို့သွားရခြင်းမှာ သူသည် ဒါရိဒါ မိသားစုမှ ဖြစ်၏။⁵ ယောသပ်သည် မာရိနှင့်အ တူသန်ခေါင်းစာရင်း သွင်းရန် သွားလေ၏။ အ ကြောင်းမူကား၊ မာရိသည် သူနှင့်လက်ထပ်ရန် စေ့စပ်ထားသောကြောင့်ဖြစ်၏။ ထိုအချိန်၌ မာရိသည် ကိုယ်ဝန်ရှိနေ၏။⁶ ယောသပ်နှင့်မာရိ သည် ဗက်လင်မြို့သို့ရှိနေစဉ် မာရိသည် ဖွားအံ့ သောအချိန်စေ့၍၊⁷ သားဦးကို ဖွားမြင်လေ၏။ အိမ်ကျဉ်းမြောင်း၍ ထိုနေရာသည် သူတို့အ တွက် နေစရာမလုံလောက်သောကြောင့် မာရိ သည် ကလေးငယ်ကို အဝတ်ဖြင့်ပတ်၍ နွား စားခွက် ထဲ၌ထား၏။

သိုးထိန်းအချို့က ယေရှု၏အကြောင်း ကိုကြားခြင်း

⁸ ထိုညတွင် သိုးထိန်းတို့သည် တောအရပ်၌ တည်းခိုလျက်၊ မိမိသိုးများကို ထိန်းသိမ်းစောင့် ရှောက်နေကြ၏။⁹ ထာဝရဘုရား၏ကောင်း ကင်တမန်သည် သိုးထိန်းတို့၏ရှေ့သို့ ရောက်ရှိ လာလေ၏။ သူတို့ဝန်းကျင်တွင် ထာဝရဘုရား ၏ဘုန်းတော်သည်ထွန်းတောက်နေ၏။ သိုးထိန်း များသည် အလွန်ကြောက်ရွံ့ကြ၏။¹⁰ ကောင်း ကင်တမန်က “မကြောက်ကြနှင့်၊ ငါသည် သင် တို့ကို သတင်းကောင်းပေးရန်လာ၏။ အ ကြောင်းမူကား၊ ဤဝမ်းမြောက်ဖွယ်သတင်း ကောင်းသည် လူအပေါင်းတို့ကို အလွန်ဝမ်း မြောက်စေလိမ့်မည်။¹¹ ယနေ့တွင် ဒါရိဒါမြို့၌ သင်တို့အတွက် ကယ်တင်ရှင် မွေးဖွားတော်မူ ပြီ။ သူသည် သခင်ခရစ်တော် ဖြစ်တော်မူ၏။¹² သင်တို့သည် ဤနိမိတ်အားဖြင့် သူကို သိရလိမ့် မည်။ သူငယ်တော်ကို အဝတ်နှင့်ပတ်ရစ်ပြီး

နွားစားခွက်ထဲ၌ လဲလျောင်းနေသည်ကို သင်တို့ တွေ့ရလိမ့်မည်” ဟုဆိုလေ၏။

¹³ ထို့နောက် ကောင်းကင်တမန်အများတို့ သည် ပထမရောက်ရှိနေသော ကောင်းကင်တ မန်နှင့်အတူ ပူးပေါင်းလိုက်ကြလေ၏။ ကောင်း ကင်တမန်အားလုံးတို့သည် ဘုရားသခင်ကို ချီး မှမ်းကြလေ၏။

¹⁴ “သူတို့က ကောင်းကင်ဘုံ၌ ရှိတော်မူ သောဘုရားသခင်သည် ဘုန်းကြီးပါစေ။ မြေကြီးပေါ်၌ ဘုရားသခင်အား ကျေနပ် နှစ်သက်စေသောလူတို့၌ ငြိမ်သက်ခြင်း ဖြစ်ပါစေ” ဟုမြွက်ဆိုပြီးနောက်

¹⁵ ကောင်းကင်တမန်တို့သည် သိုးထိန်းများ ထံမှ ထွက်ခွာ၍ ကောင်းကင်ဘုံသို့ ပြန်သွားကြ လေ၏။ ထိုအခါ သိုးထိန်းတို့က “လာကြ၊ ထာ ဝရဘုရားသည် အကျွန်ုပ်တို့အားပြောတော်မူ သော ဤအံ့သြဖွယ်အမှုအရာကို ကြည့်ရန် ဗက်လင်မြို့သို့ သွားကြကုန်အံ့” ဟုအချင်းချင်း ပြောဆိုကြ၏။

¹⁶ ထို့ကြောင့် သိုးထိန်းတို့သည် အလျင်အ မြန်သွား၍ မာရိနှင့်ယောသပ်တို့ကို၎င်း၊ နွား စားခွက်၌ သိပ်ထားလျက်ရှိသောသူငယ်တော် ကို၎င်း တွေ့ကြ၏။¹⁷ သိုးထိန်းတို့သည် သူငယ် တော်ကို တွေ့မြင်ပြီးလျှင် သူတို့သည် ဤသူငယ် တော်အကြောင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ကောင်းကင် တမန်တို့၏ပြောဆိုချက်ကို ပြောပြကြ၏။¹⁸ သိုး ထိန်းတို့၏ပြောပြချက်ကို ကြားသိရသောသူရှိ သမျှတို့သည် အံ့သြခြင်းရှိကြ၏။¹⁹ မာရိသည် ထိုအရာအလုံးစုံတို့ကို မှတ်ကျုံး၍ စဉ်းစားဆင် ခြင်လျက်နေ၏။

²⁰ သိုးထိန်းတို့သည် သူတို့ထိန်းကျောင်းနေ သောသိုးများရှိရာသို့ ပြန်သွားစဉ် သူတို့မြင်ခဲ့ ကြားခဲ့ရသမျှ အရာအားလုံးအတွက် ဘုရား သခင်အား ကျေးဇူးတင်လျက် ချီးမွမ်းကြ၏။ အရာအားလုံးသည် ကောင်းကင်တမန်ပြော သည့်အတိုင်း တိကျစွာဖြစ်၏။

²¹ထိုသူငယ်တော်သည် ရှစ်ရက်သားအရွယ် ရောက်သောအခါ အရေဖျားလှီးပြီး ယေရှု ဟု အမည်မှည့်လေ၏။ ထိုနာမည်မှာ မာရိ၏ဝမ်း တွင်း၌ ပဋိသန္ဓေမတည်မှီက ကောင်းကင်တမန် ပေးသောနာမည် ဖြစ်လေ၏။

ယေရှုအား ဗိမာန်တော်အတွင်းသို့ ဆောင်သွားခြင်း

²²မောရှေ၏ပညတ်တရားအရ ဗိမာန်တော် တွင် 'စင်ကြယ်ခြင်း' ပြုလုပ်ရသည့်အချိန်ရောက် လာသောအခါ မာရိနှင့်ယောသပ်တို့သည် ယေရှုကို ထာဝရဘုရားအား ဆက်ကပ်ရန် ယေရှုရှုလင်မြို့သို့ ဆောင်သွား၏။ ²³ထိုအ ကြောင်းအရာကို ထာဝရဘုရား၏ပညတ်ကျမ်း ၌ "မိန်းမ၏ပထမမွေးသောကလေးသည် သား ယောက်ျားဖြစ်လျှင်သူ့ကို ထာဝရဘုရားသခင် အား ဆက်ကပ်အပ်နံ့ရမည်" * ဟုရေးသား ထား၏။ ²⁴ထို့ပြင် ထာဝရဘုရား၏ပညတ်ကျမ်း ၌ "သင်တို့သည် ချိုးငှက်နှစ်ကောင် သို့မဟုတ် ခိုငယ်နှစ်ကောင်ကို ယင်ပူဇော်ရမည်ဖြစ် သည်" * ဟုလည်းရေးထား၏။ ထို့ကြောင့် ယောသပ်နှင့်မာရိတို့သည် ဤအစဉ်အလာကို ပြုလုပ်ရန် ယေရှုရှုလင်မြို့သို့ သွားကြ၏။

ရှုမောင်က ယေရှုအား တွေ့ရှိခြင်း

²⁵ယေရှုရှုလင်မြို့တွင် ရှုမောင်အမည်ရှိ သောလူတစ်ယောက်ရှိ၏။ သူသည် လူကောင်း တစ်ယောက်ဖြစ်၍ ဘုရားကို ရိုသေသောသူ ဖြစ်၏။ သူသည် ကာသရေလလူမျိုးတို့အား ဘုရားသခင်ကူညီမစမည့်အချိန်ကို စောင့်ဆိုင်း လျှက်နေ၏။ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်သည် သူ့အပေါ်၌ရှိ၏။ ²⁶သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော် သည် ရှုမောင်အား ထာဝရဘုရားစေလွှတ် မည့်ခရစ်တော် * ကို မမြင်မှီ မသေရဟု ပြော

* "မိန့်မ ... အပ်နံ့ရမည်" ထွက်၊ 13:2, 12

"သင်တို့ ... ရမည်ဖြစ်သည်။" ဝတ်ပြု၊ 12:8

ခရစ်တော် ဘိသိတ်တော်မူခြင်းခံသောသူ (မေရှိယ) သို့မဟုတ် ဘုရားသခင်ရွေးကောက်သောသူ။

ကြားတော်မူ၏။ ²⁷ဝိညာဉ်တော်၏လမ်းညွှန်မှု ပြင့် ရှုမောင်သည် ဗိမာန်တော်သို့ ရောက်လာ ၏။ မာရိနှင့်ယောသပ်တို့သည် ယုဒပညတ်တ ရားအရ ယေရှုအတွက် လုပ်ဆောင်ရမည့်အ ရာများကို လုပ်ရန်သူ့ကို ဗိမာန်တော်သို့ခေါ် သွားကြ၏။ ²⁸ရှုမောင်သည် သူငယ်တော်ယေရှု ကို မိမိလက်ထဲတွင်ပွေ့ချီ၍ဘုရားသခင်၏ကျေး ဇူးတော်ကို ချီးမွမ်းလျက်၊

²⁹"အိုဘုရားသခင်၊ ယခုတွင် ကိုယ်တော်၏ ဂတိတော်အတိုင်း ကိုယ်တော်၏ကျွန် သည်ငြိမ်သက်စွာသေဘို့ရန်ခွင့်ပြုတော် မူပါ။

³⁰အကြောင်းမူကား၊ ယခုတွင် အကျွန်ုပ်၏ မျက်စိသည် ကယ်တင်ရှင် * ကို မြင်တွေ့ လေပြီ။

³¹ကိုယ်တော်သည် သူ့ကို လူမျိုးအားလုံး ရှေ့မှာ ပြင်ဆင်ပေးပြီ။

³²သူသည် တပါးအမျိုးသားတို့ထံသို့ ကိုယ် တော်၏လမ်းကိုပြခြင်းငှါ အလင်းဖြစ်၏။ သူသည် ကိုယ်တော်၏လူကူသရေလအ မျိုးတို့အတွက် ဂုဏ်အသရေဖြစ်၏" ဟု ဆို၏။

³³သူငယ်တော်နှင့်ပတ်သက်၍ ရှုမောင် ပြောသောစကားများကို ကြားလိုက်ရသော အခါ ယေရှု၏ဖခင်နှင့်မိခင်တို့သည် အလွန်အံ့ ဩကြ၏။ ³⁴ထို့နောက် ရှုမောင်သည် သူတို့အား ကောင်းချီးပေး၍ မယ်တော်မာရိအား "ဤသူ ငယ်တော်ကြောင့် ယုဒအများသည် လဲ၍ အ များသည် ထကြလိမ့်မည်။ သူသည် ဘုရား သခင်ထံမှ လက္ခဏာတစ်ခုဖြစ်ပြီး တချို့သော လူတို့သည် သူ့ကို လက်ခံလိမ့်မည်မဟုတ်။ ³⁵လူတို့၏လျှို့ဝှက်စွာ တွေးတောသောအရာ တို့သည် ထင်ရှားလာလိမ့်မည်။ ဖြစ်လာမည့် အရာတို့သည် သင်၏နလုံးသားကို အလွန်နာ ကျင်စေလိမ့်မည်" ဟုပြောလေ၏။

ကယ်တင်ရှင် ယေရှုနာမည်၏အနက်အဓိပ္ပါယ်မှာ ကယ် တင်ခြင်း ဖြစ်သည်။

အနွက ယေရှုကို တွေ့မြင်ခြင်း

³⁶ဗိမာန်တော်၌အနွအမည်ရှိပရောဖက်မ* တစ်ယောက်ရှိ၏။ သူမသည် အာရှာမိသားစု ဝင်ဖြစ်၏။ အနွသည် အလွန်အိုမင်းနေလေပြီ။ သူမသည် ခုနှစ်နှစ်သာ အိမ်ထောင်ကျဘူး၏။ ³⁷ထိုနေ့က သူမ၏လင်ယောက်ျားသေဆုံးပြီး တစ်ကိုယ်တည်း နေထိုင်၏။ ယခုအခါတွင်သူ မ၏အသက်မှာ ရှစ်ဆယ်လေးနှစ်ရှိလေပြီ။ အနွ သည် ဗိမာန်တော်တွင် အစဉ်အမြဲနေ၏။ ဘယ် သောအခါမျှ ဗိမာန်တော်နှင့် မခွာဘဲနေ၏။ သူမသည် အစာရှောင်ခြင်းနှင့်ဆုတောင်းခြင်း အားဖြင့် ဘုရားသခင်ကို နေ့ညမပြတ်ကိုးကွယ် ၏။ ယေရှု၏မိသားစုသည် ဗိမာန်တော်သို့ ရောက်လာကြစဉ်တွင်၊ ³⁸အနွသည် ထိုနေရာ ၌ မတ်တတ်ရပ်လျက် ဘုရားသခင်ကို ချီးမွမ်း လေ၏။ သူမသည် ယေရှုရှုလင်မြို့၏လွတ် မြောက်မည့်အချိန်ကာလကို စောင့်ဆိုင်းနေကြ သောလူအားလုံးတို့အား ယေရှုအကြောင်းကို ပြောလေ၏။

ယောသပ်နှင့်မာရိတို့အိမ်ပြန်ကြခြင်း

³⁹ယောသပ်နှင့် မာရိတို့သည် ထာဝရ ဘုရား၏ပညတ်တရားအတိုင်း ဆောင်ရွက် စရာရှိသမျှကို ပြုလုပ်ပြီးစီးခဲ့ကြ၏။ ထို့နောက် သူတို့အိမ်ရှိရာဂါလိလဲပြည် နာဇရက်မြို့သို့ ပြန် ကြ၏။ ⁴⁰သူငယ်တော်ယေရှုသည် ကြီးထွားလာ ၍ ကြံ့ခိုင်သန်စွမ်းလာပြီး ဥာဏ်ပညာနှင့်ပြည့် စုံလာ၏။ ဘုရားသခင်၏ကျေးဇူးတော်သည် လည်း သူ့အပေါ်၌တည်၏။

ကလေးအရွယ်ယေရှု

⁴¹ယေရှု၏မိဘတို့သည် နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း ပသခါ* ပွဲခံချိန်ရောက်လျှင် ယေရှုရှုလင်သို့ သွားလေ့ရှိကြ၏။ ⁴²ယေရှုသည် အသက်တစ် ဆယ်နှစ်နှစ်ပြည့်သောအခါ သူ၏မိဘတို့သည် ပသခါထုံးစံအတိုင်း ယေရှုရှုလင်မြို့သို့ သွားကြ

ပရောဖက်မ ဘုရားသခင်အတွက် ဟောပြောသော မိန်းမ။

၏။ ⁴³စားသောက် ပွဲပြီးဆုံးသောနေ့တွင် အိမ် သို့ပြန်လာကြ၏။ သို့သော်လည်း၊ သူငယ်တော် ယေရှုသည် ယေရှုရှုလင်မြို့၌ နေရစ်လေ၏။ သူ၏မိဘတို့သည် ထိုအကြောင်းကို သတိ မထားမိခဲ့ချေ။ ⁴⁴ယောသပ်နှင့် မာရိတို့သည် တစ်နေ့ပတ်လုံးခရီးသွားကြ၏။ သူတို့သည် လူ အုပ်ထဲတွင် ယေရှုပါသည်ဟု ထင်နေကြ၏။ သူ တို့သည် ဆွမျိုးများနှင့် ရင်းနှီးသောမိတ်ဆွ အုပ်စုထဲတွင် ယေရှုကို ရှာဖွေကြ၏။ ⁴⁵သို့သော် လည်း၊ ယောသပ်နှင့်မာရိသည် လူအုပ်စုထဲ တွင် ယေရှုကို ရှာမတွေ့သောအခါယေရှုရှုလင် သို့ ပြန်၍ရှာကြ၏။ ⁴⁶သုံးရက်လွန်ပြီးမှ သူတို့ သည် ယေရှုကို တွေ့ကြ၏။

ယေရှုသည် ဗိမာန်တော်၌ ဘာသာရေး ဆရာတို့နှင့်အတူ ထိုင်၍ သူတို့၏သွန်သင်ချက် ကို နားထောင်ပြီး မေးခွန်းများမေးမြန်းလျက် နေ၏။ ⁴⁷သူ၏သဘောပေါက်နားလည်ခြင်းကို ၎င်း၊ ပညာပါသောအဖြေများကို၎င်း၊ ကြား သောလူတိုင်းသည် အံ့သြလျက် နေကြ၏။ ⁴⁸ယေရှု၏မိဘတို့သည် သူ့ကို တွေ့သောအခါ အံ့သြကြ၏။ သူ၏မိခင်က “ငါ့သား၊ အဘယ် ကြောင့် ငါတို့အား ဤသို့ပြုသနည်း။ သင်၏အ ဖေနှင့်ငါသည် သင့်ကြောင်းအလွန်စိတ်ပူနေ၏။ သားကို လိုက်ရှာနေရသည်” ဟုပြောလေ၏။

⁴⁹ယေရှုက၊ “သင်တို့သည် အဘယ်ကြောင့် အကျွန်ုပ်ကို ရှာရပါသနည်း။ အကျွန်ုပ်သည် ငါ့ အဘ၏အမှုဆောင်သောနေရာ၌ နေရမည်ကို သင်တို့မသိသလော” ဟုပြန်ပြောလေ၏။ ⁵⁰သို့ သော်လည်း ယေရှုပြောသောစကား၏အ ဓိပ္ပါယ်ကို သူတို့နားမလည်ကြ။

⁵¹ထို့နောက် ယေရှုသည် မိဘတို့နှင့်အတူ နာဇရက်မြို့သို့သွားလေ၏။ သူသည် မိဘ စကားကို နားထောင်လျက်နေ၏။ သူ၏မိခင်

ပသခါ ယုဒလူမျိုးတို့၏ အရေးကြီးသောသန့်ရှင်းသော ရက်။ မောရှေခေတ်တုန်းမှာ ဘုရားသခင်က အဂုတ္တု ကျွန်ုပ်လွတ်စေခြင်းကို သတိရသောအားဖြင့် နှစ်တိုင်း ကြိုနေ၍ ယုဒလူမျိုးတို့သည် အထူးအစာကို စားသုံးလျက် ရှိကြသည်။

သည် ထိုအကြောင်းအရာအလုံးစုံတို့ကို စိတ်ထဲ
၌ စဉ်းစားလျက်နေ၏။⁵² ယေရှုသည် တစ်နေ့
ပြီးတစ်နေ့ ပညာတိုးပွားလျက်နေ၏။ သူသည်
အရပ်အမောင်းမြင့်မားလာ၏။ လူတို့သည် သူ
ကို နှစ်သက်၍ ဘုရားသခင်သည် သူ့ကို ကျေနပ်နှစ်သက်တော်မူ၏။

ဗတ္တိဇံဆရာယောဟန်အလုပ်

(မာ 3:1-12; မာ 1:1-8; ယော 1:19-28)

3 ကံသာဘုရင် တိဗေရိနန်းစံတဆယ်ငါးနှစ်
တွင် ဤလူတို့သည် ကံသာဘုရင်၏လက်
အောက်ခံများ ဖြစ်ကြ၏။

ယုဒပြည်ကို အုပ်စိုးသူမှာ ပုန္တိုပိုလတ်
ဖြစ်၏။

ဂါလိလဲပြည်ကို အုပ်စိုးသောသူမှာ ဟေရုဒ်
ဖြစ်၏။

ကုတုရဲပြည်နှင့် တရားခါနိုတ်ပြည်ကို အုပ်
စိုးသူမှာ ဟေရုဒ်သီဖိလိပူ ဖြစ်၏။

အဘီလင်ပြည်ကို အုပ်စိုးသူမှာ လုသာနီ
ဖြစ်၏။

²အနွနှင့်ကယာဖတို့သည် ယင်ပုရောဟိတ်မင်း
များ* ဖြစ်ကြ၏။ ထိုအချိန်တွင် ဇာခရိ၏သား
ယောဟန်ထံသို့ ဘုရားသခင်၏ပညတ်ချက်
တစ်ခုရောက်လာတော်မူ၏။ ယောဟန်သည်
တောထဲ၌ နေလေ၏။³ ယောဟန်သည်
ယောဒန် မြစ်၏ပတ်ဝန်းကျင် နယ်မြေဒေသတစ်
ခုလုံးကို လှည့်လည်သွားလာ၏။ သူသည် လူ
တို့အား သူတို့၏စိတ်နှလုံးနှင့် အသက်တာ
ပြောင်းလဲပြုပြင်ကြောင်းပြသရန် ဗတ္တိဇံကိုခံယူ
ရမည်ဟုဟောပြောလေ၏။ ထိုအခါ သူတို့၏
အပြစ်များကို ခွင့်လွှတ်နိုင်မည်ဖြစ်၏။⁴ ထိုအ
ကြောင်းသည် ပရောဖက်ဟေရှုယကျမ်းစာ၌
ရေးသားထားသောနှုတ်ကပတ်ဟူမူကား

“တော၌ဟစ်ကြော်သောတစ်စုံတယောက်
၏အသံက၊ ထာဝရဘုရားကြွတော်မူရာ

ယင်ပုရောဟိတ်မင်းများ အရေးကြီးသောယုဒလူမျိုး၏
ယင်ပုရောဟိတ်များ။

လမ်းကိုပြင်ဆင်ကြ၊ သူ၏လမ်းခရီးတော်
ကို ပြောင့်စေကြလော့။

⁵ ချိုင့်ဝှမ်းရှိသမျှတို့ကို ဖို့ရမည်။ တောင်
နှင့်တောင်ကုန်း ရှိသမျှတို့ကို ဖြိုရမည်။
ကောက်သောလမ်းများကို ပြောင့်စေရ
မည်။ ကြမ်းတမ်းသောလမ်းများကို ချော
မွတ်စေရမည်။

⁶ လူအပေါင်းတို့သည် ဘုရားသခင်၏ကယ်
တင်တော်မူခြင်းအကြောင်းကို မြင်ကြ
လိမ့်မည်” ဟုဆိုလေ၏။

ဟေရှုယ 40:3-5

⁷လူတို့သည် ယောဟန်၏ဗတ္တိဇံကိုခံယူရန်
ရောက်လာကြ၏။ ယောဟန်က သူတို့အား
“သင်တို့သည် အဆိပ်ရှိသောမြွေဆိုးကဲ့သို့ ဖြစ်
၏။ ရောက်လုသော ဘုရားသခင်၏အမျက်
တော်မှ ထွက်ပြေးရန် အဘယ်သူသည် သင်တို့
ကို သတိပေးသနည်း။⁸ သင်တို့၏စိတ်နှလုံးနှင့်
အသက်တာကို အမှန်ပြောင်းလဲကြပြီ ဟုပြသ
သောအကျင့်ကို ကျင့်ကြလော့။ ထို့အပြင်
‘အာဗြဟံသည် ငါတို့၏အဘဖြစ်သည်’ ဟုမ
ကြွားဝါကြနှင့်။ ငါဆိုသည်ကား၊ ဘုရားသခင်
သည် ဤကျောက်တုံးတို့မှ အာဗြဟံ၏သားသ
မီးတို့ကို ဖန်ဆင်းနိုင်၏။⁹ ယခုတွင် ပုဆိန်သည်
သစ်ပင်များ* ကို ခုတ်ဖြတ်ရန် အဆင်သင့်ရှိနေ
၏။ အသီးကောင်းမသီးသော အပင်မှန်သမျှတို့
ကို ခုတ်ဖြတ်၍ မီးထဲသို့ ပစ်ချရလိမ့်မည်” ဟု
ဟောပြောလေ၏။

¹⁰ထိုအခါ လူတို့က “အကျွန်ုပ်တို့သည် အ
ဘယ်သို့ လုပ်ရမည်နည်း” ဟုမေးကြ၏။

¹¹ယောဟန်က “သင်တို့မှာ အင်္ကျီနှစ်ထည်
ရှိလျှင် မရှိသောသူကို တစ်ထည်ပေးကြလော့။
သင်တို့မှာ အစားအစာရှိလျှင်လည်း ခွဲဝေပေး
ကြလော့” ဟုပြန်ပြော၏။

¹²အခွန်ခံသူ* တို့သည်လည်း ယောဟန်
ထံသို့ ရောက်လာကြ၏။ သူတို့သည် ဗတ္တိဇံ

သစ်ပင်များ ယေရှုကို လက်မခံသောလူများ။ သူတို့
သည် ခုတ်ဖြတ်ရမည့်သစ်ပင်ကဲ့သို့လို့ ဖြစ်သည်။

ခံလိုကြ၏။ ထို့ကြောင့် သူတို့ကယောဟန်အား “ဆရာ၊ အကျွန်ုပ်တို့သည် အဘယ်သို့ ပြုလုပ်ရမည်နည်း” ဟုမေးလျှောက်ကြ၏။¹³ ယောဟန်က သူတို့အား၊ ‘ပြည်သူပြည်သားတို့ကို အခွန်ကောက်ခံသောအခါ သင်တို့ကို ပေးသောအမိန့်ထက်ပို၍ မကောက်ကြနှင့်’ ဟုပြန်ပြော၏။

¹⁴ စစ်သားတို့ကလည်း ယောဟန်အား ‘အကျွန်ုပ်တို့သည် အဘယ်သို့ပြုရမည်နည်း’ ဟုမေးလျှောက်ကြရာ ယောဟန်က သူတို့အား၊ ‘လူတို့သည် သင်တို့ကို ငွေပေးအောင် မလုပ်ကြနှင့်။ အဘယ်သူ၏အကြောင်းကိုမျှ လိမ်မပြောကြနှင့်။ သင်တို့ရသောအခနှင့် ရောင်ရဲကြလော့’ ဟုပြန်ပြော၏။

¹⁵ လူအပေါင်းတို့သည် ခရစ်တော်ကြွလာတော်မူခြင်းကို မျှော်လင့်နေကြ၏။ သူတို့သည် ယောဟန်၏အကြောင်းနှင့် ပတ်သက်၍ အံ့ဩနေကြ၍ ‘သူသည် ခရစ်တော်ဖြစ်နိုင်သည်မဟုတ်လော့’ ဟုသူတို့၏စိတ်ထဲတွင်တွေးတောနေကြ၏။

¹⁶ ယောဟန်သည် လူအပေါင်းတို့အား “ငါသည် သင်တို့ကို ရေ၌ ဗတ္တိဇံပေး၏။ သို့သော်လည်း မကြာခင် ရောက်လာမည့်သူသည် ငါ့ထက်ပို၍ ဆောင်ရွက်နိုင်၏။ ငါသည် သူ၏ဖိနပ်ကြီးကိုမျှ ပြည်ရန်မထိုက်တန်။ သူသည် သင်တို့ကို သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၌၎င်း၊ မီး၌၎င်း ဗတ္တိဇံပေးလိမ့်မည်။”¹⁷ သူသည် ကောက်ဆွကို သူ့လက်ထဲ၌ကိုင်၍ စပါးစေ့များမှ စပါးဖျင်းထဲကို ခွဲခြားလိမ့်မည်။* စပါးစေ့များကို သူ့ကျီထဲ၌ထည့်၍ အဖျင်းများကို မငြိမ်းနိုင်သောမီးထဲသို့ ရှို့ပစ်လိမ့်မည်။”¹⁸ ထိုနောက် ယောဟန်သည် ဝမ်းမြောက်ဖွယ်ရာသတင်းကောင်းကို ဆက်လက်ဟောပြော၍ အခြားသောအ

ကြောင်းအရာများပြောပြခြင်းအားဖြင့် လူတို့ကို တိုက်တွန်းသွေးဆောင်လေ၏။

ယောဟန်၏ဆောင်ရွက်မှုများမည်သို့ အဆုံးသတ်သနည်း

¹⁹ ယောဟန်သည် မြို့တော်ဝန်ဟေရုဒ်အား ဟေရုဒ်ညီ၏ဇနီးဖြစ်သူ ဟေရောဒိနှင့် မှားယွင်းစွာ ပြုခဲ့သမျှသောအရာများကြောင့် ဟေရုဒ်ကို ပြစ်တင်ဝေဖန်လေ၏။²⁰ ထိုအခါ ဟေရုဒ်သည် နောက်ထပ် အမှားတစ်ခုပြုလုပ်၏။ ဟေရုဒ်သည် ယောဟန်အား ထောင်ထဲမှာ လှောင်ထား၏။ ထိုအမှားသည် သူပြုလုပ်သောအမှားများထဲသို့ နောက်ထပ်ပေါင်းထည့်လိုက်သောအမှားတစ်ခုဖြစ်၏။

ယေရှုက ယောဟန်၏ဗတ္တိဇံကို ခံတော်မူခြင်း

(မာ 3:13-17; မာ 1:9-11)

²¹ ယောဟန်အား ထောင်တွင်းသို့ မသွင်းမီ လူအပေါင်းတို့သည် ယောဟန်၏ဗတ္တိဇံကို ခံယူကြလေ၏။ ထိုနောက် ယေရှုသည်လည်း ကြွ၍ ယောဟန်၏ဗတ္တိဇံကို ခံတော်မူ၏။ ယေရှုသည် ဆုတောင်းနေစဉ် မိုးကောင်းကင်သည် ဖွင့်လှစ်သွား၏။²² သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်သည် ချိုးငှက်ကဲ့သို့ ကိုယ်ထင်ရှားလျက် ကိုယ်တော်အပေါ်၌ဆင်းသက်တော်မူ၏။ ထိုနောက် ကောင်းကင်ဘုံမှအသံက “သင်သည် ငါ့သားဖြစ်၏။ သင့်ကို ငါချစ်မြတ်နိုး၏။ ငါသည် သင့်အားဖြင့် အလွန်ဝမ်းမြောက်၏” ဟုပြစ်ပေါ်လာ၏။

ယောသပ်မိသားစု၏သမိုင်း

(မာ 1:1-17)

²³ ယေရှုသည် စတင်၍ ဩဝါဒပေးချိန်တွင် သူ၏အသက်မှာ သုံးဆယ်နှစ်ခန့်မျှရှိ၏။ လူတို့သည် ယေရှုအား ယောသပ်၏သားဟု ထင်ကြ၏။ ယောသပ်သည် ဇလိ၏သားဖြစ်၏။

²⁴ ဇလိသည် မဿတ်၏သားဖြစ်၏။ မဿတ်သည် လေဝိ၏သားဖြစ်၏။ လေဝိသည် မေလခိ

အခွန်ခံသူ ရောမအစိုးရက အခွန်ကောက်ပို့ရန် ငါးရပ်းသောယုဒလူမျိုးများ၊ သူတို့သည် လိမ်ညာလှည့်ဖြားပြီး တခြားယုဒလူမျိုးတို့က သူတို့ကို မုန်းတီးကြသည်။

စပါးစေးထဲမှ စပါးဖျင်းကို ခွဲခြားလိမ့်မည် ယောဟန် ဆိုလိုသည်မှာ၊ ယေရှုက လူဆိုးထဲမှ လူကောင်းများကို ခွဲခြားလိမ့်မည် ဟုဆိုလိုသည်။

၏သားဖြစ်၏။ မေလဒိသည် ယန္တု၏သားဖြစ်၏။ ယန္တုသည် ယောသပ်၏သားဖြစ်၏။

²⁵ယောသပ်သည် မတ္တသိ၏သားဖြစ်၏။ မတ္တသိသည် အာမုတ်၏သားဖြစ်၏။ အာမုတ်သည် နာဟုံ၏သားဖြစ်၏။ နာဟုံသည် ဒေလိ၏သားဖြစ်၏။ ဒေလိသည် နဂွဲ၏သားဖြစ်၏။

²⁶နဂွဲသည် မာအတ်၏သားဖြစ်၏။ မာအတ်သည် မတ္တသိ၏သားဖြစ်၏။ မတ္တသိသည် ရှေမိ၏သားဖြစ်၏။ ရှေမိသည် ယောသပ်၏သားဖြစ်၏။ ယောသပ်သည် ယုဒ၏သားဖြစ်၏။

²⁷ယုဒသည် ယောဟန္တု၏သားဖြစ်၏။ ယောဟန္တုသည် ရေသ၏သားဖြစ်၏။ ရေသသည် ဇေရုဗဗေလ၏သားဖြစ်၏။ ဇေရုဗဗေလသည် ရှာလသေလ၏သားဖြစ်၏။

²⁸ရှာလသေလသည် နေရိ၏သားဖြစ်၏။ နေရိသည် မေလဒိ၏သားဖြစ်၏။ မေလဒိသည် အဒ္ဒိ၏သားဖြစ်၏။ အဒ္ဒိသည် ကောသံ၏သားဖြစ်၏။ ကောသံသည် ဇေမောဒ်၏သားဖြစ်၏။

²⁹ဇေမောဒ်သည် ဇေ၏သားဖြစ်၏။ ဇေသည် ယောသေ၏သားဖြစ်၏။ ယောသေသည် ဇေလဇာ၏သားဖြစ်၏။ ဇေလဇာသည် ယောရိမ်၏သားဖြစ်၏။ ယောရိမ်သည် မဿတ်၏သားဖြစ်၏။

³⁰မဿတ်သည် လေဝိ၏သားဖြစ်၏။ လေဝိသည် ရှိမောင်၏သားဖြစ်၏။ ရှိမောင်သည် ယုဒ၏သားဖြစ်၏။ ယုဒသည် ယောသပ်၏သားဖြစ်၏။ ယောသပ်သည် ယောနန်၏သားဖြစ်၏။ ယောနန်သည် လျောကိမ်၏သားဖြစ်၏။

³¹လျောကိမ်သည် မေလေ၏သားဖြစ်၏။ မေလေသည် မဲနန်၏သားဖြစ်၏။ မဲနန်သည် မတ္တသ၏သားဖြစ်၏။ မတ္တသသည် နာသန်၏သားဖြစ်၏။ နာသန်သည် ဒါဝိဒ်၏သားဖြစ်၏။

³²ဒါဝိဒ်သည် ယေရှု၏သားဖြစ်၏။ ယေရှုသည် သြဗက်၏သားဖြစ်၏။ သြဗက်သည် ဗောဇ၏သားဖြစ်၏။ ဗောဇသည် စာလမုန်၏သားဖြစ်၏။ စာလမုန်သည် နာရှုန်၏သားဖြစ်၏။

³³နာရှုန်သည် အမိနဒပ်၏သားဖြစ်၏။ အမိနဒပ်သည် အဒိမိန်၏သားဖြစ်၏။ အဒိမိန်

သည် အာရုံ၏သားဖြစ်၏။ အာရုံသည် ဟေဇရုံ၏သားဖြစ်၏။ ဟေဇရုံသည် ဝါရက်၏သားဖြစ်၏။ ဝါရက်သည် ယုဒ၏သားဖြစ်၏။

³⁴ယုဒသည် ယာကုပ်၏သားဖြစ်၏။ ယာကုပ်သည် က္ကဇာက်၏သားဖြစ်၏။ က္ကဇာက်သည် အာဗြဟံ၏သားဖြစ်၏။ အာဗြဟံသည် တေရု၏သားဖြစ်၏။ တေရုသည် နာခေါ၏သားဖြစ်၏။

³⁵နာခေါသည် စေရောက်၏သားဖြစ်၏။ စေရောက်သည် ရာဂေါ၏သားဖြစ်၏။ ရာဂေါသည် ဝါလက်၏သားဖြစ်၏။ ဝါလက်သည် ဟေဗာ၏သားဖြစ်၏။ ဟေဗာသည် ရှာလ၏သားဖြစ်၏။

³⁶ရှာလသည် ကာက္ကနန်၏သားဖြစ်၏။ ကာက္ကနန်သည် အာဖာဇဒ်၏သားဖြစ်၏။ အာဖာဇဒ်သည် ရှေမ၏သားဖြစ်၏။ ရှေမသည် နောဇ၏သားဖြစ်၏။ နောဇသည် လာမက်၏သားဖြစ်၏။

³⁷လာမက်သည် မသုရှုလ၏သားဖြစ်၏။ မသုရှုလသည် ဇေနောက်၏သားဖြစ်၏။ ဇေနောက်သည် ယာရက်၏သားဖြစ်၏။ ယာရက်သည် မဟာလေလေ၏သားဖြစ်၏။ မဟာလေလေသည် ကာက္ကနန်၏သားဖြစ်၏။

³⁸ကာက္ကနန်သည် ဇနုတ်၏သားဖြစ်၏။ ဇနုတ်သည် ရှေသ၏သားဖြစ်၏။ ရှေသသည် အာဒ်၏သားဖြစ်၏။ အာဒ်သည် ဘုရားသခင်၏သားဖြစ်၏။

ယေရှုကို မာရ်နတ်က ဖြားယောင်းသွေးဆောင်ခြင်း

(မာ 4:1-11; မာ 1:12-13)

4 ယေရှုသည် ယော်ဒန်မြစ်မှ ပြန်လာတော်မူ၏။ ကိုယ်တော်သည် သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်နှင့် ပြည့်ဝလျက်ရှိ၏။ ဝိညာဉ်တော်သည် သူ့ကို တောထဲသို့ ပို့ဆောင်တော်မူ၏။ ²ထိုနေရာတွင် မာရ်နတ်သည် ယေရှုကို ရက်ပေါင်းလေးဆယ်ပတ်လုံး ဖြားယောင်းသွေးဆောင်လေ၏။ ယေရှုသည် အရက်လေးဆယ်ပတ်လုံး၊ အစာအာဟာရ သုံးဆောင်တော်မ

မူ။ ထိုရက်များ ကုန်လွန်ခဲ့သောအခါ ယေရှုသည် အလွန်ဆာလောင်မွတ်သိပ်တော်မူ၏။

³မာရ်နတ်ကယေရှုအား “ကိုယ်တော် သည် ဘုရားသခင်၏သားတော်မှန်လျှင် ဤကျောက်တုံးကို မုန့်ပြစ်စေခြင်းငှါ အမိန့်ရှိတော်မူပါ” ဟု လျှောက်လေ၏။

⁴ယေရှုကလည်း “ကျမ်းစာထဲ၌ ရေးသားသည်ကား

‘လူတို့သည် မုန့်အားဖြင့်သာ အသက်ရှင်သည်မဟုတ်’” ဟုပြန်ပြောတော်မူ၏။

တရား၊ 8:3

⁵ထို့နောက် မာရ်နတ်သည် ယေရှုအား မြင့်လှသောတောင်ပေါ်သို့ ခေါ်ဆောင်သွား၍ ဤလောကီ၌ရှိသမျှသော တိုင်းနိုင်ငံတို့ကို တစ်ကမ္ဘာခြားတွင် ပြည့်နှံ၍၊ ⁶ဤတိုင်းနိုင်ငံအားလုံးတို့နှင့် သူတို့ရှိသော ဘုန်းတန်ခိုးအာနုဘော်ရှိသမျှတို့ကို သင့်အား ငါပေးမည်။ ဤအရာအားလုံးတို့ကို ငါ၌ အပ်ခဲ့ပြီ။ ⁷ငါသည် ပေးလိုသောသူအား ပေးနိုင်၏။ ငါ့ကို ကိုးကွယ်လျှင် ဤအရာအားလုံးတို့ကို ကိုယ်တော်အား ပေးမည်ဟု လျှောက်လေ၏။

⁸ထိုအခါ ယေရှုက “ကျမ်းစာထဲ၌

‘သင်၏ဘုရားသခင် ထာဝရဘုရားကို ကိုးကွယ်ရမည်။ ထိုဘုရားသခင်ကိုသာ ဝတ်ပြုရမည်’” ဟုပြန်ပြောတော်မူ၏။

တရား၊ 6:13

⁹ထို့နောက် မာရ်နတ်သည် ယေရှုကို ယေရှုလင်မြို့သို့ ခေါ်ဆောင်သွား၍ ဗိမာန်တော်၏အမြင့်ဆုံးနေရာ၌ ရပ်စေပြီးလျှင် “သင်သည် ဘုရားသခင်၏သားတော်မှန်လျှင် ခုန်ချတော်မူပါ။ ¹⁰ကျမ်းစာထဲ၌

‘ဘုရားသခင်သည် သင့်ကိုကြည့်ရှုစောင့်ရှောက်ရန် မိမိကောင်းကင်တမန်တို့ကို ပညတ်ထားလိမ့်မည်။’

ဆာလံ 91:11

¹¹ထို့အပြင်

‘သင့်ခြေထောက်သည်ကျောက်နှင့် မထိမခိုက်စေခြင်းငှါသူတို့သည်သင့်ကို လက်နှင့်မစချီပင် ကြလိမ့်မည်’” ဟုလျှောက်လေ၏။
ဆာလံ၊ 91:12

¹²ယေရှုက “သို့သော်လည်း၊ ကျမ်းစာထဲ၌

‘သင်၏ဘုရားသခင် ထာဝရဘုရားကို အစုံအစမ်းမပြုရ’” ဟုပြန်ပြောတော်မူ၏။

တရား၊ 6:16

¹³မာရ်နတ်သည် စုံစမ်းသွေးဆောင်ခြင်း အမှုအားလုံးတို့ကို အကုန်အစင်ပြုပြီးလျှင် ကောင်းမွန်သောအချိန်ကို စောင့်ဆိုင်းရန် ယေရှုထံတော်မှ ထွက်ခွာသွားလေ၏။

ယေရှုက လူများအား သြဝါဒ ပေးတော်မူခြင်း

(မာ၊ 4:12-17; မာ၊ 1:14-15)

¹⁴ယေရှုသည် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏တန်ခိုးနှင့်ဂါလိလဲပြည်သို့ ပြန်ရောက်လာ၏။ ယေရှုနှင့် ပတ်သက်သောသတင်းတော်အမျိုးမျိုးသည် ဂါလိလဲပြည် တစ်ဝန်းလုံး၌ ယုံနှံသွားလေ၏။ ¹⁵ယေရှုသည် တရားဇရပ်များတွင် စတင်၍ သြဝါဒပေးတော်မူ၏။ လူအပေါင်းတို့သည် ကိုယ်တော်ကို ချီးမွမ်းကြ၏။

ယေရှုဇာတိမြို့သို့ ကြွတော်မူခြင်း

(မာ၊ 13:53-58; မာ၊ 6:1-6)

¹⁶ယေရှုသည်မိမိဇာတိဇေးရပ်မြေဖြစ်သော နာဇရက်မြို့သို့ ခရီးထွက်တော်မူ၏။ ဥပုသ်နေ့တွင် ကိုယ်တော်သည် လုပ်ရိုးလုပ်စဉ်အတိုင်း တရားဇရပ်သို့သွား၍ ကျမ်းစာကို ဖတ်ရွတ်ခြင်းငှါ ထတော်မူ၏။ ¹⁷သူတို့သည် ပရောဖက်ဟေရှုယ၏ကျမ်းစာအုပ်ကို ကိုယ်တော်အား ပေး၏။ ယေရှုက ကျမ်းစာအုပ်ကိုလှန်၍ ဤအရာရေးသားသောနေရာကို တွေ့တော်မူ၏။

- 18 “ထာဝရဘုရား၏ဝိညာဉ်တော်သည် ငါ့အပေါ်၌ တည်တော်မူ၏။ အကြောင်းမူကား၊ ဆင်းရဲသားတို့အား ဝမ်းမြောက်ပွယ်ရာသတင်းကောင်းကို ကြားပြောစေခြင်းငှါ ငါ့ကို ဘိသိတ်ပေးတော်မူ၏။ အကျဉ်းသားတို့အား လွတ်မြောက်ခြင်းအကြောင်းနှင့် မျက်စိကန်းသောသူတို့အားမျက်စိပြန်မြင်ခြင်း အကြောင်းကို ပြောစေခြင်းငှါ၎င်း ညှင်းဆဲခံသောသူတို့ကို လွတ်မြောက်စေခြင်းငှါ၎င်း ငါ့ကို စေလွှတ်တော်မူပြီ။
- 19 ထို့ပြင် ထာဝရဘုရားသည် မိမိကြင်နာမှုကို ပြသခြင်းငှါ အချိန်ရောက်ပြီ ဖြစ်ကြောင်း ဟောကြားရန် ငါ့ကိုစေလွှတ်တော်မူပြီ ဟုရေးသားထား၏။”

ဟောရှာယ 61:1-2

20 ယေရှုသည် ကျမ်းစာကို လိပ်၍ ဇရပ်စောင့်အား ပေးပြီးလျှင်ထိုင်တော်မူ၏။ တရားဇရပ်၌ရှိသောသူအပေါင်းတို့သည် ယေရှုကို စေ့စေ့ကြည့်လျက် နေကြ၏။ 21 ယေရှုက သူတို့အား “ယခုတွင် သင်တို့ထံသို့ ငါဖတ်ပြသော ကျမ်းချက်တို့သည် သင်တို့နားထောင်နေစဉ်မှာပင် ပြည့်စုံလေပြီ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

22 တရားဇရပ်၌ရှိသော သူအပေါင်းတို့သည် ယေရှု၏ကောင်းကြောင်းကို ပြောကြ၏။ သူတို့သည် ယေရှုပြောသည့်တင်တယ်လျက်ပတ်သောနှုတ်ထွက်စကားကို အံ့အားနေကြ၏။ သူတို့က ‘သူသည် အဘယ်သို့ပြု၍ ဤကဲ့သို့ပြောနိုင်သနည်း။ သူသည် ယောသပ်၏သားမဟုတ်လော’ ဟုအချင်းချင်း ပြောဆိုကြ၏။

23 ယေရှုက သူတို့အား “သင်တို့က ‘အချင်းဆေးသမား၊ ကိုယ်အနာကို ငြိမ်းစေလော့’ ဟုသောရှေးခေတ်ပုံပမာကို ငါ့အား ပြောဆိုကြလိမ့်မည်ကို ငါသိ၏။ သင်တို့က ‘ကပေရုနောင်မြို့၌ သင်လုပ်ခဲ့သောအရာတို့ကို ငါတို့ကြားရပြီ။ ထိုအတိုင်းပင် သင်ငောတိမြို့၌ပြုပါ’ ဟုပြောလိုသည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ 24 ထိုနေ့က ယေရှုက “ငါအမှန်ဆိုသည်ကား၊ အဘယ်ပေရော

ဖက်မျှ မိမိငောတိမြို့၌ လက်မခံတတ်။ 25 ငါဆိုသည်ကား၊ ဇလိယလက်ထက်တွင် သုံးနှစ်ခွဲပတ်လုံးမိုးခေါင်သောအခါ ဣသရေလပြည်၌ မုဆိုးမအများရှိကြ၏။ နိုင်ငံတဝန်းလုံးတွင် အဘယ်နေရာ၌မျှ အစာရေစာမရှိ။ 26 သို့သော်လည်း၊ ထိုမုဆိုးမတစ်ယောက်ရှိရာသို့မျှ ဇလိယကို စေလွှတ်တော်မူမူ။ ဇိဒန်ပြည် ဇရတ္တမြို့ သူဖြစ်သော မုဆိုးမတစ်ယောက်ရှိရာသို့သာ စေလွှတ်တော်မူ၏။ 27 ပရောဖက်ဇလိယလက်ထက်တွင် ဣသရေလ၌ နူနာစွဲကပ်သောသူအများရှိကြ၏။ သို့သော်လည်း၊ နေမန်တစ်ယောက်မှတစ်ပါး အဘယ်သူကိုမျှ နူနာရောဂါမပျောက်။ နေမန်သည် ရှုရိပြည်မှ ဖြစ်၍ ဣသရေလပြည်မှမဟုတ်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

28 တရားဇရပ်၌ ရှိသောသူအပေါင်းတို့သည် ထိုအကြောင်းအားလုံးကို ကြားသိရလေ၏။ သူတို့သည် ပြင်းစွာအမျက်ထွက်ကြ၏။ 29 သူတို့သည် ထ၍ ယေရှုကို မြို့ပြင်သို့ နှင်ထုတ်ပြီးလျှင် ထိုမြို့တည်ရာတောင်ထိပ်စွန်းအငူမှ စောက်ထိုးတွန်းချခြင်းငှါဆောင်သွားကြ၏။ 30 သို့သော်လည်း၊ ယေရှုသည် သူတို့အလယ်၌ လျှောက်၍ ကြွသွားတော်မူ၏။

ယေရှုက လူတစ်ယောက်ထံမှညစ်ညူးသောနတ်ကိုနှင်ထုတ်၍တော်မူခြင်း

(မာ 1:21-28)

31 ယေရှုသည် ဂါလိလဲပြည်က ပေရုနောင်မြို့သို့ သွားရောက်လျှင် ဥပုသ်နေ့၌ လူများကို ဩဝါဒပေးတော်မူ၏။

32 ယေရှုသည် အာဏာနှင့်ဟောတော်မူသောကြောင့် လူတို့သည် ဆုံးမဩဝါဒပေးတော်မူခြင်းကို အံ့ဩကြ၏။ 33 တရားဇရပ်၌ ညစ်ညူးသောနတ်ဆိုးစွဲသော သူတစ်ယောက်ရှိ၏။ ထိုသူက ကျယ်လောင်သောအသံဖြင့် 34 “နာဇရက်မြို့သားယေရှု၊ ကိုယ်တော်သည် အကျွန်ုပ်တို့နှင့် အဘယ်သို့ဆိုင်သနည်း။ အကျွန်ုပ်တို့ကို ဖျက်ဆီးခြင်းငှါလာသလော။ ကိုယ်တော်သည် အဘယ်သူဖြစ်သည်ကို အကျွန်ုပ်

သိပါ၏။³⁵ ဘုရားသခင်၏သန့်ရှင်းတော်မူသောသူဖြစ်သည်’ ဟုအော်ဟစ်လေ၏။ ယေရှုကလည်း ‘တိတ်ဆိတ်စွာ နေလော့၊ ထိုသူ၏အထဲမှ ထွက်သွားလော့’ ဟုဆုံးမတော်မူ၏။ နတ်ဆိုးသည် ထိုသူကို လူများရှေ့၌ မြေပြင်သို့ တွန်းလှဲချ၍ ဘေးဥပဒ်မပြုဘဲ ထိုသူထံမှ ထွက်သွားလေ၏။

³⁶လူအပေါင်းတို့သည် အံ့သြ၍၊ “ဤအရာသည် အဘယ်သို့ ဆိုလိုသနည်း ညစ်ညူးသော နတ်တို့ကို အာကာတန်ခိုးနှင့်အမိန့်ပေး၍ သူတို့သည် ထွက်သွားကြသည်” ဟုအချင်းချင်းဆွေးနွေးပြောဆိုကြ၏။³⁷ ထိုနောက် ယေရှု၏သတင်းတော်သည်လည်း ပတ်ဝန်းကျင်အရပ်တို့၌ နံ့ပြားကျော်စောလေ၏။

ယေရှုက ပေတရု၏ယောက္ခမကို ကျန်းမာစေတော်မူခြင်း

(မာ 8:14-17; မာ 1:29-34)

³⁸ယေရှုသည် တရားဇရပ်မှ ထွက်ပြီးလျှင် ရှိမုန်* အိမ်သို့ ကြွတော်မူ၏။ ရှိမုန်၏ယောက္ခမသည် ပြင်းစွာသောဖျားနာစွဲလေ၏။ သူတို့သည် ယေရှုအား သူမအတွက် တစ်စုံတစ်ခုကူညီဆောင်ရွက်ရန် တောင်းလျှောက်ကြ၏။

³⁹ယေရှုသည် သူမ၏အနားမှာ ရပ်၍ အဖျားကို ပျောက်ရန် အမိန့်ပေးတော်မူရာ သူမထံမှ အဖျားရောဂါပျောက်ကင်းသွား၏။ ထိုနောက် သူမသည် အိပ်ရာမှထ၍ ဧည့်သည်ဝတ်ကို ပြုလေ၏။

ယေရှုက အခြားလူအများအား ကျန်းမာစေတော်မူခြင်း

⁴⁰နေဝင်ချိန်သို့ ရောက်သောအခါ လူအပေါင်းတို့သည် အမျိုးမျိုးသောအနာရောဂါစွဲသောသူတို့ကို ယေရှုထံတော်သို့ ခေါ်ဆောင်ကြ၏။ ယေရှုသည် ထိုလူနာအသီးသီးပေါ်၌ လက်တော်ကို တင်၍အနာရောဂါကို ငြိမ်းစေတော်မူ၏။⁴¹ နတ်ဆိုးတို့သည်လည်း လူတို့ထံမှ

ရှိမုန် ရှိမုန်၏အခြား နာမည်မှာ ပေတရု ဖြစ်သည်။

ထွက်သွားကြ၏။ နတ်ဆိုးတို့က ‘ကိုယ်တော်သည် ဘုရားသခင်၏သားတော်ဖြစ်သည်’ ဟုအော်ဟစ်ကြ၏။ သို့သော်လည်း၊ ယေရှုသည် နတ်ဆိုးတို့ကို စကားတစ်ခွန်းကိုမျှ မပြောစေခြင်းငှါတားမြစ်တော်မူ၏။ ယေရှုသည် ခရစ်တော်ဖြစ်တော်မူသည် ဟုနတ်ဆိုးတို့သိကြ၏။

ယေရှုက အခြားမြို့များသို့သွားတော်မူခြင်း

(မာ 1:35-39)

⁴²နောက်တစ်နေ့တွင် ယေရှုသည် တစ်ကိုယ်တည်း နေလို၍ လူသူရှင်းသောနေရာသို့ ကြွသွားတော်မူ၏။ လူတို့သည် ယေရှုကို လိုက်ရှာကြ၏။ သူတို့သည် ယေရှုကို တွေ့ကြသောအခါ သူတို့ထံမှ ကြွသွားတော်မမူမည်အကြောင်း တားဆီးကြ၏။⁴³ သို့သော်လည်း၊ ယေရှုက ‘ငါသည် ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်နှင့်ပတ်သက်သောဝမ်းမြောက်ဖွယ်ရာသတင်းကောင်းကိုတခြားမြို့တို့၌လည်း ဟောပြောရမည်။ ထိုသို့အလိုငှါငါ့ကို စေလွှတ်တော်မူသည်’ ဟုမိန့်တော်မူ၏။

⁴⁴ထိုနောက် ကိုယ်တော်သည် ယုဒပြည်ရှိ တရားဇရပ်တို့၌ တရားဟောပြောလျက် နေတော်မူ၏။

ပေတရု၊ ယာကုပ်နှင့် ယောဟန်တို့ ယေရှု နောက်တော်သို့ လိုက်ကြခြင်း

(မာ 4:18-22; မာ 1:16-20)

5 ယေရှုသည် ဂဇိသရက်အိုင်ဘေးတွင် ရပ်တော်မူနေစဉ် လူများတို့သည် ဘုရားသခင်၏နှုတ်ကပတ်တရားတော်ကို နားထောင်ခြင်းငှါကိုယ်တော်အနီးသို့ တိုးဝင်ကြ၏။² ယေရှုသည် ကမ်းစပ်တွင် လှေနှစ်စင်းကို မြင်တော်မူ၏။ တံငါသည်တို့သည် သူတို့၏ပိုက်ကွန်များကို ဆေးလျှော်နေကြ၏။³ ယေရှုသည် ရှိမုန်၏လှေထဲသို့ ဝင်တော်မူ၏။ ယေရှုသည် လှေကိုကမ်းနားမှအနည်းငယ်ခွာစေခြင်းငှါ ရှိမုန်အား အခွင့်တောင်းတော်မူ၏။ ထိုနောက် ယေရှုသည် လှေပေါ်မှာထိုင်လျက် ကမ်းပေါ်ရှိလူများတို့ကို ဆုံးမသြဝါဒပေးတော်မူ၏။

⁴စကားတော်ပြီးစီးသွားသောအခါ “လှေကို ရေနှက်ရာအရပ်သို့ လှော်လော့။ ပိုက်ကွန်ကို ချ၍ ငါးကို အုပ်စမ်းလော့” ဟုရှိမှန်အား မိန့်တော်မူ၏။

⁵ရှိမှန်က “သခင်၊ အကျွန်ုပ်တို့သည် တစ်ညလုံး ကြိုးစားခဲ့သော်လည်း ငါးတစ်ကောင်ကိုမျှမရပါ။ သို့ရာတွင် အမိန့်တော်ရှိလျှင် ပိုက်ကွန်ကို ချပါမည်” ဟုလျှောက်လေ၏။ ⁶တံငါသည် တို့သည် ပိုက်များကို ရေထဲသို့ချကြ၏။ သူတို့၏ပိုက်များထဲတွင် အလွန်များစွာသော ငါးတို့ကို အုပ်မိသဖြင့် ပိုက်ကွန်သည် စုတ်ပျက်စပြု၏။ ⁷သူတို့သည် အခြားသောလှေတစ်စင်း၌ရှိသော အပေါင်းအဖော်တို့သည် လာ၍ ကူညီစေခြင်းငှါ အမှတ်ပေးသဖြင့် သူတို့သည် လာ၍ လှေနှစ်စင်းငါးနှင့်ပြည့်သောကြောင့် နှစ်မြှုပ်လုနီးပါး ဖြစ်နေကြ၏။

⁸⁻⁹ရှိမှန်နှင့် အခြားတံငါသည်တို့သည် ငါးအများအပြားရသောကြောင့် အလွန်အံ့အား သင့်နေကြ၏။ ရှိမှန်သည် ယေရှုခရီးတော်၌ ဦးညွှတ်၍ “သခင်၊ အကျွန်ုပ်ထံမှ ကြွသွားတော်မူပါ။ အကျွန်ုပ်သည် အပြစ်များသောသူ ဖြစ်ပါ၏” ဟုလျှောက်လေ၏။ ¹⁰ဇေဗဒဲ၏သား ယာကုပ်နှင့် ယောဟန်တို့သည်လည်း အံ့အားသင့်လျှက်နေကြ၏။ သူတို့သည်လည်း ပေတရုနှင့်အတူ လုပ်ကိုင်နေကြသောတံငါသည်များ ဖြစ်ကြ၏။ ယေရှုကရှိမှန်အား ‘ကြောက်ရွံ့ခြင်းမရှိနှင့်။ သင်သည် ယခုမှစ၍ လူတို့ကို ဖမ်းမိသောသူ ဖြစ်လိမ့်မည်’ ဟုမိန့်တော်မူ၏။

¹¹ထိုအခါ ရှိမှန်၊ ယာကုပ်နှင့် ယောဟန်တို့သည် သူတို့လှေကို ကမ်းနားသို့ လှော်သွားကြ၏။ သူတို့သည် ရှိသမျှတို့ကို စွန့်ပစ်၍ ယေရှု၏နောက်တော်သို့ လိုက်ကြ၏။

ယေရှုက ဝေဒနာသည်တစ်ယောက်ကို ကျန်းမာစေတော်မူခြင်း

(မာ 8:1-4; မာ 1:40-45)

¹²ယေရှုသည် မြို့တစ်မြို့၌ ရှိတော်မူစဉ် တစ်ကိုယ်လုံးနုနာစွဲသော သူတစ်ယောက်သည်

ယေရှုကို မြင်သောအခါ ယေရှု၏ရှေ့မှောက်၌ ပြပ်ဝပ်၍ “သခင်၊ အလိုရှိလျှင် အကျွန်ုပ်ကို ကျန်းမာစေနိုင်တော်မူသည်” ဟုတောင်းပန်လေ၏။

¹³ယေရှုက ထိုသူအား “ငါအလိုရှိ၏။ ရောဂါပျောက်ကင်းစေ” ဟုမိန့်တော်မူလျှက် လက်တော်ကိုဆန့်၍ ထိုသူကို တို့ထိတော်မူ၏။ ထိုခဏချင်းတွင် သူ၏နုနာရောဂါသည် ပျောက်ကင်းသွားလေ၏။ ¹⁴ထို့နောက် ယေရှုက “ဤအကြောင်းကို အဘယ်သူမျှ မပြောနှင့်။ ယင်ပုရောဟိတ်ထံသို့သွား၍ ကိုယ်ကိုပြလော့။ ထို့နောက်သင်သည် ရောဂါပျောက်ကင်းပြီဖြစ်သောကြောင့် မောရှေ၏ပညတ်ချက်အတိုင်း ဘုရားသခင်ကို ပူဇော်သက္ကာကို ဆက်လော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

¹⁵သို့သော်လည်း၊ ယေရှု၏သတင်းတော်သည် သာ၍ပျံ့နှံ့သွားလေ၏။ လူတို့သည် ယေရှု၏ဩဝါဒကို နားထောင်ရန်နှင့် သူတို့၏ရောဂါဝေဒနာများကို ပျောက်ကင်းစေခြင်းငှါ လာကြ၏။ ¹⁶ယေရှုသည် လူသူရှင်းသောနေရာသို့ဆုတောင်းခြင်းငှါ မကြာခဏ ကြွသွားတော်မူ၏။

ယေရှုက လက်ခြေသေနေသောရောဂါသည် တစ်ဦးကို ကျန်းမာစေတော်မူခြင်း

(မာ 9:1-8- မာ 2:1-12)

¹⁷တစ်နေ့တွင် ယေရှုသည် လူတို့ကို ဆုံးမဩဝါဒပေးတော်မူစဉ် ယေရှုလင်မြို့မှစသော ယုဒပြည်၊ ဂါလိလဲပြည်မြို့ရွာတို့မှ ရောက်လာသောဖာရှိုရုံတို့နှင့် ကျမ်းပြုဆရာတို့သည် ထိုင်လျက်ရှိကြ၏။ ဘုရားသခင်သည် ယေရှုအား အနာရောဂါကို ငြိမ်းစေခြင်းငှါ တန်ခိုးပေးတော်မူ၏။ ¹⁸ထိုနေရာတွင် ခြေလက်သေနေသောရောဂါသည် တစ်ဦးရှိ၏။ အချို့လူတို့သည် ထိုသူအား အိပ်ရာပေါ်တွင် တင်၍သယ်ဆောင်လာကြ၏။ သယ်ယူလာသူများက ရောဂါသည်အား ယေရှုရှေ့တော်သို့ ထားရန် ကြိုးစားကြ၏။ ¹⁹သို့ရာတွင် အလွန်များသောလူတို့သည် ပိတ်ဆို့နေသောကြောင့် ယေရှုအနီးသို့ သွားရန်လမ်းကို မတွေ့နိုင်ကြ။ ထိုအခါ သယ်

ယူလာသူတို့သည် ရောဂါသည်ကို သူတို့နှင့်အတူ သယ်ဆောင်၍ အိမ်ခေါင်မိုးပေါ်သို့ တက်ကြွ၏။ ထိုနောက် အိမ်ခေါင်မိုးကိုအပေါက်ဖောက်၍ လူနာကို အိပ်ရာနှင့်တကွ ကြီးပြင်း ယေရှုရှေ့တော်သို့ လျော့ချကြ၏။ ထိုအခါ ရောဂါသည်သည် ယေရှုရှေ့တော်၌လဲလျောင်း လျက် ရောက်သွား၏။²⁰ ယေရှုသည် ထိုသူတို့၏ယုံကြည်ခြင်းကို မြင်လျှင်လူနာအား “မိတ်ဆွ၊ သင်၏အပြစ်ကို ခွင့်လွှတ်ပြီ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

²¹ ထိုအခါ ကျမ်းပြုဆရာတို့နှင့် ဝါရီရုံတို့က ဘုရားသခင်ကို လွန်ကျူး၍ပြောသော ဤသူသည် အဘယ်သူနည်း။ ဘုရားသခင်မှတစ်ပါး အဘယ်သူသည် အပြစ်ကို လွှတ်နိုင်သနည်း” ဟုထင်မှတ်ကြ၏။

²² သို့သော်လည်း၊ ယေရှုသည် သူတို့၏ထင်မှတ်ခြင်းကို သိတော်မူ၏။ ထို့ကြောင့် ယေရှုက “သင်တို့စိတ်ထဲမှာ အဘယ်ကြောင့် ထင်မှတ်ကြသနည်း။²³⁻²⁴ လူသား *သည် မြေကြီးပေါ်မှာ အပြစ်လွှတ်နိုင်သောတန်ခိုးရှိ၏။ သင်တို့က ငါသည် ‘သင်၏အပြစ်ကို ခွင့်လွှတ်ပြီ’ ဟူ၍ အလွယ်တကူပြောသည် ဟုထင်မှတ်နိုင်၏။ ဤအရာသည် အမှန်အကန်ဖြစ်လျှင် အဘယ်သူမျှ မြင်နိုင်မည်မဟုတ်။ သို့သော်လည်း၊ ငါက ထိုလူအား၊ ‘ထလော့၊ သင့်အိပ်ရာကို ယူ၍ အိမ်ပြန်သွားလော့’ ဟုပြောလျှင် သင်တို့သည် ငါ၌ ဤအရာကို ပြုခြင်းငှါ ဧကန်အမှန် တန်ခိုးရှိကြောင်း မြင်နိုင်ကြလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ထို့ကြောင့် ခြေလက်သေနေသောရောဂါသည်အား ယေရှုက၊ ‘ထလော့၊ သင့်အိပ်ရာကိုယူ၍ အိမ်ပြန်သွားလော့’ ဟုမိန့်တော်မူ၏။

²⁵ ထိုနောက် ထိုသူသည်လည်း လူအများရှေ့၌ ချက်ချင်းထ၍ အိပ်ရာကိုဆောင်ကာ ဘုရားသခင်အား ချီးမွမ်းလျက် မိမိအိမ်သို့ ပြန်သွားလေ၏။²⁶ လူအပေါင်းတို့သည် အလွန်အံ့အားသင့်သွားကြ၏။ သူတို့သည် ဘုရား

သခင်ကိုချီးမွမ်းကြ၏။ သူတို့သည် ဘုရားသခင်၏တန်ခိုးတော်ကို အံ့သြလျက် “ယနေ့တွင် ငါတို့သည် အံ့ဖွယ်သောအမှုအရာကို မြင်ပြီ” ဟုပြောကြ၏။

လေဝိ(မသဲက ယေရှုနောက် တော်သို့လိုက်ခြင်း)

(မာ 9:9-13; မာ 2:13-17)

²⁷ ထိုပြစ်ရပ်ပြီးနောက် ယေရှုသည် အပြင်သို့ ထွက်ကြွ၍ အခွန်ကောက်ခံရာတဲ၌ ထိုင်နေသောသူတစ်ယောက်ကို မြင်တော်မူ၏။ သူ၏အမည်မှာ လေဝိဖြစ်၏။ ယေရှုက သူအား “ငါ့နောက်သို့ လိုက်လော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။²⁸ လေဝိသည် ရှိသမျှတို့ကို စွန့်ပစ်လျက် ထ၍ ယေရှုနောက်တော်သို့ လိုက်လေ၏။

²⁹ ထိုနောက် လေဝိသည် ယေရှုအတွက်မိမိအိမ်၌ ကြီးစွာသော ညစာစားပွဲတစ်ပွဲကို ဧည့်ခံလေ၏။ စားပွဲ၌ အခွန်ခံသူများနှင့် အပြစ်ရှိသောသူတို့သည်လည်း အတူစားသောက်ကြ၏။³⁰ ဝါရီရုံတို့နှင့် ကျမ်းပြုဆရာတို့က ယေရှု၏ တပည့်တော်တို့အား “သင်တို့သည် အဘယ်ကြောင့် အခွန်ခံသောသူ၊ အပြစ်ရှိသောသူတို့နှင့်အတူ စားသောက်ကြသနည်း” ဟုကဲ့ရဲ့ဝေဖန်ကြ၏။

³¹ ထိုအခါ ယေရှုက၊ “ကျန်းမာသောသူတို့သည် ဆေးသမားကို အလိုမရှိကြ။ ဖျားနာသော လူတို့သာလျှင် ဆေးသမားကို အလိုရှိကြ၏။³² ငါသည် လူကောင်းတို့ကို ခေါ်ခြင်းငှါ လာသည်မဟုတ်။ သို့သော်လည်း၊ အပြစ်သားတို့သည် မိမိတို့စိတ်နှလုံးနှင့် အသက်တာများကို ပြောင်းလဲရန်အတွက် ခေါ်ခြင်းငှါ ငါလာသည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ယေရှုက အစာရှောင်ခြင်းအကြောင်းမေးခွန်းတစ်ခုကို ဖြေကြားတော်မူခြင်း

(မာ 9:14-17; မာ 2:18-22)

³³ လူအချို့တို့က ယေရှုအား၊ “ယောဟန်၏ တပည့်တို့နှင့် ဝါရီရုံတို့၏တပည့်တို့သည် မကြာခဏ အစာရှောင်ဆုတောင်းကြ၏။ သို့သော်

လူသား ယေရှုက မိမိကိုယ်အတွက် အသုံးပြုသောနာမည်။ ဒဲယေလ 7:13-14၊ ဤနာမည်သည် မေရီယအတွက်၊ ဘုရားသခင်က သူလူတို့ကို ကယ်တင်ဖို့ ရွေးချယ်သောသူတစ်ပါး ဖြစ်သည်။

လည်း၊ ကိုယ်တော်၏တပည့်တော်တို့သည်စား
သောက်လျက်နေကြသည်” ဟုလျှောက်ကြ၏။

³⁴ယေရှုက သူတို့အား၊ “မင်္ဂလာဆောင်ပွဲ
တစ်ခု ကျင်းပသောအခါ သင်တို့သည် သတို့
သား၏အပေါင်းအသင်းတို့ကို သူတို့နှင့်အတူ သ
တို့သားရှိနေစဉ်တွင် အစာရှောင်ခြင်းငှါ မပြု
နိုင်။ ³⁵သို့သော်လည်း၊ အချိန်တန်၍ သတို့သား
ကို သူတို့ထံမှ ခေါ်သွားသောအချိန် ရောက်
လိမ့်မည်။ ထိုအခါသူတို့သည် အစာရှောင်ကြ
လိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

³⁶ယေရှုက သူတို့အားဥပမာတခုကိုပြောပြ
တော်မူသည်မှာ၊ အဝတ်ဟောင်းကို ဖာရန်
အထည်သစ်ကို အဘယ်သူမျှ သုံးလေ့မရှိ။ ထို
သို့ဖာလျှင် အထည်သစ်သည် ဆွဲဆုတ်တတ်
၏။ ဖာသောအထည်သစ်သည်လည်း အဝတ်
ဟောင်းနှင့် မသင့်မတင့်တတ်။ ³⁷လူတို့သည်
စပျစ်ရည်အသစ်ကို ဟောင်းသောသားရေဗူး၌
ထည့်လေ့မရှိ။ အကြောင်းမူကား၊ စပျစ်ရည်
သစ်သည် ဟောင်းသောသားရေဗူးကို စုတ်ပြ
စေလိမ့်မည်။ ထိုအခါစပျစ်ရည်သည် ယို၍သား
ရေဗူးလည်း ယျက်စီးသွားလိမ့်မည်။ ³⁸ထို့
ကြောင့် လူတို့သည် စပျစ်ရည်သစ်ကို သားရေ
ဗူးအသစ်၌ ထည့်ရ၏။ ³⁹စပျစ်ရည်ဟောင်းကို
သောက်ပြီးသောသူသည် စပျစ် ရည်သစ်ကို
အလိုမရှိတတ်။ အကြောင်းမူကား၊ ဟောင်း
သောစပျစ်ရည်သည် သာ၍ကောင်းသည်ကို
သိ၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

**ယေရှုသည် ဥပုသ်နေ့၏အရှင်သခင်
ဖြစ်တော်မူခြင်း**

(မာ 12:1-8; မာ 2:23-28)

6 ဥပုသ်နေ့တစ်နေ့တွင် ယေရှုသည် ဂျူစပါး
လယ်ကွက်တို့ကို ဖြတ်၍ ကြွတော်မူ၏။
တပည့်တော်တို့သည် စပါးအသီးအနှံကို ဆွတ်
၍၊ လက်နှင့်ပွတ်ချေလျက် စားကြ၏။ ²ဖာရိရှဲ
အချို့တို့က၊ “သင်တို့သည် ဤအမှုအဘယ်
ကြောင့်ပြုကြသနည်း။ ဥပုသ်နေ့၌ ဤသို့ ပြု

ခြင်းသည် မောရှေ၏ပညတ်တရားကို ဆန့်ကျင်
ခြင်းဖြစ်သည်” ဟုပြောကြ၏။

³ယေရှုက “ဒါဝိဒ်နှင့် မိမိအဖော်တို့သည်
အလွန်ဆာလောင်မွတ်သိပ်နေသောအခါ သူ
သည် အဘယ်သို့ပြုသည်ကို သင်တို့မပတ်ဘူး
သလော။ ⁴ဒါဝိဒ်သည် ဘုရားသခင်၏အိမ်တော်
သို့ဝင်၍၊ ဘုရားသခင်ကို ပူဇော်ထားသောမုန့်
ကိုယူစား၏။ သူသည် မုန့်တချို့ကို မိမိအပေါင်း
အဖော်တို့ကိုလည်းပေး၏။ ပညတ်တော်အရ
ယင်ပုရောဟိတ်တို့သာလျှင် စားခွင့်ရှိသော
ကြောင့် ထိုမုန့်ကို စားခြင်းသည် မောရှေ၏
ပညတ်ကျမ်းတရားကို ဆန့်ကျင်ရာရောက်၏။
⁵ထို့ပြင် လူသားသည် ဥပုသ်နေ့ကို အစိုးရ၏”
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

**ယေရှုက လူနာတစ်ယောက်ကို ဥပုသ်နေ့
တွင် ကုသတော်မူခြင်း**

(မာ 12:9-14; မာ 3:1-6)

⁶အခြားဥပုသ်နေ့တွင် ယေရှုသည် တရား
ဇရပ်သို့ ကြွသွား၍လူတို့ကို ဆုံးမသြဝါဒပေး
တော်မူ၏။ ထိုနေရာတွင် လက်ယာဘက်သေ
သောသူတစ်ယောက်ရှိ၏။ ⁷ဥပုသ်နေ့၌ ယေရှု
သည် ရောဂါကို ငြိမ်းစေမည်၊ မငြိမ်းစေမည်ကို
ကျမ်းပြုဆရာတို့နှင့်ဖာရိရှဲတို့သည် ကိုယ်တော်
အား အပြစ်တင်နိုင်ခြင်းငှါ စောင့်ကြည့်နေ
ကြ၏။ ⁸သို့သော်လည်း၊ ယေရှုသည် သူတို့
စဉ်းစားနေသောအရာကို သိတော်မူ၏။ ယေရှု
သည် လက်ျာလက်သေ၍ မသန်မစွမ်း ဖြစ်နေ
သူအား ‘ထလော့၊ ဤလူတို့ရေမှာ မတ်တတ်
ရပ်လော့’ ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ထိုသူသည် ထ၍
ထိုနေရာ၌ မတ်တပ်ရပ်၏။ ⁹ထို့နောက် ယေရှု
က သူတို့အား “ပညတ်တော်က ဥပုသ်နေ့၌
အဘယ်သို့ပြုရန်ခွင့် ပြုသနည်း။ ကောင်းသော
အကျင့်လော၊ သို့မဟုတ် ဆိုးသောအကျင့်
လော။ လူတစ်ယောက်၏အသက်ကို ကယ်
တင်ရန် ခွင့်ပြုသလော၊ သို့မဟုတ် လူတစ်
ယောက်၏အသက်ကို သတ်ရန် ခွင့်ပြုသလော”
ဟုမေးတော်မူ၏။ ¹⁰ယေရှုသည် ထိုသူအား

လုံးတို့ကို ပတ်လည်ကြည့်ရှုလျက်၊ မသန်စွမ်းသူ အား “သင်၏လက်ကို ဆန့်လော့” ဟုမိန့်တော် မူရာ၊ ထိုသူသည် မိမိလက်ကို ဆန့်ပြု၏။ ထို အခါသူ၏လက်သည် ဝေဒနာပျောက် ကင်း၍ အကောင်းပကတိ ပြစ်သွားလေ၏။ ¹¹ ဟာရိရဲ့တို့ နှင့် ကျမ်းပြုဆရာတို့သည် ယေရှုအား အလွန် ဒေါသထွက်နေကြ၏။ သူတို့က ‘ယေရှုကိုအဘယ် သို့ပြုရအံ့နည်း’ ဟုအချင်းချင်းဆွေးနွေးကြ၏။

ယေရှုက မိမိတမန်တော်တစ်ဆယ်နှစ်ပါးကို ရွေးချယ်တော်မူခြင်း

(မာ 10:1-4; မာ 3:13-19)

¹² ထိုအချိန်တွင် ယေရှုသည် တောင်ပေါ်သို့ ဆုတောင်းရန် ကြွတော်မူ၏။ သူသည် တောင် ပေါ်တွင် တစ်ညလုံး ဘုရားသခင်အား ဆု တောင်းတော်မူ၏။ ¹³ နောက်တစ်နေ့နံနက်၌ ယေရှုသည် မိမိတပည့်တော်တို့ကို ခေါ်တော်မူ ၏။ တပည့်တော်တို့ထံမှ တစ်ဆယ်နှစ်ပါးကိုရွေး ချယ်တော်မူ၏။ ထိုရွေးချယ်ထားသောသူတို့ကို ‘တမန်တော်များ’ ဟုခေါ်ဝေါ်သမုတ်တော်မူ၏။ ထိုတစ်ဆယ်နှစ်ပါးမှာ ¹⁴ (ယေရှုက ပေတရုဟု အမည်ပေးတော်မူသော) ဂိဗ္ဗန၊ ပေတရု၏ညီ အနွေ၊ ယာကုပ်၊ ယောဟန်၊ ဖိလိပ္ပနှင့် ဗာသောလဲ။ ¹⁵ မသဲနှင့် သောမ၊ အာလဲဖိ၏ သားယာကုပ်နှင့် ဇေလုပ်* ဟုခေါ် သော) ဂိဗ္ဗန၊ ¹⁶ ယာကုပ်၏သား ယုဒနှင့် ယုဒဂူကာရုတ်တို့ ပြစ်ကြ၏။ ဤတစ်ဆယ်နှစ် ယောက်ထဲတွင် ပါရှိသောယုဒဂူကာရုတ်သည် ယေရှုအား ရန် သူများလက်သို့ အပ်နှံသောသူပင် ပြစ်၏။

ယေရှုက တရားဟောခြင်း၊ ဂျော့ဒန်ဝေဒ နာများအား ကျန်းမာစေတော်မူခြင်း

(မာ 4:23-25; 5:1-12)

¹⁷ ယေရှုနှင့် တမန်တော်တစ်ဆယ်နှစ်ပါးတို့ သည် တောင်ပေါ်မှ ဆင်းလာကြ၏။ ယေရှု သည် မြေညီရာအရပ်၌ ရပ်တော်မူ၏။ ထိုအ

ဇေလုပ် ဇေလုပ်များသည် ယုဒနိုင်ငံရေးနှင့်ဆိုင်သော အဖွဲ့ဖြစ်သည်။

ရပ်၌ သူ၏နောက်သို့ လိုက်သောလူအုပ်ကြီး တစ်အုပ်ရှိ၏။ သူတို့သည် ယေရှုလင်မြို့ မှစ၍ ယုဒပြည်၊ ပင်လယ်ကမ်းနား၊ တုရုနှင့်ဇိဒန်မြို့ အရပ်ရပ်တို့မှလာကြ၏။ ¹⁸ သူတို့သည် ယေရှု၏ ဩဝါဒကို နားထောင်ခြင်းငှါ၎င်း၊ သူတို့၏အနာ ရောဂါတို့ကို ငြိမ်းစေခြင်းငှါ၎င်း လာကြ၏။ ယေရှုသည် ညစ်ညူးသောနတ်များ၏ဒုက္ခပေး ခြင်းခံရသောသူတို့ကိုလည်း ချမ်းသာစေတော် မူ၏။ ¹⁹ လူအပေါင်းတို့သည် ယေရှုကို တို့ထိရန် ကြိုးစားနေကြ၏။ အကြောင်းမူကား၊ ကိုယ် တော်အထဲက တန်ခိုးထွက်၍ လူအပေါင်းတို့ကို ကျန်းမာစေတော်မူ၏။

²⁰ ယေရှုသည် တပည့်တော်တို့ကို ကြည့်၍

“ဆင်းရဲသော သင်တို့သည် မင်္ဂလာရှိကြ ၏။ အကြောင်းမူကား၊ ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်သည် သင်တို့နှင့်သက်ဆိုင်၏။ ²¹ ယခု ဆာလောင်နေသောသူတို့၊ သင်တို့ သည် မင်္ဂလာရှိကြ၏။ အကြောင်းမူ ကား၊ သင်တို့သည်ဝပြောခြင်းသို့ရောက် ကြလိမ့်မည်။ ယခုငိုကြွေးသောသင်တို့ သည် မင်္ဂလာရှိကြ၏။ အကြောင်းမူ ကား၊ သင်တို့သည် ပျော်ရွှင်မှုနှင့်ရယ် မောကြလိမ့်မည်။

²² “လူတို့သည် လူသားကြောင့် သင်တို့ကို မုန်း၍ သူတို့အုပ်စုမှ ပယ်ရှားခြင်း၊ စော်ကား ခြင်းနှင့် အဆိုးအဖြစ် သင်တို့၏နာမည်ကို ငြင်း ပယ်ခြင်းပြုသောအခါသင်တို့သည် မင်္ဂလာရှိ ၏။ ²³ ထိုနေ့၌ ဝမ်းမြောက်ခြင်း ရှိကြလော့။ ရွှင်မြူးသောစိတ်နှင့် ခုန်ကြလော့။ အကြောင်း မူကား၊ သင်တို့သည် ကောင်းကင်၌ ကြီးမား သော ဆုလားဒ်ရှိ၏။ သူတို့၏အဘတို့သည် ပရောဖက်တို့ကို ထိုနည်းတူပင် ပြုကြ၏။ သူတို့ သည်လည်း သင်တို့အပေါ်၌ ထိုကဲ့သို့ ပြုကြ လိမ့်မည်။

²⁴ “သို့သော်လည်း၊ ချမ်းသာသော သင်တို့ သည် အမင်္ဂလာရှိကြ၏။ အကြောင်းမူ

ကား၊ သင်တို့သည် မိမိသက်သာခြင်းကို ယခု ခံရကြ၏။
 25 ဝစ္စာစားရသောသင်တို့သည် အမင်္ဂလာ ရှိကြ၏။ အကြောင်းမူကား၊ သင်တို့ သည် ငတ်မှုတ်ခြင်းသို့ ရောက်လိမ့်မည်။ ယခု ရယ်မောနေကြသော သူတို့သည် အမင်္ဂလာရှိကြ၏။ အကြောင်းမူကား၊ သင်တို့သည် ဝမ်းနည်းကြကဲ့သို့နှင့် ငို ကြွေးရလိမ့်မည်။

26 “လူတို့သည် သင်တို့ကို ချီးမွမ်းသောအခါ သင်တို့သည် အမင်္ဂလာရှိကြ၏။ သူတို့၏ဘိုး ဘေးတို့သည် မိစ္ဆာပရောဖတ်တို့ကို ထိုသို့ပင် ပြုကြ၏။

သင့်ရန်သူတို့ကို ချစ်လော့

(မာ 5:38-48; 7:12a)

27 “သို့သော်လည်း၊ ငါ့စကားကို နားထောင် နေကြသောသင်တို့အား၊ ငါဆိုသည်ကား သင် တို့၏ရန်သူတို့ကိုချစ်ကြလော့။ သင်တို့ကို မုန်း သောသူတို့အား ကျေးဇူးပြုကြလော့။ 28 သင် တို့ကို ကျိန်ဆဲသောသူတို့အား မေတ္တာပို့ကြ လော့။ သင်တို့ကို နှောင့်ယှက်သောသူတို့ အ တွက် ဘုရားသခင်ကို ဆုတောင်းကြလော့။ 29 တစ်စုံတစ်ယောက်သည် သင်၏ဝါးတစ်ဘက် ကိုရိုက်လျှင် ဝါးတစ်ဘက်ကိုလည်း ပေးဦးလော့။ တစ်စုံတစ်ယောက်သည် သင်၏အပေါ်အင်္ကျီကို သိမ်းယူလျှင် သင်၏အတွင်းအင်္ကျီကိုလည်း ယူ စေခြင်းငှါ အခွင့်ပေးဦးလော့။ 30 သင့်ထံမှ တောင်းခံသောသူတိုင်းကို ပေးကမ်းလော့။ တစ်စုံတစ်ယောက်သည် သင့်ထံမှ တစ်စုံတစ်ခု ကို ယူသွားလျှင် ပြန်မတောင်းနှင့်။ 31 သင်တို့ သည် ကိုယ်၌သူတစ်ပါး ပြုစေလိုသည့်အတိုင်း သူတစ်ပါး၌ပြုကြလော့။ 32 သင်တို့ကို ချစ်သော သူတို့ကိုသာ ချစ်တဲ့ပြန်လျှင် သင်သည် ထိုသို့ ပြုမူကြောင့် အထူးချီးမွမ်းခြင်းခံရန် ထိုက်တန် သလော့။ မထိုက်တန်ပါ။ အပြစ်ရှိသောလူတို့ ပင်လျှင် သူတို့ကို ချစ်သောသူတို့အား ချစ်တဲ့

ပြန်တတ်ကြ၏။ 33 သင်တို့အပေါ်၌ ကောင်းမှု ပြုသောသူတို့ကိုသာ ကောင်းမှုပြုလျှင် ထိုသို့ ပြုခြင်းကြောင့် အထူးချီးမွမ်းခြင်းခံရန် ထိုက် တန်သလော့။ မထိုက်တန်ပါ။ အပြစ်ရှိသော သူတို့ပင်လျှင် ဤကဲ့သို့ပြုတတ်ကြ၏။ 34 သင် တို့သည် သူတစ်ပါးကို တစ်စုံတစ်ရာချေးငှား ပြီး၊ ပြန်ရယူရန် မျှော်လင့်နေလျှင် ထိုသို့ပြု ခြင်းကြောင့် အထူးချီးမွမ်းခြင်းခံရန် ထိုက်တန် သလော့။ မထိုက်တန်ပါ။ အပြစ်ရှိသောသူတို့ ပင်လျှင် အခြားအပြစ်ရှိသောသူတို့အား ဥစ္စာ ချေးငှါသောအခါ ပေးဆပ်လိမ့်မည်ဟုမျှော် လင့်လျက်ချေးငှားကြ၏။ 35 ထို့ကြောင့် သင်တို့ ၏ရန်သူ တို့ကိုချစ်ကြလော့။ တစ်စုံတစ်ခုကို ရမည်ဟု မမျှော်လင့်ဘဲ ကျေးဇူးပြုကြလော့။ ချေးငှားကြလော့။ သို့ဖြစ်လျှင် သင်တို့၏ဆု လာဒ်သည် ကြီးမြတ်၍ သင်တို့သည် အမြင့် မြတ်ဆုံးသောဘုရားသခင်၏ သားသမီးများ ဖြစ်ကြလိမ့်မည်။ 36 အကြောင်းမူကား၊ ဘုရား သခင်သည် ကျေးဇူးမသိသောသူနှင့် ဆိုးညစ် သောသူတို့ကိုလည်း ကရုဏာထားတော်မူ၏။ သင်တို့၏အဘသည် ကရုဏာထားသကဲ့သို့ သင်တို့သည်လည်းကရုဏာထားကြလော့။

သင့်ကိုယ်သင်ကြည့်လော့

(မာ 7:1-5)

37 “သူတစ်ပါး၏အမှု၌ စစ်ကြောဆုံးဖြတ်ခြင်း ကို မပြုကြနှင့်။ မပြုလျှင်သင်တို့သည်စစ်ကြော ဆုံးဖြတ်ခြင်းနှင့်ကင်းလွတ်ကြလိမ့်မည်။ သူတစ် ပါးကို အပြစ်စီရင်ကြနှင့်။ မစီရင်လျှင် သင်တို့ သည် အပြစ်စီရင်ခြင်းနှင့် ကင်းလွတ်ကြလိမ့် မည်။ သူ့အပြစ်ကို လွတ်ကြလော့။ လွတ်လျှင် ကိုယ်အပြစ် လွတ်လိမ့်မည်။ 38 သူတစ်ပါးအား ပေးကမ်းကြလော့။ ပေးလျှင် သူတစ်ပါးသည် သင်တို့အား ပေးကမ်းကြလိမ့်မည်။ သင်တို့၏ လက်ထဲတွင် ကိုင်တွယ်နိုင်သည် ထက်ပေးကမ်း ခြင်းခံရလိမ့်မည်။ သင်တို့သည် အလွန်များပြား စွာပေးကမ်းခြင်းခံရ၍ သင်၏ခေါင်းပေါ်သို့ ပို လျှံစီးဆင်းလာလိမ့်မည်။ သင်တို့သည် သူတ

ပါးအား ပေးကမ်းသကဲ့သို့ ဘုရားသခင်သည် သင်တို့ကိုလည်း ပေးတော်မူလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

³⁹ယေရှုက ဖြစ်ရပ်တစ်ခု ပြောပြတော်မူသည်မှာ “လူကန်းတစ်ယောက်သည် တခြားလူကန်းတစ်ယောက်အား လမ်းပြနိုင်သလော။ မပြနိုင်ပါ။ နှစ်ယောက်စလုံးတွင်းထဲသို့ကျသွားလိမ့်မည်။” ⁴⁰တပည့်သည် မိမိဆရာထက်ပို၍ မတော်နိုင်။ သို့သော်လည်း အပြည့်အဝ ဆည်းပူးသင်ယူသောတပည့်တိုင်းသည် မိမိဆရာကဲ့သို့ ဖြစ်လိမ့်မည်။

⁴¹“သင်၏မျက်စိ၌ ရှိသောတံကျင်ကို မမြင်နိုင်သောအချိန်တွင် အဘယ်ကြောင့် သင်ညီအစ်ကို၏မျက်စိ၌ရှိသော ဖုန်မှုန့်သေးလေးကို ကြည့်ရှုသနည်း။” ⁴²သင်၏မျက်စိ၌ ရှိသောတံကျင်ကို မမြင်နိုင်သောအချိန်တွင် သင်၏ညီအစ်ကိုအား၊ ‘ညီအစ်ကို၊ သင်၏မျက်စိ၌ရှိသော ဖုန်မှုန့်သေးလေးကို ငါထုတ် ပါရစေ’ ဟုအဘယ်သို့ ပြောနိုင်မည်နည်း။ သင်သည် သူကောင်းယောင်ဆောင်သောသူ* ဖြစ်၏။ သင်၏မျက်စိ၌ရှိသော တံကျင်ကို ရှေးဦးစွာ ထုတ်လော့။ သို့မှသာ သင်ညီအစ်ကို၏မျက် လုံး၌ရှိသောဖုန်မှုန့်သေးလေးကို ထုတ်ရန်ရှင်းလင်းစွာ မြင်နိုင်လိမ့်မည်။

သစ်သီးနှစ်မျိုးနှစ်စား

(မာ 7:17-20; 12:34b-35)

⁴³“ကောင်းသောသစ်ပင်သည် မကောင်းသောအသီးကို မသီးနိုင်။ ထိုနည်းတူ မကောင်းသောသစ်ပင်သည် အသီးကောင်းမဖြစ်ထွန်းနိုင်။” ⁴⁴အပင်အသီးသီးသည် သီးသောအသီးအားဖြင့်သိနိုင်၏။ လူတို့သည် ဆူးချုံပုတ်ထဲမှ သဖန်းသီးကို မခူးတတ် သို့မဟုတ် ဆူးချုံပုတ်ထဲမှ စပျစ်သီးကိုမခူးတတ်။ ⁴⁵ကောင်းသောသူသည် ကောင်းမွန်သောအတွေ့ကို မိမိနှလုံးသားထဲ၌ သိမ်းထားတတ်၏။ ထို့ကြောင့်သူ

သူကောင်းယောင်ဆောင်သောသူ လူကောင်းလိုပြုလုပ်ဆောင်ရွက်သောလူဆိုး။

သည် ကောင်းသောအရာတို့ကို မိမိနှလုံးသားထဲမှ ထုတ်ပေး၏။ သို့ရာတွင် မကောင်းသောသူသည် မိမိနှလုံးသားထဲ၌ မကောင်းသောအတွေ့များကိုသာ စုထား၏။ ထို့ကြောင့် ဆိုးသောအရာတို့ကိုထုတ်ပေး၏။ လူတစ်ယောက်သည် မိမိစိတ်နှလုံးထဲ၌ ပြည့်သောအရာကို နှုတ်မြှောက်တတ်၏။

လူနှစ်မျိုးနှစ်စား

(မာ 7:24-27)

⁴⁶“ငါသည် သင်တို့အား လုပ်ရန် ပြောသောအရာကို မလုပ်ဘဲလျက်အဘယ်ကြောင့် ငါ့ကို၊ ‘သခင်၊ သခင်’ ဟုခေါ်ကြသနည်း။” ⁴⁷ငါ့ထံသို့ လာ၍ ငါ့စကားကို ကြား၍ နားထောင်သူသည် အဘယ်သူနှင့် တူသည်ကို ငါပြောပြမည်။ ⁴⁸ထိုသူသည် တိုက်တည်သောအခါ နက်စွာတူး၍ ကျောက်ပေါ်မှာ တိုက်မြစ်ချထားပြီး ထိုကျောက်ပေါ်၌ အိမ်ဆောက်သောသူနှင့်တူ၏။ ရေကြီးလာသောအခါ လှိုင်းသည်ထိုအိမ်ကို ရိုက်ခတ်သော်လည်း ကျောက်ပေါ်မှာ တည်လျက်ရှိသောကြောင့် မလှုပ်နိုင်။ ⁴⁹သို့သော်လည်း၊ ငါ့စကားကို ကြား၍ နားမထောင်သောသူသည်၊ အခုအခံမရှိဘဲ၊ သံပေါ်မှာ တိုက်ကိုဆောက်သောသူနှင့်တူ၏။ ရေကြီးလာသောအခါ လှိုင်းသည် ထိုအိမ်ကို ရိုက်ခတ်ပြီးချက်ချင်းပြိုလဲသွား၏။ ထိုအိမ်သည် အကုန်အစင် ပျက်စီးသွားသည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ယေရှုက အစေခံတစ်ယောက်ကို ကျန်းမာစေတော်မူခြင်း

(မာ 8:5-13; ယော 4:43-54)

7 ထိုအကြောင်းအရာအားလုံးတို့ကို ယေရှုသည် လူတို့အား ဟောတော်မူပြီးမှ ကပေရုနေနင်မြို့သို့ ကြွသွားတော်မူ၏။ ²ကပေရုနေနင်မြို့တွင် စစ်ဗိုလ်* တစ်ယောက်ရှိ၏။ ထိုစစ်ဗိုလ်၏အစေခံတစ်ယောက်သည် အ

စစ်ဗိုလ် ရှေးခေတ်စစ်သား 100 ကျော်အပေါ်တွင် အာဏာရှိသောဇရာမစစ်တပ်မတော်အရာရှိ။

သည်းအသန်ဖျားနေလေ၏။ စစ်ဗိုလ်သည် ထိုအစေခံကို အလွန်ချစ်၏။ အစေခံသည် အသည်း အသန်ဖျားနာ၍ သေလုနီးပါးဖြစ်၏။³ ထိုစစ်ဗိုလ်သည် ယေရှုအကြောင်းကို ကြားသိသောအခါ သူသည် ယုဒအကြီးအကဲတစ်ချို့ကို ယေရှုထံတော်သို့ စေလွှတ်သဖြင့် ကိုယ်တော်သည် ကြွလာ၍ သူ၏အစေခံကို ကျန်းမာခြင်းပေးတော်မူရန် တောင်းပန်လေ၏။⁴ ထိုသူတို့သည် ယေရှုထံတော်သို့ လာ၍ စစ်ဗိုလ်၏ အစေခံအား ကူညီရန် တောင်းလျှောက်ကြ၏။ သူတို့က ယေရှုအား “ဤစစ်ဗိုလ်သည် ကိုယ်တော်၏ကူညီမှုရရှိရန် ထိုက်တန်သောသူ ဖြစ်ပါ၏။⁵ သူသည် အကျွန်ုပ်တို့ လူမျိုးတို့ကိုချစ်ပါ၏။ ထို့အပြင် သူသည် အကျွန်ုပ်တို့အတွက် တရားဇရပ်ဆောက်ပေးသောသူ ဖြစ်သည်” ဟုတောင်းပန်ကြ၏။

⁶ ထို့ကြောင့် ယေရှုသည် သူတို့နှင့်အတူ ကြွတော်မူ၏။ သူတို့သည် စစ်ဗိုလ်၏အိမ်နှင့် မနီးမဝေး ရောက်တော်မူသောအခါ စစ်ဗိုလ်သည် မိမိမိတ်ဆွေတို့ကို စေလွှတ်၍ ယေရှုအား “သခင်၊ အကျွန်ုပ်၏အိမ်သို့ လာရန် ကိုယ်ကို ကိုယ် ဒုက္ခပေးတော်မမူပါနှင့်။ အကျွန်ုပ်၏အိမ်ထဲသို့ ကိုယ်တော်ကြွဝင်တော်မူရန် အကျွန်ုပ်မထိုက်တန်ပါ။⁷ ထို့ကြောင့်အကျွန်ုပ်သည်ကိုယ်တော်ထံတော်သို့ ကိုယ်တိုင်မလာခြင်းဖြစ်၏။ ကိုယ်တော်သည် အမိန့်တော်သာပေးရန် လိုအပ်ပါ၏။ သို့ဖြစ်လျှင် အကျွန်ုပ်၏အစေခံသည် ဖျားနာခြင်းမှ ပျောက်ကင်းသွားလိမ့်မည်။⁸ အကျွန်ုပ်သည် ကိုယ်တော်၏အာဏာတော်ကို နားလည်ပါ၏။ အကျွန်ုပ်သည်လည်း အရာရှိကြီးများ၏အာဏာအောက်၌ရှိပါ၏။ ထို့အပြင် အကျွန်ုပ်၏အာဏာအောက်၌ စစ်သားများရှိပါ၏။ အကျွန်ုပ်သည် စစ်သားတစ်ယောက်ကို ‘သွား’ ဟုဆိုလျှင်သွားပါ၏။ ထို့ပြင်အကျွန်ုပ်သည် အခြားစစ်သားတစ်ယောက်ကို ‘လာ’ ဟုဆိုလျှင်လာပါ၏။ အကျွန်ုပ်၏အစေခံကို ‘ဤအမှုကို လုပ်လော့’ ဟုဆိုလျှင် ‘လုပ်ပါ၏’ ဟုတပ်မူးက လျှောက်စေ၏။

⁹ ယေရှုသည် စစ်ဗိုလ်ထံမှ ထိုစကားကို ကြားတော်မူသောအခါ အံ့အားသင့်သွား၏။ ယေရှုသည် နောက်တော်၌လိုက်သောလူ အုပ်တို့ကို လှည့်ကြည့်၍ “ငါဆိုသည်ကား၊ ဤမျှလောက်ကြီးမားသောယုံကြည်ခြင်းကို ကြွသရေလအမျိုး၌ပင် ငါမတွေ့ဘူးသေး” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

¹⁰ ယေရှုထံတော်သို့ စေလွှတ်သောထိုလူစုတို့သည် အိမ်သို့ပြန်လာကြပြီး အစေခံသည် ကျန်းမာလျက်နေသည်ကို တွေ့ကြ၏။

ယေရှုက လူတစ်ယောက်၏အသက်ကို ပြန်ရှင်စေတော်မူခြင်း

¹¹ နောက်တစ်နေ့၌ ယေရှုသည် နာဏ္ဍနမြို့သို့ ကြွသွားတော်မူ၏။ ယေရှု၏တပည့်တော်တို့နှင့် အလွန်များပြားသောလူအုပ်ကြီးသည် ကိုယ်တော်နှင့်အတူ ခရီးထွက်လာကြ၏။

¹² ယေရှုသည် မြို့ဝင်ပေါက်အနီးသို့ ရောက်သောအခါ အသုဘပို့ ဆောင်ကြသောလူတစ်စုကို တွေ့တော်မူ၏။ မုဆိုးမ၏တစ်ဦးတည်းသောသားသည် သေဆုံးသွား၍ မြို့ထဲမှ လူအများတို့သည် မုဆိုးမနှင့်အတူ အသုဘလိုက်ပို့ကြ၏။¹³ ယေရှုသည် ထိုမုဆိုးမကို မြင်လျှင် သူမအတွက် ဝမ်းနည်းတော်မူ၍ “မငိုနှင့်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။¹⁴ ထိုနောက် ကိုယ်တော်သည် ကြွ၍ လူသေအလောင်းထည့်သည့်ခေါင်းကို တို့တော်မူသဖြင့် ထမ်းလာသောသူတို့သည် ရပ်တန့်သွားကြ၏။ ယေရှုက သေသောလူငယ်အား၊ အချင်းလုလင်၊ ထလော့၊ သင့်အား ငါအမိန့်ရှိသည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။¹⁵ သေသောသူသည် ချက်ချင်း ထိုင်၍ စကားပြော၏။ ယေရှုသည် ထိုသူကို မိခင်လက်သို့အပ်ပေးတော်မူ၏။

¹⁶ လူအပေါင်းတို့သည် အလွန်အံ့သြကြ၏။ သူတို့သည် ဘုရားသခင်ကို ချီးမွမ်းလျက် “ကြီးမြတ်သော ပရောဖက်တစ်ပါးသည် ငါတို့တွင် ရောက်လာပြီ။ ဘုရားသခင်သည် မိမိလူမျိုးတို့ကို မစတော်မူရန် ကြွလာပြီ” ဟုပြောဆိုကြ၏။

¹⁷ထိုဖြစ်ရပ်နှင့်ပတ်သက်၍ ယေရှု၏သတင်းတော်သည် ယုဒပြည်နှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ရှိ ဒေသအသီးသီးသို့ ပျံ့နှံ့သွားလေ၏။

ယောဟန်က မေးခွန်းတစ်ခုမေးခြင်း

(မာ 11:2-19)

¹⁸ယောဟန်၏ တပည့်တို့သည် ထိုဖြစ်ရပ်များနှင့် ပတ်သက်၍ ယောဟန်ကို ပြောပြကြ၏။ ¹⁹ထိုအခါ ယောဟန်သည် မိမိတပည့်နှစ်ယောက်ခေါ်ကိုပြီးလျှင် “ကိုယ်တော်သည် ကြွလာသောသူ မှန်သလော၊ သို့မဟုတ် အကျွန်ုပ်တို့သည် အခြားသောသူကို စောင့်ရပါမည်လော”ဟုမေးရန်ယေရှုထံတော်သို့စေလွှတ်၏။

²⁰ထို့ကြောင့် ယောဟန်၏ တပည့်နှစ်ယောက်တို့သည် ယေရှုထံတော်သို့ ရောက်လာကြ၏။ သူတို့က “ဗတ္တိဇံဆရာယောဟန်သည် အကျွန်ုပ်တို့ကို စေလွှတ်ပြီး ဤမေးခွန်းကို မေးခိုင်းပါ၏။ ‘ကိုယ်တော်သည် ကြွလာမည့်သူ မှန်သလော၊ သို့မဟုတ် အကျွန်ုပ်တို့သည် တခြားတစ်ယောက်ကို စောင့်ရပါမည်လော’” ဟုလျှောက်ကြ၏။

²¹ထိုအချိန်တွင် ယေရှုသည် အနာရောဂါဝေဒနာ အမျိုးမျိုးခံစားနေသော လူအများတို့နှင့် နတ်ဆိုးပူးကပ်ခံရသောသူတို့ကို ပျောက်ကင်းစေတော်မူ၏။ ယေရှုသည် မျက်စိကန်းသောသူတို့ကိုလည်း မျက်စိပြန်မြင်စေတော်မူ၏။

²²ထိုနောက် ယေရှုကယောဟန်၏တပည့်နှစ်ယောက်တို့အား “သင်တို့သည် ဤနေရာ၌ မြင်ခဲ့သမျှ ကြားခဲ့သမျှအားလုံးတို့ကိုယောဟန်အား ပြောပြကြလော့။ မျက်စိကန်းသော သူတို့သည် ယခုမျက်စိပြန်မြင်နိုင်ကြ၏။ ခြေမသန်စွမ်းသောသူတို့သည် ယခုလမ်းလျှောက်နိုင်ကြ၏။ နှုနာစွဲသောသူတို့သည် ယခု သန်ရှင်းခြင်းသို့ ရောက်ကြ၏။ နားပင်းသောသူတို့သည် ယခု နားကြားနိုင်ကြ၏။ သေသောသူတို့သည် ထမြောက်ခြင်းသို့ ရောက်ကြ၏။ ထို့ပြင် ဆင်းရဲသားတို့သည်လည်း ဝမ်းမြောက်ဖွယ်ရာ

သတင်းကို ကြားရကြ၏။ ²³ငါ့ကို လက်ခံနိုင်သောသူသည် မင်္ဂလာရှိ၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

²⁴ယောဟန်၏တပည့်တို့သည် ပြန်သွားကြသောအခါ ယေရှုသည် လူတို့အား ယောဟန်၏အကြောင်းကို ပြောတော်မူသည်မှာ “သင်တို့သည် တောသို့ ထွက်သွားသောအခါ အဘယ်မည်သောအရာကို မျှော်လင့်၍ သွားကြည့်ကြသနည်း။ လေထဲ၌ ယိမ်းထိုးလှုပ်ရှားသောကျူပင်လော့။ ²⁵အဘယ်မည်သောအရာကို ကြည့်ရန် သွားသနည်း။ တင့်တယ်သောအဝတ်ကို ဝတ်ထားသော သူတစ်ယောက်လော့။ မဟုတ်ပါ။ တင့်တယ်သောအဝတ်ကိုဝတ်သော သူတို့သည် ဘုရင့်အိမ်တော်၌ နေတတ်ကြ၏။ ²⁶အမှန်တကယ်၊ အဘယ်အရာကို ကြည့်ရန် သွားကြသနည်း။ ပရောဖက်တစ်ပါး မဟုတ်လော့။ မှန်ပေ၏။ ငါဆိုသည်ကား၊ သင်တို့သည် ပရောဖက်ထက် ကြီးမြတ်သောသူကို မြင်၏။ ²⁷ဤအကြောင်းသည် ယောဟန်၏ အကြောင်းကို ဆိုလိုခြင်းဖြစ်ရာ၊

‘နားထောင်ကြလော့။ ငါ့ကို ကူညီသော သူ* ကို သင့်ရှေ့၌ ငါစေလွှတ်မည်။ သူသည် သင့်အတွက် လမ်းကို ပြင်ဆင်ပေးလိမ့်မည်’ ဟုရေးသားထား၏။

မာလဒ်၊ 3:1

²⁸ငါဆိုသည်ကား၊ ယောဟန်သည် မိန်းမမွေးသောသူတို့တွင် အကြီးဆုံးဖြစ်၏။ သို့သော်လည်း၊ ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်၌ အငယ်ဆုံးသောသူသည် ယောဟန်ထက် သာ၍ကြီး၏။

²⁹အခွန်ခံသူမှစ၍ လူအပေါင်းတို့သည် ထိုအကြောင်းကို ကြားသောအခါ ဘုရားသခင်၏ ဆုံးမဩဝါဒမှန်ကန်ကြောင်း ဝန်ခံကြ၏။ ထိုသူတို့သည် ယောဟန်ပေးသောဗတ္တိဇံကို ခံကြ၏။ ³⁰သို့သော်လည်း ဖာရိရှဲ* တို့နှင့် ကျမ်းပြုဆရာတို့သည် ယောဟန်၏ဗတ္တိဇံကိုခံယူခြင်းငှါ ငြင်းပယ်ကြ၏။ ဤနည်းဖြင့် သူတို့အတွက်

ကူညီသောသူ မူရင်းအဓိပ္ပါယ်မှာ “တမန်”

ဘုရားသခင်၏ကြံစည် တော်မူသောကျေးဇူး တော်ကို ငြင်းပယ်ကြ၏။

³¹ထို့ကြောင့် ဤလူမျိုးကို အဘယ်ဥပမာ နှင့်ပုံပြရအံ့နည်း၊ အဘယ်သူနှင့်တူသနည်း။
³²သူတို့သည် ဈေးတန်း၌ ထိုင်နေကြသော က လေးငယ်တို့နှင့်တူကြ၏။ ကလေးတစ်သိုက်က တခြားကလေးတစ်သိုက်အားခေါ်၍၊

‘ငါတို့သည် သင်တို့အတွက် တီးမှုတ်ပေး သော်လည်း သင်တို့သည် မကကြ။ ငါ တို့သည် ကြေကွဲဝမ်းနည်းခြင်းသိချင်းကို သိဆိုသော်လည်း သင်တို့သည် မမြည် တမ်းကြ’ ဟုပြောဆိုကြ၏။

³³ဗတ္တိဇံဆရာယောဟန် ရောက်လာ၍ တခြား လူတို့ကဲ့သို့မစား၊ စပျစ်ရည်လည်း မသောက် ဘဲနေ၏။ သင်တို့က၊ ‘သူသည် နတ်ဆိုးစွဲသော သူဖြစ်၏’ ဟုပြော၏။
³⁴လူသား ရောက်လာ၍ တခြားလူတို့ကဲ့သို့မစား၍၊ စပျစ်ရည်လည်း သောက်၏။ သင်တို့က ‘ကြည့်ကြလော့။ သူ သည် စားကြူးသောသူ၊ စပျစ်ရည်သောက် ကြူးသောသူဖြစ်၏။ သူသည် အခွန်ခံသူနှင့်ဆိုး သောသူတို့၏မိတ်ဆွေဖြစ်သည် ဟုဆို၏။’
³⁵သို့ သော်လည်း၊ ဥာဏ်ပညာသည် သူလုပ်သော အရာကို မှန်ကန်ကြောင်းသက်သေပြ၏” ဟုမိန့် တော်မူ၏။

ဖာရိရှဲရှိမှန်

³⁶ဖာရိရှဲတစ်ယောက်သည် ယေရှုအား သူ နှင့်အတူ အစာကို သုံးဆောင်တော်မူစေ ခြင်းငှါ ဖိတ်ခေါ်၏။ ထို့ကြောင့်ယေရှုသည် ထို ဖာရိရှဲ၏အိမ်သို့ကြွ၍စားပွဲ၌ လျောင်းတော်မူ ၏။
³⁷ထိုဖာရိရှဲ နေထိုင်သောမြို့တွင် အပြစ်ရှိ သောမိန်းမတစ်ယောက်ရှိ၏။ ထိုမိန်းမသည် ဖာရိရှဲ၏အိမ်တွင် ယေရှုညစာစားသောက်

ဖာရိရှဲ ဖာရိရှဲတို့သည် ယုဒလူမျိုးတို့၏ဥပဒေများနှင့် ဓလေ့ထုံးစံများအားလုံးကို သတိရှိစွာလိုက်နာရန် ကြွေ ကြော်သောဘာသာရေးနှင့်ဆိုင်သောအဖွဲ့ ဖြစ်သည်။

တော်မူသည်ကိုသိ၏။ သူမသည် ကျောက် ထွင်းဗူး* ထဲတွင် ရေမွှေးအနည်းငယ်ထည့်၏။

³⁸သူမသည် ယေရှု၏ခြေတော်ရင်းတွင် ရပ် လျက် ငိုကြွေး၏။ ထို့နောက် သူမ၏မျက်ရည် များဖြင့် ယေရှု၏ခြေတော်ကို ဆေးကြောပေး ပြီးလျှင် သူမ၏ဆံပင်ဖြင့် ယေရှု၏ခြေတော်ကို ပွတ်သုတ်ပေး၏။ သူမသည် ယေရှု၏ခြေတော် ကိုလည်းနမ်း၍ ရေမွှေးနှင့်လိမ်းလျက်နေ၏။

³⁹ယေရှုအား အိမ်သို့ဖိတ်၍ ကျွေးမွေးသော ဖာရိရှဲက ထိုဖြစ်ရပ်ကို တွေ့မြင်လေ၏။ ဖာရိရှဲ က “ဤသူသည် ပရောဖက်တစ်ပါးမှန်လျှင် သူ့ကို တို့ထံသောသူသည် အဘယ်သို့သော မိန်းမဖြစ်ကြောင်းသိ၍ အပြစ်ရှိသောမိန်းမဖြစ် ကြောင်း သိလိမ့်မည်” ဟုထင်မှတ်၏။

⁴⁰ယေရှုက ထိုဖာရိရှဲအား “ရှိမှန်၊ သင့်ကို ငါ ပြောစရာတစ်ခုရှိ၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ရှိမှန် က “အရှင်ဘုရား၊ အမိန့်ရှိပါ” ဟုလျှောက်လိုက်ရာ

⁴¹ယေရှုက “လူနှစ်ယောက်ရှိ၍ ငွေချေးငှား ပေးသောသူတစ်ယောက်ထံမှ နှစ်ယောက်စ လုံး ငွေချေးငှားကြ၏။ တစ်ယောက်သည် ငွေ ပြား* ငါးရာအကြွေးရှိ၏။ နောက်တစ်ယောက် သည် ငွေပြားငါးဆယ်အကြွေးရှိ၏။
⁴²သို့သော် လည်း ထိုသူနှစ်ယောက်စလုံးမှာ ငွေမရှိသော ကြောင့် သူတို့အကြွေးကို မဆပ်နိုင်ကြ။ ထို ကြောင့် ကြွေးရှင်သည် ထိုသူနှစ်ယောက်တို့ကို ကြွေးပြန်ဆပ်စရာမလိုကြောင်း ပြောလေ၏။ ထိုသူနှစ်ယောက်တို့တွင် အဘယ်သူသည် ကြွေး ရှင်ကို သာ၍ချစ်လိမ့်မည်နည်း” ဟုမေးတော် မူရာ၊

⁴³ရှိမှန်က “များပြားသောကြွေးရှိသောသူ သည် သာ၍ချစ်လိမ့်မည်ဟု အကျွန်ုပ်ထင်ပါ၏” ဟုပြန်လျှောက်လေ၏။ ထိုအခါ ယေရှုက ရှိမှန် အား “သင်သည်မှန်ပါ၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။
⁴⁴ထို့ နောက် ယေရှုက မိန်းမကို လှည့်ကြည့်ပြီး

ကျောက်ထွင်းဗူး ပန်းပုထုနိုင်သည့်လှပသောကျောက် ဗျိုး

ငွေပြား ရောမဒေသခံအပြားသည် ပျမ်းမျှပေးခဲ့သော တစ်ရက်လုပ်အားခအတွက် ဖြစ်သည်။

နောက် ရှိမှန်အား “သင်သည် ဤမိန်းမကို မြင်သလော။ သင်၏အိမ်သို့ ငါသည် ဝင်လာ သောအခါ သင်သည် ငါ့ကိုခြေဆေးဖို့ရန် ရေမ ပေး။ သို့သော်လည်း၊ ဤမိန်းမသည် သူမ၏ မျက်ရည်ဖြင့် ငါ့ခြေထောက်ကို ဆေးကြော၍ ဆံပင်ဖြင့်သုတ်ပေး၏။”⁴⁵ သင်သည် ငါ့ကိုမနမ်း။ သို့သော်လည်း၊ ဤမိန်းမသည် ငါ့ရောက်လာ သည့်အချိန် မှစ၍ ငါ့ခြေထောက်ကို နမ်းနေ၏။⁴⁶ သင်သည် ငါ့ခေါင်းပေါ်သို့ ဆီမလောင်း။ သို့ သော်လည်း၊ ဤမိန်းမသည် ငါ့ခြေထောက်ပေါ် သို့ ရေမွှေးကို လောင်း၏။⁴⁷ ထိုကြောင့် ငါဆို သည်ကား၊ သူမ၏များစွာသော အပြစ်တို့ သည် ခွင့်လွှတ်ခြင်းခံပြီ။ သို့ဖြစ်၍ သူမသည် ကြီးမားသောချစ်ခြင်းကို ပေါ်ပြ၏။ သို့သော် လည်း၊ အနည်းငယ်သောခွင့်လွှတ်ခြင်းခံသော သူသည် အနည်းငယ်မျှသာ ချစ်တတ်၏။⁴⁸ ထိုနောက် ယေရှုက ထိုမိန်းမအား “သင် အပြစ်တို့နှင့် လွတ်လေပြီ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။⁴⁹ စားပွဲတွင် ရှိနေကြသောလူတို့က “ဤသူ သည် ကိုယ့်ကိုကိုယ်အဘယ်သို့ ထင်သနည်း။ သူသည် အဘယ်သို့ အပြစ်များကို ခွင့်လွှတ်ခံ သနည်း” ဟုတေးတောနေကြ၏။⁵⁰ ယေရှုက ထိုမိန်းမအား “သင်၏ယုံကြည်ခြင်းသည် သင့် ကို ကယ်တင်ပြီ။ ငြိမ်သက်စွာ သွားလော့။” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ယေရှုနှင့်အတူ လူအုပ်စု

၈ နောက်တစ်နေ့၌ ယေရှုသည် အချို့သော မြို့ရွာများကို ဖြတ်၍ ခရီးထွက်တော်မူ၏။ သူသည် ရောက်လေရာနေရာတိုင်း၌ ဘုရား သခင်နိုင်ငံတော်၏ ဝမ်းမြောက်ဖွယ်ရာသတင်း ကောင်းကို ဟောပြောတော်မူ၏။ ယေရှုနှင့် အတူ တမန်တော်တစ်ဆယ့်နှစ်ပါးလည်း ပါလာ ကြ၏။² သူတို့အထဲတွင် အမျိုးသမီးအချို့လည်း ပါ၏။ ယေရှုသည် ထိုအမျိုးသမီးများ၏ရော ဂါဝေဒနာများကို ကျန်းမာစေ၍၊ ညစ်ညူးသော နတ်တို့ကို သူတို့ထံမှ နှင်ထုတ်တော်မူ၏။ ထို

အမျိုးသမီးတို့တွင် တစ်ယောက်၏အမည်မှာ မာရိဖြစ်၏။ သူမသည် မာဂဒလမြို့မှ ဖြစ်၏။ ယေရှုသည် သူမ၏အတွင်းမှ နတ်ဆိုးခုနှစ် ယောက်ကို နှင်ထုတ်တော်မူ၏။³ အခြားသော အမျိုးသမီးတို့၏ အမည်များမှာ ဟေရုဒ်၏အိမ် တွင်းမှ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဖြစ်သူ ခုဇဇနီး၊ ယောဟန္န၊ ရှုရှုနှင့် အခြားမိန်းမအများပါကြ ၏။ ထိုအမျိုးသမီးတို့သည် သူတို့၏ငွေဖြင့် ယေရှု နှင့်တပည့်တော်တို့ကို ကူညီမစကြ၏။

ယေရှုက မျိုးစေတီကို ချီးမြှင့်ခြင်းအကြောင်းကို အသုံးပြုတော်မူခြင်း

(မာ 13:1-17; မာ 4:1-12)

⁴ များစွာသောလူတို့သည် အတူတကွ ရောက်လာကြ၏။ သူတို့သည် မြို့အသီးသီးမှ ယေရှုထံတော်သို့လာကြ၏။ ယေရှုကသူတို့အား ဤအပြစ်အပျက်ကို မိန့်တော်မူသည်မှာ၊

⁵ “မျိုးစေတီသောသူသည် မျိုးစေတီကို ကြ ခြင်းငှါ ထွက်သွား၏။ အချို့သောအစေတီသည် လမ်းဘေး၌ ကျသွား၏။ လူတို့သည် ထိုအစေ များကို ကျော်နင်း၍ ငှက်တို့သည် ကောက် စားကြ၏။

⁶ အချို့သောအစေတီသည် ကျောက်ပေါ်၌ ကျ၏။ ထိုအစေတီသည် ကြီးထွားရန် စတင် သော်လည်း ရေမရသောကြောင့် သေသွားကြ ၏။

⁷ အချို့သောအစေတီသည် ဆူးပင်များ ကြား၌ ကျသွား၏။ သို့သော်လည်း၊ ဆူးပင် များကြီးထွားလာသောအခါ အစေတီကို ကြီး ထွားခြင်းမှဟန့်တားကြ၏။⁸ မြေသြဇာကောင်း မှန်သောမြေပေါ်၌ ကျသောအစေအချို့တို့ သည် ကြီးထွားလာ၍ အဆတစ်ရာပွားများ၍ အသီးသီးကြ၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ယေရှုသည် စကားတော်ကို အဆုံးသတ်တော်မူ၏။ ထို နောက် ယေရှုသည် လူများအား “ကြားစရာ နားရှိ သောသူမည်သည်ကား ကြားပါစေ” ဟု မိန့်တော်မူ၏။

⁹ တပည့်တော်တို့က “ထိုဥပမာ၏အဓိပ္ပါယ် သည် အဘယ်သို့နည်း” ဟုမေးလျှောက်ကြ၏။

¹⁰ယေရှုက “သင်တို့သည် ဘုရားသခင် နိုင်ငံတော်၏လျှို့ဝှက်ချက်တို့ကို သိဖို့ရန် ရွေး ချယ်ခြင်းခံရပြီ။ သို့သော်လည်း ငါသည် အခြား သောလူတို့အား၊

‘သူတို့သည် ကြည့်သော်လည်း မမြင်နိုင်။ သူတို့သည် နားထောင်သော်လည်း နား မလည်နိုင်ကြဘဲ ဖြစ်မည်အကြောင်း ဥပမာဖြင့် ဟောရ၏။’

ဟောရှာယ၊ 6:9

ယေရှုက မျိုးစေ့များအကြောင်း ရှင်းပြတော်မူခြင်း

(မာ 13:18-23; မာ 4:13-20)

¹¹“ဤအရာသည် ဥပမာ၏အဓိပ္ပါယ်ဖြစ်၏။ မျိုးစေ့သည် ဘုရားသခင်၏တရားစကား ဖြစ် ၏။ ¹²လမ်းဘေး၌ ကျသွားသောမျိုးစေ့တို့ သည် ဘုရားသခင်၏တရားစကားကို ကြား သော်လည်း မာရ်နတ်သည် လာ၍ သူတို့နှလုံး သားထဲမှ တရားစကားကို နှုတ်ယူသွားသော သူနှင့်တူ၏။ ထို့ကြောင့် ထိုသူတို့သည် တရား စကားကို မယုံနိုင်၍ ကယ်တင်ခြင်းသို့ မရောက် နိုင်။

¹³“ကျောက်ပေါ်၌ ကျသွားသောမျိုးစေ့တို့ သည် ဘုရားသခင်၏တရားစကားကို ကြား၍ ဝမ်းမြောက်စွာ လက်ခံသော်လည်း သူတို့သည် နက်သောအမြစ်တွယ်ရန်နှင့် ကြီးထွားရန် ခွင့်မ ပြုသောသူနှင့်တူ၏။ သူတို့သည် ခဏသာ ယုံ ကြည်၍ စုံစမ်းနှောင့်ရှက်ခြင်းခံသောအခါ ဖောက်ပြန်တတ်ကြ၏။ ¹⁴ဆူးပင်များကြား၌ ကျသွားသောမျိုးစေ့တို့သည် ဘုရားသခင်၏ တရားစကားကို ကြားနာသော်လည်း သူတို့၏ ကြီးထွားခြင်းကို ရပ်တန့်စေခြင်းငှါ စိုးရိမ်ခြင်း၊ ချမ်းသာခြင်းနှင့်၊ ပျော်ရွှင်ခြင်းတို့ကို ခွင့်ပြု သောသူနှင့်တူ၏။ ထို့ကြောင့် သူတို့သည် အ ဘယ်သောအခါ၌မျှ အသီးမသီးပါ။ ¹⁵မြေဩ ဇာကောင်းသော၊ မြေ၌ကျသောမျိုးစေ့တို့ သည်၊ ဘုရားသခင်၏တရားစကားကို ပြောင့်

မတ်စင်ကြယ်သောစိတ်နှလုံးနှင့် ကြားနာသော သူနှင့်တူ၏။ ထို့နောက် သူတို့သည် ဘုရား သခင်၏တရားစကားကို နာခံ၍ သည်းခံခြင်း နှင့်အတူ ကောင်းသောအသီးများ ဖြစ်ထွန်း လာကြ၏။

သင်၌ ရိုသောအသိဉာဏ်ကိုအသုံးပြုလော့

(မာ 4:21-25)

¹⁶“မီးအိမ်တစ်လုံးကို ထွန်းညှိပြီးလျှင် အိုး မှောက်၍ ပုံးထားလေ့မရှိ။ ကုတင်အောက်၌ လည်း ထားလေ့မရှိ။ သို့ရာတွင် အိမ်ထဲသို့ ဝင်လာသောသူတို့သည်အလင်းကို မြင်စေခြင်း ငှါ မီးအိမ်ကို မီးခုံအပေါ်မှာ တင်ထားလေ့ရှိ၏။ ¹⁷ပုံးကွယ်ထားသောအရာမှန်သမျှတို့သည်ထင် ရှားလိမ့်မည်။ ဝှက်ထားလျက်ရှိသမျှတို့သည် ထင်ရှားစွာပွင့်လင်းလိမ့်မည်။ ¹⁸ထိုကြောင့်သင် တို့နားထောင်သောအခါ သတိထား၍ ဂရုစိုက် ကြလော့။ အကြင်သူသည် ပညာရှိ၏။ ထိုသူ သည် ပို၍ခံယူရရှိလိမ့်မည်။ အကြင်သူသည် အသိပညာမဲ့၏။ ထိုသူသည်သူ၌ရှိသည်ဟုထင် သောအသိပညာပင်လျှင်ဆုံးရှုံးသွားလိမ့်မည်။”

ယေရှု၏တပည့်တော်တို့သည် သူ၏မိသားစုအမှန်အကန် ဖြစ်ကြ၏

(မာ 12:46-50 မာ 3:31-35)

¹⁹ယေရှု၏မယ်တော်နှင့် ညီတော်တို့သည် ယေရှုထံတော်သို့ အလည်အပတ် ရောက်လာ ကြ၏။ ထိုအရပ်၌ ပရိသတ်အလွန်များသော ကြောင့်ယေရှု၏မယ်တော်နှင့်ညီတော်တို့သည် ယေရှုထံတော်သို့ မချဉ်းကပ်နိုင်ဘဲ နေကြ၏။ ²⁰တစ်စုံတစ်ယောက်က ယေရှုအား “ကိုယ် တော်၏မယ်တော်နှင့် ညီတော်တို့သည် ကိုယ် တော်ကို တွေ့လိုသောကြောင့် အပြင်မှာ ရပ် စောင့်နေကြပါ၏” ဟုလျှောက်၏။

²¹ယေရှုက “ဘုရားသခင်၏နှုတ်ကပတ် တော်ကို နားထောင်၍ လိုက်နာသောသူတို့ သည် ငါ့အမိ၊ ငါ့ညီများဖြစ်သည်” ဟုမိန့်တော် မူ၏။

တပည့်တော်က ယေရှု၏တန်ခိုးကို တွေ့မြင်ကြခြင်း

(မာ 8:23-27; မာ 4:35-41)

²²တစ်နေ့တွင် ယေရှုနှင့် တပည့်တော်တို့သည် လှေထဲသို့ဝင်၍ “အိုင်တစ်ဘက်သို့ ကူးကြကုန်အံ့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ တပည့်တော်တို့သည် လှေရွက်လွှင့်၍၊ ဂါလိလဲရေအိုင်ကြီးကို ဖြတ်သွားကြ၏။²³ သူတို့သည် လှေနှင့်လွှင့်သွားစဉ် ယေရှုသည် အိပ်ပျော်တော်မူ၏။ ထိုအချိန်တွင် ရေအိုင်၌ ပြင်းထန်သောမုန်တိုင်း တိုက်ခတ်လာ၏။ လှေဝမ်းထဲသို့ ရေများဝင်စပြုလာသဖြင့် သူတို့သည် ကြီးမားသောအန္တရာယ်နှင့်ကြုံတွေ့နေကြ၏။²⁴ တပည့်တော်တို့သည် ယေရှုထံတော်သို့ သွား၍နိုးကြ၏။ သူတို့က “သခင်၊ သခင်၊ အကျွန်ုပ်တို့သည် ရေနှစ်တော့မည်” ဟုပြောကြ၏။ ယေရှုသည် အိပ်ရာမှထ၍၊ လေနှင့်လှိုင်းတံပိုးကို အမိန့်ပေးတော်မူ၏။ ထိုအခါ လေနှင့်လှိုင်းတံပိုးသည် ငြိမ်း၍ သာယာလေ၏။²⁵ ထိုအခါ ယေရှုက “သင်တို့၏ယုံကြည်ခြင်းသည် အဘယ်မှာ ရှိသနည်း” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ တပည့်တော်တို့သည်ကြောက်ရွံ့အံ့သြကြ၏။ သူတို့က “ဤသူသည် အဘယ်သို့သောသူနည်း။ သူသည် လေနှင့်လှိုင်းကိုပင်လျှင် အမိန့်ပေးတော်မူ၍ သူတို့သည် နားထောင်ကြ၏” ဟုအချင်းချင်းပြောဆိုကြ၏။

နတ်ဆိုးဝင်နေသောလူတစ်ယောက်

(မာ 8:34; မာ 5:1-20)

²⁶ယေရှုနှင့် တပည့်တော်တို့သည် ရွက်လွှင့်၍ ရေအိုင်ကြီးကို ဖြတ်သွားကြ၏။ သူတို့သည် ဂါလိလဲရေအိုင်ကြီး၏တစ်ဖက်ကမ်းရှိဂါဒရဒေသပြည်သို့လှေပြင်းလွှင့်သွားကြ၏။²⁷ ယေရှုသည် လှေထဲမှ ဆင်းတော်မူသောအခါ ထိုမြို့မှ လူတစ်ယောက်သည် ယေရှုကို လာတွေ့၏။ သူသည် နတ်ဆိုးစွဲကပ်ခံရသူ ဖြစ်၏။ ထိုသူသည် ကာလကြာရှည်စွာ အဝတ်ကိုမဝတ်၊ အိမ်၌ မနေနိုင်ဘဲ နေခဲ့ရ၏။ သူသည် သင်္ချိုင်းဂူ

များတွင် နေထိုင်၏။²⁸⁻²⁹ နတ်ဆိုးသည် သူ့ကို အပန်များစွာ ပမ်းဆီးချုပ်ကိုင်ထား၏။ ထိုသူ၏ လက်နှင့်ခြေများကို သံကြိုးများဖြင့် ချည်နှောင်ထား၍ အကျဉ်းချထားသော်လည်း သူသည် သံကြိုးများကို ဖြတ်၍ နတ်ဆိုးသည် သူ့ကို တောအရပ်သို့ နှင်မြှင့်လေ၏။ ထိုသူသည် ယေရှုကို တွေ့သောအခါ ယေရှုသည် နတ်ဆိုးအား ထိုသူထံမှ ထွက်သွားရန် အမိန့်ပေးတော်မူ၏။ ထိုသူသည် ယေရှု၏ရှေ့မှောက်တော်၌ မြေပေါ်သို့ ချက်ချင်းလဲ၍ “အမြင့်မြတ်ဆုံးသောဘုရားသခင်၏သားတော်ယေရှု၊ ကိုယ်တော်သည် အကျွန်ုပ်ကို ညှဉ်းဆဲတော်မမူမည် အကြောင်း အကျွန်ုပ်တောင်းပန်ပါသည်” ဟု ကျယ်လောင်သောအသံနှင့် အော်ဟစ်၍ လျှောက်ဆိုလေ၏။

³⁰ယေရှုက “သင်သည်အဘယ်အမည်ရှိ သနည်း” ဟုမေးတော်မူရာ ထိုသူက “လေဂေါင်” * ဟုဖြေလိုက်၏။ ထိုသူသည် လေဂေါင်ဟု ဖြေလိုက်ခြင်းမှာ သူသည် နတ်ဆိုးအများ စွဲကပ်ခံနေသောကြောင့် ဖြစ်၏။³¹ နတ်ဆိုးတို့သည် ယေရှုအား ထာဝရမှောင်မည်းသော နေရာဖြစ်သည့်အဆုံးမရှိနက်ရှိုင်းသောတွင်းသို့ မပို့ရန် တောင်းပန်ကြ၏။³² ထိုနေရာနှင့် မလှမ်းမကမ်းရှိတောင်ကုန်းပေါ်တွင် များစွာသော ဝက်အစုသည် ကျက်စားလျက်ရှိကြ၏။ နတ်ဆိုးတို့က သူတို့အား ဝက်များထဲသို့ ဝင်ခွင့်ပြုပါမည်အကြောင်း တောင်းပန်ကြသဖြင့် ယေရှုက အခွင့်ပေးတော်မူ၏။³³ နတ်ဆိုးတို့သည် လူမှထွက်၍၊ ဝက်များထဲသို့ ဝင်ကြ၏။ ထိုအခါ ဝက်အုပ်ကြီးသည် မတ်စောက်သောတောင်ကုန်းပေါ်မှ ပြေးဆင်းကာ ရေအိုင်ထဲသို့ကျသွား၍ ရေနှစ်သေကြ၏။³⁴ ဝက်ကျောင်းသောသူတို့သည် ပြေး၍ ထိုဖြစ်ရပ်အားလုံးတို့ကိုမြို့တွင်းနှင့်လယ်ကွင်း၌ရှိသောလူတို့ကို ပြောကြ၏။

လေဂေါင် ဤနာမည်၏အနက်အဓိပ္ပါယ်မှာ “အလွန်များပြားသော” လေဂေါင်သည် ရောမစစ်သားထံမှ လူ 5000 လောက်ရှိသည်။

³⁵ထို့ကြောင့် လူတို့သည် မည်သို့ဖြစ်နေသည်ကို လာရောက်ကြည့်ရှုကြ၏။ သူတို့သည် ယေရှုထံတော်သို့ ရောက်လာကြသောအခါ၊ ထိုသူသည် ယေရှု၏ခြေတော်ရင်း၌ ထိုင်နေသည်ကို မြင်ကြ၏။ သူသည် အဝတ်ကို ဝတ်ဆင်၍၊ စိတ်ထားမူမှန် ဖြစ်နေလေ၏။ နတ်ဆိုးတို့သည် သူထံမှထွက်သွားပြီဖြစ်၏။ လာကြည့်ကြသောသူတို့သည် ကြောက်ရွံ့ခြင်းသို့ ရောက်ကြ၏။ ³⁶အဘယ်သို့ဖြစ်ပျက်ခဲ့သည်ကို တွေ့မြင်ကြသောသူတို့သည် အခြားသောလူတို့အား ယေရှုသည် အဘယ်သို့သောအားဖြင့် နတ်ဆိုးစွဲသောသူအား ကျန်းမာစေသည်ကို ပြောပြကြ၏။ ³⁷ထိုသူအပေါင်းတို့သည်၊ ယေရှုအား မိမိတို့ပြည်မှ ထွက်သွားတော်မူမည်အကြောင်း တောင်းပန်ကြ၏။ သူတို့သည် အလွန်ထိတ်လန့်တုန်လှုပ်နေကြ၏။ ထို့ကြောင့် ယေရှုသည် ဂါလိလဲပြည်သို့ ပြန်သွားရန် လေ့ထံသို့ဝင်တော်မူ၏။ ³⁸ထိုအခါယေရှု၏ကျန်းမာခြင်းပေးတော်မူသောသူသည်၊ ယေရှုနှင့်အတူ လိုက်ပါမည်အကြောင်းတောင်းပန်၏။ သို့သော်လည်း ယေရှုက ထိုသူအား၊

³⁹“သင်သည်ကိုယ်အိမ်သို့ပြန်သွား၍ ဘုရားသခင်သည်သင့်အတွက်အဘယ်အရာ လုပ်ပေးတော်မူသည်ကို လူတို့အား ပြောပြလော” ဟု မိန့်တော်မူ၏။ ထို့ကြောင့် သူသည် မြို့လုံးပတ်လည် လျှောက်သွားကာ ယေရှုသည် သူ့အတွက် အဘယ်အရာ လုပ်ပေးသည်ကို ပြောပြလေ၏။

ယေရှုက သေဆုံးနေသောမိန်းကလေးအား ပြန်ရှင်စေပြီး၊ ရောဂါသည် အမျိုးသမီးတစ်ဦးကို ကုသတော်မူခြင်း

(မာ 9:18-26; မာ 10:5:21-43)

⁴⁰ယေရှုသည် ဂါလိလဲပြည်သို့ ပြန်ရောက်တော်မူသောအခါ၊ လူတို့ကြိုဆိုကြ၏။ လူအစုအဝေးအပေါင်းတို့သည် သူ့ကို စောင့်မျှော်နေကြ၏။ ⁴¹ယာက္ခရုဆိုသောလူတစ်ယောက်သည် ယေရှုထံတော်သို့လာ၏။ ယာက္ခရု

သည် တရားဇရပ်၏ခေါင်းဆောင်ဖြစ်၏။ သူသည် ယေရှု၏ခြေတော်ရင်း၌ ပြပ်ဝပ်အရှိအသေပြု၍ သူ့အိမ်သို့ ကြွတော်မူရန် တောင်းပန်၏။ ⁴²ယာက္ခရုတွင် သမီးတစ်ယောက်သာ ရှိ၍ သူမသည် အသက်တစ်ဆယ်နှစ်ရှိ၏။ ထိုမိန်းမငယ်သည် သေလုဆဲဖြစ်၏။ ယေရှုသည် ယာက္ခရု၏အိမ်သို့ကြွတော်မူစဉ် လူအုပ်ကြီးသည် ယေရှု၏ပတ်ဝန်းကျင်၌ တင်းကျပ်စွာ ပိုင်းအုံလာကြ၏။ ⁴³ထိုလူအုပ်ထဲတွင် အမျိုးသမီးတစ်ယောက်လည်းပါ၏။ သူမသည်တစ်ဆယ်နှစ်နှစ်တိုင်တိုင် သွေးသွန်သော ရောဂါဝေဒနာကို ခံစားနေရ၏။ သူမတွင်ရှိသမျှ ငွေကြေးများကို အသုံးပြု၍ ကုသမှုခံယူသော်လည်း မည်သည့်ဆေးသမားတစ်ဦးကမျှသူမကို ချမ်းသာအောင်မကုသနိုင်ချေ။ ⁴⁴ထိုအမျိုးသမီးသည် လူအုပ်ကြားထဲမှ တိုးဝင်လာ၍ ယေရှုနောက်တော်သို့ ရောက်လာ၏။ သူမသည် ယေရှုဝတ်တော်မူသောအဝတ်တော်၏ပန်းပွားကို သူမ၏လက်ဖြင့် တို့ထိ၏။ ထိုခဏခြင်းတွင် သူမ၏ သွေးသွန်ခြင်း ရပ်တန့်သွား၏။ ⁴⁵ယေရှုက “ငါ့ကို အဘယ်သူတို့သနည်း” ဟုမေးတော်မူ၏။ လူအားလုံးတို့သည် ယေရှုကို သူတို့မတို့ကြောင်း ပြောကြ၏။ ပေတရုက ယေရှုအား “သခင်၊ ဤမျှလောက်များစွာသောလူအုပ်ကြီးသည် ကိုယ်တော်၏ပတ်ဝန်းကျင်၌ တင်းကျပ်စွာ စုပေးနေကြပါ၏” ဟုလျှောက်လေ၏။

⁴⁶သို့သော်လည်း၊ ယေရှုက “တစ်စုံတစ်ယောက်သောသူသည် ငါ့ကိုတို့လေပြီ။ ငါ့ကိုယ်ထဲ တန်ခိုးထွက်သည်ကို ခံစားသိရ၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ⁴⁷ထိုအမျိုးသမီးသည် မိမိပုန်းရှောင်မရနိုင်သည်ကိုသိ၏။ ထို့ကြောင့် သူမသည်တုန်လှုပ်လျှောက်လာ၍ ယေရှု၏ရှေ့တော်တွင် ဒူးထောက်လျှောက်နေ၏။ သူမသည် ယေရှုအား အဘယ်ကြောင့် တို့ရသည်ကို၎င်း၊ သူမ၏ရောဂါဝေဒနာသည် အဘယ်သို့ ချက်ချင်း ပျောက်ကင်းသွားသည်ကို၎င်း၊ လူအားလုံးတို့၏ရှေ့တွင် ပြောပြလေ၏။ ⁴⁸ထိုအခါ ယေရှုက သူမအား “ငါ့သမီး၊ သင်၏ယုံကြည်ခြင်းသည် သင့်အနာ

ကို ငြိမ်းစေပြီ။ ငြိမ်ဝပ်စွာ သွားလော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

⁴⁹ယေရှုသည် စကားပြောတော်မူစဉ်ပင် တရားဇရပ်ခေါင်းဆောင် ယာက္ကရု၏အိမ်မှ လူတစ်ယောက် လာ၍ “သင်၏သမီးလေးသေပါပြီ။ ထို့ကြောင့် ဆရာ့ကို မနှောင့်ယှက်ပါနှင့်” ဟုပြောလေ၏။

⁵⁰ထိုအခါ ယေရှုက ယာက္ကရုအား “မကြောက်နှင့်။ ယုံကြည်ခြင်းရှိလော့။ သင်၏သမီးသည် ကျန်းမာခြင်းရလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

⁵¹ယေရှုသည် အိမ်ထဲသို့ ဝင်တော်မူ၏။ ယေရှုသည် မိန်းမငယ်၏မိဘ၊ ပေတရု၊ ယောဟန်နှင့် ယာကုပ်တို့ကို သာသန့်နှင့်အတူ မိန်းမငယ်၏အတွင်းခန်းသို့ ဝင်ခွင့်ပြုတော်မူ၏။ ယေရှုသည် အခြားမည်သူမျှ အခန်းတွင်းသို့ ဝင်ခွင့်ပြုတော်မမူ။ ⁵²လူအပေါင်းတို့သည် သေဆုံးသွားသောမိန်းမကလေးအတွက် ငိုကြွေးမြည်တမ်းကြ၏။ ယေရှုက “မငိုကြနှင့်။ မိန်းမကလေးသည် သေသည်မဟုတ်။ အိပ်ပျော်နေ၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

⁵³လူတို့သည် မိန်းမကလေးသေကြောင်းကို သိသောကြောင့် ယေရှုကို ပြက်ရယ်ပြုကြ၏။

⁵⁴သို့သော်လည်း ယေရှုသည် မိန်းမငယ်၏ လက်ကို ကိုင်၍ “မိန်းမငယ်၊ ထလော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ⁵⁵မိန်းမငယ်ဝိညာဉ်သည် သူမထံသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာကာ သူမသည် ချက်ချင်း မတ်တတ်ရပ်၏။ ယေရှုက “မိန်းမငယ်ကို စားစရာတစ်ခုခုကျွေးလော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

⁵⁶မိန်းမငယ်၏မိဘတို့သည် အံ့သြကြ၏။ ယေရှုသည် ထိုဖြစ်ရပ်ကို အဘယ်သူမျှ ပြန်မပြောရန် သူတို့အား မိန့်တော်မူ၏။

ယေရှုက မိမိ၏တမန်တော်တို့ကို သာသနာ့ နယ်မြေသို့ စေလွှတ်တော်မူခြင်း

(မာ 10:5-15; မာ 1 6:7-13)

၉ ယေရှုသည် တပည့်တော်တစ်ဆယ်နှစ်ပါးတို့ကို စုဝေးစေတော်မူပြီးမှ နတ်ဆိုးအပေါင်းတို့ကို နှင်ထုတ်နိုင်သောတန်ခိုးနှင့် အနာ

ရောတို့ကို ငြိမ်းစေခြင်းငှါ အခွင့်တန်ခိုးကို ပေးတော်မူ၏။ ²ထို့နောက် ကိုယ်တော်သည် တပည့်တော်တို့ကို ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော် အကြောင်းကို ဟောပြောစေခြင်းငှါ၎င်း၊ လူနာတို့ကို ကျန်းမာစေခြင်းငှါ၎င်း စေလွှတ်တော်မူ၏။ ³ထို့နောက် ယေရှုက သင်တို့ခရီးသွားသောအခါ လမ်းလျှောက်တုတ် တစ်ချောင်းကို ပင် မယူသွားကြနှင့်။ သင်တို့သည် လွယ်အိတ်၊ အစားအသောက်၊ ငွေကြေးတို့ကို မယူသွားရ။ သင်တို့၏ကိုယ်ပေါ်မှာ ဝတ်ထားသောအဝတ် ဘဲပါသွားလော့။ ⁴သင်တို့သည် မည်သည့်သောအိမ်သို့ဝင်လျှင် ထိုအရပ်မှ မထွက်သွားမှီတိုင်အောင် ထိုအိမ်တွင် နေကြလော့။ ⁵ထိုမြို့၌ ရှိသောသူတို့သည် သင်တို့ကို မကြိုဆိုလျှင် မြို့ပြင်ကို ထွက်သွားပြီး သင်တို့ခြေဖဝါး၌ ကပ်နေသောပုန်မှန်များကို ခါချ လော့။ ဤအရာသည် သူတို့အတွက် သတိ ပေးခြင်းဖြစ်လိမ့်မည် ဟုမိန့်တော်မူ၏။

⁶ထို့နောက် တပည့်တော်တို့သည် ထွက်ခွာသွားကြ၏။ သူတို့သည် မြို့ရှိသမျှသို့ ရောက်ရှိခဲ့ကြ၏။ သူတို့ရောက်လေရာနေရာတိုင်းတွင် ဝမ်းမြောက်ဖွယ်ရာသတင်းကောင်းကို ဟောပြော၍၊ ရောဂါဝေဒနာသည်များအား အနာရောဂါကို ငြိမ်းစေကြ၏။

ယေရှုနှင့်ပတ်သက်၍ ဟေရုဒ် စိတ်ရှုပ်သွားခြင်း

(မာ 14:1-12; မာ 1 6:14-29)

⁷မြို့တော်ဝန်ဟေရုဒ်သည် ဖြစ်ပျက်ခဲ့သော အကြောင်းအရာအားလုံးတို့ကို ကြားသိရ၏။ သူသည်လူတို့၏ပြောကြားချက်ကြောင့် သူ့စိတ်ရှုပ်သွား၏။ လူအချို့က ‘ဗတ္တိဇ်ဆရာယောဟန်သည် သေခြင်းမှပြန်လည် ရှင်ပြန်ထမြောက်လာပြီ’ ဟုပြောကြ၏။ ⁸အချို့က “ဧလိယသည် ငါတို့ထံသို့ ရောက်နေပြီ” ဟုပြောကြ၏။ အခြားတစ်ချို့က “ရှေးပရောဖတ် တပါးပါးသည် သေခြင်းမှ ရှင်ပြန်ထမြောက်လာပြီ” ဟုပြောကြ၏။ ⁹ဟေရုဒ်က “ယောဟန်၏ခေါင်းပြတ်ရန်

ငါကိုယ်တိုင် အမိန့်ပေး၏။ သို့ဖြစ်လျှင် ဤအကြောင်းအရာများကို ငါကြားရသော ဤသူကား အဘယ်သူနည်း” ဟုဆို၏။ ဟေရုဒ်သည် ယေရှုအား တွေ့ရန် ဆက်လက်ကြိုးစားနေလေ၏။

ယေရှုက လူငါးထောင်ကျော်အား ကျေးဇူးတော်မူခြင်း

(မာ 14:13-21; မာ 6:30-44; ယော 6:1-14)

¹⁰ယေရှု၏တမန်တော်တို့သည် ပြန်လည်ရောက်ရှိလာကြသောအခါ သူတို့သွားကြသောခရီးတစ်လျှောက်တွင် မိမိပြုသမျှတို့ကို ယေရှုအား ပြန်လည်ပြောပြကြ၏။ ထို့နောက် သူတို့သာလျှင် အတူတကွ နေနိုင်ရန် ယေရှုသည် မိမိတပည့်တော်တို့ကို ဗက်ဇဲဒမြို့သို့ ခေါ်ဆောင်သွားတော်မူ၏။ ¹¹လူတို့သည် ယေရှုမည်သည့်နေရာသို့ ရှိတော်မူသည်ကို သိသောကြောင့် ကိုယ်တော်၏နောက်တော်သို့ လိုက်ကြ၏။ ယေရှုသည် သူတို့ကို ကြိုဆို၍ ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်အကြောင်း ပြောပြတော်မူ၏။ ဖျားနာသောသူတို့ကိုလည်း ကျန်းမာခြင်းပေးတော်မူ၏။

¹²ညဉ့်ဦးပိုင်းသို့ ရောက်သောအခါ တမန်တော် တစ်ဆယ်နှစ်ပါးသည် ယေရှုရှိတော်မူရာသို့ ရောက်လာကြ၍ သူတို့က “ဤပတ်ဝန်းကျင်၌ အဘယ်သူမျှ မနေပါ။ လူတို့ကို လွှတ်တော်မူပါ။ သူတို့သည် စားစရာနှင့် အိပ်စရာနေရာများကို ပတ်ဝန်းကျင်ရှိ လယ်ကွင်းများနှင့် မြို့များတွင်သွားရှာရန် လိုအပ်ပါ၏” ဟု လျှောက်ကြ၏။

¹³သို့သော်လည်း၊ ယေရှုက မိမိတမန်တော်တို့အား “သူတို့ကို သင်တို့ကျွေးကြလော့” ဟု မိန့်တော်မူ၏။

တမန်တော်တို့က “အကျွန်ုပ်တို့ မှာ မုန့်ငါးလုံးနှင့် ငါးနှစ်ကောင်သာရှိပါ၏။ ဤလူအားလုံးတို့အတွက် စားစရာသွားဝယ်ပေးရန် ကိုယ်တော်သည် အကျွန်ုပ်တို့ကို အလိုတော်ရှိသလော” ဟုလျှောက်ကြ၏။ ¹⁴ဤသို့

လျှောက်သည် အကြောင်းကား (စုစုပေါင်း ယောက်ျား ငါးထောင်ခန့်ရှိသောကြောင့် ဖြစ်၏။)

ယေရှုသည် မိမိတပည့်တော်တို့အား “လူများတို့ကို တစ်စုလျှင် ငါးဆယ်စီအစုစု ထိုင်စေကြလော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

¹⁵ထိုအခါ တပည့်တော်တို့သည် ယေရှုမိန့်တော်မူသည့်အတိုင်း လူငါးဆယ်စီအုပ်စုလိုက် ထိုင်စေကြ၏။ ¹⁶ထို့နောက် ယေရှုသည် မုန့်ငါးလုံးနှင့် ငါးနှစ်ကောင်ကို ယူ၍ကောင်းကင်သို့ မျော်ကြည့်လျှက်ထိုအစားအစာအတွက်ဘုရားသခင်၏ကျေးဇူးတော်ကို ချီးမွမ်းတော်မူ၏။ ထို့နောက် ထိုမုန့်ကို ဖဲ့၍ လူတို့ကို ခွဲဝေပေးရန် တပည့်တော်တို့အား ပေးတော်မူ၏။ ¹⁷လူအပေါင်းတို့သည် စား၍ဝကြပြီးမှ ကျန်ရှိနေသော အစားအစာများစွာရှိ၏။ ထိုကြွင်းရစ်သော အကျိုးအပဲ့ကို ကောက်သိမ်း၍ တစ်ဆယ်နှစ်တောင်း အပြည့်ရကြ၏။

ယေရှုသည် ခရစ်တော်ဖြစ်တော်မူသည်ဟု ပေတရုက ပြောဆိုခြင်း

(မာ 16:13-19; မာ 8:27-29)

¹⁸တစ်ချိန်တွင် ယေရှုသည် တစ်ယောက်တည်း ဆုတောင်းတော်မူ၏။ တပည့်တော်တို့သည် ထိုနေရာသို့အတူတကွ ရောက်လာကြ၏။ ယေရှုက တပည့်တော်တို့အား ‘လူတို့သည် ငါ့ကို အဘယ်သူဖြစ်သည်ဟု ပြောကြသနည်း’ ဟုမေးမြန်းတော်မူ၏။

¹⁹တပည့်တော်တို့က “အချို့က ကိုယ်တော်သည် ဗတ္တိဇံဆရာယောဟန် ဟုပြောကြ၏။ အချို့က ကိုယ်တော်သည် ဇလိယဖြစ်သည်ဟုပြောကြ၏။ ထို့နောက် အချို့က ကိုယ်တော်သည် သေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်သော ရှေးတုန်းက ပရောဖက်တစ်ပါးဖြစ်သည် ဟူ၍ ပြောကြ၏” ဟုလျှောက်ကြ၏။

²⁰ထိုအခါ ယေရှုက တပည့်တော်တို့အား၊ “သင်တို့သည် ငါ့ကို အဘယ်သူဖြစ်သည်ဟု ပြောကြသနည်း” ဟုမေးတော်မူရာ၊

ပေတရုက “ကိုယ်တော်သည် ဘုရားသခင် ထံတော်မှ လာသောခရစ်တော် ဖြစ်တော်မူ သည်” ဟုလျှောက်လေ၏။

²¹ယေရှုက မည်သူ့ကိုမျှမပြောရန်သတိပေး တော်မူ၏။

ယေရှုက မိမိသေရမည့်အကြောင်း ပြောပြတော်မူခြင်း

(မာ 16:20-28; မာ 8:30-9:1)

²²ထိုနောက် ယေရှုက “လူသားသည် များ စွာခံရ၍ ယုဒလူမျိုးအကြီးအကဲ၊ ယင်ပုရော ဟိတ်အကြီးနှင့်ကျမ်းပြုဆရာတို့၏ငြင်းပယ်ခြင်း ကို ခံရလိမ့်မည်။ လူသားသည် အသတ်ခံရ လိမ့်မည်။ သို့သော်လည်း သုံးရက်မြောက်ပြီးမှ သူသည် သေခြင်းမှထမြောက်လိမ့်မည်” ဟု မိန့်တော်မူ၏။

²³ထိုနောက် ယေရှုက လူအပေါင်းတို့အား “တစုံတယောက်သောသူသည် ငါ့နောက်သို့ လိုက်လိုလျှင် သူ့အလိုရှိသောအရာ မှန်သမျှကို မလိုပါ” ဟုပြောရမည်။ ထိုသူသည် သူ၌ပေး ထားသော လက်ဝါးကပ်တိုင်ကို နေ့တိုင်းထမ်း ၍ ငါ့နောက်သို့ လိုက်ရမည်။ ²⁴မည်သူမဆို မိမိအသက်ကို ကယ်ဆယ်လိုသောသူသည် အ သက်ရှုံးလိမ့်မည်။ မည်သူမဆို ငါ့အတွက် အ သက်ရှုံးသောသူသည် မိမိအသက်ကို ကယ် ဆယ်လိမ့်မည်။ ²⁵လူတစ်ယောက်သည် ကမ္ဘာ ကြီးတစ်ခုလုံးကို ပိုင်ဆိုင်၍ မိမိအသက်ကို ဖျက် ဆီးဆုံးရှုံးလျှင် အဘယ်အကျိုးရှိသနည်း။ ²⁶မည် သူမဆို ငါ့ကို၎င်း၊ ငါ၏ဆုံးမဩဝါဒများကို၎င်း၊ ရှက်လျှင် ငါသည် ထိုသူ့ကို ရှက်စေလိမ့်မည်။ ငါသည် ငါ့ဘုန်းတန်ခိုး၊ အဖခမည်းတော်၏ ဘုန်းတန်ခိုး၊ သန့်ရှင်းသောကောင်းကင်တမန် တို့၏ဘုန်းကို ဆောင်လျက် ကြွလာသောအခါ ငါသည် ထိုသူ့ကို ရှက်လိမ့်မည်။ ²⁷ငါ့အမှန်ဆို သည်ကား၊ ဤအရပ်၌ ရပ်နေသောသင်တို့ အချို့တို့သည် ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်ကို မသေမီမြင်ရလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

မောရှေ၊ ဇလိယနှင့်ယေရှု

(မာ 17:1-8; မာ 9:2-8)

²⁸ယေရှုသည် ထိုသို့ မိန့်တော်မူပြီးနောက် ရှစ်ရက်လွန်သောအခါ ကိုယ်တော်သည် ပေတရု၊ ယာကုပ်နှင့် ယောဟန်သုံးယောက် ကိုခေါ်၍ ဆုတောင်းခြင်းငှါ တောင်ပေါ်သို့တက် ကြွတော်မူ၏။ ²⁹ယေရှုသည် ဆုတောင်းနေစဉ် မျက်နှာတော်သည် ပြောင်းလဲ၍ အဝတ်တော် လည်း ဆွတ်ဆွတ်ဖြူ၍ တောက်ပလာ၏။ ³⁰ထို နောက် လူနှစ်ယောက်သည် ပေါ်လာ၍ ယေရှု နှင့် စကားပြောကြ၏။ ထိုလူနှစ်ယောက်မှာ မောရှေနှင့်ဇလိယဖြစ်၏။ ³¹မောရှေနှင့် ဇလိယ တို့သည်လည်း တောက်ပကြ၏။ သူတို့သည် ယေရှုရှုလင်မြို့၌ ဖြစ်ပေါ်မည့် ယေရှု၏သေခြင်း အကြောင်းအရာများကို ပြောကြ၏။ ³²ပေတရု နှင့် အခြားသောသူနှစ်ယောက်တို့သည် အိပ် ပျော်ကြ၏။ သို့သော်လည်း၊ သူတို့သည် နိုးလာ သောအခါ ယေရှု၏ဘုန်းအသရေတော်ကို မြင် ကြ၏။ ယေရှုနှင့်ရပ်နေသူနှစ်ဦးကိုလည်း တွေ့ မြင်ကြ၏။ ³³မောရှေနှင့်ဇလိယတို့ ပြန်သွား ကြမည့်အချိန်တွင်ပေတရုကယေရှုအား“သခင်၊ အကျွန်ုပ်တို့ ဤနေရာ၌နေဘွယ် ကောင်းပါ၏။ ကိုယ်တော်အတွက် တဲတစ်ဆောင်၊ မောရှေ အတွက် တဲတစ်ဆောင်နှင့် ဇလိယအတွက် တဲ တစ်ဆောင်၊ တဲသုံးဆောင်ကို အကျွန်ုပ်တို့ ဆောက်လုပ်မည်”ဟုလျှောက်လေ၏။ ပေတရု သည် မိမိအဘယ်သို့ ပြောနေသည်ကိုမသိ။

³⁴ပေတရုသည် ထိုသို့ပြောနေစဉ် မိုးတိမ် သည် လာ၍ သူတို့ကို ဖုံးအုပ်လွှမ်းခြုံလာ၏။ သူတို့သည် မိုးတိမ်ထဲသို့ ဝင်သည်ကို ပေတရု၊ ယာကုပ်နှင့် ယောဟန်တို့သည် ကြောက်ရွံ့နေ ကြ၏။

³⁵မိုးတိမ်အတွင်းမှ အသံတော်သံထွက် လာ၏။ ထိုအသံက ‘ဤသူသည် ငါ့သားဖြစ်၏။ သူသည် ငါ့ရွေးချယ်ထားသောသူဖြစ်၏။ သူ့ကို နာခံကြလော့’ဟုလာ၏။ ³⁶ထိုအသံပြီးဆုံးသွား သောအခါယေရှုတစ်ယောက်တည်း ရှိတော်မူ ၏။ ပေတရု၊ ယာကုပ်နှင့် ယောဟန်တို့သည်

မိမိတို့မြင်သောအရာကိုဝှက်ထား၍ ထိုကာလ၌ အဘယ်အရာမျှ မကြားမပြောဘဲနေကြ၏။

အပ်တော်မူ၏။ ⁴³လူအပေါင်းတို့သည် ဘုရားသခင်၏ကြီးမားသော တန်ခိုးတော်အကြောင်းကို မိန်းမောတွေဝေခြင်းရှိကြ၏။

**ယေရှုက ညစ်ညူးသောနတ်ကပ်
နေသောကလေးတစ်
ယောက်အားကျန်းမာစေတော်မူခြင်း**

(မာ 17:14-18; မာ 9:14-27)

³⁷နောက်တစ်နေ့၌ ယေရှုသည် ပေတရု၊ ယာကုပ်၊ ယောဟန်တို့နှင့်အတူ တောင်ပေါ်မှ ဆင်းလာခဲ့ကြ၏။ အလွန်များပြားလှသောလူအုပ်ကြီးသည်ယေရှုကို တွေ့မြင်ကြ၏။ ³⁸လူအုပ်ကြီးထဲမှလူတစ်ယောက်က ယေရှုအား “အရှင်ဘုရား၊ ကျေးဇူးပြု၍ အကျွန်ုပ်၏သားကိုလာကြည့်ရှုတော်မူပါ။ သူသည် အကျွန်ုပ်၏တစ်ဦးတည်းသောသားဖြစ်ပါ၏။” ³⁹ညစ်ညူးသောနတ်သည် အကျွန်ုပ်၏သားထံ၌ ဝင်နေပါ၏။ ထိုနောက်သူသည်ရှုတ်ခနဲအော်ဟစ်၍ သူ့ကိုယ်သူ မထိန်းသိမ်းနိုင်။ သူ့ပါးစပ်မှ အမြှုပ် ထွက်လျက် နေပါ၏။ ညစ်ညူးသောနတ်သည်သူ့ကို နာကျင်စွာနှိပ်စက်ပြီးနတ်သည် အလွန်ထွက်ခွာလှ၏။ ⁴⁰ကိုယ်တော်၏တပည့်တော်တို့ အားအကျွန်ုပ်သားထံမှထို နတ်ကိုနှင်ထုတ်ပေးရန် တောင်းပန်သော်လည်းသူတို့သည် မတတ်နိုင်ကြပါ” ဟု အော်ဟစ်လျက် လျှောက်လေ၏။

⁴¹ထိုအခါ ယေရှုက “ယခုအသက်ရှင်နေကြသောသင်တို့သည် ယုံကြည်ခြင်းမရှိကြ။ သင်တို့၏အသက်တာသည် မှားယွင်းနေ၏။ ငါသည် သင်တို့နှင့်အတူ အဘယ်မျှကာလပတ်လုံး နေ၍သည်းခံရမည်နည်း” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ထိုနောက် ယေရှုသည် ထိုလူအား၊ “သင်၏သားကို ငါထံသို့ ခေါ်ခဲ့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

⁴²လူငယ်ကလေးသည် ယေရှုထံတော်သို့ လာနေစဉ် ညစ်ညူးသောနတ်သည် မြေပေါ်သို့ တွန်းချလိုက်၏။ လူငယ်ကလေးသည် ကိုယ်ကို ကိုယ် မထိန်းနိုင်ဘဲနေ၏။ သို့သော်လည်း၊ ယေရှုသည် ညစ်ညူးသောနတ်ကို ပြင်းထန်စွာ အမိန့်ပေးတော်မူ၏။ ထိုအခါ ယေရှုသည် လူငယ်ကလေးကိုကျန်းမာစေပြီး သူ့ဖခင်အား ပေး

**ယေရှုက မိမိသေခြင်းအကြောင်းကို
ပြောပြတော်မူခြင်း**

(မာ 17:22-23; မာ 9:30-32)

လူတို့သည် ယေရှုပြုလုပ်ခဲ့သောဖြစ်ရပ်များကို အံ့အားသင့်နေကြစဉ်၊ ⁴⁴“ယေရှုက တပည့်တော်တို့အား၊ ယခု ငါပြောမည့်အကြောင်းကို မမေ့ကြနှင့်။ လူသားသည် လူတို့လက်ထဲသို့ ပေးအပ်ခြင်းကို ခံရလိမ့်မည်” ဟု မိန့်တော်မူ၏။ ⁴⁵သို့သော်လည်း၊ တပည့်တော်တို့သည် ယေရှု၏ဆိုလိုချက်ကို နားမလည်ကြ။ သူတို့သည် နားမလည်မည်အကြောင်း ဤအရာသည် သူတို့ထံမှ ဝှံ့ကွယ်ထား၏။ သူတို့သည် ဤအကြောင်းကို ယေရှုအား၊ မမေ့မလျှောက်ဝံ့ကြ။

အရေးကြီးဆုံး လူတစ်ယောက်

(မာ 18:1-9; မာ 9:33-37)

⁴⁶တပည့်တော်တို့သည် သူတို့အထဲ၌ အဘယ်သူသည် အကြီးမြတ်ဆုံးဖြစ်သနည်း ဟု သောအကြောင်းနှင့် ပတ်သက်၍ အချင်းချင်း ငြင်းခုံကြ၏။ ⁴⁷ယေရှုသည် သူတို့၏တော့တော့ နေသောအရာကို သိတော်မူ၏။ ထို့ကြောင့် ယေရှုသည် ကလေးငယ်တစ်ယောက်ကို ယူ၍ မိမိအနား၌ ထား၏။ ⁴⁸ထိုနောက် ယေရှုသည် မိမိတပည့်တော်တို့အား “အကြင်သူသည် ဤကဲ့သို့သောကလေးငယ်တစ်ယောက်ကို ငါ့နာမကြောင့်လက်ခံ၏။ ထိုသူသည် ငါ့ကိုလည်း လက်ခံ၏။ အကြင်သူသည် ငါ့ကို လက်ခံ၏။ ထိုသူသည် ငါ့ကို စေလွှတ်တော် မူသောသူကိုလည်း လက်ခံ၏။ သင်တို့တွင် အနိမ့်ချဆုံးသောသူသည် အမြင့်မြတ်ဆုံးသော သူ ဖြစ်၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

**မည်သူမဆို သင့်ကို မဆန့်ကျင်လျှင်
သင့်ဘက်၌ရှိ၏**

(မာ 9:38-40)

⁴⁹ယောဟန်က “သခင်၊ လူတစ်ယောက်သည် ကိုယ်တော်နာမတော်ကို အသုံးပြု၍၊ လူတို့ထံမှ နတ်ဆိုး* တို့ကို နှင်ထုတ်နေသည်ကို အကျွန်ုပ်တို့တွေ့ပါ၏။ အကျွန်ုပ်တို့သည် သူ့ကို ဆက်မလုပ်ရန် ပြောပါ၏။ အကြောင်းမူကား၊ သူသည် အကျွန်ုပ်တို့နှင့် မပတ်သက်ပါ” ဟု လျှောက်လေ၏။

⁵⁰ယေရှုက ယောဟန်အား “ထိုသူကို မတားကြနှင့်။ သင်တို့ကို မဆန့်ကျင်သောသူသည် သင်တို့ဘက်၌ ရှိသည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ရှုမာရိမြို့တစ်မြို့

⁵¹ယေရှုသည် ကောင်းကင်သို့ ပြန်သွားရန် အချိန်နီးလာ၏။ ယေရှုသည် ယေရုရှလင်မြို့သို့ကြွရန် ဆုံးဖြတ်တော်မူ၏။ ⁵²ယေရှုသည် လူအချို့ကိုသူ့ရှေ့မှကြိုတင်သွားနှင့်ရန်စေလွှတ်တော်မူ၏။ ယေရှုသည် လူတချို့ကို ရှုမာရိမြို့၌ သူ့အတွက် ပြင်ဆင်ခြင်းများ ပြုလုပ်ပေးရန် အရင်စေလွှတ်တော်မူ၏။ ⁵³သို့သော်လည်း ထိုမြို့သားတို့သည် ယေရှုအား မကြိုဆိုလိုကြပါ။ အကြောင်းမူကား၊ ယေရှုသည် ယေရုရှလင်မြို့သို့ သွားရန် ဆုံးဖြတ်ထားသောကြောင့် ဖြစ်၏။

⁵⁴ယေရှု၏တပည့်တော်ဖြစ်သော ယာကုပ်နှင့် ယောဟန်တို့သည် ထိုအကြောင်းကို မြင်လျှင် ယေရှုအား၊ “သခင်၊ အကျွန်ုပ်တို့သည် ကောင်းကင်ဘုံမှ မီးလျှံကိုခေါ်ပြီး ထိုလူတို့ကို ပျက်ဆီးရန် အလိုတော်ရှိသလော” ဟုမေးလျှောက်ကြ၏။*

⁵⁵ယေရှုက ယာကုပ်နှင့်ယောဟန်အား လှည့်ကြည့်၍ အပြစ်တင်တော်မူ၏။ ⁵⁶ထိုနောက်ယေရှုနှင့် တပည့်တော်တို့သည် အခြားမြို့တစ်မြို့သို့ ကြွတော်မူ၏။

နတ်ဆို၊ နတ်ဆိုးများသည် မကောင်းဆိုးဝါးမှ ညစ်ညူးသောနတ်များ ဖြစ်သည်။

အခန်းငယ် ၅၄ တချို့သောဂရိစာက “လေယ လုပ်ခဲ့သကဲ့သို့” ဝေါင်းထဲထားသည်။

ယေရှုနောက်တော်သို့ လိုက်ခြင်း

(မာ 8:19-22)

⁵⁷ယေရှုနှင့် တပည့်တော်တို့သည် လမ်းအတိုင်း ခရီးထွက်နေ ကြစဉ်လူတစ်ယောက်က ကိုယ်တော်အား “ကိုယ်တော် ကြွတော်မူသည့် နေရာတိုင်း၌အကျွန်ုပ်လိုက်ပါမည်” ဟုလျှောက်လေ၏။

⁵⁸ယေရှုက “မြေခွေးသည် နေစရာမြေတွင်းရှိ၏။ ငှက်သည်လည်း နေစရာအသိုက်ရှိ၏။ သို့သော်လည်း လူသား၌ ခေါင်းချစရာနေရာမရှိ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

⁵⁹ယေရှုက အခြားလူတစ်ယောက်အား “ငါ့နောက်သို့ လိုက်လော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ သို့သော်လည်း၊ ထိုလူက “သခင်၊ အကျွန်ုပ်သည် ရှေးဦးစွာသွား၍ အဘကို သင်္ဂြိုဟ်ပါရစေ” ဟုလျှောက်လေ၏။

⁶⁰သို့သော်လည်း၊ ယေရှုက “လူသေတို့သည် မိမိလူသေတို့ကို သင်္ဂြိုဟ်ကြပါစေ။ သင်သွား၍ ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်အကြောင်းကို ဟောပြောလော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

⁶¹ထိုနောက် အခြားလူတစ်ယောက်ကလည်း၊ “ကိုယ်တော်နောက်သို့ အကျွန်ုပ်လိုက်ပါမည်။ သို့သော်လည်း အကျွန်ုပ်မိသားစုကို ရှေးဦးစွာသွားပြီးနှုတ်ဆက်ပါရစေ” ဟုလျှောက်လေ၏။

⁶²ထိုအခါ ယေရှုက “လူတစ်ယောက်သည် လယ်ထွန်ရန်စပြီး နောက်သို့လှည့်ကြည့်လျှင်၊ သူသည် ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်အတွက် မထိုက်မတန်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

**ယေရှုက လူခုနစ်ဆယ်နှစ်ယောက်ကို
စေလွှတ်တော်မူခြင်း**

10 ထိုနောက် သခင်ဘုရားသည် အခြားသောတပည့်တော် ခုနစ်ဆယ်နှစ်ပါး* တို့ကို ရွေးချယ်တော်မူ၍ ကိုယ်တိုင်ကြွလေအံ့သောမြို့ရွာသို့ရှေ့တော်၌ နှစ်ယောက်စီနှစ်

အခန်းငယ် ၇၂ ရှင်လုကာ၏တချို့သောဂရိစာ ကူးချက်များသည် 70 ဟုပြောသည်။

ယောက်စီစေလွှတ်တော်မူ၏။ ²ယေရှုက သူတို့အား၊ “စပါးရိတ်စရာများစွာရှိ၏။ သို့သော်လည်း၊ ရိတ်သောသူတို့သည် နည်းကြ၏။ ထို့ကြောင့် လုပ်ဆောင်သောသူတို့ကို ပို၍ စေလွှတ်တော်မူမည် အကြောင်းဆုတောင်းကြလော့။ ³သင်တို့ ယခုသွားနိုင်ပြီ။ သို့သော်လည်း၊ နားထောင်ကြလော့။ တောခွေးစုထဲသို့ သိုးသငယ်တို့ကို စေလွှတ်သကဲ့သို့ သင်တို့ကို ငါစေလွှတ်၏။ ⁴ငွေအိတ်၊ လွယ်အိတ်၊ ဖိနပ်တို့ကို မဆောင်ကြနှင့်။ လူတို့နှင့် စကားပြောရန် လမ်းပေါ်၌ မရပ်ကြနှင့်။

⁵သင်တို့သည် အိမ်တစ်အိမ်သို့ မဝင်မီ၊ ‘ဤအိမ်၌ငြိမ်သက်ခြင်း ရှိပါစေ’ ဟုပြောကြလော့။ ⁶ထိုအိမ်၌ ငြိမ်သက်ခြင်းကို မြတ်နိုးသောသူရှိလျှင် သင်၏ငြိမ်သက်ခြင်းကောင်းချီးမင်္ဂလာသည် သူနှင့်အတူ တည်လိမ့်မည်။ ထိုအိမ်၌ ရှိသောသူသည် ငြိမ်သက်ခြင်းကို မမြတ်နိုးလျှင်၊ သင်၏မြွက်ဆိုသော ငြိမ်သက်ခြင်းကောင်းချီးမင်္ဂလာသည် သင့်ထံသို့ ပြန်ရောက်လာလိမ့်မည်။ ⁷ငြိမ်သက်ခြင်းကို မြတ်နိုးသောသူ၏အိမ်၌ နေလော့။ ထိုအိမ်၌ ရှိသောလူတို့၏ကျွေးမွေးသောအရာကို စားသောက်လော့။ အလုပ်လုပ်သူတစ်ယောက်ကိုလုပ်အားခပေးရမည်။ တစ်အိမ်မှတစ်အိမ်သို့ လှည့်လည်၍ မသွားကြနှင့်။ ⁸သင်သည် မြို့တစ်မြို့သို့ သွား၍ ထိုမြို့၌ရှိလူတို့သည် သင်တို့ကို ကြိုဆိုလျှင်၊ သူတို့ကျွေးမွေးသောအစားအစာကို စားလော့။ ⁹ထိုမြို့၌ရှိသောရောဂါသည်တို့ကို ကျန်းမာခြင်းပေးလော့။ ထိုနောက် သူတို့အား ‘ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်သည် သင်တို့ဆီသို့ မကြာမီ ရောက်လာတော့မည်’ဟုဟောပြောကြလော့။ ¹⁰သို့သော်လည်း၊ သင်တို့သည် မြို့တစ်မြို့သို့ ဝင်သောအခါ ထိုလူတို့သည် သင်တို့ကို မကြိုလျှင်၊ ထိုမြို့၏လမ်းမကြီးပေါ်သို့ သွား၍ ¹¹ငါတို့၌ ကပ်သောသင်တို့မြို့၏မြေမှုန့်ကို ငါတို့ခါချလိုက်၏။ သို့သော်လည်း၊ ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်သည် မကြာမီရောက်လာမည်ကိုသိမှတ်ကြလော့’ဟုပြောကြလော့။ ¹²ငါဆိုသည်ကား၊

တရားစီရင်ဆုံးဖြတ်သောနေ့ရောက်သောအခါ ထိုမြို့သည် သောဒုံ*မြို့ထက် ပို၍ဆိုးဝါးလိမ့်မည်။

မယုံကြည်သူတို့ကို ယေရှုသတိပေးတော်မူခြင်း

(မာ 11:20-24)

¹³“ခေါရာဇိန်မြို့၊ သင်သည် အမင်္ဂလာရှိ၏။ အိုဗက်ဇဲဒမြို့* သင်သည် အမင်္ဂလာရှိ၏။ ဗက်ဇဲဒ၊ ငါသည် သင်တို့တွင် များစွာသော နိမိတ်လက္ခဏာတို့ကိုပြခဲ့ပြီ။ ငါသည် ဤနိမိတ်လက္ခဏာတို့ကို တုရုမြို့နှင့် ဇိဒန်မြို့၌ ပြလျှင် ထိုမြို့ရှိလူတို့သည် ရှေးကာလ၌ပင် စိတ်နှလုံးနှင့်အသက်တာပြောင်းလဲကြပြီး အပြစ်လုပ်ခြင်းကိုရပ်တန့်သွားလိမ့်မည်။ သူတို့သည် ဝမ်းနည်းခြင်း လက္ခဏာအဖြစ် လျော်တေအဝတ်ကို ဝတ်၍ သူတို့အပေါ်မှာ ပြာကိုတင်ကြလိမ့်မည်။

¹⁴သို့သော်လည်း တရားစီရင်ဆုံးဖြတ်သောနေ့၌ သင်တို့သည် တုရုမြို့နှင့်ဇိဒန်မြို့တို့ထက်ပို၍ ဆိုးဝါးလိမ့်မည်။

¹⁵ထို့အပြင် ကပေရုနောင်*မြို့၊ သင်သည် မိုးကောင်းကင်တိုင်အောင် မြှောက်တင်ခြင်းခံရမည်လော။ သင်သည် သေမင်း၏နေရာသို့ ပစ်ချခြင်းခံလိမ့်မည်။

¹⁶“သင်တို့၏စကားကို နားထောင်သောသူသည် ငါ့စကားကို နားထောင်၏။ သင်တို့ကို ငြင်းပယ်သောသူသည် ငါ့ကိုငြင်းပယ်၏။ ငါ့ကို ငြင်းပယ်သောသူသည် ငါ့ကို စေလွှတ်တော်မူသောသူကိုလည်းငြင်းပယ်၏”ဟုမိန့်တော်မူ၏။

သောဒုံ အလွန်ဆိုရွာသောလူတို့နေထိုင်ခဲ့သောမြို့။ ဘုရားသခင်က သူတို့၏မြို့တော်ကို ဖျက်ဆီးခြင်းအားဖြင့် သူတို့ကို အပြစ်ဒဏ်ပေးခဲ့သည်။

ခေါရာဇိန်မြို့၊ ဗက်ဇဲဒမြို့ ယေရှုက လူတို့ထံ ဟောပြောခဲ့သောနေရာ ဂါလိလဲအိုင်အနားကမြို့များ။

ကပေရုနောင် ဂါလိလဲပြည်မှ ယေရှုသွန်သင်ခဲ့သောနေရာမြို့ ဖြစ်သည်။

စာတန်ကျဆုံးခြင်း

¹⁷ ခုနစ်ဆယ်နှစ်ယောက်တို့သည် ပြန်လည် ရောက်ရှိလာသောအခါ အလွန်ဝမ်းမြောက်ကြ၏။ သူတို့က “သခင်၊ အကျွန်ုပ်တို့သည် ကိုယ်တော်၏နာမတော်ကို အသုံးပြုသောအခါ နတ်ဆိုးတို့ကပင် အကျွန်ုပ်တို့၏စကားကို နာခံပါ၏” ဟုလျှောက်ကြ၏။ ¹⁸ ယေရှုက ထိုသူတို့အား စာတန်သည် ‘လျှပ်စီးလက်သကဲ့သို့ ကောင်းကင်ပေါ်မှ ကျသည်ကို ငါမြင်၏။’ ¹⁹ နားထောင်ကြလော့၊ မြွေဆိုးနှင့်၊ ကင်းမြီးကောက်တို့ အပေါ်၌ လမ်းလျှောက်နိုင်သောတန်ခိုးကို သင်တို့အား ငါပေး၏။ ငါပေးသောတန်ခိုးသည် သင်တို့ရန်သူတို့၏တန်ခိုးထက် သာ၍ကြီး၏။ သင်တို့ကိုအဘယ်ဘေးမျှမညှဉ်းဆဲရ။ ²⁰ သို့သော်လည်း နတ်ဆိုးကို နိုင်သောကြောင့်သာ ဝမ်းမြောက်ခြင်း မရှိကြနှင့်။ သင်တို့၏နာမည်များသည် ကောင်းကင်စာရင်း၌ ရေးသားသောကြောင့် ဝမ်းမြောက်ခြင်းရှိကြလော့’ ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ယေရှုက ခမည်းတော်ထံသို့ ဆုတောင်းခြင်း

(မာ 11:25-27; 13:16-17)

²¹ ထိုအချိန်၌ ယေရှုသည် သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်အားဖြင့်ဝမ်းမြောက်ခြင်းနှင့် ပြည့်တော်မူ၍ “ကောင်းကင်နှင့် ကမ္ဘာမြေကြီး၏ အရှင်သခင်ဖြစ်တော်မူသောအဘ၊ ကိုယ်တော်သည် ဥာဏ်ပညာရှိသောသူတို့နှင့် စာတတ်သောသူတို့ထံသို့ ဤအရာများကို ဖုံးကွယ်ထားသောကြောင့် ကျေးဇူးတော်ကို အကျွန်ုပ်ချီးမွမ်းပါ၏။ သို့သော်လည်း ကိုယ်တော်သည် ဤအရာများကို ကလေးငယ်ကဲ့သို့ ဖြစ်သောလူတို့အား ပြသတော်မူ၏။ မှန်ပါ၏အဘ၊ ကိုယ်တော်သည် ထိုသို့ ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်ရန် အလိုတော်ရှိသောကြောင့် ဤအရာကို ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်ပါ၏။

²² “ငါ့ခမည်းတော်သည် အရာခပ်သိမ်းပေါ်၌ တန်ခိုးကို ငါ့အားပေးတော်မူပြီ။ သားတော်သည် အဘယ်သူဖြစ်သည်ကို ခမည်းတော်မှတစ်ပါး အဘယ်သူမျှမသိ။ ခမည်းတော်သည်

အဘယ်သူဖြစ်သည်ကိုလည်း၊ သားတော်နှင့် ခမည်းတော်အကြောင်း ဟောပြောရန် သားတော်ရွေးချယ်မည့်သူတို့မှတစ်ပါး အဘယ်သူမျှမသိ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

²³ ထိုနောက် ယေရှုသည် မိမိတပည့်တော်တို့ဘက်သို့ လှည့်၍ “ယခု သင်တို့မြင်သော အရာတို့ကို မြင်ရသောသူတို့သည် မင်္ဂလာရှိကြ၏။ ²⁴ ငါဆိုသည်ကား၊ သင်တို့ ယခုမြင်နေသောအရာတို့ကို များစွာသောပရောဖက်တို့နှင့်၊ ဘုရင်တို့သည် တွေ့မြင်ရန်အလိုရှိကြသော်လည်း သူတို့မမြင်နိုင်ကြ။ သူတို့သည် ယခုသင်တို့ကြားရသောအရာများကို ကြားရန် အလိုရှိသော်လည်း မကြားနိုင်ကြ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ရှုမာရိလူကောင်းတစ်ယောက်အကြောင်း

²⁵ ထိုနောက် အရင်ကပင် ယေရှုကို စုံစမ်းရန် ကြိုးစားခဲ့သောကျမ်းပြုဆရာတစ်ယောက်သည် မတ်တတ်ရပ်၍ “အရှင်ဘုရား၊ အကျွန်ုပ်သည် ထာဝရအသက်ကိုရရန် အဘယ်အရာကို ပြုရမည်နည်း” ဟုမေးလျှောက်လေ၏။ ²⁶ ယေရှုက သူ့အား “ကျမ်းစာထဲ၌ အဘယ်သို့ ရေးသားသနည်း။ သင်သည် အဘယ်အရာကို ဖတ်သနည်း” ဟုပြန်မေးတော်မူ၏။

²⁷ ထိုလူက “သင်၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားကို စိတ်နှလုံးအကြွင်းမဲ့၊ စိတ်ဝိညာဉ်အကြွင်းမဲ့၊ အစွမ်းသတ္တိရှိသမျှ၊ ဥာဏ်ရှိသမျှနှင့် ချစ်လော့။” * မိမိကိုယ်ကိုယ် ချစ်သကဲ့သို့ ကိုယ်အိမ်နီးချင်းကိုလည်း ချစ်လော့” * ဟုပြန်လျှောက်လေ၏။

²⁸ ယေရှုက “သင်၏အဖြေသည် မှန်၏။ ဤအတိုင်းပြုလော့၊ သို့ပြုလျှင် ထာဝရအသက်ကို ရရှိလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

²⁹ သို့သော်လည်း၊ ထိုသူသည် မေးခွန်းကို သင့်လျော်လျှောက်ပတ်ကြောင်း ပြသလို၍ ယေရှုအား “အကျွန်ုပ်၏အိမ်နီးချင်းသည် အဘယ်သူနည်း” ဟုမေးလျှောက်၏။

သင် ... ချစ်လော့ တရား 6:5

မိမိကိုယ်ကို ... ချစ်လော့ ဝတ်ပြု၊ 19:18

³⁰ယေရှုက ဥပမာတစ်ခုမိန့်တော်မူသည် မှာ “လူတစ်ယောက်သည် ယေရှုလင်မြို့မှ ယေရိခေါမြို့သို့ ခရီးသွားနေ၏။ လမ်း၌ ဓားပြ တို့သည် သူ့ကို တိုက်ခိုက်ရာသူ၏အဝတ်ကို ဆုတ်ပြု၍ နာကျင်စွာ ရိုက်နှက်ပြီးမှ သေလုမ တတ်ရှိသောအခါ ပစ်ထား၍ ထွက်သွားကြ၏။

³¹ထိုလမ်းသို့ ယုဒယင်ပရောဟိတ်တစ်ယောက် သည်အမှတ်တမဲ့ခရီးသွား၍ထိုနေရာသို့ရောက် လာလေ၏။ သူသည် ထိုလူအား လဲလျောင်း လျှက် နေသည်ကို မြင်တွေ့သောအခါ အခြား လမ်းတစ်ဘက်သို့ လွှဲရှောင်သွား၏။ ³²ထို

နေ့က လေဝိလူတစ်ယောက်သည် ထိုနေရာ သို့ ရောက်လာ၏။ သူသည် ထိုလူလဲလျောင်း လျှက်နေသည်ကို တွေ့သောအခါ အခြားလမ်း တဘက်သို့ လွှဲရှောင်သွား၏။ ³³ထိုနေ့က

ရှုမာရိလူတစ်ယောက်သည် ထိုလမ်းအတိုင်း ခရီးသွား၍ ထိုနေရာသို့ ရောက်လာ၏။ သူ သည် ထိုလဲလျောင်းသောလူကို မြင်သောအ ခါသူ့အပေါ် ဂရုဏာရှိ၏။ ³⁴ရှုမာရိလူသည် ထို လူထံသို့ သွား၍ ဒဏ်ရာတို့ကို သံလွင်ဆီနှင့် စပျစ်ရည်ဖြင့် သုတ်လိမ်းပေး၏။ ထိုနေ့က

ဒဏ်ရာအနာတရ ဖြစ်နေသောလူကို သူ့မြည်း ပေါ်သို့ တင်၍မြည်းကို ရှေ့ကဆွဲပြီး တည်းခို စခန်းတစ်ခုသို့ ခေါ်သွား၏။ တည်းခိုစခန်း ရောက်သောအခါ ရှုမာရိလူသည် ထိုလူနာကို ဂရုတစိုက်ပြုစု၏။ ³⁵နေ့ကတစ်နေ့တွင် ရှုမာရိ

လူသည် တည်းခိုစခန်း၌ အလုပ်လုပ်နေသော လူတစ်ယောက်ကို ငွေနှစ်ပြားပေး၍ ‘ဤသူကို ကြည့်ရှုပြုစုပါ။ သူ့အတွက် စားစရိတ်သည် ငါပေးသောငွေထက် ပို၍ကုန်ကျလျှင်၊ ငါပြန် လာသောအခါ ဆပ်ပေးမည်’ ဟုမှာခဲ့၏။

³⁶ထိုနေ့က ယေရှုက “ထိုလူသုံးယောက် တို့တွင် အဘယ်သူသည် ဓားပြတို့ ရိုက်ထား သောလူအပေါ်၌မေတ္တာပြသသည်ဟု သင်ထင် သနည်း” ဟုမေးတော်မူရာ၊

³⁷ကျမ်းပြုဆရာက“ထိုလူနာကို အကူအညီ ပေးသောသူ” ဟုလျှောက်လေ၏။ ထိုအခါ ယေရှုက သူ့အား “သို့ဖြစ်လျှင် သင်လည်း

သွား၍ ထိုနည်းတူပြုလော့” ဟုမိန့်တော် မူ၏။

မာရိနှင့်မာသ

³⁸ယေရှုနှင့် တပည့်တော်တို့သည် ခရီးသွား နေကြစဉ်ယေရှုသည် မြို့တစ်မြို့သို့ ကြွဝင်တော် မူ၏။ မာသအမည်ရှိသော အမျိုးသမီးတစ် ယောက်သည် ယေရှုအား သူမ၏အိမ်၌ တည်း ရန်ကြိုဆို၏။ ³⁹မာသတွင် မာရိအမည်ရှိ ညီမ တစ်ယောက်ရှိ၏။ မာရိသည် ယေရှု၏ခြေ တော်ရင်းတွင် ထိုင်၍ စကားတော်ကို နား ထောင်၏။ သို့သော်လည်း၊ မာသသည် အိမ် အလုပ်များကို တစ်ယောက်တည်း လုပ်ရ၏။

⁴⁰မာသသည် အလုပ်များလွန်းသောကြောင့် ဒေါသထွက်လာ၏။ ထိုအခါ မာသသည် ယေရှု ၏ရှေ့မှောက်တော်သို့ သွား၍“ သခင်၊ မာရိ သည် ကျွန်မတစ်ယောက်တည်း အလုပ်အား လုံးလုပ်ရန် ပြစ်ထားသည်ကို လျစ်လျူသော စိတ်ရှိတော်မူသလော။ ကျွန်မကို ကူညီရန် သူမ အားကျေးဇူးပြု၍ အမိန့်တော်ရှိပါ”ဟုလျှောက် လေ၏။ ⁴¹ယေရှုက “မာသ၊ မာသ၊ သင်သည်

များစွာသော အမှုတို့ကြောင့် စိုးရိမ်၍ စိတ် နှောင့်ယှက်ခြင်းဖြစ်၏။ ⁴²အရေးကြီးသော အ ရာတစ်ခုသာရှိ၏။ မာရိသည် ကောင်းသော အရာကို ရွေးချယ်၍ ထိုအရာကို အဘယ်သူမျှ သူမထံမှ မနှုတ်မယူရ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

**ယေရှုက ဆုတောင်းခြင်းအကြောင်း
ဩဝါဒပေးတော်မူခြင်း**

(မာ 6:9-15, 7:7-11)

11 တစ်ရံရောအခါ ယေရှုသည် နေရာတစ် နေရာ၌ ဆုတောင်းတော်မူ၏။ ယေရှု ဆုတောင်းပြီးသောအခါ တပည့်တော်တစ် ယောက်က ကိုယ်တော်အား “ယောဟန်သည် မိမိတပည့်တို့ကို အဘယ်သို့ ဆုတောင်းမည်ကို သင်ပေး၏။ ကိုယ်တော်လည်း အကျွန်ုပ်တို့ အား ဆုတောင်းနည်းကို သင်ပေးတော်မူပါ” ဟုလျှောက်၏။

²ထိုအခါ ယေရှုသည် မိမိတပည့်တော်တို့အား “သင်တို့ဆုတောင်းသောအခါ မြွက်ဆိုရမည်မှာ

‘အကျွန်ုပ်တို့အဘ၊ ကိုယ်တော်၏နာမတော်သည် အစဉ် ရှိသေးလေးမြတ်ခြင်း ရှိပါစေ။ ကိုယ်တော်၏နိုင်ငံတော်ရောက်လာပါစေ။

³ အကျွန်ုပ်အတွက် လိုအပ်သောအစားအစာကို နေ့စဉ်ပေးတော်မူပါ။

⁴ အကျွန်ုပ်တို့ကို ပြစ်မှားသောသူရှိသမျှတို့၏အပြစ်ကို အကျွန်ုပ်တို့သည် ခွင့်လွှတ်သောကြောင့် အကျွန်ုပ်တို့၏အပြစ်ကို ခွင့်လွှတ်တော်မူပါ။ ထိုနောက် အကျွန်ုပ်တို့ကို အပြစ်သွေးဆောင်ရာသို့ မလိုက်စေနှင့် ဟုဆုတောင်းကြလော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ဆက်လက်တောင်းဆိုခြင်း

⁵⁻⁶ ထိုနောက် ယေရှုက မိမိတပည့်တော်တို့အား “သင်တို့တွင် တစ်ယောက်သည် သန်းခေါင်အချိန်တွင် မိမိမိတ်ဆွတ်တစ်ယောက်၏ အိမ်သို့သွား၍ အကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွတ်တစ်ယောက်သည် ခရီးမှလာ၍ အကျွန်ုပ်ထံသို့ ရောက်ပါပြီ။ သို့သော်လည်း အကျွန်ုပ်မှာ သူ့ကို ကျွေးစရာအစားအစာမရှိပါ။ ကျေးဇူးပြု၍ အကျွန်ုပ်ကို မုန့်သုံးလုံးချေးပါ’ ဟုပြောလျှင်၊ ⁷ သင့်မိတ်ဆွတ်သည် သင့်အား ‘သွားလော့၊ ငါ့ကို အနှောင့်အယှက်လာမပေးနှင့်။ တံခါးလည်း သော့ခတ်ထားပြီးပြီ။ ငါ့သားသမီးသည် ငါနှင့် အိပ်လျက်ရှိကြ၏။ ငါထံ၌ သင့်အား မပေးနိုင်’ ဟုမိမိအိမ်ထဲမှ ပြန်ပြောလိမ့်မည်။ ⁸ ငါဆိုသည်ကား၊ သင်တို့သည် တစ်ယောက်နှင့်တစ်ယောက် မိတ်ဆွတ်ဖြစ်သော်ငြားလည်း အိပ်ရာထဲမှ ထ၍ မုန့်ကို ပေးမည်မဟုတ်။ သို့သော်လည်း သင်သည် အကြိမ်ကြိမ်တောင်းလျှင်၊ သူသည် ထ၍ အလိုရှိသောအရာကို ပေးလိမ့်မည်။ ⁹ ထို့ကြောင့် ငါဆိုသည်ကား၊ တောင်းကြလော့။ တောင်းလျှင်ရမည်။ ရှာကြလော့။ ရှာလျှင်

တွေ့မည်။ တံခါးကို ခေါက်ကြလော့။ ခေါက်လျှင် ဖွင့်မည်။ ¹⁰ အကြောင်းမူကား၊ လူတစ်ယောက်သည် ဆက်လက်၍ တောင်းလျှင်၊ ထိုသူသည် ရရှိလိမ့်မည်။ ဆက်လက်၍ ရှာလျှင်၊ တွေ့ရလိမ့်မည်။ တံခါးကို ဆက်လက်၍ ခေါက်နေလျှင် ထိုသူအတွက် တံခါးပွင့်လာလိမ့်မည်။ ¹¹ သင်တို့ အဘဖြစ်သောသူတို့၌ သင်၏သားသည် ငါ့ကို တောင်းလျှင် မြွေကို ပေးမည်လော့။ မပေးပါ။ သင်တို့သည် ငါ့ကို ပေးပါလိမ့်မည်။ ¹² သို့မဟုတ် သင်၏သားသည် ဥကို တောင်းလျှင်၊ သင်သည် သူ့ကို ကင်းမြို့ကောက်ပေးမည်လော့။ မပေးပါ။ ¹³ သင်တို့သည် ဆိုးညစ်သောသူ ဖြစ်သော်လည်း သင်တို့၏သားသမီးတို့အား ကောင်းသောအရာကို အဘယ်သို့ ပေးရမည်ကို သိကြ၏။ ထို့ကြောင့် ကောင်းကင်ဘုံ၌ ရှိတော်မူသောသင်တို့၏အဘသည် ဆုတောင်း သောသူတို့အား သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်ကို အဘယ်သို့ ပေးမည်ကိုသာ၍ သိတော်မူ၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ယေရှု၏တန်ခိုးသည် ဘုရားသခင်တော်မှဖြစ်၏

(မာ 12:22-30; မာ 3:20-27)

¹⁴ တစ်ရံရောအခါ ယေရှုသည် ဆွဲအနေသောသူတစ်ယောက်ထံမှ နတ်ဆိုးကို နှင်ထုတ်တော်မူ၏။ နတ်ဆိုးထွက်သွားသောအခါ ထိုသူသည် စကားပြောနိုင်လေ၏။ လူတို့သည် ဤအရာကို အံ့သြကြ၏။ ¹⁵ သို့သော်လည်း လူအချို့က “ယေရှုသည် နတ်ဆိုးတို့ကို အုပ်စိုးသော ဗေလဇေဗုလ၏တန်ခိုးကို အသုံးပြု၍ နတ်ဆိုးတို့ကို နှင်ထုတ်သည်” ဟုပြောကြ၏။

¹⁶ အချို့လူတို့သည် ယေရှုကို စုံစမ်းနှောင့်ရှက်ခြင်းငှါ၊ မိုမ်းကောင်းကင်မှ နိမိတ်လက္ခဏာတစ်ခုကို ပြသပေးရန်၊ တောင်းကြ၏။ ¹⁷ သို့သော်လည်း ယေရှုသည် သူတို့၏တောင်းဆိုသောအရာကို သိတော်မူ၏။ ထို့ကြောင့် ယေရှုက သူတို့အား “အဘယ်တိုင်းနိုင်ငံမဆို အချင်းချင်း ခွဲခြားဆန့်ကျင်သောနိုင်ငံသည် ပျက်စီး

သွားလိမ့်မည်။ မိသားစုတစ်စုသည် ခွဲခြား၍ အချင်းချင်း ဆန့်ကျင်နေလျှင်၊ ထိုမိသားစုသည် ပြိုကွဲသွားလိမ့်မည်။¹⁸ ထို့ကြောင့် စာတန်သည် ကိုယ်ကိုယ် ဆန့်ကျင်တိုက်ခိုက်လျှင်၊ သူ့နိုင်ငံသည် အဘယ်သို့ တည်တံ့နိုင်မည်နည်း။ သင်တို့က ငါသည် နတ်ဆိုးတို့ကို ဗေလဇေဗုလ၏တန်ခိုးအားဖြင့် မောင်းထုတ်သည် ဟုပြောကြ၏။¹⁹ ငါသည် ဗေလဇေဗုလ၏တန်ခိုးဖြင့် နတ်ဆိုးတို့ကို နှင်ထုတ်လျှင် သင်တို့၏လူတို့သည် အဘယ်သူ၏တန်ခိုးအားဖြင့် နတ်ဆိုးတို့ကို နှင်ထုတ်ကြသနည်း။ ထို့ကြောင့် သင်တို့၏လူတို့ကိုယ်တိုင်သည် သင်တို့၏အမှားကို သက်သေပြ၏။²⁰ သို့သော်လည်း ငါသည် ဘုရားသခင်၏တန်ခိုးအားဖြင့် နတ်ဆိုးကို နှင်ထုတ်လျှင် ဤအရာက ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်သည် သင်တို့ထံသို့ ရောက်ပြီဖြစ်ကြောင်း ပြသ၏။

²¹“သန်စွမ်းသောသူ တစ်ယောက်သည် လက်နက်များဖြင့် တန်ဆာဆင်၍ မိမိအိမ်ကို စောင့်ကြပ်နေသရွေ့ သူ၏ဥစ္စာသည် လုံခြုံစွာ ရှိ၏။²² သို့သော်လည်း သူ့ထက်ပို၍ ကြံ့ခိုင်သန်စွမ်းသောသူသည် တိုက်ခိုက်၍ အောင်မြင်လျှင် သူသည် လုံခြုံမှုအတွက် ပထမလူ၏မိခိုအားထားသောလက်နက်တို့ကို ယူသွားလိမ့်မည်။ ထို့နောက် သူသည် တခြားသောသူ၏ ဥစ္စာများကို အလိုရှိသည့်အတိုင်း ပြုလိမ့်မည်။²³ လူတစ်ယောက်သည် ငါနှင့်အတူ မရှိလျှင်၊ ငါ့ကိုဆန့်ကျင်၏။ လူတစ်ယောက်သည် ငါနှင့်အတူ အလုပ်မလုပ်လျှင်၊ သူသည် ငါ့ကို ဆန့်ကျင်၍ လုပ်ကိုင်ခြင်းဖြစ်၏။

လူတ်လပ်နေသောလူ

(မာ 12:43-45)

²⁴“ညစ်ညူးသောနတ်သည် လူတစ်ယောက် ထံမှထွက်သောအခါ နားခိုမည့် နေရာကို ရှာရန် ခြောက်သွေ့သော နေရာတို့ကို ဖြတ်ကျော်၍ သွား၏။ သို့သော်လည်း နားခိုစရာနေရာ ရှာမတွေ့သောအခါ ညစ်ညူးသောနတ်က၊ ‘ငါ

ထွက်လာသော အိမ်သို့ ပြန်သွားမည်’ ဟုပြော၏။²⁵ ညစ်ညူးသောနတ်သည် ထိုနေရာတွင် ပြန်ရောက်သွားသောအခါ ထိုအိမ်သည် သုတ်သင်သန့်ရှင်း၍ သပ်ရပ်နေသည်ကို တွေ့၏။²⁶ ထို့နောက် ထိုညစ်ညူးသောနတ်သည် ပြန်ထွက်သွား၍ မိမိထက်ပို၍ ဆိုးသောအခြားညစ်ညူးသော နတ်ခုနှစ်ယောက်ကို ခေါ်လာ၍ ထိုညစ်ညူးသောနတ် အားလုံးတို့သည် ထိုသူထံသို့ဝင်၍ နေကြ၏။ ထိုအချိန်မှစ၍ သူ၌အရင်ကထက် ပို၍ ဆိုးသည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

အမှန်အကန်ပျော်ရွှင်ကြသောလူများ

²⁷ ထိုသို့ မိန့်တော်မူစဉ်၊ ပရိသတ်ထံမှ အမျိုးသမီးတစ်ယောက်က ထ၍ ယေရှုအား “ကိုယ်တော်ကိုဖွား၍ နို့နှင့်ကျွေးမွေးသော အမိန်းမသည် မင်္ဂလာရှိ၏” ဟုလျှောက်လေ၏။

²⁸ ယေရှုက၊ “မှန်ပေ၏သို့သော်လည်း ဘုရားသခင်၏နှုတ်ကပတ်တရားတော်ကို နားထောင်၍ လိုက်နာသောသူတို့သည် မြတ်စွာသော မင်္ဂလာရှိသည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ကျွန်ုပ်တို့ကိုသက်သေပြပါ

(မာ 12:38-42; မာ 8:12)

²⁹ လူအုပ်ကြီးသည် များပြားသည်ထက်များပြားလာ၏။ ယေရှုက၊ “ယခုခေတ် လူတို့သည် ဆိုးညစ်ကြ၏။ သူတို့သည် သက်သေအဖြစ်နိမိတ်လက္ခဏာကို တောင်းကြ၏။ သို့သော်လည်း၊ ပရောဖက်ယောန၏ နိမိတ်လက္ခဏာမှတစ်ပါး အဘယ်နိမိတ်လက္ခဏာမျှ သူတို့အား မပြုရ။³⁰ ယောနသည် နိုဗေဝေမြို့သားတို့အတွက် နိမိတ်လက္ခဏာဖြစ်၏။ ထိုနည်းအတိုင်း၊ လူသားသည်လည်း ယခုခေတ်လူတို့အတွက် နိမိတ်လက္ခဏာ ဖြစ်လိမ့်မည်။³¹ တရားစီရင်ဆုံးဖြတ်သောနေ့ ရောက်သောအခါ၊ တောင်ပြည်မှ ဘုရင်မသည် ယခုခေတ် လူတို့နှင့်အတူ ရပ်၍သူတို့ကို မှားကြောင်း သက်သေပြလိမ့်မည်။ အကြောင်းမူကား၊ ထိုတောင်ပြည်မှ ဘုရင်မသည် ရှောလမုန်မင်းကြီး၏ ပညာကို

ကြားနာရန် အလွန်ဝေးသော အရပ်မှလာ၏။ ငါဆိုသည်ကား၊ ငါသည် ရှောလမုန်ထက် သာ၍ ကြီးမြတ်၏။³² တရားစီရင်ဆုံးဖြတ်သောနေ့ ရောက်သောအခါ၊ နိနောဝေမြို့သားတို့သည် ယခု အသက်ရှင်နေကြသောလူတို့ကို ဆန်ကျင်၍ ရပ်ကြပြီး သူတို့မှားကြောင်း သက်သေပြကြလိမ့်မည်။ အကြောင်းမူကား၊ သူတို့သည် ယောနု ဟောပြောခြင်းဖြင့် သူတို့၏စိတ်နှလုံးနှင့်အသက်တာ ပြောင်းလဲကြ၏။ ငါဆိုသည်ကား၊ ငါသည် ယောနုထက်သာ၍ ကြီးမြတ်၏။

ကမ္ဘာလောကအတွက်အလင်း ဖြစ်ကြလော့

(မာ 5:15; 6:22-23)

³³“အဘယ်သူမျှ မီးအိမ်ကို ထွန်းညှိ၍ ကွယ်ရာ၌ ပုံးထားလေ့မရှိ။ တောင်းလော့အောက်၌လည်း ထားလေ့မရှိ။ ထိုသို့ လုပ်မည့်အစား သူသည် ဆီမီးခုံပေါ်မှာ တင်ထားလေ့ရှိ၏။ ထို့ကြောင့် ဆီမီးအလင်းရောင်အားဖြင့် လူတို့မြင်နိုင်ကြမည်။³⁴ သင့်မျက်စိသည် ခန္ဓာကိုယ်အတွက် အလင်းဖြစ်၏။ သင့်မျက်စိသည် ကောင်းလျှင်၊ သင်၏ခန္ဓာကိုယ်တစ်ခုလုံး လင်းလိမ့်မည်။ သို့သော်လည်း သင်၏မျက်စိသည် မကောင်းလျှင် သင်၏ကိုယ်ခန္ဓာတစ်ခုလုံး မိုက်လိမ့်မည်။³⁵ ထို့ကြောင့် သတိထားကြလော့။ သင်၏အထံ၌ ရှိသောအလင်းရောင်ကို အမှောင်မဖြစ်စေနှင့်။

³⁶ သင်၏တစ်ကိုယ်လုံးသည် အလင်းရောင်ပြည့်ဝ၍၊ အမှောင်သည် သင့်ကိုယ်ခန္ဓာတွင် အဘယ်အပိုင်း၌ မျှမရှိလျှင် ထိုအလင်းသည် လုံးလုံးတောက်ပထွန်းလင်းလာ၍ သင့်ကိုယ်ပေါ်၌ မီးအိမ်၏အလင်းရောင် ကျရောက်သကဲ့သို့ ဖြစ်လိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ယေရှုတ ဝါရီရုံများအား ဝေဖန်တော်မူခြင်း

(မာ 23:1-36; မာ 12:38-40; လု 20:45-47)

³⁷ ယေရှုသည် ထိုအကြောင်းအရာများကို မိန့်တော်မူပြီးနောက်၊ ဖာရိရှဲတစ်ယောက်သည်

ယေရှုအား သူနှင့်အတူ အစာကို သုံးဆောင်တော်မူရန် ဖိတ်ခေါ်၏။ ထို့ကြောင့် ယေရှုသည် ကြွ၍ စားပွဲ၌ လျောင်းတော်မူ၏။³⁸ သို့သော်လည်း ယေရှုသည် အစာကို မစားမီ လက်မဆေးဘဲ နေတော်မူသည်ကို ဖာရိရှဲသည် မြင်သောအခါ အံ့သြလေ၏။³⁹ ထို့ကြောင့် သခင်ဘုရားက ထိုသူအား၊ “ဖာရိရှဲဖြစ်သောသင်တို့သည် ခန္ဓာကိုယ်အပြင်ဘက် ဆေးကြောခြင်းကို အလွန်အရေးကြီးသည် ဟုထင်နေကြ၏။ ဤအရာသည်၊ ပန်းကန်၊ ခွက်တစ်လုံး၏ အပြင်ဘက်ကို ဆေးကြောခြင်းနှင့် တူ၏။ သို့သော်လည်း၊ အတွင်းပိုင်း၌ ရှိသောအရာသည် ပို၍ အရေးကြီး၏။ သင့်အတွင်း၌ အဘယ်အရာရှိသနည်း။ သင်တို့သည် ဆိုးဝါးခြင်း၊ လောဘကြီးခြင်းနှင့်ပြည့်လျက်ရှိ၏။⁴⁰ သင်တို့သည် အလွန်ရှူးသွပ်သော သူတို့ဖြစ်၏။ အပြင်ဘက်ကို ဖန်ဆင်းသောသူသည် အတွင်းပိုင်းကိုလည်း ဖန်ဆင်းတော်မူ၏။⁴¹ ထို့ကြောင့် အတွင်း၌ အဘယ်အရာများရှိသည်ကို သတိပြုလော့။ အကူအညီ လိုအပ်သောသူတို့ကို အကူအညီ ပေးလော့။ သို့ဖြစ်လျှင် သင်သည် အတွင်းအပြင် သန့်ရှင်းသွားလိမ့်မည်။⁴² ဖာရိရှဲတို့၊ သင်တို့သည် အမင်္ဂလာရှိကြ၏။ သင်တို့သည် ပင်စိမ်းရွက်၊ လျှူရွက်မျိုးမှ စ၍ သင်တို့၏ဥယျာဉ်မှ မြက်ပင်အမျိုးမျိုးကို ဆယ်ဖို့တစ်ဖို့ကိုဘုရားသခင်အား ပေးလှူကြ၏။ သို့သော်လည်း သင်တို့သည် တခြားလူတို့အပေါ်၌ တရားမျှတရန်နှင့် ဘုရားသခင်ကိုချစ်ရန် မေ့ကြ၏။ ဤအရာတို့သည် သင်တို့၏လုပ်ရမည့် အလုပ်ဖြစ်၏။ သင်တို့သည် လုပ်ပြီးသော တခြားလုပ်စရာတို့ကိုလည်း ဆက်လက်လုပ်ဆောင်ရမည်။⁴³ ဖာရိရှဲတို့၊ သင်တို့သည် အမင်္ဂလာရှိကြ၏။ တရားဇရပ်၌မြင့်မြတ်သောနေရာထိုင်ရာကို၎င်း၊ ဈေး၌ရှိသောစွာနှုတ်ဆက်ခြင်းကို၎င်း နှစ်သက်ကြ၏။

⁴⁴ သင်တို့သည် မထင်ရှားသောသင်္ချိုင်းတွင်းနှင့်တူသောကြောင့် အမင်္ဂလာရှိကြ၏။ ထိုတွင်းအပေါ်မှာ သွားလာသောသူတို့သည် သင်္ချိုင်းတွင်းရှိမှန်းကို မသိကြ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

**ယေရှုက ကျမ်းပြုဆရာတို့ကို
စကားပြောတော်မူခြင်း**

⁴⁵ကျမ်းပြုဆရာတစ်ယောက်က ယေရှုအား “အရှင်ဘုရား၊ သင်သည်ဤကဲ့သို့သော ဖာရိရှဲတို့၏အကြောင်းတို့ ပြောသောအခါ၊ အကျွန်ုပ်တို့ကိုပင် ဝေဖန်၏” ဟုလျှောက်၏။

⁴⁶ယေရှုက “ကျမ်းပြုဆရာတို့၊ သင်တို့သည် အမင်္ဂလာရှိကြ၏။ သင်တို့သည် လူတို့အတွက် လိုက်နာရန် အလွန်ခက်ခဲသော စီရင်ထုံးများကို ပြုလုပ်ကြ၏။ ထိုတင်းကျပ်သော စီရင်ထုံးများနှင့်ပြည့်သည့်ပြည်သားတို့ကို အတင်းလိုက်နာစေကြ၏။ သို့သော်လည်း သင်တို့ကိုယ်တိုင်ထို စီရင်ထုံးများကို တစ်ခုမှလိုက်နာရန် မကြိုးစားကြ။” ⁴⁷သင်တို့သည် အမင်္ဂလာရှိကြ၏။ အကြောင်းမူကား၊ သင်တို့သည် ပရောဖက်တို့အတွက် သင်္ချိုင်းဂူများ တည်ဆောက်ကြ၏။ သို့သော်လည်း သင်တို့၏ဘိုးဘေးများသည် သူတို့ကို သတ်ကြ၏။

⁴⁸ယခု သင်တို့သည် မိမိတို့ဘိုးဘေးတို့၏ အပြုအမူကို လက်ခံကြ၏။ သူတို့သည် ပရောဖက်တို့ကို သတ်၍ သင်တို့အတွက် သင်္ချိုင်းဂူများဆောက်ကြ၏။ ⁴⁹ထို့ကြောင့် ဘုရားသခင်၏ပညာတော်က၊ ‘ငါသည် ပရောဖက်နှင့်တမန်တော်တို့ကို သူတို့ထံသို့ စေလွှတ်မည်။ သူတို့သည် အချို့သောပရောဖက်နှင့် တမန်တော်တို့ကို သတ်၍၊ အချို့တို့ကို ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်ကြလိမ့်မည်။’ ⁵⁰ထို့ကြောင့် ယခုခေတ်လူတို့သည် ကမ္ဘာဦး မှစ၍ ပရောဖက်အားလုံးတို့၏အသွေးအကြောင့်၊ အပြစ်ဒဏ်ကို ခံရကြလိမ့်မည်။ ⁵¹သင်တို့သည် အာဗေဗလကို သတ်ခြင်းမှ ဇာခရိသတ်ခြင်းအထိ လူသတ်မှုအတွက် အပြစ်ဒဏ်ခံရလိမ့်မည်။ ဇာခရိသည် ဗိမာန်တော်နှင့် ယဇ်ပလ္လင်ကြား၌ အသတ်ခံရ၏။ မှန်ပေ၏။ ငါဆိုသည်ကား၊ ယခုအသက်ရှင်နေကြသောသင်တို့သည် သူတို့အားလုံးအတွက် အပြစ်ဒဏ်ခံရလိမ့်မည်။

⁵²“ကျမ်းပြုဆရာတို့၊ သင်တို့သည် အမင်္ဂလာရှိ၏။ သင်တို့သည် ဘုရားခင်အကြောင်း

ကို ဆည်းပူးရန်သော့ကို ဝှက်ထားကြ၏။ သင်တို့ကိုယ်တိုင် မဆည်းပူးလို၊ ထိုနည်းတူလေ့လာဆည်းပူးလိုသောသူတို့ကို တားဆီးကြ၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

⁵³ယေရှု ထွက်ကြွတော်မူသောအခါ၊ ကျမ်းပြုဆရာနှင့် ဖာရိရှဲတို့သည် ကိုယ်တော်၌ အပြစ်တင်ခွင့်ကို ရမည်အကြောင်း ⁵⁴ချောင်းမြောင်းလျှက် စကားတော်ကို ပမ်းခြင်းငှါ ရှာအကြံကာ ကျပ်ကျပ်တိုက်တွန်း၍ အရာရာတို့၌ ကြိုးစားမေးစစ်ကြ၏။

ဖာရိရှဲများကဲ့သို့ မဖြစ်ကြနှင့်

12 ထိုအခါ ထောင်ပေါင်းများစွာသော လူတို့သည် အတူတကွ လာကြ၏။ အလွန်များပြားလွန်းသောကြောင့် အချင်းချင်း နင်းမိကြ၏။ လူတို့ကို မိန့်တော်မူမူမီ၊ ယေရှုက တပည့်တော်တို့အား ‘ဖာရိရှဲတို့၏တဆေးကို သတိထားကြလော့။ ငါဆိုလိုသည်ကား၊ သူတို့သည် လူကောင်းယောင်ဆောင်နေသော လူဆိုးများ ဖြစ်ကြ၏။ ²ဖုံးထားသောအရာမှန်သမျှတို့သည် ထင်ရှားလိမ့်မည်။ လျှို့ဝှက်ချက်မှန်သမျှတို့သည် ထင်ရှားလိမ့်မည်။ ³အမှောင်ထဲ၌ သင်တို့ပြောသမျှသောအရာများကို အလင်း၌ ပြန်ပြောကြလိမ့်မည်။ သင်တို့သည် အခန်းထဲမှာ တီးတိုးပြောသောအကြောင်းအရာများကို အိမ်ခေါင်မိုးပေါ်မှာအော်ပြောကြလိမ့်မည်။”

ဘုရားသခင်ကို သာကြောက်ရွံ့လော့

(မာ 10:28-31)

⁴ထိုနေ့က ယေရှုက “ငါဆိုသည်ကား၊ ငါမိတ်ဆွေတို့၊ လူတို့ကို မကြောက်ကြနှင့်။ လူတို့သည် ခန္ဓာကိုယ်ကိုသာ သတ်နိုင်ကြ၏။ သို့သော်လည်း သူတို့သည် သင်တို့ကို အန္တရာယ်ပြုနိုင်မည်မဟုတ်။ ⁵သင်တို့သည် အဘယ်သူအား ကြောက်ရမည်ကို ငါပြမည်။ ကိုယ်ခန္ဓာကို သတ်ပြီးမှ ငရဲထဲသို့ ပစ်ချနိုင်သောတန်ခိုးရှိတော်မူ

သောသူကို ကြောက်ရွံ့ရမည်။ မှန်ပေ၏။ သူသည် သင်တို့ကြောက်ရမည့်သူ ဖြစ်တော်မူ၏။

⁶“စာကလေး ငါးကောင်သည် နှစ်ပြားနှင့် သာရောင်း၏။ သို့သော်လည်း ဘုရားသခင်သည် ထိုစာကလေး တစ်ကောင်ပင်လျှင် မေ့တော်မူ။ ⁷မှန်ပေ၏။ ဘုရားသခင်သည် သင်၏ဦးခေါင်းပေါ်၌ ဆံပင်ဘယ်နှစ်ပင် ရှိသည်ကို ပင်သိတော်မူ၏။ ထို့ကြောင့် မကြောက်ကြနှင့်။ သင်တို့သည် စာကလေးငှက်အများတို့ ထက်ပို၍ တန်ဖိုးရှိကြ၏။

ယေရှုကြောင့်မရှက်ကြနှင့်

(မာ 10:32-33, 12:32, 10:19-20)

⁸“ငါဆိုသည်ကား၊ လူတစ်ယောက်သည် တခြားလူတို့ရှေ့မှာရပ်၍ငါ့ကို ယုံကြည်ကြောင်း ပြောလျှင် ငါသည်လည်း ထိုသူကို ငါတပည့် ဟုပြောမည်။ ထိုအကြောင်းကို ဘုရားသခင်၏ ကောင်းကင်တမန်တော်တို့ ရှေ့၌ ငါပြောမည်။ ⁹သို့သော်လည်း အဘယ်သူမဆို အခြားလူတို့ ရှေ့မှာ ရပ်၍ ငါ့ကို မယုံကြည်ကြောင်း ပြောလျှင် ငါသည်လည်း ထိုသူကို ငါတပည့် မဟုတ် ဟု ငါပြောမည်။ ထိုအကြောင်းကို ဘုရားသခင်၏ကောင်းကင်တမန်တို့ရှေ့၌ ငါပြောမည်။

¹⁰“လူတစ်ယောက်သည် လူသားကို တစ်စုံတစ်ရာ ဆန့်ကျင်ပြောဆိုလျှင် သူ့ကို အပြစ်ခွင့် လွှတ်နိုင်၏။ သို့သော်လည်း လူတစ်ယောက်သည် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်ကို ဆန့်ကျင်ပြောဆိုလျှင် သူသည် ဘယ်သောအခါ၌မျှ ခွင့်လွှတ်ခြင်းမခံနိုင်။

¹¹“လူတို့သည် သင်တို့ကို တရားစေရပ်သို့ ၎င်း၊ ခေါင်းဆောင်တို့နှင့် အခြားအာဏာပိုင်များရှေ့သို့၎င်း ခေါ်ဆောင်သွားသောအခါ သင်တို့ကိုယ်ကို ကာကွယ်ခြင်းငှါ အဘယ်သို့ ပြောရမည်ကို မစိုးရိမ်ကြနှင့်။ ¹²ထိုအချိန်၌ သင်တို့ ပြောရမည့်စကားကို သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်သည် သင်ကြားပေးလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ယေရှုက တစ်ကိုယ်ကောင်းဆန်မှုကို ဆန့်ကျင်သတိပေးတော်မူခြင်း

¹³လူအုပ်ထဲမှ လူတစ်ယောက်က ယေရှုအား “အရှင်ဘုရား၊ အကျွန်ုပ်တို့၏ဖခင်သည် မကြာခင်က သေဆုံးပါ၏။ အကျွန်ုပ်အစ်ကိုသည် အမှုကို အကျွန်ုပ်နှင့် ခွဲယူရန်သူအား အမိန့်ရှိတော်မူပါ” ဟုလျှောက်၏။

¹⁴သို့သော်လည်း ယေရှုက ထိုသူအား “မိတ်ဆွေ၊ သင်တို့နှစ်ယောက်ကြားရှိ အမှုခွဲဝေခြင်းငြင်းခုံမှုများကို ဆုံးဖြတ်ပေးရန် အဘယ်သူသည် ငါ့ကို တရားသူကြီးအဖြစ်ခန့်သနည်း” ဟုမေးတော်မူ၏။ ¹⁵ထိုနောက် ယေရှုက သူတို့အား “တစ်ကိုယ်ကောင်းဆန်ခြင်းကို သတိနှင့်ရှောင်ကြဉ်ကြလော့။ လူတစ်ယောက်သည် မိမိပိုင်ဆိုင်သောစည်းစိမ်မှ အသက်မရနိုင်” ဟု မိန့်တော်မူ၏။

¹⁶ထိုနောက် ယေရှုက သူတို့အား ဥပမာတစ်ခု မိန့်တော်မူသည်မှာ “တစ်ရံရောအခါ၌ ချမ်းသာသော မြေပိုင်ရှင်တစ်ယောက်၏မြေကွက်၌အလွန်ကောင်းမွန်သော သီးနှံများထွက်၏။ ¹⁷ထိုမြေပိုင်ရှင်က ‘ငါသည် အဘယ်သို့ ပြုရမည်နည်း။ ငါ့သီးနှံအားလုံးကို သိုလှောင်ရန်ငါ၌ နေရာမရှိဟုပြော၏။ ¹⁸ထိုနောက် သူက ‘ငါသည် အဘယ်သို့ ပြုလုပ်ရမည်ကို ငါသိပြီ။ ငါ၏ကျိုများကို ဖျက်၍ ပို၍ကြီးသောကျိုများကို ဆောက်မည်။ ငါ၏အသီးအနှံဥစ္စာရှိသမျှတို့ကို ငါ့ကျိုအသစ်ထဲ၌ သိုထားမည်။’ ¹⁹ထိုနောက် ငါသည် ကိုယ့်ကိုကိုယ် ပြောရမည်မှာ ငါသည် နှစ်ပေါင်းများစွာအတွက် လုံလောက်မည့် ကောင်းသောအရာများစွာကို သိုလှောင်ထားပြီ။ အနားယူခြင်း၊ စားခြင်း၊ သောက်ခြင်းများပြုလုပ်၍ ဘဝမှာ ပျော်ရွှင်စွာနေမည်’ ဟု စဉ်းစားလေ၏။ ²⁰သို့သော်လည်းဘုရားသခင်ကထိုသူအား ‘အချင်းလူမိုက်၊ သင်သည် ယနေ့ည၌ သေရလိမ့်မည်။ သို့ဖြစ်၍ သင့်အတွက် ကြိုတင် ပြင်ဆင်ထားသောအရာအားလုံးတို့သည် အဘယ်သို့ ဖြစ်မည်နည်း။ ယခု ထိုအရာတို့ကို အဘယ်သူရရှိမည်နည်း’ ဟုမိန့်တော်မူ၏။

မူ၏။ ²¹ ဤအရာသည် သူ့အတွက် သာစုဆောင်းသော သူ့၌ ပြစ်ပေါ်လာမည့် အရာဖြစ်၏။ ဘုရားသခင်သည် သူ့ကို ချမ်းသာသူတစ်ယောက် ဟု မသတ်မှတ်” ဟု မိန့်တော်မူ၏။

ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်ကို ပထမနေရာ၌ ထားခြင်း

(မာ 6:25-34, 19-21)

²² ယေရှုက တပည့်တော်တို့အား၊ သို့ဖြစ်၍ ငါဆိုသည်ကား၊ သင်တို့အသက်ရှင်နိုင်ရန် လိုအပ်သော အစားအစာအတွက် မစိုးရိမ်ကြနှင့်။ သင်တို့၏ ဝတ်ဆင်ရန် လိုအပ်သော အဝတ်အတွက် မစိုးရိမ်ကြနှင့်။ ²³ အသက်သည် အစာထက် ပို၍ အရေးကြီး၏။ ခန္ဓာကိုယ်သည် အဝတ်ထက် ပို၍ အရေးကြီး၏။ ²⁴ ငှက်တို့ကို ကြည့်ကြလော့။ သူတို့သည် သီးနှံပင်မှ မျိုးစေ့ကို မစိုက်မကြ၊ စပါးကို မရိတ်။ ငှက်တို့သည် အိမ်ထဲ၌ ၎င်း၊ ကျီထံ၌ ၎င်း၊ အစားအစာကို စုဆောင်းမထားကြ။ သို့သော်လည်း ဘုရားသခင်သည် သူတို့ကို စောင့်ရှောက်တော်မူ၏။ သင်တို့သည် ငှက်တို့ထက် သာ၍ အလွန်မြတ်၏။

²⁵ သင်တို့တွင် အဘယ်သူသည် စိုးရိမ်ခြင်းအားဖြင့် မိမိအသက်ကို အနည်းငယ်မျှပင် တိုးစေနိုင်သလော။ ²⁶ သင်တို့သည် သေးငယ်သော အမှုတို့ကို မလုပ်နိုင်လျှင် ကြီးမားသော အမှုအတွက် အဘယ်ကြောင့် စိုးရိမ်ကြသနည်း။ ²⁷ နှင်းပန်းတို့သည် အဘယ်သို့ သောအားဖြင့် ကြီးထွားသည်ကို ဆင်ခြင်ကြလော့။ ထိုပန်းတို့သည် အလုပ်လည်း မလုပ်။ သူတို့ဝတ်စရာ အဝတ်အထည်လည်း မယက်။ သို့သော်လည်း ငါဆိုသည်ကား၊ ကြီးမြတ်၍ အလွန်ချမ်းသာသော ရှောလမုန်မင်းကြီးပင်လျှင် ထိုနှင်းပန်းတစ်ပွင့်ကဲ့သို့ လှအောင် မဝတ်ဆင်နိုင်။ ²⁸ ဘုရားသခင်သည် ကွင်းထဲ၌ ရှိသော မြက်ပင်တို့ကို ထိုကဲ့သို့ပင် ဝတ်ဆင်ပေးတော်မူ၏။ ထိုမြက်တို့သည် ယနေ့အသက်ရှင်သော်လည်း မနက်ဖြန်နေ့တွင် မီးဖိုထဲ၌ ပစ်ချခြင်းခံရမည်။ ထို့ကြောင့် မြက်ပင်ကို ဘုရားသခင်သည် ကောင်း

မွန်စွာ ဝတ်ဆင်ပေးလျှင် သင်တို့ကို သာ၍ ဝတ်ဆင်ပေးတော်မူလိမ့်မည်။ သင်တို့သည် ဤကဲ့သို့ သေးငယ်သော ယုံကြည်ခြင်း မျိုး မရှိကြနှင့်။ ²⁹ ထို့ကြောင့် သင်တို့သည် အဘယ်သို့ စားရမည်၊ အဘယ်သို့ သောက်ရမည်ကို မစဉ်းစားကြနှင့်။ ³⁰ ထိုအရာများအတွက် မစိုးရိမ်ကြနှင့်။ လောကီသားအပေါင်းတို့သည် ထိုအရာတို့ကို ရရှိရန် ကြိုးစားနေကြ၏။ သင်တို့၏ အဘသည် ထိုအရာတို့ကို သင်တို့လိုအပ်နေကြောင်း သိတော်မူ၏။ ³¹ သင်တို့တောင့်တရမည့် အရာမူကား ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်ဖြစ်၏။ သို့ဖြစ်လျှင် သင်တို့လိုအပ်သော အရာများကိုလည်း ထပ်၍ ပေးတော်မူလိမ့်မည်။

ငွေကို အားမကိုးနှင့်

³² “အို၊ သိုးစုငယ်တို့၊ မကြောက်ကြနှင့်။ သင်တို့၏ အဘသည် သင်တို့အား နိုင်ငံတော်ကို ပေးရန် အလိုတော်ရှိ၏။

³³ သင်တို့၌ ရှိသော ပစ္စည်းများကို ရောင်း၍ ထိုငွေများကို လိုအပ်သော သူတို့အား ပေးကြလော့။ ဤလောက၏ ချမ်းသာခြင်းသည် ထာဝစဉ်မတည်။ ထို့ကြောင့် ထာဝစဉ်တည်မြဲသော ချမ်းသာခြင်းကို ရယူရန် ကြိုးစားကြလော့။

ကောင်းကင်ဘဏ္ဍာသည် သင်တို့နှင့်အတူ ထာဝရရှိမည် ဖြစ်သောကြောင့် ကောင်းကင်ဘဏ္ဍာကို ရယူကြလော့။ အဘယ်သူ့မျှ မခိုးနိုင်၍ အဘယ်ပိုးမျှ မပျက်ဆီးနိုင်ပါ။ ³⁴ သင့်ဘဏ္ဍာရှိသော အရပ်၌ သင့်နှလုံးသားလည်း ရှိလိမ့်မည်။

အစဉ်အမြဲ အသင့်ဖြစ်နေလော့

(မာ 24:45-51)

³⁵ အဆင်သင့်ရှိနေကြလော့။ အဝတ်အစား ပြည့်စုံစွာ ဝတ်ဆင်ထား၍ သင်တို့၏ အလင်းကို ထွန်းလင်းစေကြလော့။

³⁶ မင်္ဂလာဆောင်ပွဲမှ ပြန်လာမည့် သခင်ကို စောင့်နေကြသော အစေခံကဲ့သို့ ဖြစ်ကြလော့။ သခင်သည် လာ၍ တံခါးကို ခေါက်သောအခါ

အစေခံတို့သည် သူ့အတွက် တံခါးပွင့်ပေးကြ၏။
³⁷သခင်ပြန်ရောက်လာသောအခါ ထိုအစေခံ
 တို့သည် မင်္ဂလာရှိကြလိမ့်မည်။ အကြောင်းမူ
 ကား၊ ထိုအစေခံတို့သည် သူ့အား စောင့်နေကြ
 သည်ကို သခင်မြင်သောကြောင့်ဖြစ်၏။ ငါအ
 မှန်ဆိုသည်ကား၊ သခင်သည် ဝတ်စားဆင်ယင်
 ၍ အစေခံတို့ကို စားပွဲ၌ ထိုင်ရန် ပြောပြီးမှ
 အစားအသောက်ကို သုံးဆောင်ရန် သူ့ကိုယ်
 တိုင် ပြုစုပေးလိမ့်မည်။³⁸ထိုအစေခံတို့သည်
 သူတို့၏သခင်ကို ညဉ့်နက်သန်းခေါင် သို့မဟုတ်
 ထိုအချိန်ထက်ပို၍ပင် နောက်ကျသည့်အထိ
 စောင့်ရန်လိုပေလိမ့်မည်။ သို့သော်လည်းသခင်
 သည် ပြန်လာ၍သူတို့သည် စောင့်လျက် နေ
 သည်ကို တွေ့သောအခါသူတို့သည် မင်္ဂလာရှိ
 ကြလိမ့်မည်။³⁹ထိုအရာကိုမှတ်ထားကြလော့။
 သူ့ခိုးလာမည့်အချိန်ကို အိမ်ရှင်သည် သိထား
 လျှင် သူသည် သူ့အိမ်ထဲကို ဖောက်ထွင်းရန်
 သူ့ခိုးအားခွင့်ပြုမည်မဟုတ်။⁴⁰ထိုကြောင့် သင်
 တို့မမျှော်လင့်သောအချိန်၌ လူသားသည် ကြွ
 လာလိမ့်မည်။ ထို့ကြောင့် သင်တို့သည်လည်း
 အဆင်သင့်ရှိနေကြလော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

**ယုံကြည်ရသောအစေခံသည်
 အဘယ်သူနည်း**

⁴¹ပေတရုက “သခင်၊ ကိုယ်တော်သည်
 ဤဥပမာကို အကျွန်ုပ်တို့ကိုသာ မိန့်တော်မူသ
 လော၊ သို့မဟုတ် လူတိုင်းအတွက် မိန့်တော်မူ
 သလော” ဟုလျှောက်လေ၏။

⁴²ယေရှုက “သစ္စာရှိ၍ သတိပညာရှိသော
 အစေခံကား အဘယ်သူနည်း။ သခင်သည် အ
 စေခံတစ်ယောက်ကို ယုံကြည်၍ အခြားသော
 အစေခံတို့ကို တိကျသောအချိန်၌ အစာအ
 သောက်တို့ကို ပြင်ဆင်ခြင်းတာဝန်ကို ခန့်အပ်
 လေ၏။ သခင်သည် ထိုလုပ်ငန်းတာဝန်ကို ယုံ
 ကြည်စိတ်ချ၍ အပ်နှံသည့်သစ္စာရှိသောအစေခံ
 သည် အဘယ်သူနည်း။⁴³ထိုအစေခံသည် သူ
 ကို ခိုင်းထားသည့်အတိုင်း လုပ်နေသည်ကို
 သခင်သည် ပြန်လာ၍ မြင်သောအခါ အစေခံ

သည် အလွန်ပျော်ရွှင်နေလိမ့်မည်။⁴⁴ငါအမှန်
 ဆိုသည်ကား၊ သခင်သည် မိမိ၏ဥစ္စာရှိသူမျှတို့
 ကို ထိန်းသိမ်းရန် ထိုအစေခံကို ရွေးလိမ့်မည်။
⁴⁵သို့သော်လည်း ထိုအစေခံသည် ဆိုးသွမ်း
 သောသူတစ်ယောက်ဖြစ်လျှင် သူ့သခင်သည်
 စောလျှင်စွာ ပြန်လာမည်မဟုတ်ဟုထင်၍ အ
 ခြားသောအစေခံယောက်ျားမိန်းမတို့ကို ရိုက်
 နှက်လိမ့်မည်။ သူသည် စားသောက်လျက်နေ
 လိမ့်မည်။⁴⁶ထိုအခါအစေခံသည် အဆင်သင့်
 မဖြစ်သောအချိန်တွင် သူ့သခင်ပြန်လာလိမ့်
 မည်။ ထိုအချိန်သည် သူ့သခင်ပြန်လာရန်မ
 မျှော်လင့်သောအချိန်ဖြစ်၏။ သခင်သည် ထို
 အစေခံကို အပြစ်ပေးလိမ့်မည်။ သခင်သည်
 ထိုအစေခံကို နာမခံသောလူတို့နှင့်အတူနေရန်
 မောင်းထုတ်လိမ့်မည်။

⁴⁷“သူ့သခင်လုပ်စေလိုသောအရာကို သိ
 သော်လည်း အဆင်သင့်မဖြစ်၍ သခင်အလို
 ရှိသည့်အတိုင်းလုပ်ရန်မကြိုးစားသောထိုအစေ
 ခံသည် ပြင်းထန်စွာအပြစ်ဒဏ်ပေးခြင်း ခံရလိမ့်
 မည်။⁴⁸သို့သော်လည်း သူ့သခင်လုပ်စေလို
 သောအရာကို မသိ၍ မှားသောအရာများကို
 ပြုလုပ်သဖြင့် အပြစ်ဒဏ်ခံရန် ထိုက်တန်သော
 အစေခံ၌ အဘယ်သို့ ဖြစ်မည်နည်း၊ ထိုအစေ
 ခံသည် အပြစ်ဒဏ်ခံရသော်လည်း အနည်း
 ငယ်သာခံရလိမ့်မည်။ အဘယ်သူမဆို များစွာ
 ပေးအပ်ခြင်းခံရသောသူသည် တာဝန်ပို၍ များ
 လိမ့်မည်။ အဘယ်သူမဆို များစွာပေးအပ်ခြင်း
 ခံရသောသူထံမှများစွာမျှော်လင့်ရလိမ့်မည်။”

**ယေရှုနှင့်ပတ်သက်၍ လူများက
 သဘောတူလိမ့်မည်မဟုတ်**

(မာ 10:34-36)

⁴⁹ယေရှုက ဆက်လက်၍ မိန့်တော်မူသည်
 မှာ “ငါသည် မြေပေါ်၌ မီးလောင်စေခြင်းငှါ
 လာ၏။ မြေကြီးသည်မီးလောင်ပြီဖြစ်လျှင် ငါ
 အလိုရှိ၏။⁵⁰ငါသည်ဗတ္တိဇံတစ်ခုကိုလည်း ခံစ
 ရာရှိ၏။ ထိုအရာ မဖြစ်မှီတိုင်အောင် ငါအလွန်
 စိတ်နှလုံးပူပန်ခြင်းရှိ၏။⁵¹ငါသည်မြေပေါ်၌ ငြိမ်

သက်ခြင်းကို ယူဆောင်ခြင်းငှါ လာသည်ဟု သင်တို့ထင်ကြသလော။ မဟုတ်ပါ။ မြေကြီးကို ခွဲခြမ်းစေခြင်းငှါ ငါလာ၏။⁵² ယခုအချိန်မှစ၍ မိသားစုငါးယောက်ရှိသော အိမ်ထောင်တစ်ခု တွင် သုံးယောက်သည် နှစ်ယောက်နှင့် ဆန့်ကျင်၍ နှစ်ယောက်သည်လည်း သုံးယောက်နှင့် ဆန့်ကျင်ကြလိမ့်မည်။

⁵³ ဖခင်သည် သားကို ဆန့်ကျင်၍ သားသည် ဖခင်ကို ဆန့်ကျင်လိမ့်မည်။ မိခင်သည် သမီးကို ဆန့်ကျင်၍ သမီးသည် မိခင်ကို ဆန့်ကျင်လိမ့်မည်။ ယောက္ခမသည် ချွေးမကို ဆန့်ကျင်၍ ချွေးမသည် ယောက္ခမကို ဆန့်ကျင်လိမ့်မည်’ ဟုမိန့်တော်မူ၏။

အချိန်ကာလကို နားလည်ခြင်း

(မာ 16:2-3)

⁵⁴ ယေရှုက လူတို့အား “အနောက်မျက်နှာ၌ မိုးတိမ်များတက်လာသည်ကို သင်တို့မြင်သောအခါ မကြာခင် မိုးရွာမည်ဟု သင်တို့ပြောတတ်၏။⁵⁵ တောင်ဘက်၌ လေတိုက်လာသည်ကို သင်တို့ခံစားသောအခါ ‘ယနေ့တွင် နေသာလိမ့်မည်’ ဟုသင်တို့က ပြောတတ်၏။ အမှန်ပင်သာလာတတ်၏။⁵⁶ သူကောင်းယောင်ဆောင်သောသင်တို့၊ သင်တို့သည် ရာသီဥတုအကြောင်းကို နားလည်နိုင်၏။ ယခုအချိန်၌အဘယ်သို့ ဖြစ်နေသည်ကို အဘယ်ကြောင့် နားမလည်နိုင်ကြသနည်း။

**သင်၏ပြဿနာကိုပြေလည်အောင်
ဖြေရှင်းလော့**

(မာ 5:25-26)

⁵⁷ “အဘယ်အရာသည် သင်တို့အတွက် အမှန်ဖြစ်သည်ကို အဘယ်ကြောင့် မဆုံးဖြတ်နိုင်ကြသနည်း။⁵⁸ လူတစ်ယောက်သည် သင်တို့တရားစွဲလို၍ သင်သည် သူနှင့်အတူ တရားရုံးသို့ သွားနေလျှင် လမ်း၌ပင် ကျေအေးရန်ကြိုး

စားလော့။ သင်သည် ပြဿနာကို ပြေလည်အောင်မရှင်းနိုင်လျှင် သူသည် သင်တို့တရားရုံးသို့ခေါ်သွားလိမ့်မည်။ ထိုအခါ တရားသူကြီးသည် သင်တို့ထံ၌ လှောင်ထားမည်။⁵⁹ သင်ချေးယူသမျှသော ငွေအားလုံးမလျော်မှီ တိုင်အောင် ထောင်ထဲမှ မထွက်ရ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

စိတ်နှလုံးပြောင်းလဲကြလော့

13 ထိုအချိန်တွင် လူအချို့တို့သည် ယေရှုနှင့်အတူ ရှိနေကြ၏။ သူတို့က ယေရှုအား ဂါလိလဲလူအချို့သည် ကိုးကွယ်နေကြစဉ် ပိလတ်သည် သူတို့ကို သတ်၍ သူတို့၏အသွေးကို မိမိတို့ယင်ပူဇော်နေသော တိရစ္ဆာန်တို့၏ အသွေးနှင့်ချောစပ်ကြောင်းပြောကြ၏။² ယေရှုက “ထိုဂါလိလဲလူတို့သည် တခြားဂါလိလဲလူအားလုံးတို့ထက် သာ၍အပြစ်ကြီးသောကြောင့် ထိုအရာကိုခံရသည်ဟုသင်တို့ထင်ကြသလော။³ သာ၍ အပြစ်ရှိသည်မဟုတ်။ သို့သော်လည်း သင်တို့အားလုံးသည် စိတ်နှလုံးနှင့် အသက်တာမပြောင်းလဲလျှင် သင်တို့သည်လည်း သူတို့ကဲ့သို့ ဖျက်ဆီးခြင်းခံရလိမ့်မည်။⁴ ရှိလောင်မျှစင်သည် သူတို့အပေါ်၌ ပြိုကျ၍ သေသွားသော ထိုလူတစ်ဆယ့်ရှစ်ယောက်တို့သည် အဘယ်သို့ ဖြစ်သနည်း။ သူတို့သည် ယေရှုရှုလင်မြို့၌နေသောအခြားလူအားလုံးတို့ထက် သာ၍ အပြစ်ကြီးသည်ဟု သင်တို့ထင်ကြသလော။⁵ သူတို့သည် သာ၍အပြစ်မကြီးပါ။ သို့သော်လည်း၊ ငါဆိုသည်ကား၊ သင်တို့သည် စိတ်နှလုံးနှင့်အသက်တာမပြောင်းလဲလျှင် သင်တို့အသည်လည်း ထိုလူတို့ကဲ့သို့ ဖျက်ဆီးခြင်းခံရလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

အသုံးမကျသောသစ်ပင်

⁶ ယေရှုသည် ဤဥပမာကို မိန့်တော်မူသည်မှာ၊ “လူတစ်ယောက်သည် မိမိဥယျာဉ်၌ စိုက်ထားသောသဖန်းပင်တစ်ပင်ရှိ၏။ တစ်နေ့၌ ထိုလူသည် သစ်ပင်ပေါ်၌ သဖန်းသီးကို ရှာခြင်း

ငါ့လား။ သို့သော်လည်း သူသည် တစ်လုံးမျှမ
 တွေ့။ ⁷ထိုလူသည် ဥယျာဉ်ကို ကြည့်ရှုစောင့်
 ရှောက်ရန်အစောင့်တစ်ယောက်ရှိ၏။ ထိုကြောင့်
 ထိုသူက အစောင့်အား ‘ငါသည် လွန်ခဲ့သောသုံး
 နှစ်မှစ၍ ဤအပင်၌အသီးကို ရှာနေသော်
 လည်း တစ်လုံးမျှမတွေ့ပါ။ ထိုအပင်ကို ခုတ်
 ပစ်လော့။ အဘယ်ကြောင့် မြေကြီးကို ပြန်းတီး
 ရသနည်း’ ဟုပြော၏။ ⁸သို့သော်လည်း အစော
 ခံက ‘သခင်၊ ဤအပင်သည် အသီးသီးရန်နောက်
 ထပ် တစ်နှစ်လောက် ရှိပါစေ။ အကျွန်ုပ်သည်
 အပင်ပတ်လည်ကို တူးဆွ၍ မြေဩဇာထည့်
 ပေးပါရစေ။’ ⁹နောက်နှစ်တွင် အသီးသီးကောင်း
 သီးပါလိမ့်မည်။ ထိုသို့မဟုတ်လျှင် နောက်မှ
 ခုတ်ပစ်တော်မူပါ ဟုလျှောက်လေ၏။” ဟုမိန့်
 တော်မူ၏။

**ယေရှုက ဥပုသ်နေ့တွင် အမျိုးသမီးတစ်
 ယောက်အား ကုသတော်မူခြင်း**

¹⁰ယေရှုသည် ဥပုသ်နေ့တွင် တရားဇရပ်၌
 ဩဝါဒပေးတော်မူ၏။ ¹¹တရားဇရပ်ထဲတွင် ရှိ
 သောအမျိုးသမီးတစ်ယောက်သည် ညစ်ညူး
 သောနတ်စွဲကပ်သောကြောင့် တစ်ဆယ်ရှစ်နှစ်
 ပတ်လုံး မသန်မစွမ်းဖြစ်ရ၏။ သူမ၏နောက်
 ကျောသည် အစဉ်သဖြင့် ကိုင်းညွတ်နေ၏။ သူမ
 သည် ကိုယ်ကိုဆန့်၍မရပ်နိုင်။ ¹²ယေရှုသည် ထို
 အမျိုးသမီးကို မြင်သောအခါ သူမအား ခေါ်၍
 “အချင်းမိန့်မ၊ သင်၏ရောဂါနှင့်လွတ်၏” ဟုမိန့်
 တော်မူပြီးလျှင်၊ ¹³ယေရှုသည် သူမကိုယ်ပေါ်၌
 လက်တော်ကို တင်တော်မူ၏။ ထိုအခါ သူမ
 သည် ခါးဆန့်၍ ရပ်နိုင်ပြီး ဘုရားသခင်ကို ချီး
 မှမ်းလေ၏။

¹⁴ယေရှုသည် ဥပုသ်နေ့တွင် ကျန်းမာခြင်း
 ပေးတော်မူသောကြောင့် တရားဇရပ်မှူးသည်
 ဒေါသထွက်၏။ တရားဇရပ်မှူးက လူတို့အား
 “တစ်ပတ်တွင် သင်တို့အတွက် အလုပ်လုပ်ရန်
 ခြောက်ရက်ရှိပါ၏။ ထိုရက်များအတွင်း၌ အနာ
 ရောဂါ ငြိမ်းခြင်းခံယူရန် လာကြလော့။ ဥပုသ်

နေ့၌ အနာရောဂါ ငြိမ်းခြင်းခံယူရန် မလာကြ
 နှင့်” ဟုပြောလေ၏။

¹⁵သခင်ဘုရားကလည်း တရားဇရပ်မှူးအား
 “သင်တို့သည် သူကောင်းယောင်ဆောင်သော
 သူဖြစ်ကြ၏။ သင်တို့၏နှား၊ မြည်းကို ကြီးပြေ၍
 နေ့တိုင်းရေတိုက်ရန် လွှတ်သည် မဟုတ်လော့။
 ဥပုသ်နေ့၌ပင် ထိုကဲ့သို့ လုပ်နေသည်မဟုတ်
 လော့။” ¹⁶ယခုငါကျန်းမာခြင်းပေးသောအမျိုး
 သမီးသည် ငါတို့ယုဒလူမျိုးတစ်ယောက်ဖြစ်၏။
 စာတန်သည် သူမကို တစ်ဆယ်ရှစ်နှစ်ပတ်လုံး
 ချည်ထား၏။ ဥပုသ်နေ့၌ သူမ၏ရောဂါဝေဒနာ
 မှ ချမ်းသာပြေလွတ်ပေးခြင်းသည် လုံးဝမမှား
 ပါ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ¹⁷ယေရှုသည် ဤသို့မိန့်
 တော်မူသောအခါ သူ့ကို ဝေဖန်သောလူအား
 လုံးတို့သည် ရှက်ကြောက်ခြင်းရှိကြ၏။ လူအုပ်
 စုတို့သည် ယေရှုပြုတော်မူသော အံ့ဩဘွယ်
 အမှုများကြောင့် အလွန်ဝမ်းမြောက်ကြ၏။

**ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်သည် အဘယ်
 အရာနှင့်တူသနည်း**

(မာ 13:31-33; မာ 4:30-32)

¹⁸ထို့နောက် ယေရှုက ‘ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံ
 တော်သည် အဘယ်အရာနှင့်တူသနည်း။’ ¹⁹ငါ
 သည် အဘယ်အရာနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပြမည်နည်း။
 ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်သည် မုန်ညှင်းစေ့နှင့်
 တူ၏။ လူတစ်ယောက်သည် သူ၏ဥယျာဉ်၌ မုန်
 ညှင်းစေ့ကိုစိုက်၏။ ထိုအစေ့သည် အပင်ပေါက်
 လာပြီး သစ်ပင်ကြီးတစ်ပင် ဖြစ်လာ၏။ ငှက်တို့
 သည် လာ၍ အပင်၏အကိုင်းများတွင် အသိုက်
 ဆောက်ကြ၏။ ဟုမိန့်တော်မူ၏။

²⁰တဖန်ယေရှုက “ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်
 ကို ငါသည် အဘယ်သို့ နှိုင်းယှဉ်ပြမည်နည်း။
²¹မိန်းမတစ်ယောက်သည် ဂျုံမှုန့်များကို ထည့်
 ထားသော ခွက်ကြီးတစ်ခုတွင် ရောသောတ
 ဆေးနှင့်တူ၏။ ထိုအခါ မုန့်ညက်စိမ်းအားလုံး
 သည် တဆေးကြောင့်ဖောင်းကြွလာ၏” ဟုမိန့်
 တော်မူ၏။

ကျဉ်းမြောင်းသောတံခါးပေါက်

(မာ 7:13-14; 21-23)

²²ယေရှုသည် ယေရှုရှုလင်မြို့ဘက်သို့ ခရီးကြွစဉ် မြို့ရွာအရပ်ရပ်သို့သွား၍ လူတို့ကို ဆုံးမသြဝါဒပေးတော်မူ၏။ ²³တစ်စုံတစ်ယောက်က ကိုယ်တော်အား “သခင်၊ လူအနည်းငယ်သာ လျှင် ကယ်တင်ခြင်းခံရမည်လော” ဟုမေးလျှောက်၏။ ထိုအခါယေရှုက ²⁴“ကောင်းကင်ဘုံသို့ ဦးဆောင်လမ်းပြသောကျဉ်းသော တံခါးကို ဝင်ရန် ကြိုးစားအားထုတ်ကြလော့။ များစွာသောလူတို့သည် ထိုတံခါးအားဖြင့်ဝင် ရန် ကြိုးစားကြသော်လည်း ဝင်နိုင်လိမ့်မည်မဟုတ်။ ²⁵အိမ်ရှင်သည် သူ့အိမ်တံခါးကို သော့ခတ်ထားလျှင် သင်တို့သည် အပြင်၌ ရပ်၍ တံခါးခေါက်နိုင်၏။ သို့သော်လည်း သူသည် တံခါးဖွင့်ပေးလိမ့်မည်မဟုတ်။ သင်က ‘ဆရာ၊ အကျွန်ုပ်တို့ကို တံခါးဖွင့်ပေးပါ’ ဟုပြောလိမ့်မည်။ သို့သော်လည်း ထိုလူက ‘သင်တို့သည် အဘယ်ကလာသည်ကို ငါမသိ’ ဟုပြန်ပြောလိမ့်မည်။ ²⁶ထိုအခါ သင်တို့က ‘အကျွန်ုပ်တို့သည် ကိုယ်တော်နှင့်အတူ သောက်စားခဲ့ဘူး၏။ အကျွန်ုပ်တို့မြို့ရှိလမ်းပေါ်၌ ကိုယ်တော်သည် သြဝါဒပေးတော်မူပြီး ဟုပြောလိမ့်မည်။ ²⁷ထိုအခါ သူက သင်တို့အား ‘သင်တို့ကို ငါမသိ။ သင်တို့သည် အဘယ်က လာကြသနည်း။ ငါထံမှ ထွက်သွားကြ။ သင်တို့အားလုံးသည် ဆိုးသောအလုပ်ကို လုပ်သောသူများ ဖြစ်ကြ၏’ ဟုပြောလိမ့်မည်။ ²⁸သင်တို့သည် ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်၌ အာဖြဟံ၊ ဣဇာက်၊ ယာကုပ်နှင့် ပရောဖက်အားလုံးတို့ကို မြင်ရလိမ့်မည်။ သို့သော်လည်း သင်တို့သည် အပြင်သို့ နှင်ထုတ်ခြင်းကို ခံရလိမ့်မည်။ ထိုနေရာ၌ သင်တို့သည် ဒေါသ၊ ကြောက်ရွံ့ခြင်းနှင့်အော်ဟစ်ငိုကြွေးရလိမ့်မည်။ ²⁹လူတို့သည်အရှေ့၊အနောက်၊မြောက်၊တောင် အရပ်တို့မှလာကြလိမ့်မည်။ သူတို့သည် ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်၌ရှိသော စားပွဲပတ်လည်တွင်ထိုင်ရလိမ့်မည်။ ³⁰ယခုဘဝတွင်အနိမ့်ဆုံး

နေရာကိုရရှိသောသူတို့သည်ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်တွင် အမြင့်ဆုံးသောနေရာကို ရရှိလိမ့်မည်။ ယခုဘဝတွင်အမြင့်ဆုံးနေရာကိုရရှိသောသူတို့သည်ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်တွင်အနိမ့်ဆုံးနေရာကိုရရှိလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ယေရှုသည် ယေရှုရှုလင်တွင် သေရလိမ့်မည်

(မာ 23:37-39)

³¹ထိုအချိန်တွင် ယေရှုထံတော်သို့ ဖာရိရှုံ အချို့ရောက်လာ၍၊ သူတို့က ယေရှုအား “ဤအရပ်မှ ထွက်သွား၍ ပုန်းရှောင်ပါ။ ဟေရုဒ် မင်းသည် ကိုယ်တော်ကို သတ်ရန် အကြံရှိပါသည်” ဟုလျှောက်ကြ၏။

³²ယေရှုက သူတို့အား “သွား၍ ထိုမြေခွေးအား၊ ယနေ့နှင့် မနက်ဖြန်နေ့၌ ငါသည် နတ်ဆိုးတို့ကို နှင်ထုတ်၍ ပျားနာသောသူတို့ကို အနာရောဂါငြိမ်းစေမည်။ တတိယမြောက်နေ့၌ ငါအလုပ်ကိုအဆုံးသတ်မည်”ဟုပြောကြလော့။ ³³သို့သော်လည်း ယနေ့နှင့် မနက်ဖြန်နေ့၌ ဤအရာကို ငါလုပ်ရမည်။ နောက်တစ်နေ့၌ ငါသွားရမည်။ အကြောင်းမူကား၊ ပရောဖက်အားလုံးတို့သည် ယေရှုရှုလင်၌သာ သေကြ၏။

³⁴“အိုယေရှုရှုလင်မြို့၊ အိုယေရှုရှုလင်မြို့၊ သင်သည် ပရောဖက်တို့ကို သတ်၍ သင်တို့ထံသို့ ဘုရားသခင်စေလွှတ်တော်မူသောလူတို့ကို ကျောက်ခဲနှင့် ပေါက်သတ်သောသူ ဖြစ်၏။ ကြက်မကြီးသည် ကြက်ပေါက်စကလေးတို့ကို အတောင်ပံအောက်၌ စုရုံးသကဲ့သို့ သင်၏လူတို့ကို အကြိမ်ပေါင်းများစွာ ငါစုရုံးလို၏။ သို့သော်လည်း သင်သည် ငါ့ကို ခွင့်မပြု။ ³⁵ယခုတွင် သင်၏အိမ်သည် လုံးလုံးလျားလျား ဟင်းလင်းသွားလိမ့်မည်။ ငါဆိုသည်ကား၊ ထာဝရဘုရား၏နာမတော်အားဖြင့် ကြွလာသောသူသည် မင်္ဂလာရှိ၏ ဟုသင်ပြောမည်အချိန် မရောက်မှီတိုင်အောင် သင်သည် ငါ့ကို နောက်ထပ်မမြင်ရကြ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ဥပုသ်နေ့၌ ရောဂါကုသခြင်းသည် မှန်သလော့

14 ဥပုသ်နေ့တစ်နေ့၌ ယေရှုသည် ဖာရိရှဲခေါင်းဆောင်၏အိမ်သို့ သူနှင့်အတူစားသောက်ရန် ကြွတော်မူ၏။ ထိုအိမ်တွင် ရှိနေကြသောလူတို့သည် ယေရှုကို အနီးကပ်စောင့်ကြည့်ကြ၏။² ထို့နောက် ရေဖျဉ်းနာစွဲသောသူတစ်ယောက်သည် ယေရှုရှေ့တော်၌ ရပ်နေ၏။³ ယေရှုက ဖာရိရှဲနှင့် ကျမ်းပြုဆရာတို့အား “ဥပုသ်နေ့၌ အနာရောဂါ ငြိမ်းစေခြင်းသည် မှားသလော၊ မှန်သလော၊” ဟုမေးတော်မူ၏။⁴ သို့သော်လည်း သူတို့သည်ထိုမေးခွန်းကို မဖြေကြ။ ထို့ကြောင့် ယေရှုသည် ထိုရောဂါသည်ကို ကိုင်၍ ကျန်းမာစေတော်မူပြီးနောက် အိမ်သို့ ပြန်လွှတ်တော်မူ၏။⁵ ယေရှုက ဖာရိရှဲတို့နှင့် ကျမ်းပြုဆရာတို့အား “သင်တို့၏သား သို့မဟုတ်၊ သင်တို့၏ အိမ်၌မေးထားသောတိရိစ္ဆာန်တို့သည် ဥပုသ်နေ့တွင် ရေတွင်း၌ကျလျှင် သင်တို့သည် ချက်ချင်း ဆွဲထုတ်မည် မဟုတ်လော” ဟုမေးတော်မူရာ၊⁶ “ဖာရိရှဲတို့နှင့်ကျမ်းပြုဆရာတို့သည် ယေရှု၏စကားကို ပြန်လည်၍ မငြင်းခုံနိုင်ကြ။

သင့်ကိုယ်သင် အရေးကြီးအောင် မလုပ်နှင့်
⁷ အချို့သော ဧည့်သည်တို့သည် သူတို့အတွက် မြင့်မြတ်သောနေရာသာ ရွေးကြသည်ကို ယေရှုမြင်တော်မူ၏။ ထို့ကြောင့် ကိုယ်တော်က ဤဥပမာတစ်ခု မိန့်တော်မူသည်မှာ၊⁸ လူတစ်ယောက်သည် မင်္ဂလာဆောင်ပွဲသို့ သင်တို့ကို ဖိတ်ခေါ်သောအခါ မြင့်မြတ်သောနေရာ၌မထိုင်နှင့်။ ထိုသူသည် သင့်ထက်သာ၍ အရေးကြီးသောသူကို ဖိတ်ထားနိုင်၏။⁹ သင်သည် မြင့်မြတ်သောနေရာ၌ ထိုင်နေစဉ် သင့်ထက်သာ၍ အရေးကြီးသောသူသည် ရောက်လာလျှင် သင်တို့နှစ်ယောက်ကို ဖိတ်ထားသောသူသည် သင့်ထံသို့ လာ၍၊ ‘ဤနေရာကို ထိုပုဂ္ဂိုလ်ထိုင်ရန် ပေးလိုက်ပါ’ ဟုပြောလိမ့်မည်။ ထိုအခါ သင်သည် ရှက်ကြောက်ခြင်းနှင့်

အနိမ့်ဆုံးသောထိုင်ခုံ၌ ထိုင်ရလိမ့်မည်။¹⁰ ထို့ကြောင့် လူတစ်ယောက်သည် သင့်ကိုဖိတ်လျှင် နိမ့်သောနေရာ၌ ထိုင်လော့။ ထိုအခါသင့်ကို ဖိတ်ထားသောသူသည် ရောက်လာ၍ သင့်အား ‘ဖိတ်ဆွေ၊ မြင့်မြတ်သောနေရာသို့ကြွပါ’ ဟုခေါ်လိမ့်မည်။ ထိုအခါတခြားဧည့်သည် အား လုံးတို့သည် သင့်ကို လေးစားကြလိမ့်မည်။
¹¹ ကိုယ်ကိုကိုယ်သူတပါးထက် သာ၍ကြီးသည်ဟု ထင်မှတ်သောသူသည် နိမ့်ချခြင်းကို ခံရလိမ့်မည်။ သို့သော်လည်း မိမိကိုယ်ကို နိမ့်ချသောသူသည် ချီးမြှောက်ခြင်းကိုခံရလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

သင်ဆုလားရရှိလိမ့်မည်

¹² ထို့နောက် ယေရှုကသူကိုဖိတ်ကြားသော ဖာရိရှဲအား “သင့်အိမ်၌ နေ့လည်စာဖြစ်စေ၊ ညစာဖြစ်စေကျွေးမွေးသောအခါသင့်မိတ်ဆွေ၊ သင့်ညီအစ်ကို၊ သင့်ဆွေမျိုးနှင့် ချမ်းသာသော အိမ်နီးနားချင်းတို့ကို မဖိတ်နှင့်။ အကြောင်းမူကား၊ သူတို့နှင့်အတူ စားရန် သူတို့သည်လည်း သင့်ကို ပြန်ဖိတ်ခေါ်၍ ကျေးဇူးဆပ်ကြလိမ့်မည်။¹³ သို့ရာတွင်၊ သင်သည် စားသောက်ပွဲတစ်ခုလုပ်သောအခါ ဆင်းရဲသား၊ မသန်မစွမ်းသူနှင့်ခြေမစွမ်းသောသူ၊ မျက်မမြင်သောသူတို့ကိုဖိတ်ခေါ်ကျွေးမွေးလော့။¹⁴ ထိုအခါသင်သည် ကောင်းကြီးခံစားလိမ့်မည်။ အကြောင်းမူကား၊ ထိုသူတို့သည် သင့်ကို အဘယ်နည်းအားဖြင့်မျှ ပြန်ဆပ်နိုင်မည်မဟုတ်။ သို့သော်လည်း ဖြောင့် မတ်သောသူတို့သည် သေခြင်းမှပြန်လည်ထမြောက်လာသောအခါ သင်သည် ဆုလားကို ရရှိလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ကြီးကျယ်ခမ်းနားသော ညစာစားပွဲ တစ်ပွဲအကြောင်း

(မာ 22:1-10)

¹⁵ ယေရှုနှင့်အတူ စားပွဲတစ်လုံးတွင် ထိုင်နေသောသူ တစ်ယောက်သည် ယေရှု၏စကား

တော်ကို ကြားလေ၏။ ထိုသူက “ဘုရားသခင် ဖန်တီးတော်မူ စားသောက်ပွဲ၌ ဝင်စားမည့် သူတို့သည် မင်္ဂလာရှိ၏” ဟုလျှောက်လေ၏။

¹⁶ယေရှုက ထိုသူအား “လူတစ်ယောက် သည် ကြီးကျယ်ခမ်းနားသော ညစာစားပွဲတစ် ခုကျင်းပ၏။ သူသည် များစွာသောလူတို့ကို ဖိတ်ထား၏။ ¹⁷စားသောက်ရန် အချိန်ရောက် သောအခါ ထိုသူသည် မိမိအစေခံတို့ကို လွှတ် ၍ ဧည့်သည်တို့အား၊ ‘လာကြပါ။ အစားအ သောက်သည် အဆင်သင့်ဖြစ်နေလျက်ရှိသည်’ ဟုမှာ၏။ ¹⁸သို့သော်လည်း ဧည့်သည်အားလုံး တို့သည် မလာနိုင်ကြောင်း ပြောကြ၏။ အ ယောက်စီတိုင်းသည် မိမိအကြောင်း ပြချက်ကို ပေးကြ၏။ ပထမတစ်ယောက်က ‘အကျွန်ုပ် သည် မကြာခင်က မြေတစ်ကွက်ဝယ်ထား၍ သွားကြည့်ရဦးမည်။ ကျေးဇူးပြု၍ ခွင့်လွှတ်ပါ’ ဟုပြော၏။ ¹⁹နောက်တစ်ယောက်ကလည်း ‘အကျွန်ုပ်သည် မကြာခင်ကပင် နွားငါးယှဉ်းကို ဝယ်ပါ၏။ သူတို့ကိုစမ်းကြည့်ရဦးမည်။ ကျေးဇူး ပြု၍ အကျွန်ုပ်ကိုခွင့်ပြုပါ’ ဟုပြော၏။ ²⁰အခြား တစ်ယောက်ကလည်း ‘အကျွန်ုပ်သည် လက် ထပ်ပြီးခါစဖြစ်၍ မလာနိုင်ပါ’ ဟုပြောပြန်၏။

²¹“ထို့ကြောင့် အစေခံတို့သည် ပြန်သွား၍ မိမိတို့ သခင်ကို အကြောင်းစုံပြောပြကြ၏။ ထို အခါ သခင်သည် အလွန်အမျက်ထွက်၍ အစေ ခံအား၊ ‘မြို့၏လမ်းမနှင့်လမ်းကြားသို့ လျှင်မြန် စွာသွားကြလော့။ ဆင်းရဲသောသူ၊ မသန်မစွမ်း သူ၊ မျက်မမြင်သူ၊ ခြေမစွမ်းသူတို့ကို ဤနေရာ သို့ခေါ်လာခဲ့’ ဟုပြောလေ၏။

²²“ထို့နောက် အစေခံတို့သည် ပြန်လာ၍ မိမိသခင်အား၊ ‘ကိုယ်တော်၊ မိန့်တော်မူသည် အတိုင်း အကျွန်ုပ်တို့လုပ်ပါပြီ။ သို့သော်လည်း နောက်ထပ် နေရာရှိသေး၏’ ဟုပြောလေ၏။

²³သခင်က အစေခံတို့အား၊ ‘မြို့ပြင်လမ်းမကြီး နှင့် နယ်၌ရှိသောလမ်းများ သို့သွား၍ တွေ့သ မျှလူတို့ကို ဤနေရာသို့ လာရန် ဖိတ်ကြလော့။ ငါ့အိမ်ကို လူအပြည့်ရှိရန် ငါအလိုရှိ၏။ ²⁴ငါဆို သည်ကား၊ ပထမငါဖိတ်ထားသောသူတို့သည်

ငါနှင့်အတူ ဘယ်သောအခါမျှ ငါ့စားပွဲ၌ စား လိမ့်မည်မဟုတ်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

သင်သည် အရင်ဆင်ခြင်ရမည်

(မာ 10:37-38)

²⁵များစွာသောလူတို့သည် ယေရှုနှင့်အတူ ခရီးထွက်ကြ၏။ ယေရှုက ထိုသူတို့အား ²⁶“လူ တစ်ယောက်သည် ငါ့ထံသို့ လာသော်လည်း၊ သူသည် ကိုယ်မိဘ၊ သားမယား၊ ညီအစ်ကို မောင်နှမတို့ကိုငါထက် သာ၍ချစ်လျှင်သူသည် ငါ့တပည့်မဖြစ်နိုင်။ လူတစ်ယောက်သည် ကိုယ် ကိုကိုယ်ချစ်သည်ထက် ငါ့ကို သာ၍ချစ်ရမည်။ ²⁷လူတစ်ယောက်သည် သူ၌ ပေးသောလက် ဝါးကပ်တိုင်ကို ထမ်း၍ ငါ့နောက်သို့မလိုက်နိုင် လျှင် သူသည် ငါ့တပည့်မဖြစ်နိုင်။ ²⁸သင်သည် အဆောက်အဦးဆောက်လိုလျှင်သင်သည် ရှေး ဦးစွာ ထိုင်၍ဘယ်လောက် ကုန်ကျမည်ကို တွက်ချက်ဆုံးဖြတ်ရမည်။ ထိုအခါ သင်သည် အဆောက်အဦး ပြီးဆုံးခြင်းအတွက် ငွေအလုံ အလောက်ရှိ၊ မရှိကိုကြည့်ရမည်။

²⁹သင်သည် ထိုသို့မလုပ်လျှင် အလုပ်စလုပ် သော်လည်း၊ အဆုံးအထိ အပြီးသတ်နိုင်မည်မ ဟုတ်။ ထိုအခါ ထိုအရာကိုမြင်သော လူတိုင်း သည်သင့်ကို ကဲ့ရဲ့ကြလိမ့်မည်။ ³⁰သူတို့က ‘ဤ လူသည်စ၍ဆောက်သော်လည်း အဆုံးမသတ် နိုင်’ ဟုပြောကြလိမ့်မည်။

³¹“ဘုရင်တစ်ပါးသည် တခြားသောရှင် ဘုရင်ကို ဆန့်ကျင်တိုက်ခိုက်ရန် အကြံရှိလျှင် သူသည် ရှေးဦးစွာထိုင်၍ ဆင်ခြင်ရမည်။ ဘုရင် သည် လူအင်အားတစ်သောင်း သာရှိလျှင်လူ အင်အားနှစ်သောင်းရှိသောဘုရင်ကို နိုင် အောင်တိုက်နိုင်မည်၊ မတိုက်နိုင်မည်ကို ဆင် ခြင်ရမည်။ ³²သူသည် နိုင်အောင်မတိုက်နိုင် လျှင်ထို အခြားသောရှင်ဘုရင်၏ရန်သူတို့သည် အဝေး၌ရှိနေစဉ် သူသည် ထိုဘုရင်နှင့် စစ်ငြိမ်း မည်အကြောင်း ဆွေးနွေးရန် သံတမန်တို့ကို စေ လွှတ်လိမ့်မည်။ ³³ထိုနည်းတူစွာ သင်တို့အားလုံး သည် ရှေးဦးစွာဆင်ခြင်ရမည်။ သင်တို့သည်

ငါ့နောက် သို့လိုက်လိုလျှင် သင်၌ရှိသမျှအား လုံးကို စွန့်ပစ်ရမည်။ သို့မဟုတ်လျှင် သင်တို့သည် ငါ့တပည့်မဖြစ်နိုင်။

သင့်လွမ်းမိုးနိုင်မှ မပျောက်စေနှင့်

(မာ 5:13; မာ 9:50)

³⁴“ဆားသည်ကောင်းမွန်သောအရာတစ်ခု ဖြစ်၏။ သို့သော်လည်း ဆား၌ မိမိ၏အဝန်ခံစိတ် ပျောက်သွားလျှင်သင်တို့သည်အဝန်ခံစိတ် ပြန်ရအောင်မလုပ်နိုင်။ ³⁵သင်တို့၏သီးနှံပင်အတွက်၊ မြေသို့မဟုတ်မြေဩဇာအတွက်ပင်သင်တို့မသုံးနိုင်။ လူတို့သည် ထိုဆားကို လွှင့်ပစ်တတ်၏။ အချင်းလူတို့၊ ငါ့စကားကိုနားထောင်ကြလော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ကောင်းကင်တံ၌ ပျော်ရွှင်ခြင်း

(မာ 18:12-14)

15 များစွာသောအခွန်ခံသူတို့နှင့် အခြားသောအပြစ်သားတို့သည် ယေရှု၏ဩဝါဒတော်ကို နားထောင်ရန် ရောက်လာကြ၏။ ²ထို့ကြောင့် ဖာရိရှဲနှင့် ကျမ်းပြုဆရာတို့က “ကြည့်ကြလော့၊ ဤလူသည် အပြစ်သားတို့ကို ကြိုဆို၍ သူတို့နှင့်အတူအစားစား၏” ဟုမကျေမနပ်ပြောဆိုကြ၏။

³ထို့နောက် ယေရှုသည် သူတို့ကို ဤဥပမာတစ်ခု ပြောပြသည်မှာ၊ ⁴“သင်တို့တွင် တစ်စုံတစ်ယောက်သောသူ၌ သိုးတစ်ရာရှိ၍ တစ်ကောင်ပျောက်သွားလျှင် သူသည် တခြားသိုးကိုးဆယ်ကိုးကောင်ကို တောတွင် ထားခဲ့ပြီးမှ ပျောက်သောသိုးတစ်ကောင်ကို မတွေ့မှီတိုင်အောင် လိုက်ရှာမည် မဟုတ်လော့။ ⁵သူသည် ပျောက်သွားသောသိုးကို ပြန်တွေ့သောအခါ ဝမ်းမြောက်ခြင်းနှင့်အတူ ပခုံးပေါ်မှာ တင်၍၊ ‘မိမိအိမ်သို့ ထိုသိုးကို သယ်ဆောင်လိမ့်မည်။ ထို့နောက် သူသည် မိတ်ဆွေ၊ အိမ်နီးချင်းများကို ခေါ်၍ ‘ပျောက်သွားသောသိုးကို ငါတွေ့ပြီ။ ငါနှင့်အတူ ဝမ်းမြောက်ကြလော့’ ဟုပြော

တတ်၏။ ⁷ငါဆိုသည်ကား၊ ထိုနည်းတူ ပြောင့်မတ်၍ နောင်တရစရာအကြောင်းမရှိသောသူ ကိုး ဆယ်ကိုးယောက်တို့၌ ကောင်းကင်သားတို့သည် ဝမ်းမြောက်ခြင်းရှိသည်ထက် နောင်တရသောအပြစ်သားတစ်ယောက်၌ သာ၍ဝမ်းမြောက်ခြင်းရှိကြ၏။

⁸အမျိုးသမီးတစ်ယောက်၌ ငွေဆယ်ပြားရှိ၍ ထိုဆယ်ပြားထဲမှ တစ်ပြားပျောက်သွားလျှင် သူမသည် မီးအိမ်ကို ယူ၍ တစ်အိမ်လုံးကို လှည်းပြီး ငွေတစ်ပြားကို မတွေ့မှီတိုင်အောင် စေ့စေ့ရှာဖွေမည်မဟုတ်လော့။ ⁹ပျောက်သွားသောငွေတစ်ပြားကို ပြန်တွေ့သောအခါ သူမသည် မိတ်ဆွေနှင့် အိမ်နီးချင်းများကို ခေါ်၍ ‘ပျောက်သွားသော ငွေတစ်ပြားကို ကျွန်မပြန်တွေ့သောကြောင့် ကျွန်မနှင့်အတူ ဝမ်းမြောက်ကြလော့’ ဟုပြောလိမ့်မည်။ ¹⁰ထိုနည်းတူ၊ အပြစ်ရှိသော လူတစ်ယောက်သည် စိတ်နှလုံးပြောင်းလဲသောအခါ ဘုရားသခင်၏ တမန်တော်တို့ရှေ့တွင် ကြီးမားသောဝမ်းမြောက်ခြင်းရှိ၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

အိမ်မှထွက်သွားသောသား

¹¹ထိုနောက် ယေရှုက “လူတစ်ယောက်၌ သားနှစ်ယောက်ရှိ၏။ ¹²သားငယ်က သူ့အဘအား၊ အကျွန်ုပ်တို့ပိုင်ဆိုင်သမျှအားလုံးထဲမှ အကျွန်ုပ်၏ဝေစုကို ကျေးဇူးပြု၍ ခွဲပေးပါ’ ဟုလျှောက်၏။ ထို့ကြောင့် အဘသည် သူ့ဥစ္စာရှိသမျှတို့ကို သားနှစ်ယောက်အား ညီမျှစွာ ဝေပေး၏။ ¹³ထို့နောက်ရက်အနည်းငယ်တွင် သားငယ်သည် သူ့ရသမျှကို ယူ၍ အိမ်မှ ထွက်သွား၏။ သူသည် အလွန်ဝေးသော အခြားတိုင်းပြည်သို့ ခရီးထွက်သွား၏။ ထိုနေရာ၌ သူသည် ကာမဂုဏ်လွန်ကျူးဘဝနှင့် အသက်ရှင်၍ ရှိသမျှငွေများကို ပြုန်းထား၏။ ¹⁴သူ၌ ရှိသမျှအားလုံးကို ပြုန်းတီး၏။ ထို့နောက်များမကြာမှီ ထိုပြည်၌ အလွန်ဆိုးဝါးသော ဆာငတ်ခေါင်းပါးခြင်း ရောက်လာ၍ အဘယ်နေရာ၌မျှ လုံလောက်သော အစားအစာမရှိပေ။ သားငယ်

သည် အလွန်ဆာလောင်မှုတ်သိပ်၍ ငွေလိုလာ၏။¹⁵ ထို့ကြောင့် ထိုနိုင်ငံထဲ၌ နေသောလူတစ်ယောက်ထံသို့သွား၍ အလုပ်တစ်ခုကို ရ၏။ ထိုသူသည် သူ့ကို တောထဲ၌ ဝက်တို့ကို ကျောင်းစေခြင်းငှါ လွှတ်၏။¹⁶ သားငယ်သည် အလွန်ဆာလောင်သဖြင့် ဝက်တို့စားနေသော အစာကိုပင် စားလိုလာ၏။ သို့သော်လည်း အဘယ်သူမျှ သူ့ကို စားစရာတစ်စုံတစ်ခုမျှမပေး။¹⁷ ထိုသားငယ်သည် သူ့အလွန်ရှူးမိုက်ကြောင်း သတိရလာ၏။ သူက ‘ငါ့အဘ၏အစေခံသော သူတို့သည် ဝစ္စာစားကြ၏။ သို့သော်လည်း ငါသည် ဤနေရာ၌ စားစရာလုံးဝမရှိသောကြောင့် သေခါနီးပြီ။’¹⁸ ငါသည် ထ၍ အဘထံသို့သွားမည်။ ငါက အဘအား အဘ၊ အကျွန်ုပ်သည် ဘုရားသခင်ကို ပြစ်မှားပါပြီ။ အဘကိုလည်း ပြစ်မှားပါပြီ။¹⁹ အကျွန်ုပ်သည် အဘ၏သားဟုခေါ်ရန် မထိုက်တန်တော့ပါ။ သို့သော်လည်း အကျွန်ုပ်သည် အဘ၏အစေခံတစ်ယောက်ကဲ့သို့ ဖြစ်ပါစေဟုပြောမည်’ ဟု စဉ်းစား၏။²⁰ ထို့ကြောင့် သားငယ်သည် ထ၍ အဘထံသို့ ပြန်သွား၏။

သားပြန်လာခြင်း

“သားသည် ပြန်လာ၍ ဝေးသေးသောအရပ်၌ရှိနေစဉ်မှာပင် အဘသည် သူ့ကို လှမ်းမြင်၏။ အဘသည် သားအတွက် စိတ်မကောင်းဖြစ်၍ သားထံသို့ ပြေးသွား၏။ သားကို ဖက်၍ နမ်း၏။²¹ သားက၊ ‘အဘ၊ သားသည် ဘုရားသခင်ကို၎င်း၊ အဘကို၎င်း၊ ပြစ်မှားပါပြီ။ အကျွန်ုပ်သည် အဘ၏သားဟူ၍ ခေါ်ရန် မထိုက်တန်ပါ’ ဟုပြော၏။²² သို့သော်လည်း အဘက သူ့အစေခံတို့အား၊ ‘မြန်မြန်သွားကြ၊ အကောင်းဆုံးသောအဝတ်တို့ကို ယူလာ၍ သူ့ကို ချုံကြ။ သူ၏လက်၌လက်ဝတ်တန်ဆာကို ဆင်ပေး၍ အကောင်းဆုံးခြေနင်းကိုလည်း စီးစေကြ။’²³ ဆူဖြိုးသောနွားပေါက် ကလေးကိုလည်း ယူ၍ သတ်ကြ။ သို့ပြီးမှ ငါတို့သည် စားကြ၍ ပျော်မေ့ကြကုန်အံ့။²⁴ ငါ့သားသည် အထက်

က သေ၏။ သို့သော်လည်း၊ ယခု ပြန်ရှင်၏။ သူသည် အထက်ကပျောက်၏။ သို့သော်လည်း ယခုသူ့ကို ပြန်တွေ့ပြီး ဟုအစေခံတို့ကို ဆိုပြီးမှ သူတို့သည် စားသောက်ပွဲကို ကျင်းပကြ၏။

သားကြီးရောက်လာခြင်း

²⁵ သားအကြီးသည် တောင်ယာမှပြန်လာ၍ အိမ်အနီးသို့ရောက်လာသောအခါ ကခုန်ခြင်းနှင့် တီးမှုတ်ခြင်းအသံတို့ကို ကြားရ၏။²⁶ ထို့ကြောင့် သားအကြီးသည် အစေခံတစ်ယောက်ကို ခေါ်၍၊ ‘အဘယ်သို့ ဖြစ်သနည်း’ ဟုမေး၏။²⁷ အစေခံက ‘သင့်ညီ ပြန်ရောက်လာပြီ။ ထို့ကြောင့် သင့်အဘသည် ဆူဖြိုးသောနွားပေါက်တစ်ကောင်ကို စားသောက်ပွဲအတွက် သတ်၏။ သင့်ညီသည် ဘေးနှင့်ကင်းလွတ်၍ ကျန်းမာစွာ ပြန်ရောက်လာသောကြောင့် သင့်အဘသည် ပျော်ရွှင်ခြင်းရှိ၏’ ဟုပြန်ပြော၏။²⁸ သားအကြီးသည် အမျက်ထွက်၍ စားသောက်ပွဲထဲသို့မဝင်ဘဲနေ၏။ ထို့ကြောင့် အဘသည် ထွက်လာ၍ သားအကြီးကို အထံသို့ဝင်လာရန် တောင်းပန်၏။²⁹ သားအကြီးက အဘအား ‘အကျွန်ုပ်သည် အဘနှင့်အတူ နှစ်ပေါင်းများစွာ နေပြီးအစေခံတစ်ယောက်ကဲ့သို့ အဘအတွက် အလုပ်လုပ်၏။ အဘစကားကို နားမထောင်ဘဲ မနေဘူးပါ။ သို့သော်လည်း၊ အကျွန်ုပ်နှင့် အကျွန်ုပ်အပေါင်းအပေါ်တို့အတွက် စားသောက်ပွဲကျင့်ပရန် အဘသည် ဆိတ်ငယ်တစ်ကောင်ကိုမျှ မသတ်ပေး။’³⁰ သင်၏အခြားသောသားငယ်သည် ပြည့်တန်ဆာမတို့ နှင့်အဘငွေကို သုံးဖြုန်းခဲ့၏။ သို့သော်လည်း သူ့အိမ်ပြန်ရောက်သောအခါ အဘသည် သူ့အတွက် နွားပေါက်တစ်ကောင်ကို စားသောက်ပွဲကျင်းပရန်သတ်၏’ ဟုပြော၏။³¹ သို့ရာတွင် အဘက သားအကြီးအား “ငါ့သား၊ သင်သည် ငါနှင့်အတူအစဉ်မပြတ်နေ၏။ ငါ၌ ရှိသမျှအားလုံးသည် သင့်အတွက် ဖြစ်၏။³² ထို့ကြောင့် ပွဲကျင်းပ၍ ပျော်ရွှင်ကြကုန်အံ့။ အကြောင်းမူကား၊ ဤသင့်ညီသည် အထက်က သေဆုံး၏။ သို့သော်

လည်း၊ ယခုသူပြန်ရှင်လာပြီ။ သူသည် အထက်က ပျောက်၏။ သို့သော်လည်း၊ ယခု ပြန်တွေ့ပြီ’ ဟုအဘဆိုသည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

မှန်ကန်သော စည်းစိမ်ဥစ္စာ

16 ယေရှုက တပည့်တော်တို့အား၊ တစ်ဖန်ပြောဆိုသည်မှာ “တစ်ရံသောအခါ ချမ်းသာသောလူ တစ်ယောက်ရှိ၏။ ထိုချမ်းသာသောသူသည် သူ့အလုပ်ကို ထိမ်းသိမ်းရန် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတစ်ယောက် ခန့်ထား၏။ ထိုနေ့က အုပ်ချုပ်ရေးမှူးသည် သူ့ငွေကို ပြုန်းနေကြောင်း အပြစ်တင်ခြင်းကို ချမ်းသာသောသူသည် ကြားသိရ၏။ ²ထို့ကြောင့် သူသည် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးကို ခေါ်၍ သူ့အား၊ ‘ငါသည် သင်နှင့်ပတ်သက်၍ မကောင်းသောသတင်းတို့ကို ကြားရပြီ။ သင်သည် ငါ့ငွေကို အဘယ်သို့လုပ်ခဲ့သည်ကို အစီရင်ခံစာတစ်စောင်ရေးပေးလော့။ ယခုအချိန်မှစ၍ သင်သည် ငါ၏ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးမဖြစ်ရ’ ဟုပြော၏။ ³ထို့နေ့က အုပ်ချုပ်ရေးမှူးက ‘ငါသည် အဘယ်သို့ လုပ်ရမည်နည်း။ ငါ့သခင်သည် ငါ့ကို အလုပ်ဖြုတ်ပြီ။ ငါသည် မြေကြီးကို တူးဆွလုပ်ကိုင်ရန် ခွန်အားမရှိ။ ထို့ပြင် တောင်းစားရန် ငါရှက်ကြောက်၏။ ⁴ငါသည် အဘယ်သို့ လုပ်ရမည်ကို ငါသိပြီ။ ငါ့ကို အလုပ်ဆုံးရှုံးပြီးသောအခါ၌ပင် လူတို့သည် ငါ့ကိုလက်ခံစေခြင်းငှါ ငါသည် တစ်ခုခု လုပ်ရမည်’ ဟုအကြံရှိ၏။ ⁵ထို့ကြောင့် သူသည် သူ့ငွေထံမှ ကြွေးယူထားသောလူတစ်ယောက်ကို ခေါ်၍ ‘သင်သည် ငါ့သခင်ကို ပေးဆပ်ရန် အဘယ်လောက်အကြွေးရှိသနည်း’ ဟုမေး၏။ ⁶ထိုအကြွေးရှင်က ‘သံလွင်ဆီစည်ပိုင်းတစ်ရာ ပေးရန် ရှိပါသည်’ ဟုပြန်ပြော၏။ ထိုအခါအုပ်ချုပ်ရေးမှူးက ‘ဤနေရာတွင် သင့်ပြောရာရှိ၏။ ထိုင်၍ စည်ပိုင်း ငါးဆယ်ဟု မြန်မြန်ရေးမှတ်လော့’ ဟုပြော၏။ ⁷အုပ်ချုပ်ရေးမှူးက တခြားသူကို ထပ်ခေါ်၍ သူ့အား၊ သင်သည် ‘ငါ့သခင်ကို ပေးဆပ်ရန် အဘယ်မျှလောက်ရှိသနည်း’ ဟုမေး၏။ ထိုသူက ‘ဂျုံအိတ်တစ်ရာပေးရန်

ရှိပါ၏’ ဟုပြော၏။ ထိုအခါ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးက ‘ဤနေရာ၌ သင့်ပြောရာရှိ၏။ အိတ်ရှစ်ဆယ်ဟု ရေးမှတ်လော့’ ဟုပြော၏။ ⁸အချိန်အနည်းငယ် ကြာသောအခါ သူ့ငွေသည် သစ္စာမရှိသော အုပ်ချုပ်ရေးမှူးကို လိမ္မာပါးနပ်စွာလုပ် ကိုင်သည်ဟု ပြောလေ၏။ မှန်ပေ၏။ လောကီသားတို့သည် သူတို့၏အချိန်၌ နေသောလူတို့နှင့်ဆက်ဆံရာတွင် အလင်းသားတို့ထက်သာ၍ လိမ္မာပါးနပ်ကြ၏။

⁹“ငါဆိုသည်ကား၊ သင်တို့သည် ဘုရားသခင်နှင့် မိတ်ဖွဲ့ရန် ဤမြေပေါ်၌ ရှိသောသင်တို့ပိုင်သမျှအရာခပ်သိမ်းကိုအသုံးပြုကြလော့။ ထိုအရာအားလုံး ကုန်သွားသောအခါ သင့်ကို ထာဝရအိမ်တော်သို့ ကြိုဆိုရလိမ့်မည်။ ¹⁰လူတစ်ယောက်သည် သေးငယ်သောအမှု၌ သစ္စာရှိလျှင် ကြီးမားသောအမှု၌လည်းသစ္စာရှိလိမ့်မည်။ လူတစ်ယောက်သည် သေးငယ်သောအမှု၌ သစ္စာမရှိလျှင် ကြီးမားသောအမှု၌လည်း သစ္စာရှိလိမ့်မည်မဟုတ်။ ¹¹သင်တို့သည် ဤလောကီ စည်းစိမ်နှင့်ပတ်သက်၍ သစ္စာမရှိလျှင် အဘယ်သူသည် သင်တို့ကိုမှန်သောစည်းစိမ်နှင့် ပတ်သက်၍ ယုံနိုင်မည်နည်း။ ¹²သူတပါးအမှု၌ သင်တို့သည် သစ္စာမရှိလျှင် အဘယ်သူသည် အပိုင်ပေးမည်နည်း။ ¹³“အဘယ်အစေခံမျှ သခင်နှစ်ဦးကို တစ်ချိန်တည်းတွင် မခံနိုင်ကြဟု မိန့်တော်မူ၏။ အစေခံတစ်ယောက်သည် သခင်တစ်ဦးကို မှန်း၍ တစ်ခြားသခင်တစ်ဦးကို ချစ်လိမ့်မည်။ သို့မဟုတ် သူသည် သခင်တစ်ယောက်အပေါ် သစ္စာရှိ၍ ကျန်သောသခင်ကို ငြင်းပယ်လိမ့်မည်။ သင်တို့သည် ဘုရားသခင်နှင့်ငွေ၏အစေကို တစ်ချိန်တည်းတွင် အစေမခံနိုင်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ဘုရားသခင်၏ပညတ်တရားသည် မပြောင်းလဲနိုင်

(ဝါ 11:12-13)

¹⁴ဖာရိရှဲတို့သည် ယေရှုမိန့်တော်မူသော အကြောင်းအရာအားလုံးကို နားထောင်ကြ၏။

ဖာရိရှဲတို့သည် ငွေကိုချစ်သောကြောင့် ယေရှုကို ပြက်ရယ်ပြုကြ၏။¹⁵ ယေရှုက ဖာရိရှဲတို့အား “သင်တို့သည် လူတို့ရှေ့တွင် ပြောင်မတ်ဟန်ဆောင်ကြ၏။ သို့သော်လည်း ဘုရားခင်သည် သင်တို့၏နှလုံးသားထဲ၌ အဘယ်အရာရှိသည်ကို သိတော်မူ၏။ လူတို့က အရေးကြီးသည်ဟု ထင်သော်လည်း ဘုရားသခင်အတွက် တန်ဖိုးမရှိပါ။

¹⁶“ဘုရားသခင်သည် လူတို့ကို မောရှေ၏ ပညတ်တရားနှင့်၊ ပရောဖက်တို့၏ရေးသားချက်တို့နှင့်နေခြင်းငှါအလိုရှိတော်မူ၏။ သို့သော်လည်း၊ ဗတ္တိင်ဆရာယောဟန်၏အချိန်မှစ၍ ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်နှင့်ပတ်သက်သော ဝမ်းမြောက်ဖွယ်ရာ သတင်းကောင်းကို ဟောပြောလျက်ရှိ၏။ လူတို့သည် ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်ကို ဝင်ရောက်နိုင်ရန် အလွန်ကြိုးစားကြ၏။¹⁷ ပညတ်တရားထဲ၌ပါသော စာစောင်၏အသေးငယ်ဆုံးသော အစိတ်အပိုင်းတစ်ခုပင် ပြောင်းလဲသွားသည်ထက် မိုးကောင်းကင်နှင့် ကမ္ဘာမြေကြီး ပျောက်ကွယ်ရန် ပို၍ လွယ်လိမ့်မည်။

လင်မယားကွာရှင်းခြင်းနှင့် လက်ထပ်ခြင်း

¹⁸အကြင်သူသည် မိမိမယားနှင့်ကွာ၍ အခြားသောမိန်းမနှင့် စုံဘက်ခြင်းကို ပြုလျှင် မိမိမယားကို ပြစ်မှား၏။ လင်ကွာသောမိန်းမနှင့် စုံဘက်ခြင်းကို ပြုသောသူသည်လည်း သူမယားကို ပြစ်မှားသည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

သူဌေးတစ်ယောက်နှင့် လာဇရူ

¹⁹ယေရှုက “မြို့တစ်မြို့၌သူဌေးတစ်ယောက်ရှိ၏။ သူသည် အကောင်းဆုံး ဝတ်စုံများကို အစဉ်အမြဲ ဝတ်ဆင်ထား၏။ သူသည် အလွန်ချမ်းသာသောကြောင့် နေ့တိုင်းစားသောက်ပွဲ၊ ပျော်ရွှင်ပွဲများကို ကျင်းပနိုင်၏။²⁰ လာဇရူအမည်ရှိသည့်အလွန်ဆင်းရဲသောလူတစ်ယောက်လည်းရှိ၏။ လာဇရူ၏တစ်ကိုယ်လုံး၌ အနာစိမ်း

ပေါက်၍ သူဌေး၏အိမ်တံခါးဝမှာ တုံးလုံးနေ၏။²¹ လာဇရူသည် သူဌေး၏စားပွဲပေါ်မှ ကျသော စားနပ်စားပေါက်ကိုစား၏။ ခွေးတို့သည် လာရှ်လာဇရူ၏ကိုယ်ပေါ်ရှိ အနာစိမ်းများကို လျှက်ကြ၏။²² ထို့နောက်လာဇရူသည် သေသွား၏။ ကောင်းကင်တမန်တို့သည် လာဇရူကို သွားယူကြ၍ အာဗြဟံ၏ရင်ခွင်အတွင်း၌ နေရာချပေးကြ၏။ ထို့နောက် ချမ်းသာသောသူသည်လည်း သေသွား၍ သင်္ဂြိုဟ်ခြင်းကိုခံရ၏။²³ သူသည် သေခြင်းနေရာသို့ပို့ခြင်းခံရ၏။ သူသည် အလွန်နာကျင်မှုဝေဒနာကို ခံစားနေရ၏။ ချမ်းသာသူသည် အဝေး၌ရှိသော အာဗြဟံနှင့် အာဗြဟံ၏ရင်ခွင်၌ရှိသောလာဇရူကို မြင်၏။²⁴ ချမ်းသာသောသူက ‘အဘအာဗြဟံ၊ အကျွန်ုပ်ကို သနားတော်မူပါ။ လာဇရူသည် သူ့လက်ညှိုးကို ရေထဲ၌နှစ်၍ အကျွန်ုပ်၏လျှာကို အေးစေနိုင်မည့်အကြောင်း သူ့ကို အကျွန်ုပ်ထံသို့စေလွှတ်ပါ။ အကျွန်ုပ်သည် ဤမီးထဲ၌ ဒုက္ခဝေဒနာခံစားနေရပါ၏’ ဟုလှမ်းခေါ်၏။²⁵ သို့သော်လည်း၊ အာဗြဟံက၊ ‘ငါ့သား၊ သင်သည် အဘယ်သို့ အသက်ရှင်ခဲ့သည်ကို မှတ်မိသလော။ သင့်ဘဝ၌ ကောင်းသောအရာအားလုံးကိုရရှိ၏။ သို့သော်လည်း၊ လာဇရူ၏ဘဝ၌ ဆိုးသောအရာများသာဖြစ်ရ၏။ ထို့ကြောင့် ယခု သူသည် ဤနေရာ၌ သက်သာခြင်းရ၍ သင်သည် ဝေဒနာခံစားနေရ၏။²⁶ ထို့အပြင် သင်တို့နှင့် ငါတို့စပ်ကြား၌လည်း အလွန်နက်ရှိုင်းသော ချောက်ကြီးတစ်ခုတည်လျက်ရှိ၏။ သင့်ကို ကူညီရန် ဤနေရာမှအဘယ်သူမျှထို ချောက်ကြီးကို မကျော်နိုင်။ ဤအရပ်မှသင်တို့ရှိရာသို့ အဘယ်သူမျှမလာနိုင်’ ဟုပြောလေ၏။²⁷ သူဌေးက၊ ‘သို့ဖြစ်လျှင်၊ အဘ၊ ကျေးဇူးပြု၍ လာဇရူကို၊ မြေပေါ်၌ ရှိသောအကျွန်ုပ်အဘ၏အိမ်သို့ စေလွှတ်တော်မူပါ။²⁸ အကျွန်ုပ်မှာ ညီငါးယောက်ရှိပါ၏။ သူတို့လည်း ဤဝေဒနာခံစားရသောနေရာသို့မရောက်လာအောင် သူတို့ကို လာဇရူအားဖြင့် သတိပေးစေတော်မူပါ’ ဟုပြော၏။²⁹ သို့သော်လည်း၊ အာဗြဟံက၊ ‘သူ

တို့ကို သတိပေးရန်၊ မောရှေ၏ပညတ်တရားနှင့် ပရောဖက်တို့၏ရေးသားချက်များရှိပါ၏။ သူတို့သည် ထိုအရာများမှ ဖတ်၍ လိုက်နာကြစေ' ဟုပြော၏။

³⁰သို့သော်လည်း၊ သူဌေးက 'မဟုတ်ပါ အဘအာဗြဟံ၊ သေသွားသောသူတစ်ယောက် ယောက်သည် သွား၍ ဟောပြောလျှင် သူတို့သည် သေချာစွာ ယုံကြည်၍ သူတို့၏စိတ်နှလုံးနှင့် အသက်တာပြောင်းလဲကြလိမ့်မည် ဟုပြော၏။ ³¹သို့သော်လည်း၊ အာဗြဟံကသူအား 'မဟုတ်ပါ။ သင့်ညီတို့သည် မောရှေနှင့် ပရောဖက်တို့ကို နားမထောင်လျှင် တစ်စုံတစ်ယောက်သည် သေခြင်းမှထမြောက်သော်လည်း သူတို့သည် သဘောပေါက်နားလည် ကြမည်မဟုတ်' ဟုဆိုသည်" ဟုမိန့်တော်မူ၏။

အပြစ်မဖြစ်စေနှင့်၊ ခွင့်လွှတ်ရန် အဆင်သင့်နေလော့

(မာ 18:6-7, 21-22; မာ 9:42)

17 “ယေရှုကတပည့်တော်တို့အား၊ ‘တဖန် မိန့်တော်မူသည်မှာသို့သော်လည်းမှားယွင်းကြောက်စရာကြောင်းတို့ကို ဖြစ်စေသော သူတို့သည် အမင်္ဂလာဖြစ်လိမ့်မည်။ ²ဤသူငယ်တစ်ယောက်ကို မှားယွင်းစေသောသူသည် ကြောက်စရာဖြစ်လိမ့်မည်။ ကြိတ်ဆုံကျောက်ကို၊ သူလည်ပင်း၌ ကြိုးနှင့်ချည်ဆွဲ၍ ပင်လယ်ထဲ၌ ချခြင်းကိုခံရလျှင် သူ့အတွက် သာ၍ကောင်းလိမ့်မည်။ ³ထို့ကြောင့် သတိပြုကြလော့။ သင်၏ညီအစ်ကိုသည် အပြစ်လုပ်နေသည်ကို သင်မြင်လျှင် သူ့မှားနေကြောင်းပြောလော့။ သင်၏ညီအစ်ကိုသည် အပြစ်ဆက်မလုပ်တော့ဘဲ နောင်တရလျှင်သူ့ကို ခွင့်လွှတ်လော့။ ⁴သင်၏ညီအစ်ကိုတို့သည် တစ်နေ့ချင်းတွင် သင့်အပေါ်၌ ခုနစ်ကြိမ်တိုင်အောင် အမှားလုပ်၍၊ အကြိမ်တိုင်းတွင် သင့်ထံသို့လာ၍ နောင်တရလျှင် သူ့ကို ခွင့်လွှတ်လော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

သင့်ယုံကြည်မှု အဘယ်မျှလောက် ကြီးသနည်း

⁵ထိုအခါ တမန်တော်တို့က သခင်ဘုရားအား “အကျွန်ုပ်တို့၏ယုံကြည်ခြင်းကို တိုးပွားစေပါ” ဟုလျှောက်၏။ ⁶ယေရှုက “သင်တို့၏ယုံကြည်ခြင်းသည်မန်ညှင်းစေ့လောက်ရှိ၍၊ သင်တို့သည် ထိုပိုးစာပင်ကို ‘အမြစ်နှင့်တကွ နှုတ်၍ ပင်လယ်၌ စိုက်လျက် နေလော့’ ဟုပြောလျှင်၊ ပိုးစာပင်သည် သင်တို့စကားကို နားထောင်လိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

အစေခံကောင်းများ ဖြစ်ပါစေ

⁷“သင်တို့တွင်တစ်ယောက်သည်ယာခင်းထဲ၌ လယ်ထွန်ခြင်းကို၎င်း၊ သိုးထိန်းကျောင်းခြင်းကို၎င်း၊ တနေ့လုံးစောင့်ရှောက်နေသောအစေခံတစ်ယောက်ရှိလျှင် သူသည် အလုပ်မှပြန်လာသောအခါသူ့ကို၊ ‘ယခု လာ၍ စားသောက်ခြင်းငှါ ထိုင်လော့’ ဟုပြောမည်လော၊ ⁸မပြောပါ။ သို့သော်လည်း၊ သင့်အစေခံအား သင်က ‘ငါစားဖို့ရန် တစ်ခုခုချက်ပြုတ်ပေးလော့။ ထိုနောက်အဝတ်ဝတ်၍ ငါ့ကိုလုပ်ကျွေးလော့။ ငါစားသောက်ပြီးမှသင်သည်လည်း စားသောက်နိုင်သည်’ ဟုပြောလိမ့်မည်။ ⁹အစေခံသည် သူ့အလုပ်ကိုသာ လုပ်သောကြောင့် သခင်သည် သူ့ကို ကျေးဇူးတင်စရာမလို။ သူသည် မိမိသခင် လုပ်စေသောအလုပ်ကို လုပ်ခြင်းဖြစ်၏။ ¹⁰ထိုနည်းတူ သင်တို့သည် သင်တို့ကို လုပ်စေသောအရာအားလုံးကို လုပ်ပြီးသောအခါ သင်တို့က ‘အကျွန်ုပ်တို့ကို အထူးကျေးဇူးတင်စရာမလို။ အကျွန်ုပ်တို့၏လုပ်သင့်သောအလုပ်ကိုသာ လုပ်ခြင်းဖြစ်သည်’ ဟုပြောရမည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ကျေးဇူးသိတတ်လော့

¹¹ယေရှုသည် ယေရုရှလင်မြို့သို့ ခရီးကြွတော်မူ၏။ ကိုယ်တော်သည် ဂါလိလဲပြည်နှင့် ရှုမာရိပြည်နယ်နိမိတ်ကြားတွင် လျှောက်သွားတော်မူ၏။ ¹²ယေရှုသည် မြို့ကလေးတစ်မြို့သို့

ကြွေဝင်တော်မူ၏။ ထိုနေရာ၌ လူဆယ်ယောက်သည် ကိုယ်တော်ကို လာတွေ့ကြ၏။ ထိုလူတို့သည် ယေရှုထံတော်သို့ နီးနီးကပ်ကပ် မလာကြ။ အကြောင်းမူကား၊ သူတို့အားလုံး၌ နှုနာရောဂါ စွဲကပ်သောကြောင့်ဖြစ်၏။¹³ သို့သော်လည်းထိုသူတို့သည် အဝေးကပင် “သခင်ယေရှု၊ အကျွန်ုပ်တို့ကို သနားတော်မူပါ” ဟုအော်ဟစ်ကြ၏။¹⁴ ယေရှုသည် သူတို့ကို ကြည့်၍ “သင်တို့သည် ယင်ပုရောဟိတ်တို့ထံသို့ သွား၍ ကိုယ်ကိုပြကြလော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ သူတို့သည် ယင်ပုရောဟိတ်တို့ထံသို့ သွားနေစဉ်မှာပင်၊ သူတို့၏နှုနာရောဂါသည် ပျောက်ကင်းသွား၏။

¹⁵ သူတို့တွင် တစ်ယောက်သောသူသည် အနာရောဂါကင်းသည်ကိုသိမြင်သောအခါ၊ ယေရှုထံတော်သို့ ပြန်လာ၏။ သူသည် ဘုရားသခင်၏ကျေးဇူးတော်ကို ကျယ်လောင်စွာချီးမွမ်း၏။¹⁶ သူသည် ယေရှု၏ခြေရင်း၌ ပြပ်ဝပ်၍ အရိုအသေပြု၏။ ထိုသူသည် ယေရှုကိုလည်း ကျေးဇူးတင်လျှက်ရှိ၏။ ထိုသူသည် ရှုမာရိလူတစ်ဦးဖြစ်၏။¹⁷ ယေရှုက “လူဆယ်ယောက်သည် သန့်ရှင်းခြင်းသို့ ရောက်ကြသည် မဟုတ်လော့။ ကျန်သောကိုးယောက်တို့သည် အဘယ်မှာ ရှိကြသနည်း။”¹⁸ တစ်ပါးအမျိုးသားတစ်ယောက် သာလျှင် ဘုရားသခင်ကို ချီးမွမ်းရန် ပြန်လာသည် မဟုတ်လော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။¹⁹ ထိုနေ့က ယေရှုက ထိုသူအား “သင်ထံ၌ သွားလော့။ သင်၏ယုံကြည်ခြင်းကြောင့်သင်၏ရောဂါပျောက်ကင်းပြီ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်သည် သင့်အထံ၌ရှိ၏။

(မာ 21:23-28, 37-41)

²⁰ ဖာရိရှဲအချို့က ယေရှုအား “ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်သည် အဘယ်အချိန်၌ ရောက်လာမည်နည်း” ဟုလျှောက်ကြ၏။ ယေရှုက ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်သည် သင်တို့၏မျက်စိဖြင့်မြင်နိုင်သောနည်းလမ်းနှင့်လာမည်မဟုတ်။

²¹ လူတို့က ‘ကြည့်ကြပါ၊ ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်သည် ဤအရပ်၌ရှိသည်’ သို့မဟုတ် ‘ထိုအရပ်၌ ရှိသည်’ ဟုပြော၍မရပါ။ ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်သည် သင်တို့အထံ၌ ရှိ၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

²² ထိုနေ့က ယေရှုက မိမိတပည့်တော်တို့အား “သင်တို့သည်လူသား၏နေ့ရက်တစ်ရက်ကိုပင် တွေ့မြင်လိုသော်လည်း မတွေ့မြင်နိုင်သောအချိန် ရောက်လာလိမ့်မည်။”²³ လူတို့က သင်တို့အား ‘ကြည့်ပါ၊ ထိုအရပ်၌ ရှိ၏။ ဤအရပ်၌ရှိ၏’ ဟုပြောကြလိမ့်မည်။ သင်တို့ရှိသောအရပ်၌သာ နေကြလော့။ သွား၍ မရှာကြနှင့်။

ယေရှုနေ့ကတစ်ကြိမ် ပြန်ကြွလာတော်မူသောအခါ။

²⁴ “လူသားပြန်လာသောအခါ သင်တို့သိကြလိမ့်မည်။ သူပြန်လာသောအခါ ကောင်းကင်တစ်ဖက်မှ အခြားအဆုံးတစ်ဘက်သို့ လက်နေသောလျှပ်စစ်ကဲ့သို့ သူ့ကို ရှင်းစွာမြင်ရလိမ့်မည်။”²⁵ သို့သော်လည်းရှေးဦးစွာ လူသားသည် များစွာသောဝေဒနာများကိုခံရ၍ ယခုလူတို့၏ သတ်ခြင်းကို ခံရလိမ့်မည်။²⁶ လူသားပြန်လာသောအခါ နေဖာ၏အချိန်ကာလကဲ့သို့ပင် ဖြစ်လိမ့်မည်။²⁷ နေဖာခေတ်အချိန်ကာလတွင် နေဖာသည် သဘောထဲသို့ဝင်သည့်နေ့ရက်အထိ လူတို့သည် စားခြင်း၊ သောက်ခြင်းနှင့် အိမ်ထောင်ပြုခြင်းများပြုကြ၏။ ထိုနေ့က ရေလွှမ်းမိုးခြင်း ဖြစ်သဖြင့် လူတို့အားလုံးသေကြပျက်စီးကြ၏။²⁸ ထိုအချိန်သည်လောတ၏အချိန်ကာလတွင် ဘုရားသခင်သည် သောဒုံမြို့ကို ဖျက်ဆီးသောအချိန်ကာလကဲ့သို့ ဖြစ်လိမ့်မည်။ သောဒုံမြို့သားတို့သည် စားခြင်း၊ သောက်ခြင်း၊ ရောင်းဝယ်ခြင်း၊ စိုက်ပျိုးခြင်းနှင့် အိမ်ဆောက်ခြင်းများ ပြုကြ၏။²⁹ လောတသည် မြို့မှထွက်ခွာသွားသောအချိန်အထိ လူတို့သည် ထိုကဲ့သို့ ပြုကြ၏။ ထိုနေ့က မိုးကောင်းကင်မှ ကန်နှင့်ရောသောမိုးမိုးရွာ၍၊

ထိုသူအားလုံးတို့သည် သေကြေပျက်စီးကြ၏။
30 လူသားပြန်လာသောအခါ၌လည်း ထိုကဲ့သို့ ပင်ဖြစ်လိမ့်မည်။

31 ထိုနေ့ရက်၌ လူတစ်ယောက်သည် အိမ် မိုးပေါ်သို့ ရောက်နေလျှင် မိမိအိမ်ထဲ၌ ရှိသော ပစ္စည်းကိုယူရန်မဆင်းရ။ လူတစ်ယောက်သည် မိမိယာခင်းထဲ ရောက်နေလျှင် တစ်စုံတစ်ခု ယူရန် အိမ်သို့ မပြန်သင့်။ 32 လောတ၏မယား၌ အဘယ်သို့ ဖြစ်သည်ကို အောက်မေ့ကြလော့။ 33 အကြင်သူသည် မိမိအသက်ကို ကယ်ဆယ် ခြင်းငှါ ကြိုးစား၏။ ထိုသူသည် မိမိအသက်ကို ရှုံးလိမ့်မည်။ သို့သော်လည်း အကြင်သူသည် အသက်ကို ဆုံးရှုံး၏။ ထိုသူသည် မိမိအသက် ကို ကယ်ဆယ်လိမ့်မည်။ 34 ငါပြန်လာသော နေ့၌ အခန်းတစ်ခန်းထဲတွင် အိပ်နေသူနှစ် ယောက်ထံမှ တစ်ယောက်ကို ယူသွား၍ တစ် ယောက်သည် နေရစ်လိမ့်မည်။ 35 အမျိုးသမီး နှစ်ယောက်သည် အတူတူအလုပ်လုပ်နေချိန် ၌ အမျိုးသမီးတစ်ယောက်ကိုသာ ခေါ်ဆောင် သွား၍တစ်ယောက်ကို ချန်ထားလိမ့်မည်။” 36 *

37 တပည့်တော်တို့က ယေရှုအား ‘သခင်၊ အဘယ်အရပ်၌ ထိုသို့ ဖြစ်ပါမည်နည်း ဟုမေး ကြရာ၊ ယေရှုက “လူတို့သည် လင်းတတို့ကို ကြည့်ခြင်းအားဖြင့် အသေကောင်ကို တွေ့တတ် ကြ၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ဘုရားသခင်က မိမိလူတို့ကို ဖြေကြား တော်မူလိမ့်မည်

18 ထိုနေ့က ယေရှုသည် တပည့်တော် တို့ကို အစဉ်သဖြင့်ဆုတောင်းကြရန်နှင့် ဘယ်သောအခါ၌မျှ မျှော်လင့်ခြင်း မပျောက် ပျက်ရန် ဥပမာသုံး၍ သြဝဒပေးတော်မူသည် မှာ၊ 2 “တစ်ရံရောအခါ မြို့တစ်မြို့၌ တရားသူ ကြီး တစ်ယောက်ရှိ၏။ သူသည် ဘုရားသခင်

ကိုမကြောက်ရွံ့။ ထိုအပြင် လူတို့သည် သူ့ကို အဘယ်သို့ ထင်သည်ကိုလည်း အရေးမစိုက် ချေ။ 3 ထိုမြို့၌ပင် အမျိုးသမီးတစ်ယောက် ရှိ ၏။ သူမ၏ယောက်ျားသည် သေဆုံးသွားပြီဖြစ် ၏။ ထိုအမျိုးသမီးသည် တရားသူကြီးထံသို့ အကြိမ်ပေါင်းများစွာလာ၍ ကျွန်မအပေါ်သို့ မကောင်းမှုများ ပြုလုပ်နေသောလူတစ် ယောက်ရှိ၏။ 4 ကျွန်မ၏အခွင့်အရေးနှင့် သူ့ကို အရေးယူပေးပါ’ ဟုပြော၏။ သို့သော်လည်း၊ တရားသူကြီးသည် ထိုအမျိုးသမီးကို အကူအညီ ပေးရန် အလိုမရှိ။ ထိုနေ့က တရားသူကြီးက ‘ငါသည် ဘုရားသခင်ကိုလည်း မကြောက်ရွံ့၊ လူတို့၏အထင်ကိုလည်း အရေးမစိုက်ပါ။ 5 သို့ သော်လည်း ဤမိန်းမသည် ငါ့ကို အနှောင့် အယှက်ပေးနေ၏။ သူမ၏အလိုရှိသောအရာကို ငါလုပ်ပေးလျှင် သူမသည် ငါ့ကို လာနှောင့် ယှက်တော့မည်မဟုတ်။ ငါတစ်ယောက်တည်း အေးအေးစွာ နေလိမ့်မည်။ သို့သော်လည်း၊ ဤ မိန်းမ၏အလိုရှိသောအရာကို ငါမလုပ်ပေးလျှင် သူမသည် ငါ့ကို ဖျားနာသည့်တိုင်အောင် အ နှောင့်အယှက်ပေးလိမ့်မည်’ ဟုစိတ်ထဲ၌ အကြံ ရှိ၏။

6 မတရားသောတရားသူကြီးသည် အဘယ် သို့ပြောသည်ကို နားထောင်ကြလော့။ 7 ဘုရား သခင်၏လူတို့သည် သူ့ကိုနေ့ညမပြတ် တောင်း ဆိုကြ၏။ ထို့ကြောင့် ဘုရားသခင်သည် မိမိလူ တို့ထံသို့ တရားမျှတခြင်းကို ပေးတော်မူမည်။ ဘုရားသခင်သည် မိမိလူတို့၏ ဆုတောင်းခြင်း အပြေပေးရန် မနှောင့်နှေးပါ။ 8 ငါဆိုသည်ကား၊ ဘုရားသခင်သည် မိမိလူတို့အားတရားမျှတ ခြင်းကိုလျင်မြန်စွာ ပို့ဆောင်တော်မူမည်။ သို့ သော်လည်းလူသားကြွလာသောအခါယုံကြည် ခြင်းကိုမြေကြီးပေါ်မှာတွေ့မည်လော” ဟုဘုရား သခင်မိန့်တော်မူ၏။

ဘုရားသခင်နှင့်အတူအမှန်ဖြစ်နေခြင်း

‘သူတို့သည် အလွန်ကောင်းမြတ်သည် ဟု ထင်နေကြသောသူ အချို့ရှိ၏။ ထိုသူတို့သည်

အခန်း 36 အချို့သောဝရံစာရေးကူးခြင်းက အခန်းငယ် 36 ကို ပေါင်းထည့်ထားသည်မှာ၊ လယ်၌ရှိသောလူနှစ် ယောက်တို့တွင်တစ်ယောက်ကို သိမ်းယူ၍ တစ်ယောက် သည် နေရစ်လိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

တခြားသောသူတို့ ထက်ပို၍ ကောင်းသောသူကဲ့သို့ ပြုတတ်ကြ၏။ ယေရှုက တပည့်တော်တို့အား ပုံဥပမာကို အသုံးပြု၍ မိန့်တော်မူသည်မှာ၊ ¹⁰“ဖာရိရှဲတစ်ဦးနှင့် အခွန်ကောက်ခံသူ တစ်ဦးသည် ဆုတောင်းရန် ဗိမာန်တော်သို့ သွားကြ၏။ ¹¹ဖာရိရှဲသည် အခွန်ခံသူနှင့် ဝေးသောနေရာတွင် တစ်ယောက်တည်းရပ်နေ၏။ ဖာရိရှဲသည် ဆုတောင်းသောအခါ ‘အိုဘုရားသခင်၊ အကျွန်ုပ်သည် တခြားသောသူကဲ့သို့ မဟုတ်သောကြောင့် ကိုယ်တော်ကို အကျွန်ုပ်ကျေးဇူးတင်ပါ၏။ အကျွန်ုပ်သည် ခိုးသူမဟုတ်ပါ။ လူလိမ်သူလည်း မဟုတ်ပါ။ လင်မယား သစ္စာပျက်ခြင်းအပြစ်ကို လွန်ကျူးသောသူလည်းမဟုတ်ပါ။ အကျွန်ုပ်သည် ဤအခွန်ခံသူထက် သာ၍ကောင်းသောကြောင့် ကိုယ်တော်ကို ကျေးဇူးတင်ပါ၏။ ¹²အကျွန်ုပ်သည် ဖြောင့်မတ်ကောင်းမွန်ပါ၏။ ရက်သတ္တတစ်ပတ်လျှင် နှစ်ကြိမ်အစာရှောင်ပါ၏။ ထို့ပြင် အကျွန်ုပ်ရရှိသမျှအားလုံးထဲမှ ဆယ်ဖို့တစ်ဖို့ကို အကျွန်ုပ်လှူပါ၏’ ဟုဆုတောင်း၏။

¹³“အခွန်ခံသူသည်လည်း တစ်ယောက်တည်းရပ်နေ၏။ သို့သော်လည်း၊ သူ့ဆုတောင်းသောအခါကောင်းကင်ဘုံကိုပင် မကြည့်ဝံ့ပါ။ အခွန်ကောက်ခံသူသည် ဘုရားသခင်၏ရှေ့တော်တွင် အလွန်နိမ့်ချ၍ ‘အိုဘုရားသခင်၊ အကျွန်ုပ်အပေါ်၌ သနားခြင်းကရုဏာ ထားတော်မူပါ။ အကျွန်ုပ်သည် အပြစ်ရှိသူတစ်ယောက်ဖြစ်ပါ၏’ဟုကျိကဲ့သို့ဆုတောင်း၏။ ¹⁴ငါဆိုသည်ကား၊ ဤသူသည် ဆုတောင်းပြီးသွားသောအခါ ဖြောင့်မတ်သောသူအဖြစ် ဘုရား၏သတ်မှတ်ခြင်းခံ၍ အိမ်ပြန်သွား၏။ သို့သော်လည်း၊ ဖာရိရှဲမူကား၊ သူသည် တခြားလူတို့ထက်ပို၍ ကောင်းသည် ဟုမာနထောင်လွှားသောကြောင့် ဖြောင့်မတ်သောသူအဖြစ် ဘုရားသခင်၏သတ်မှတ်ခြင်းကို မခံပေ။ ကိုယ်ကို ကိုယ်ချီးမြှောက်သောသူသည် နိမ့်ချခြင်းခံရမည်။ ကိုယ်ကိုကိုယ်နိမ့်ချသူသည်ချီးမြှောက်ခြင်းကိုခံရလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်ကို အဘယ်သူ ဝင်ရမည်နည်း

(မာ 19:13-15; မာ 10:13-16)

¹⁵အချို့လူတို့သည် သူတို့၏ကလေးငယ်တို့ကို ယေရှုက လက်တော်နှင့် တို့ထိနိုင်မည်အကြောင်းအထံတော်သို့ခေါ်လာကြ၏။ သို့သော်လည်း၊ တပည့်တော်တို့သည် ထိုအကြောင်းကို တွေ့မြင်ကြသောအခါ လူတို့အား ကလေးငယ်တို့ကို ခေါ်မလာကြရန် တားမြစ်ကြ၏။ ¹⁶ထိုအခါ ယေရှုသည် ကလေးငယ်တို့ကို အထံတော်သို့ ခေါ်တော်မူ၏။ ထိုနောက် တပည့်တော်တို့အား ‘ကလေးတို့သည် ငါ့ထံသို့ လာပါလေစေ။ သူတို့ကို မတားကြနှင့်။ အကြောင်းမူကား၊ ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်သည် ဤကလေးငယ်ကဲ့သို့သော လူတို့အတွက် ဖြစ်၏။ ¹⁷ငါအမှန်ဆိုသည်ကား၊ သင်တို့သည် ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်ကို ကလေးငယ်ကဲ့သို့ လက်ခံရမည်။ ထိုသို့မဟုတ်လျှင် သင်တို့သည် ဘုရားသခင်၏အထံတော်သို့ ဘယ်သောအခါ ခြံ့မျှဝင်ရလိမ့်မည်မဟုတ်’ ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ချမ်းသာသူ တစ်ယောက်က ယေရှုအား မေးခွန်းတစ်ခုမေးခြင်း

(မာ 19:16-30; မာ 10:17-31)

¹⁸ယုဒခေါင်းဆောင် တစ်ယောက်က ယေရှုအား “ကောင်းမြတ်သောဆရာ၊ အကျွန်ုပ်သည်ထာဝရအသက်ကို ရရှိရန် အဘယ်သို့ပြုရမည်နည်း” ဟုမေးလျှောက်၏။

¹⁹ယေရှုက ထိုသူအား “သင်သည် ငါ့ကို အဘယ်ကြောင့် ကောင်းမြတ်သည်ဟုပြောရသနည်း။ ဘုရားသခင်တစ်ပါးတည်းသာလျှင် ကောင်းမြတ်တော်မူ၏။ ²⁰သို့သော်လည်း၊ သင်မေးခွန်းကို ငါဖြေမည်။ သင်သည် ပညတ်တော်တို့ကို သိသည် မဟုတ်လော။ ‘သူများသားမယားကို မပြစ်မှားရ။ သူ့အသက်ကိုမသတ်ရ။ မခိုးရ။ တရားရုံး၌ သူတစ်ပါး အကြောင်းကို လိမ်မပြောရ။ မိဘကို ရိုသေရမည်’” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

²¹သို့သော်လည်း၊ ယုဒခေါင်းဆောင်က “အကျွန်ုပ်သည် ဤပညတ်ရှိသမျှတို့ကို ငယ်သော အရွယ်မှစ၍ စောင့်ရှောက်ခဲ့ပါပြီ” ဟုပြော၏။

²²ထိုစကားကို ကြားသောအခါ ယေရှုက “သို့သော်လည်း သင်လုပ်ရန် လိုအပ်သော အရာတစ်ခု ရှိသေး၏။ သင့်၌ ဥစ္စာရှိသမျှကို ရောင်း၍၊ ရသေ့ကို ဆင်းရဲသားတို့အား ပေးလော့။ သင်သည်ကောင်းကင်ဘုံ၌ ဆုလားဒ် ချီးမြှင့်ခြင်းခံရလိမ့်မည်။ ထို့နောက် လာ၍ ငါ့ နောက်လိုက်လော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ²³သို့သော်လည်း၊ ထိုသူသည် အလွန်ဝမ်းနည်းသွား၏။ သူသည် အလွန်ချမ်းသာသောသူဖြစ်ရာ သူ၏ငွေများကိုသိမ်းဆည်းစုဆောင်းထားလို၏။

²⁴ထိုသူ၏မျက်နှာ ပျက်သွားသည်ကို မြင်တော်မူသောအခါ ယေရှုက “ချမ်းသာသူတို့သည် ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်သို့ ဝင်နိုင်ရန် အလွန်ခက်ခဲ၏။ ²⁵ချမ်းသာသောသူတစ်ယောက်သည် ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်သို့ ဝင်ရခြင်းထက် အပ်နမားပေါက်ထဲသို့ ကုလားအုပ်ဝင်သွားခြင်းသည် ပို၍လွယ်၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

အဘယ်သူသည် ကယ်တင်ခြင်းသို့ ရောက်နိုင်မည်နည်း

²⁶လူတို့သည် ထိုအကြောင်းကို ကြားသောအခါ သူတို့က “ထိုသို့ဖြစ်လျှင် အဘယ်သူသည် ကယ်တင်ခြင်းခံနိုင်မည်နည်း” ဟုမေးလျှောက်ရာ၊

²⁷ယေရှုက “လူတို့အတွက် မဖြစ်နိုင်သော အရာများကို ဘုရားသခင်သည် တတ်နိုင်တော်မူ၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

²⁸ပေတရုက “ကြည့်ပါ၊ အကျွန်ုပ်တို့သည် ရှိသမျှအားလုံးကို စွန့်၍ ကိုယ်တော်၏နောက်တော်သို့ လိုက်လာပါ၏” ဟုလျှောက်၏။

²⁹ယေရှုက “ငါ့အမှန်ဆိုသည်ကား၊ ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်ကြောင့် အိမ်၊ မယား၊ ညီအစ်ကိုမောင်နှမ၊ မိဘနှင့် သားသမီးတို့ကို စွန့်ပစ်သော၊ ³⁰သူသည် ဤဘဝ၌ အဆပေါင်းများစွာပို၍ ရလိမ့်မည်။ ထို့ပြင် သူသည် နောင်ဘဝ

၌လည်း ထာဝရအသက်ကို ရလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ယေရှုသည် သေခြင်းမှရှောင်ပြန်ထ မြောက်လိမ့်မည်

(မာ 20:17-19; မာ 10:32-34)

³¹ယေရှုသည် မိမိတမန်တော်တဆယ်နှစ်ပတ်ကို ခေါ်၍ “နားထောင်ကြလော့၊ ငါတို့သည် ယေရှုလင်မြို့သို့ သွားကြမည်။ လူသားနှင့် ပတ်သက်၍ ပရောဖက်တို့၏ရေးသားချက်အားလုံး ပြည့်စုံလိမ့်မည်။ ³²သူ၏လူမျိုးတို့သည် သူ့ကို ဆန့်ကျင်၍ တပါးအမျိုးသားတို့၏လက်သို့ အပ်လိမ့်မည်။ သူတို့သည် သူ့ကို လှောင်ပြောင်ရယ်မောကြလိမ့်မည်။ သူ့ကို တံတေးနှင့် ထွေးကြလိမ့်မည်။ သူ့ကို စော်ကား၍ အရှက်ခွဲကြလိမ့်မည်။ ³³သူတို့သည် သူ့ကို ကြာပွတ်နှင့် ရိုက်နှက်ကြပြီးနောက် ဆုံးတွင် သူ့ကို သတ်ကြလိမ့်မည်။ သို့သော်လည်း၊ သူသေပြီး တတိယမြောက်သောနေ့၌ ပြန်လည်ရှင်ပြန်ထမြောက်လိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ³⁴တမန်တော်တို့သည် ထိုစကားကို နားလည်ရန် ကြိုးစားကြသော်လည်း သဘောမပေါက်ကြ။ ထိုအကြောင်းအရာသည် ဝှက်ထားလျက်ရှိသည်ဖြစ်၍ မိန့်တော်မူချက်အနက်ကို မရိပ်မိကြ။

ယေရှုက မျက်မမြင်တစ်ယောက်အား ကုသတော်မူခြင်း

(မာ 20:29-34; မာ 10:46-52)

³⁵ယေရှုသည် ယေရိခေါမြို့အနီးသို့ ကြွတော်မူ၏။ ထိုနေရာတွင် မျက်စိကန်းသောသူတစ်ယောက်သည် လမ်းဘေးတွင် ထိုင်နေ၏။ မျက်စိကန်းသောသူသည် လူတို့ထံမှပိုက်ဆံတောင်းခံနေသောသူ ဖြစ်၏။ ³⁶လူတို့သည် လမ်းမအတိုင်း လျှောက်လာသောအသံကို ကြားရသောအခါ၊ မျက်စိကန်းသောသူက ‘အဘယ်သို့ ဖြစ်ပျက်သနည်း’ ဟုမေး၏။ ³⁷လူတို့က သူ့အား ‘နာဇရက်မြို့မှ ယေရှုသည် ဤနေရာသို့ လာနေသည်’ ဟုပြောကြ၏။

³⁸မျက်စိကန်းသောသူက “ယေရှု၊ ဒါဝိဒ်၏ သားတော်၊ အကျွန်ုပ်ကို သနားတော်မူပါ” ဟု လျှောက်၏။ ³⁹လူအုပ်ကြီးရှေ့တွင် ရှိသောလူ တို့က မျက်စိကန်းသောသူကို ငေါက်၍ တိတ် တိတ်နေရန် ပြောကြ၏။ သို့သော်လည်း၊ မျက် စိကန်းသောသူက “ဒါဝိဒ်၏သားတော်၊ အကျွန်ုပ် ကိုသနားတော်မူပါ” ဟုသာ၍တစ်အော်၏။

⁴⁰ယေရှုသည် ထိုနေရာတွင် ရပ်တော်မူ၍ “ထိုမျက်စိကန်းသောသူကို ငါ့ထံသို့ ခေါ်ခဲ့ လော့” ဟုအမိန့်တော်ရှိ၏။ မျက်စိကန်းသော သူသည် အထံတော်သို့ ရောက်သောအခါ ယေရှုက၊ ⁴¹“ငါသည် သင်၌အဘယ်သို့ ပြုစေ လိုသနည်း” ဟုမေးတော်မူရာ မျက်စိကန်း သောသူက “သခင်၊ အကျွန်ုပ်သည် မျက်စိပြန် မြင်ချင်ပါ၏” ဟုလျှောက်၏။ ⁴²ယေရှုက ထို သူအား “ယခုသင်မြင်နိုင်ပြီ၊ သင်၏ယုံကြည်ခြင်း သည် သင့်ကို ကျန်းမာစေပြီ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

⁴³ထိုနောက်မျက်စိကန်းသောသူသည်မျက် စိပြန်မြင်နိုင်လေ၏။ သူသည်ဘုရားသခင်၏ဂုဏ် တော်ကိုချီးမွမ်း၍ ယေရှုနောက်တော်သို့ လိုက် လေ၏။ ထိုဖြစ်ရပ်ကို မြင်သောသူအားလုံးတို့ သည် ဘုရားသခင်၏ဂုဏ်တော်ကို ချီးမွမ်းကြ လေ၏။

သဖန်းပင်ပေါ်သို့မျှော်ကြည့်၍ သဖန်းပင်ပေါ်ရှိ ဇက္ခကို မြင်တော်မူ၏။ ယေရှုကသူအား၊ “ဇက္ခ၊ အလျင်အမြန်ဆင်းလော့၊ သင်၏အိမ်၌ ယနေ့ ငါတည်းမည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

⁶သူသည်သဖန်းပင်ပေါ်မှ လျင်မြန်စွာ ဆင်း ၍ ယေရှုကို သူ့အိမ်၌ ဝမ်းမြောက်သောစိတ်နှင့် ဧည့်ခံလေ၏။ ⁷ထိုဖြစ်ရပ်ကို တွေ့မြင်ကြသော လူအားလုံးက “ကြည့်ကြလော့၊ ယေရှုတည်း တော်မူသောသူသည် အဘယ်သို့ သောလူစား မျိုးဖြစ်သနည်း။ ထိုသူသည် အပြစ်သားဖြစ် သည်” ဟုပြစ်တင်ပြောဆိုကြ၏။

⁸ဇက္ခကသခင်ဘုရားအား၊ “အကျွန်ုပ်သည် ကောင်းမွန်စွာ လုပ်ရန် အလိုရှိပါ၏။ အကျွန်ုပ် ၌ရှိသမျှငွေတစ်ဝက်ကို ဆင်းရဲသားတို့အား ပေး ပါမည်။ အကျွန်ုပ်သည် တစ်စုံတယောက်ကိုလိမ် ညာ၍ ယူမိလျှင်၊ သူ့ငွေ၏လေးဆကို ပြန်ပေး ပါမည်” ဟုပြော၏။

⁹ယေရှုက “ယနေ့တွင် ကယ်တင်တော်မူ ခြင်းကျေးဇူးသည် ဤအိမ်ပေါ်မှာ သက်ရောက် လေ၏။ အကြောင်းမူကား၊ ဤသူသည်လည်း အာဗြဟံ၏သားဖြစ်၏။” ¹⁰လူသားသည် ပျောက် ဆုံးနေသောလူတို့ကို ရှာဖွေ၍ ကယ်တင်ရန် ကြွလာခြင်းဖြစ်သည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ဇက္ခ

19 ယေရှုသည် ယေရိဇေါမြို့သို့ ဖြတ်ကြွ တော်မူ၏။ ²ယေရိဇေါမြို့တွင် ဇက္ခအ မည်ရှိသောသူတစ်ယောက်ရှိ၏။ သူသည် အ ရေးပါအရာရောက်သော အခွန်ခံသူတစ်ဦးဖြစ် ၍ အလွန်ချမ်းသာသောသူဖြစ်၏။ ³ယေရှုသည် အဘယ်သို့သောသူ ဖြစ်သည်ကို ဇက္ခတွေ့လို ၏။ သူသည် အရပ်ပုသူဖြစ်သဖြင့် လူအုပ်ကြီး ကြောင့် ယေရှုကို မမြင်နိုင်။

⁴ထို့ကြောင့် သူသည်ယေရှုကို မြင်နိုင် ရန် ကြိုတင်ပြေးသွား၍ သဖန်းပင်တစ်ပင်ပေါ်သို့ တက်၏။ အကြောင်းမူကား၊ ယေရှုသည် ထိုနေရာသို့ ဖြတ်ရန်ကြွလာတော်မူ၏။ ⁵ယေရှု သည် ထိုနေရာသို့ ရောက်တော်မူသောအခါ

သင့်ကို ဘုရားသခင်ပေးထားသော အရာတို့ကိုသုံးလော့

(မာ 25:1430)

¹¹ယေရှုသည် ခရီးကြွ၍ ယေရုရှလင်မြို့အနီး သို့ ရောက်တော်မူ၏။ အချို့လူတို့သည် ဘုရား သခင်၏နိုင်ငံတော်တည်လုနီးပြီဟု တွေးထင် နေကြ၏။ ¹²ယေရှုသည် လူတို့၏တွေးနေသော အရာကို သိတော်မူ၏။ ထို့ကြောင့် သူတို့အား ဤဥပမာကို မိန့်တော်မူသည်မှာ “အမတ်တစ် ယောက်သည် ဝေးသောပြည်သို့ ဘုရင်အဖြစ် ခန့်အပ်ခြင်းခံရန်သွားပြီးနောက် ပြန်လာ၍ မိမိ နိုင်ငံကို အုပ်စိုးရန် အကြံရှိ၏။” ¹³ထို့ကြောင့် သူသည် မိမိ၏အစေခံဆယ်ယောက်ကို ခေါ်၍၊ တစ်ယောက်စီကို ငွေတစ်အိတ်စီပေးလျက် ‘ငါ

ပြန်၍ မလာမီတိုင်အောင် ဤငွေနှင့်ကုန်သွယ်ခြင်းအမှုကို ပြုကြလော့' ဟုမှာထားလေ၏။
14 သို့သော်လည်း၊ နိုင်ငံသားတို့သည်သူ့ကို မုန်းတီးကြ၏။ ထို့ကြောင့် အုပ်စုတစ်စုပွဲ၍ သူသွားသောနိုင်ငံသို့လိုက်ရန်စေလွှတ်ကြ၏။ ထိုတခြားသောနိုင်ငံ၌၊ ဤအုပ်စုက' သူ့ကို အကျွန်ုပ်တို့၏ ဘုရင်အဖြစ်အလိုမရှိ' ဟုပြောကြ၏။

15 “သို့သော်လည်း ထိုသူသည် ဘုရင်ဖြစ်လာ၏။ သူ့နိုင်ငံသို့ ပြန်ရောက်လာသောအခါ၊ သူက ‘ငါငွေပေးထားသောအစေခံတို့ကို ခေါ်ကြလော့။ သူတို့သည် ထိုငွေမှ အဘယ်မျှလောက်အမြတ်ရသည်ကို ငါသိလိုသည်’ ဟုမိန့်တော်မူ၏။ 16 ပထမအစေခံသည်လာ၍ ‘သခင်၊ ကိုယ်တော်ပေးသောငွေတစ်အိတ်ကို အရင်းအနှီးပြု၍ လုပ်ကိုင်ပြီး ငွေဆယ်အိတ်ရပါပြီ’ ဟုလျှောက်၏။ 17 ဘုရင်က ထိုအစေခံအား ‘သခင်၊ သင်သည် ကောင်းသောအစေခံတစ်ယောက်ဖြစ်ပါ၏။ သင့်ကို သေးငယ်သောအမှုမှာ ယုံကြည်စိတ်ချရကြောင်း ငါမြင်၏။ ထို့ကြောင့် ယခုအချိန်မှစ၍ ငါ့နိုင်ငံထဲမှ မြို့ဆယ်မြို့ကို အုပ်ချုပ်လော့’ ဟုမိန့်တော်မူ၏။ 18 ဒုတိယအစေခံက ‘သခင်၊ ကိုယ်တော်ပေးသောငွေတစ်အိတ်ကို အရင်းအနှီးလုပ်၍ ငွေငါးအိတ်ရပါပြီ’ ဟုလျှောက်၏။ 19 ဘုရင်က သူ့အား ‘သင်သည် မြို့ငါးမြို့ကို အုပ်ချုပ်နိုင်သည်’ ဟုမိန့်တော်မူ၏။ 20 နောက်ထပ် အစေခံတစ်ယောက်သည် ဘုရင်ထံသို့ လာ၍ ‘သခင်၊ သခင်ပေးသော ငွေတစ်အိတ်ကို ပါနှင့်ပုံးထား၍ လုံခြုံစွာ ထားပါ၏။ အကြောင်းမူကား၊ အကျွန်ုပ်သည် ကိုယ်တော်ကို ကြောက်ပါ၏။ 21 ကိုယ်တော်သည် ခဲယဉ်းသောသူ ဖြစ်သောကြောင့် အကျွန်ုပ်ကြောက်ပါ၏။ ကိုယ်တော်၏ငွေမဟုတ်သောငွေကို ယူတတ်၏။ ကိုယ်တော်မစိုက်ပျိုးသောအသီးအနှံကို ရိတ်သိမ်းတတ်၏’ ဟုလျှောက်၏။ 22 ဘုရင်က ထိုအစေခံအား ‘သင်သည် ခိုသောအစေခံတစ်ယောက်ဖြစ်၏။ သင်၏စကားအားဖြင့် သင့်ကိုငါတရားစီရင်မည်။ သင်သည် ငါ့ကို ခဲယဉ်းသောသူ၊ ကိုယ်ငွေမဟုတ်သောငွေကို

ယူသောသူ၊ ကိုယ်မစိုက်ပျိုးသောအသီးအနှံကို ရိတ်သိမ်းသောသူ’ ဟုလျှောက်၏။ 23 ထိုသို့ဖြစ်လျှင်၊ ငါပေးသောငွေကို သင်သည် ဘက်တိုက်သို့ အဘယ်ကြောင့် မအပ်ထားသနည်း။ သို့ဖြစ်လျှင် ငါပြန်ရောက်သောအခါ ငါသည် ဘက်တိုက်ရရှိမည်’ ဟုမိန့်တော်မူ၏။ 24 ထိုအခါ ထိုနေရာ၌ ရပ်နေကြသောလူတို့အား ‘ထိုအစေခံလက်မှ ငွေတစ်အိတ်ကို ပြန်သိမ်း၍ ငွေအိတ်ဆယ်အိတ်ရှိသောအစေခံကိုပေးကြ’ ဟုမိန့်တော်မူ၏။ 25 သို့သော်လည်း သူတို့က ‘သခင်၊ သူ၌ငွေဆယ်အိတ်ရှိနေပါပြီ’ ဟုလျှောက်ကြ၏။ 26 ဘုရင်က ‘သူ၌ရှိသောအရာကို သုံးသောသူသည်ပို၍ရရှိလိမ့်မည်။ သို့သော်လည်း သူ၌ရှိသောအရာကို အသုံးမပြုသောသူသည် ရှိသမျှကိုပင် နှုတ်ယူခြင်းခံရလိမ့်မည်။ 27 ယခုတွင် ငါရန်သူတို့သည် အဘယ်နေရာ၌ ရှိကြသနည်း၊ ငါ့ကို သူတို့၏ဘုရင်အဖြစ် အလိုမရှိသောသူတို့သည် အဘယ်နေရာ၌ ရှိကြသနည်း။ ထိုသူတို့ကို ငါထံသို့ ခေါ်၍ သတ်ကြစေ၊ သူတို့ သေသည်ကို ငါစောင့်ကြည့်မည်’ ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ယေရှုယေရုလင်မြို့သို့ ဝင်တော်မူခြင်း

(မာ 21:1-11; မာ 11:1-11; ယော 12:12-19)

28 ယေရှုသည် ထိုအကြောင်း အရာများကို မိန့်တော်မူပြီးသောအခါ၊ သူသည် ယေရုလင်မြို့သို့ ဆက်လက်ဦးတည်၍ ကြွသွားတော်မူ၏။ 29 ယေရှုသည်သံလွင်တောင်အနီးရှိ၊ ဗက်ဖာဂေမြို့နှင့် ဗေသနိမြို့တို့၏အနီးသို့ ရောက်တော်မူ၏။ ယေရှုသည် မိမိတပည့်တော်နှစ်ဦးကို စေလွှတ်၍၊ 30 “သင်တို့မြင်နေရသောထိုမြို့သို့ သွားကြ။ မြို့ထဲသို့ ရောက်သောအခါ ကြိုးချည်ထားသော မြည်းငယ်တစ်ကောင်ကို ထိုနေရာ၌ တွေ့ရလိမ့်မည်။ ထိုမြည်းကို အဘယ်သူမျှ မစီးဘူးသေး။ မြည်းကို ကြိုးဖြည့်၍ ငါထံသို့ ဆောင်ခဲ့ကြ။ 31 တစ်စုံတစ်ယောက်သောသူသည် သင်တို့အား အဘယ်ကြောင့် မြည်းကို ကြိုးဖြည့် နေသနည်းဟုမေးလျှင်၊ သင်တို့က၊

‘သခင်အလိုရှိသည် ဟုပြောရမည်’ ဟုမိန့်တော်မူ၏။

³²တပည့်တော်နှစ်ယောက်တို့သည်မြို့တွင်းသို့ ဝင်သွားကြ၏။ သူတို့သည် မြည်းကလေးကို ယေရှု မိန့်မှာတော်မူသည့်အတိုင်း တွေ့ကြ၏။

³³တပည့်တော်တို့သည် မြည်းကို ကြိုးဖြည့်ကြ၏။ သို့သော်လည်း မြည်းပိုင်ရှင်တို့သည် အပြင်သို့ ထွက်လာကြ၏။ သူတို့က တပည့်တော်တို့အား ‘သင်တို့သည် အဘယ်ကြောင့် မြည်းကို ကြိုးဖြေနေကြသနည်း’ ဟုမေးကြ၏။

³⁴တပည့်တော်တို့က “သခင်အလိုရှိသည်” ဟုပြောကြ၏။ ³⁵ထိုကြောင့် တပည့်တော်နှစ်ယောက်သည် မြည်းကို ယေရှုထံတော်သို့ ယူဆောင်ကြ၏။ တပည့်တော်တို့သည် သူတို့၏ ဝတ်လုံများကို မြည်းကျောပေါ်သို့ တင်ပေးကြ၏။ ထို့နောက် ယေရှုကို မြည်းကျောပေါ်သို့ စီးစေကြ၏။ ³⁶ယေရှုသည် ယေရုရှလင်မြို့သို့ဦးတည်နေသောလမ်းအတိုင်း စီးလျက်ကြွတော်မူ၏။ တပည့်တော်တို့သည် မိမိတို့၏ဝတ်လုံများကို ယေရှုရှေ့လမ်းပေါ်သို့ ဖြန့်ခင်းပေးကြ၏။

³⁷ယေရှုသည် ယေရုရှလင်မြို့သို့ နီးကပ်တော်မူ၏။ သူသည် သံလွင်တောင်အောက်ခြေသို့ ကြွရောက်တော်မူ၏။ တပည့်တော်လူအုပ်စုအားလုံးတို့သည် အလွန်ဝမ်းမြောက်ကြ၏။ သူတို့သည် မိမိတို့မြင်ခဲ့ပြီးသောအံ့ဩဖွယ်သောအရာများကြောင့် ဘုရားသခင်ကို ကျယ်လောင်သောအသံဖြင့်ချီးမွမ်းကြ၏။ ³⁸သူတို့က၊

“ထာဝရဘုရား၏နာမတော်နှင့် ကြွလာတော်မူသောရှင်ဘုရင်သည် မင်္ဂလာရှိပါ၏။ ‘ကောင်းကင်ဘုံ၌ ငြိမ်သက်ခြင်းရှိ၍ ဘုရားသခင်၏ ဘုန်းတန်ခိုးတော်ကြီး မြတ်ပါစေ” ဟုပြောကြ၏။

ဆာလံ၊ 118:26

³⁹ဖာရိရှဲအချို့ကယေရှုအား၊ “ဆရာ၊ ကိုယ်တော်၏တပည့်တော်တို့ကို ဤကဲ့သို့ ပြောခြင်းကို တားမြစ်တော်မူပါ” ဟုလျှောက်ကြ၏။

⁴⁰ယေရှုက သူတို့အား “ငါဆိုသည်ကား၊ သူတို့သည် ဤအရာတို့ကို ပြောရမည်။ သို့မဟုတ်လျှင် ဤကျောက်တို့သည် ဤအရာများကို ကြွေးကြော်ကြလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ယေရုရှလင်မြို့အတွက် ယေရှု ဝိုင်းကြွေးတော်မူခြင်း

⁴¹ယေရှုသည် ယေရုရှလင်မြို့ အနီးသို့ ရောက်တော်မူ၏။ သူသည် မြို့တော်ကို မြင်သောအခါ ဝိုင်းကြွေးတော်မူ၏။ ⁴²ယေရှုက ယေရုရှလင်မြို့အား “ငါသည် သင့်ကို ယနေ့အဘယ်အရာသည် ငြိမ်သက်ခြင်းသယ်ဆောင်လာမည်ကို သိစေလို၏။ သို့သော်လည်း ထိုအရာကို သင်မသိနိုင်။ အကြောင်းမူကား၊ ထိုအရာကို သင့်ထံမှ ဖုံးကွယ်ထား၏။ ⁴³သင်၏ရန်သူတို့သည် သင့်ပတ်လည်တွင် တပ်ချ၍ ဝိုင်းရံထားသောအချိန်ကျရောက်လာလိမ့်မည်။ သင်၏ရန်သူတို့သည် သင့်ဘေးပတ်လည် အားလုံးမှ ဝိုင်းရံ၍ ချုပ်ထားကြလိမ့်မည်။ ⁴⁴သူတို့သည် သင်နှင့်၊ သင့်မြို့သူမြို့သားတို့ကို ဖျက်ဆီးကြလိမ့်မည်။ သင်တို့အဆောက်အဦး၏ကျောက်တစ်ခုပေါ်တစ်ခု ထပ်လျက် မတွေ့ရလောက်အောင် ပြိုကျဖျက်စီးလိမ့်မည်။ ဘုရားသခင် ကြွရောက်ကယ်တင်သည့်အချိန်ကို သင်တို့မသိသောကြောင့် ဤအရာဖြစ်လာလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ဗိမာန်တော်သို့ ယေရှုသွားတော်မူခြင်း

(မာ၊ 21:12-17; မာ၊ 11:15-19; ယော၊ 2:13-22)

⁴⁵ယေရှုသည် ဗိမာန်တော်ပိုင်နက်အတွင်းသို့ဝင်တော်မူ၏။ သူသည် ဗိမာန်တော်နယ်မြေထဲ၌ ပစ္စည်းများရောင်းသောသူတို့ကို နှင်ထုတ်တော်မူ၏။ ⁴⁶ယေရှုက၊ “ဤအကြောင်းကို ကျမ်းစာထဲ၌ရေးထားသည်မှာ ‘ငါ့အိမ်သည် ဆုတောင်းရာအိမ်ဖြစ်လိမ့်မည်’ ဟုရေးထား၏။ သို့သော်လည်း သင်တို့သည် ‘ဓားပြတို့၏ပုန်းအောင်းသောနေအိမ်အဖြစ် ပြောင်းလဲကြပြီ’” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

47 ယေရှုသည် ဗိမာန်တော်အတွင်း၌ လူတို့ကို နေ့စဉ် ဆုံးမသြဝါဒပေးတော်မူ၏။ ယင်ပုရောဟိတ်အကြီး၊ ကျမ်းပြုဆရာတို့နှင့် ယုဒတို့၏အခြားခေါင်းဆောင်တို့သည် ယေရှုကို သတ်ရန် အလိုရှိကြ၏။ 48 သို့သော်လည်း လူတို့သည် ယေရှုကို စေ့စေ့နားထောင်နေကြ၏။ သူတို့သည် ယေရှုဟောတော်မူသောအရာများကို အလွန်စိတ်ဝင်စားနေကြ၏။ ထို့ကြောင့် ယင်ပုရောဟိတ်အကြီး၊ ကျမ်းပြုဆရာတို့နှင့် ခေါင်းဆောင်တို့သည်၊ ယေရှုအား သတ်နိုင်သော အခွင့်ကိုမတွေ့မရကြ။

ယုဒခေါင်းဆောင်များက ယေရှုအား မေးခွန်းတစ်ခုမေးခြင်း

(မာ 21:23-27; မာ 11:27-33)

20 တစ်နေ့တွင် ယေရှုသည် ဗိမာန်တော်၌ ရှိတော်မူ၏။ ကိုယ်တော်သည် လူတို့ကို ဆုံးမသြဝါဒပေးတော်မူ၏။ ယေရှုသည် လူတို့ကိုဝမ်းမြောက်ဖွယ်ရာသတင်းကောင်းနှင့် ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်အကြောင်းကို ဟောတော်မူ၏။ ယင်ပုရောဟိတ်အကြီး၊ ကျမ်းပြုဆရာနှင့် ယုဒလူမျိုးအကြီးအကဲဖြစ်သောသူတို့သည် ယေရှုထံတော်သို့ ရောက်လာကြ၏။ 2 သူတို့က “ကိုယ်တော်သည် ဤအမှုများကို အဘယ်အခွင့်နှင့် ပြုသည်ကို၎င်း ထိုအခွင့်ကို အဘယ်သူပေးသည်ကို၎င်း အကျွန်ုပ်တို့အား ပြောပါဟု” ဆိုကြ၏။

3 ယေရှုက သင်တို့ကိုလည်း “ငါမေးခွန်းတစ်ခုမေးမည်။ သင်တို့ဖြေကြလော့။ 4 ယောဟန်ပေးသော ဗတ္တိဇံသည် ဘုရားသခင်က ဖြစ်သလော၊ သို့မဟုတ်လူက ဖြစ်သလော” ဟုမေးတော်မူ၏။

5 ယင်ပုရောဟိတ်၊ ကျမ်းပြုဆရာနှင့်ယုဒလူမျိုးအကြီးအကဲသူတို့က “ငါတို့သည် ယောဟန်၏ဗတ္တိဇံပေးခြင်းသည် ဘုရားသခင်က ဖြစ်သည်ဟု ပြောလျှင်” သူက သို့ဖြစ်လျှင် “သင်တို့သည် အဘယ်ကြောင့် ယောဟန်ကို မယုံကြည်ကြသနည်း” ဟုမေးလိမ့်မည်။ 6 သို့သော်

လည်း ငါတို့က “ယောဟန်၏ဗတ္တိဇံပေးခြင်းသည် လူက ဖြစ်သည်ဟု ပြောလျှင် လူအားလုံးသည် ငါတို့ကို ကျောက်ခဲနှင့် ပေါက်သတ်ကြလိမ့်မည်။ အကြောင်းမူကား၊ သူတို့သည် ယောဟန်ကို ပရောဖက်တစ်ပါးဟု ယုံကြည်သည်” ဟုအချင်းချင်းတိုင်ပင်ကြ၏။ 7 ထို့ကြောင့် သူတို့က ‘အဘယ်က ဖြစ်သည်ကို အကျွန်ုပ်တို့ မသိပါ’ ဟုဖြေကြ၏။

8 ထို့ကြောင့် ယေရှုက “သို့ဖြစ်လျှင် ငါကလည်း ဤအရာတို့ကိုအဘယ်အခွင့်အာဏာဖြင့် ပြုသည်ကိုသင်တို့အားမပြော” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ဘုရားသခင်က သူ၏သားတော်ကို စေလွှတ်တော်မူခြင်း

(မာ 21:33-46; မာ 12:1-12)

9 ထိုနောက် ယေရှုက လူတို့ကို ဤဥပမာတစ်ခု ပြောပြသည်မှာ “လူတစ်ယောက်သည် မိမိယာခင်း၌ စပျစ်ပင်တို့ကို စိုက်၏။ ထိုလူသည် မိမိစပျစ်ခင်းကို တချို့သောယာသမားတို့ကိုငှား၏။ ထိုနောက် သူသည် အဝေးတစ်နေရာသို့ အချိန်ကြာမြင့်စွာ ထွက်သွား၏။ 10 မကြာခင်မှာ စပျစ်သီးများကို ခူးဆွတ်သော အချိန်ရောက်လာ၏။ ထို့ကြောင့် စပျစ်ခင်းပိုင်ရှင်သည် မိမိအစေခံတစ်ယောက်ကို ယာသမားထံသို့ မိမိ၏စပျစ်သီးဝေစုယူရန် စေလွှတ်၏။ ယာသမားတို့သည် အစေခံကို ရိုက်နှက်၍ လက်ချည်းဖြင့် လွှတ်လိုက်ကြ၏။ 11 ထို့ကြောင့် စပျစ်ခင်းပိုင်ရှင်သည် နောက်ထပ် အစေခံတစ်ယောက်ကိုစေလွှတ်ပြန်၏။ ယာသမားတို့သည် ထိုအစေခံကိုလည်း ရိုက်၍ အရှက်ခွံပြီးမှ လက်ချည်းလွှတ်လိုက်ကြ၏။ 12 ထို့ကြောင့် စပျစ်ခင်းပိုင်ရှင်သည် တတိယမြောက် အစေခံတစ်ယောက်ကို ယာသမားထံသို့ ထပ်လွှတ်ပြန်၏။ ယာသမားတို့သည် ထိုအစေခံကို နာကျင်စွာ ရိုက်၍ စပျစ်ခင်း အပြင်ဘက်သို့ ဆွဲထုတ်ကြ၏။ 13 စပျစ်ခင်းပိုင်ရှင်က ‘ယခုတွင် ငါသည် အဘယ်သို့ ပြုရမည်နည်း။ ငါ့သားကို လွှတ်ရ

မည်။ ငါသည် ငါ့သားကို အလွန်ချစ်၏။ ယာသမားတို့သည် ငါ့သားကို လေးစားကြမည်ကို သေချာသည်' ဟုဆို၏။ ထို့ကြောင့် သူ့သားကို လွှတ်လိုက်၏။ ¹⁴ယာသမားတို့သည် သူ့သားကို မြင်သောအခါ သူတို့က 'ဤသူသည် ပိုင်ရှင်၏သားဖြစ်၏။ တစ်နေ့သောအခါ ဤစပျစ်ခင်းကို သူပိုင်ဖြစ်လိမ့်မည်။ ထို့ကြောင့် သူ့ကို သတ်ပစ်ကြကုန်အံ့။ ထို့နောက် ဤစပျစ်ခင်းသည် ငါတို့အတွက် ဖြစ်သွားလိမ့်မည်' ဟုအချင်းချင်း ပြောဆိုကြ၏။ ¹⁵ထို့ကြောင့်ယာသမားတို့သည် စပျစ်ခင်းပိုင်ရှင်၏သားကိုစပျစ်ခင်းအပြင်ဘက်ကို ခေါ်ထုတ်သွားပြီးသတ်ပစ်လိုက်ကြ၏။ “သို့ဖြစ်လျှင် စပျစ်ခင်းပိုင်ရှင်သည် အဘယ်သို့ ပြုမည်နည်း။” ¹⁶သူသည် လာ၍ ထိုယာသမားတို့ကို သတ်လိမ့်မည်။ ထို့နောက် သူသည် စပျစ်ခင်းကို တခြားယာသမားတို့ကိုငှားလိမ့်မည် ဟု မိန့်တော်မူ၏။ ထိုအပြစ်အပျက်ကို နားထောင်ကြသောသူတို့က ထိုသို့မဖြစ်ပါစေနှင့် ဟုပြောကြ၏။ ¹⁷သို့သော်လည်း ယေရှုသည် သူတို့ကို ကြည့်ရှု၍ “သို့ဖြစ်လျှင် ဤကျမ်းစာ၏ အဓိပ္ပာယ်သည် အဘယ်သို့နည်း။ ဤကျမ်းစာကား၊

‘အဆောက်အဦး ဆောက်လုပ်သူတို့၏ ပယ်ထားသောကျောက်သည် တိုက်ထောင့်အထွင်အထိပ်သို့ရောက်လေ၏။’
ဆာလံ/ 118:22

¹⁸ထိုကျောက်ပေါ်သို့ ချော်ကျသောလူတိုင်းသည် ကျိုးပဲ့သွားလိမ့်မည်။ သင့်အပေါ်သို့ ထိုကျောက်ကျလျှင်၊ သင်တို့သည် ကြေမှုသွားလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

¹⁹ယုဒခေါင်းဆောင်တို့သည် ယေရှုဟောတော်မူသော ဥပမာကို ကြားကြ၏။ ဤအကြောင်းအရာသည် သူတို့အကြောင်း ဖြစ်သည်ဟု သိကြ၏။ ထို့ကြောင့် သူတို့က ယေရှုအား ချက်ချင်း ဖမ်းဆီးလိုကြ၏။ သို့သော်လည်း လူတို့သည် သူတို့ကို ပြန်ပြုမည်အရာကြောင့် ကြောက်ရွံ့ကြ၏။

ယုဒခေါင်းဆောင်တို့က ယေရှုကို လှည့်ဖြားရန်ကြိုးစားခြင်း

(မာ 22:15-22; မာ 12:13-17)

²⁰သို့သော်လည်း ခေါင်းဆောင်တို့သည် ယေရှုအား ဖမ်းဆီးနိုင်မည့်အချိန်ကောင်းကို စောင့်ဆိုင်းနေကြ၏။ သူတို့သည်လူအချို့ကို လူကောင်းများအဖြစ် ဟန်ဆောင်ရန် သွန်သင်၍ ယေရှုထံတော်သို့ စေလွှတ်ကြ၏။ သူတို့သည် ယေရှုကိုတန်ခိုးအာဏာရှိသော မြို့ဝန်မင်းလက်သို့ အပ်နိုင်သောအခွင့်ရစေခြင်းငှါ ယေရှုသည် အမှားတစုံတခု ပြောရန် အလိုရှိကြ၏။ ²¹ထို့ကြောင့် ခေါင်းဆောင်တို့ လွှတ်သောလူတို့က ယေရှုအား၊ “ဆရာ၊ ဆရာပြောခဲ့သောစကားနှင့် သြဝါဒတို့သည် အမှန်ဖြစ်သည်ကို အကျွန်ုပ်တို့သိကြပါ၏။ ကိုယ်တော်သည် မျက်နှာလိုက်ခြင်းမရှိဘဲ ဘုရားသခင်၏မှန်ကန်သောနည်းလမ်းအကြောင်းကို သြဝါဒပေးတော်မူ၏။ ²²ထို့ကြောင့် ကံသာကို အကျွန်ုပ်တို့ အခွန်ဆောင်ခြင်းသည် မှန်ကန်ပါသလော၊ သို့မဟုတ် မှားသလော၊ အကျွန်ုပ်တို့ကို ပြောပြပါ” ဟုမေးကြ၏။ ²³သို့သော်လည်း ထိုလူတို့သည် သူ့အား လှည့်ဖြားရန်လာသည်ကို ယေရှုသည် သိမှတ်တော်မူ၏။ ထို့ကြောင့် ယေရှုက သူတို့အား

²⁴“ငွေတစ်ပြားကို ပြပါ။ ဤငွေပြားပေါ်မှာ အဘယ်သူ၏နာမည်ပါသနည်း၊ အဘယ်သူ၏ရုပ်ပုံပါသနည်း” ဟုမေးတော်မူရာ၊ သူတို့က ကံသာ၏အမည်နှင့် ရုပ်ပုံသာ ငွေပြားပေါ်တွင် ပါရှိကြောင်းဖြေကြ၏။

²⁵ယေရှုကသူတို့အား “သို့ဖြစ်လျှင်ကံသာ၏ ပိုင်ဆိုင်သောငွေကို ကံသာအားပေးကြလော့။ ဘုရားသခင်၏ပိုင်ဆိုင်သောပစ္စည်းကို ဘုရားသခင်အား ပေးကြလော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

²⁶ယေရှု၏ ပညာတော်အမြော်အမြင်ရှိသောအပြေကြောင့် သူတို့သည် အံ့သြကြ၏။ သူတို့သည် အမှားတစ်ချို့ပြောမိရန်အတွက် ယေရှုကို လှည့်ဖြား၍ မရနိုင်ကြောင်း နားလည်ကြ၏။ ထို့ကြောင့် သူတို့သည် အဘယ်အရာမျှ မပြောကြချေ။

ဇဒ္ဒါကဲအချိုက ယေရူအား လှည့်ခြားရန် ကြိုးစားခြင်း

(မာ 22:23-33; မာ 12:18-27)

²⁷ယေရူထံတော်သို့ ဇဒ္ဒါကဲအချို ရောက်လာကြ၏။ ဇဒ္ဒါကဲတို့သည် သေခြင်းမှ ပြန်လည်ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းမရှိဟု ယုံကြည်ကြ၏။ သူတို့က ယေရူအား ²⁸“ဆရာ၊ မောရှေ၏ ပညတ်ကျမ်းထဲတွင် အိမ်ထောင်သည် ယောက်ျားသည် သားသမီးမရဘဲ သေဆုံးသွားလျှင် သူညီသည် ထိုမှဆိုးမကို လက်ထပ်ရမည်။ သို့မှသာလျှင် သေသွားသောအစ်ကိုအတွက် သားသမီးရလိမ့်မည်” ဟုရေးထားပါ၏။ ²⁹တရုတ်အခါ ညီအစ်ကို ခုနစ်ယောက်ရှိကြ၏။ ပထမအစ်ကိုသည် အမျိုးသမီးတစ်ယောက်ကို လက်ထပ်၏။ သို့သော်လည်း သားသမီးမရရှိဘဲ သေဆုံးသွား၏။ ³⁰ထို့နောက် ဒုတိယအစ်ကိုသည် ထိုအမျိုးသမီးကို လက်ထပ်၍ သေဆုံးပြန်၏။ ³¹ထို့နောက် တတိယအစ်ကိုကလည်း ထိုအမျိုးသမီးကို လက်ထပ်၍ သေဆုံးပြန်၏။ ဤနည်းအားဖြင့် ညီအစ်ကို ခုနစ်ယောက်စလုံးသည် ထိုအမျိုးသမီးကို လက်ထပ်၍ သားကို မကျန်ရစ်စေဘဲ သေကြ၏။ ³²နောက်ဆုံး၌ ထိုအမျိုးသမီးလည်း သေလေ၏။ ³³သို့သော်လည်း ညီအစ်ကို ခုနစ်ယောက်စလုံးသည် ထိုအမျိုးသမီးကို လက်ထပ်ပေါင်းသင်းကြ၏။ ထိုကြောင့် လူတို့သည် သေခြင်းမှ ပြန်လည်ရှင်ပြန်လာသောအခါ ထိုအမျိုးသမီးသည် အဘယ်သူ၏ မယားဖြစ်မည်နည်း” ဟုမေးကြ၏။

³⁴ယေရူကဇဒ္ဒါကဲအား“ဤဘဝ၌လူတို့သည် တစ်ယောက်နှင့်တစ်ယောက် လက်ထပ်ပေါင်းသင်းကြ၏။ ³⁵တချို့လူတို့သည် သေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်လာခြင်းငှါ ထိုက်တန်မည်ဖြစ်၍ နောင်ဘဝ၌ အသက်ရှင်ကြလိမ့်မည်။ ထိုနောင်ဘဝ၌ သူတို့သည် လက်ထပ်ပေါင်းသင်းလိမ့်မည်မဟုတ်။ ³⁶ထိုနောင်ဘဝ၌ သူတို့သည် ကောင်းကင်တမန်ကဲ့သို့ဖြစ်ပြီး သေခြင်းမှအစဉ်ကင်းလွတ်လိမ့်မည်။ သူတို့သည် သေခြင်းမှ ရှင်ပြန်ထမြောက်လာသောကြောင့် ဘုရား

သခင်၏သားသမီးများ ဖြစ်ကြ၏။ ³⁷လူတို့သည် သေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်သည်ကို မောရှေသည် ရှင်းလင်းစွာပေါ်ပြခဲ့၏။ မောရှေသည် လောင်နေသောချုံပုတ်အကြောင်း ရေးသောအခါ သူက၊ ‘ထာဝရဘုရားသည် အာဗြဟံ၏ ဘုရားသခင်၊ ဣဇာက်၏ဘုရားသခင်၊ ယာကုပ်၏ဘုရားသခင်’ ဟုဖော်ပြထား၏။ ³⁸အကြောင်းမူကား၊ ဘုရားသခင်သည် သေသောသူတို့၏ဘုရားသခင်မဟုတ်။ သို့သော်လည်း အသက် ရှင်နေသူတို့၏ဘုရားသခင်သာလျှင်ဖြစ်၏။ သူတို့အားလုံးသည် ဘုရားသခင်အတွက် အသက်ရှင်နေကြ၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ³⁹ကျမ်းပြုဆရာအချို့က “ဆရာ၊ ကိုယ်တော်အပြေသည် အလွန်မှန်ကန်၏” ဟုပြောကြ၏။ ⁴⁰ထိုအချိန်မှစ၍ အဘယ်သူမျှသူကို နောက်ထပ် မေးခွန်းများမမေးလျှောက်ဝံ့ကြ။

ခရစ်တော်သည် ဒါဝိဒ်၏သားမှန်သလော

(မာ 22:41-46; မာ 12:35-37)

⁴¹ထို့နောက် ယေရူက “ခရစ်တော်သည် ဒါဝိဒ်၏သားဖြစ်သည်ဟု လူတို့သည် အဘယ်ကြောင့်ပြောကြသနည်း။ ⁴²ဆာလံကျမ်းစာအုပ်ထဲ၌ ဒါဝိဒ်ကိုယ်တိုင် ပြောထားသောအရာက

‘ထာဝရဘုရားသည်အကျွန်ုပ်၏သခင်အား
⁴³ငါသည် သင့်ရန်သူတို့ကို သင်၏ခြေတင်ရာအောက်သို့ မချထားမှီတိုင်အောင် ငါ့လက်ျာဘက်၌ ထိုင်နေလော့’ ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ဆာလံ 110:1

⁴⁴ဒါဝိဒ်ကိုယ်တိုင်သည် ခရစ်တော်ကို ‘သခင်ဟု ခေါ်လျှင် ခရစ်တော်သည် အဘယ်သို့ ဒါဝိဒ်၏ သား ဖြစ်နိုင်မည်နည်း’ ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ကျမ်းပြုဆရာများအား သတိပေးခြင်း

(မာ 23:1-36; မာ 12:38-40; လုကာ 11:37-54)

⁴⁵ပရိသတ်အားလုံးက ယေရူမိန့်တော်မူသောစကားကို နားထောင်နေကြ၏။ ယေရူက တပည့်တော်တို့အား၊

⁴⁶“ကျမ်းပြုဆရာတို့ကိုသတိထားကြလော့။ သူတို့သည် ထူးဆန်းသောအဝတ်များကို ဝတ်၍ လူမြင်ကွင်း၌ လမ်းလျှောက်ခြင်းကို နှစ်သက်ကျကြ၏။ သူတို့သည် ဈေးတန်း၌ လူတို့လေးစားခြင်းကို နှစ်သက်ကြ၏။ သူတို့သည် တရားဇရပ်တို့၌ အရေးကြီးဆုံးသော ထိုင်ခုံတို့၌ ထိုင်ခြင်းကို နှစ်သက်ကြ၏။ သူတို့သည် စားသောက်ပွဲတွင် အရေးကြီးဆုံးသော ကုလားထိုင်မှာထိုင်ရန် နှစ်သက်ကြ၏။ ⁴⁷သို့သော်လည်း သူတို့သည် မုဆိုးမတို့၏အိမ်များကို လှယူသိမ်းစား၍ သူတို့ကိုယ်သူတို့အမြင်ကောင်းအောင် ရှည်လျားသောဆုတောင်းခြင်းကို ရွတ်ဆိုကြ၏။ ဘုရားသခင်သည် ထိုလူတို့ကို ပြင်းထန်စွာ အပြစ်ပေးလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

မှန်ကန်သောပေးလှူခြင်း

(မာ 12:41-44)

21 ချမ်းသာသူအချို့တို့သည် ဗိမာန်တော်အတွင်းရှိ ငွေသေတ္တာထဲသို့ အလှူငွေထည့်နေကြသည်ကို ယေရှုမြင်တော်မူ၏။ ²ထို့နောက်ဆင်းရဲနွမ်းပါးသောမုဆိုးမတစ်ယောက်သည် ငွေသေတ္တာထဲသို့ ငွေပြားနှစ်ပြားထည့်လိုက်သည်ကိုလည်း ယေရှုသည် မြင်တော်မူ၏။ ³ယေရှုက “ငါအမှန်ဆို သည်ကား၊ ဤဆင်းရဲသောမုဆိုးမသည် ကြေးနီဒင်္ဂါးနှစ်ပြားသာထည့်၏။ သို့သော်လည်း သူမသည် အမှန်စင်စစ် ထိုချမ်းသာသူအားလုံးတို့ထက် ပို၍ထည့်၏။ ⁴ထိုချမ်းသာသူတို့သည် သူတို့၌ ရှိသောစည်းစိမ်ထဲမှ အပိုများကို ထည့်ကြ၏။ ဤမိန်းမသည် အလွန်ဆင်းရဲသော်လည်း မိမိအသက်မွေးစရာဥစ္စာရှိသမျှကို ထည့်လေပြီ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ဗိမာန်တော်ပျက်စီးမည့်အကြောင်း

(မာ 24:1-14; မာ 13:1-13)

⁵တပည့်တော်အချို့သည် ဗိမာန်တော်အကြောင်းကို ပြောဆိုနေကြ၏။ သူတို့က “ဤဗိမာန်တော်သည် လှသောဗိမာန် တော်ဖြစ်၍

အကောင်းဆုံးသောကျောက်တုံးတို့နှင့် တည်ဆောက်ထား၏။ ဘုရားသခင်ကိုလှူထားသော အကောင်းစား လက်ဆောင်ပစ္စည်းအများအပြားကိုလည်း ကြည့်ကြလော့’ ဟုပြောကြ၏။

⁶သို့သော်လည်း ယေရှုက “ယခု သင်တို့မြင်နေရသောအရာအားလုံးကို ဖျက်ဆီးခြင်း သို့ရောက်သောအချိန်ကာလရောက်လိမ့်မည်။ ဤအဆောက်အဦးရှိ ကျောက်တုံးတို့သည် မြေကြီးပေါ်သို့ ပစ်ချခံရလိမ့်မည်။ ကျောက်တစ်ခုပေါ်တစ်ခုထပ်၍ နေရမည်မဟုတ်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

⁷တပည့်တော်အချို့က ယေရှုအား “သခင်ဘုရား၊ ဤအမှုအရာတို့သည် အဘယ်ကာလမှ ဖြစ်ပါမည်နည်း။ ဤအရာအားလုံး ဖြစ်ချိန်နီးသောအခါ အကျွန်ုပ်တို့အား အဘယ်လက္ခဏာကို ပြမည်နည်း” ဟုမေးလျှောက်ကြ၏။

⁸ထိုအခါယေရှုက “သတိထားကြ၊ မိုက်မဲသောသူများ မဖြစ်ကြနှင့်။ လူအများတို့သည် ငါ၏နာမဖြင့် လာ၍ ငါသည် ခရစ်တော်ဖြစ်၏”ဟု၎င်း၊ ‘မှန်ကန်သောအချိန်ကာလ ရောက်လာပြီ’ဟု၎င်းပြောကြလိမ့်မည်။ သူတို့ကိုမလိုက်ကြနှင့်။ ⁹သင်တို့သည် စစ်ပွဲအကြောင်း၊ ပုန်ကန်ခြင်းအကြောင်းကို သင်တို့ကြားရသောအခါ ကြောက်ရွံ့ခြင်း မရှိကြနှင့်။ ဤအရာတို့သည် အရင်ဖြစ်ရမည်။ သို့သော်လည်း အဆုံးသည် နောက်မှ ရောက်လာလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

¹⁰ထို့နောက် ယေရှုက သူတို့အား၊ “လူမျိုးတစ်မျိုးနှင့်တစ်မျိုးတိုက်ခိုက်ကြမည်။ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံနှင့်တစ်နိုင်ငံစစ်မက်ဖြစ်ကြလိမ့်မည်။ ¹¹နေရာအနှံ့အပြား၌ ကြီးမားသောမြေလျင်လှုပ်ခြင်း၊ ကာလနာများပြားခြင်းနှင့် အစာခေါင်းပါးခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်လာလိမ့်မည်။ ကြောက်မက်ဖွယ်ကောင်းသောအရာများ ဖြစ်ပေါ်လာ၍ လူတို့ကို သတိပေးရန်ကောင်းကင်မှ အံ့ဩဖွယ်ကောင်းသောအရာများ ဖြစ်ပေါ်လာကြလိမ့်မည်။ ¹²သို့သော်လည်းဤအကြောင်းအရာများ မဖြစ်မီ လူတို့သည် သင်တို့ကို ဖမ်းဆီး၍ ဆိုးဝါး

စွာ ပြုမူကြလိမ့်မည်။ သင်တို့ကို တရားဇရပ် တို့၌ စီရင်ဆုံးဖြတ်၍ ထောင်တွင် အကျဉ်းချ လိမ့်မည်။ သင်တို့ကို ဆန့်ကျင်စွပ်စွဲခြင်းများနှင့် ဘုရင်တို့၊ မြို့တော်ဝန်တို့ရှေ့တွင် အတင်းအဓမ္မ ခေါ်ခြင်းကိုခံရလိမ့်မည်။ သင်တို့သည်ငါ့နောက် ကို လိုက်သောကြောင့် လူတို့သည် သင်တို့ အပေါ်၌ ထိုအရာများကို ပြုကြလိမ့်မည်။¹³ သို့ သော်လည်း သင်တို့သည် ငါ့အကြောင်းကို ဟောရန် ဤအရာတို့သည် အခွင့်အလမ်းဖြစ် လိမ့်မည်။¹⁴ ထို့ကြောင့် သင်တို့သည် ကိုယ်ကို ကာကွယ်ခြင်းငှါ အဘယ်သို့ ပြန်ပြောရမည်ကို မစိုးရိမ်ကြနှင့်။¹⁵ သင်တို့၏ရန်သူအားလုံးတို့ သည် သင်တို့ကို မငြင်းနိုင်ရန် ငါသည် သင်တို့ အား နှုတ်သတ္တိနှင့် ဥာဏ်သတ္တိကို ပေးမည်။¹⁶ သင်တို့မိဘ၊ ညီအစ်ကို၊ ဆွေမျိုးသားချင်း နှင့်၊ အပေါင်းအသင်းမိတ်ဆွေတို့သည်လည်း သင်တို့ကို ဆန့်ကျင်ကြလိမ့်မည်။¹⁷ သူတို့သည် သင်တို့အချို့ကို သတ်ကြလိမ့်မည်။ သင်တို့သည် ငါ့နောက်ကို လိုက်သောကြောင့် လူအားလုံး သည် သင်တို့ကို မုန်းကြလိမ့်မည်။¹⁸ သို့သော် လည်း အကယ်စင်စစ် ဤအရာအားလုံးတွင် တစ်ခုကမျှ သင်တို့ကို မထိခိုက်စေရ။¹⁹ သင်တို့ သည် တည်ကြည်လျှင် သင်တို့ကိုယ်သင်တို့ ကယ်တင်လွှတ်မြောက်ကြလိမ့်မည်။

ယေရှုလင်မြို့ ပျက်စီးမည့်အကြောင်း

(မာ 24:15-21; မာ 13:14-19)

²⁰“ယေရှုလင်မြို့ပတ်လည်၏ စစ်တပ်တို့ ကို သင်တို့တွေ့ရလိမ့်မည်။ ထိုအခါ ယေရှုလင် မြို့ပျက်စီးရန် အချိန်ကျရောက်လာသည်ကို သင်တို့ သိရလိမ့်မည်။²¹ ထိုအချိန်အ တွင်း၌ ယုဒပြည်၌ရှိသော လူတို့သည် တောင်ပေါ်သို့ ထွက်ပြေးရလိမ့်မည်။ ယေရှုလင်မြို့ရှိ လူတို့ သည် မြို့ကို အမြန်ဆုံးစွန့်ခွာကြရမည်။ သင် သည် ထိုမြို့အနီးအနား၌ရှိလျှင် မြို့ထဲသို့မဝင် နှင့်။²² ဘုရားသခင်သည် မိမိ၏လူတို့ကို ဒဏ် ခတ်မည့်အချိန်ကာလအကြောင်းနှင့် ပတ်သက် ၍ ပရောဖက်တို့ရေးသားကြ၏။ ငါပြောနေ

သောအချိန်ကာလသည် ဤဖြစ်ရပ်အားလုံး ဖြစ်ရမည့် အချိန်ကာလဖြစ်၏။²³ ထိုအချိန်အ တွင်း၌ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိန်းမတို့နှင့် နို့စို့သူငယ် ရှိသောမိန်းမတို့သည် အလွန်ခက်ခဲလိမ့်မည်။ အကြောင်းမူကား၊ အလွန်ဆိုးဝါးသောအချိန် ကာလသည် ဤပြည်သို့ ရောက်လာလိမ့်မည်။ ဘုရားသခင်သည် ဤလူတို့အပေါ်တွင် ဒေါသ ဖြစ်တော်မူလိမ့်မည်။²⁴ အချို့သောလူတို့သည် စစ်သားတို့၏သတ်ဖြတ်ခြင်းကို ခံရလိမ့်မည်။ အခြားလူတို့သည် နိုင်ငံအားလုံးသို့စစ်သုံးပန်း အဖြစ်ခေါ်သွားခြင်းခံရကြလိမ့်မည်။ တပါး သောအမျိုးသားတို့သည် ယေရှုလင်မြို့ကို နိုင် ၍ သူတို့၏အချိန် မကုန်ဆုံးမှီတိုင်အောင် ခြေ ဖြင့် နင်းချေကြလိမ့်မည်။

မကြောက်ကြနှင့်

(မာ 24:29-31; မာ 13:24-27)

²⁵“အံ့ဩဖွယ်သော ဖြစ်ရပ်တို့သည် နေ၊ လ၊ ကြယ်များ၌ ဖြစ်ပေါ်လာလိမ့်မည်။ ကမ္ဘာမြေ ပေါ်၌ရှိသောလူတို့သည် ထောင်ချောက်ထပ်ပိတ် မိနေသကဲ့သို့ ခံစားရလိမ့်မည်။ ပင်လယ်သည် အော်မြည်ကြ၍ အလွန်ကြီးကျယ်သော လှိုင်းဂ ယက်များထမြောက်လာပြီး လူတို့သည် ထိုဖြစ် ရပ်တို့ကြောင့် စိတ်ရှုပ်ထွေးကြလိမ့်မည်။²⁶ ထို့ ကြောင့် လူတို့သည် ကြောက်ရွံ့တုန်လှုပ် ကြ လိမ့်မည်။ သူတို့သည် မြေကြီးသို့ ဖြစ်ပေါ်လာ သောအရာများကြောင့် အလွန်စိုးရိမ်ကြလိမ့် မည်။ ကောင်းကင်တစ်ပြင်လုံး၌ ရှိသမျှအား လုံးတုန်လှုပ်ကြလိမ့်မည်။²⁷ ထိုနောက် လူသား သည် ကြီးမားသောဘုန်းတန်ခိုးအာနုဘော်နှင့် အတူ မိုးတိမ်ကိုစီးလျက် ကြွလာသည်ကို သူတို့ မြင်ကြလိမ့်မည်။²⁸ ဤဖြစ်ရပ်များသည် စတင် ဖြစ်ပေါ်လာသောအခါသင် တို့ကြောက်ရွံ့ခြင်း မရှိကြနှင့်။ မိုးကောင်းကင်ကို ဝမ်းမြောက်ခြင်း နှင့်မော့ကြည့်ကြပါ။ အကြောင်းမူကား၊ ဘုရား သခင်သည် သင်တို့ကို ဒုက္ခအနှောင်အဖွဲ့မှ လွှတ်ပေးမည့်အချိန်နီးလာသည်ကို သင်တို့သိ ကြ၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ငါစကားလုံးတို့သည် အစဉ်ထာဝရ တည်မြဲလိမ့်မည်

(မာ 24:32-35; မာ 13:28-31)

²⁹ထို့နောက် ယေရှုက ဤပုံဥပမာကို မိန့်တော်မူသည်မှာ၊ “သစ်ပင်အားလုံးတို့ကို ကြည့်ကြလော့။ သစ်ပင်ပင်သည် နမူနာကောင်းတစ်ခုဖြစ်၏။ ³⁰ထိုအပင်သည် စိမ်းလာ၍ အဖူးအညွန့်ထွက်လာသောအခါ နွေရာသီနီးလာသည် ဟု သင်တို့သိကြ၏။ ³¹ထိုနည်းတူ ထိုအရာအားလုံးဖြစ်ပျက်နေသည်ကို သင်တို့မြင်သောအခါ ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်တည်လုနီးသည်ကို သင်တို့သိလိမ့်မည်။

³²“ငါအမှန်ဆိုသည်ကား၊ ဤအရာအားလုံးတို့သည် ယခုခေတ်လူမျိုးများ အသက်ရှင်နေစဉ်မှာပင် ဖြစ်ပျက်လာလိမ့်မည်။ ³³ကမ္ဘာကြီးတစ်ခုလုံး၊ မြေပြင်နှင့် မိုးကောင်းကင်တို့သည် ပျက်စီးသွားလိမ့်မည်။ သို့သော်လည်း ငါပြောသောစကားသည် ဘယ်သောအခါ၌မျှ မပျက်စီး ဟုမိန့်တော်မူ၏။

အချိန်တိုင်းအသင့် ဖြစ်နေလော့

³⁴“သတိပြုကြလော့။ သင်တို့၏အချိန်ကို မှူးယစ်ခြင်းဖြင့် မဖြုန်းကြနှင့်။ သင်တို့၏စိတ်ကို ဤဘဝ၏စိုးရိမ်ခြင်းနှင့် မပြည့်စေကြနှင့်။ သို့မဟုတ်လျှင် သင်တို့သည် ကောင်းမွန်စွာ ဆင်ခြင်နိုင်မည်မဟုတ်။ ထိုနေ့ရောက်လာသောအခါ သင်တို့သည် အဆင်သင့်ဖြစ်လိမ့်မည်မဟုတ်။ ³⁵ထိုနေ့ရက်သည် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ လူအားလုံးအပေါ်တွင် ထောင်ချောက်ကဲ့သို့ ရုတ်တရက်အုပ်မိလာလိမ့်မည်။ ³⁶ထို့ကြောင့် အချိန်တိုင်း၌ အဆင်သင့်ဖြစ်ကြလော့။ သင်တို့သည် ဖြစ်ပေါ်လာမည့်အရာတို့ကို ရင်ဆိုင်နိုင်သော အင်အားရရှိရန် ဆုတောင်းကြလော့။ ထို့ပြင် သင်တို့သည် လူသား၏ရှေ့မှောက်သို့ ရောက်ရှိနိုင်ရန်လည်း ဆုတောင်းကြလော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

³⁷နေ့ရက်အစဉ်အတိုင်းတွင် ယေရှုသည် ဗိမာန်တော်အတွင်း၌ လူတို့ကို ဆုံးမသြဝါဒပေး

တော်မူ၏။ ညဉ့်အချိန်ရောက်သောအခါ ကိုယ်တော်သည် မြို့ပြင်သို့ ထွက်သွားပြီးနောက် သံလွင်တောင်ပေါ်တွင် တစ်ညလုံးနေတော်မူ၏။ ³⁸နံနက်တိုင်း၌ လူတို့သည် စောစောထ၍ ဗိမာန်တော်သို့ ရောက်ရှိလာကြကာ ယေရှု၏ ဒေသနာတော်ကို နားထောင်ကြ၏။

ယုဒခေါင်းဆောင်တို့ကယေရှုကိုသတ်လိုခြင်း

(မာ 26:1-5; 14-16; မာ 14:1-2; 10-11; ယော 11:45-53)

22 ယခုအချိန်တွင် ပသခါဟုခေါ်သော တဆေးမဲ့မုန့်ပွဲတော် အချိန်အခါ ရောက်ရန် နီးလာ၏။ ²ယင်ပရောဟိတ် ခေါင်းဆောင်တို့နှင့်ကျမ်းပြုဆရာတို့သည် ယေရှုအား သတ်နိုင်မည်နည်းလမ်းကို ကြိုးစားရှာဖွေနေကြ၏။ သို့သော်လည်း သူတို့သည် လူတို့ကို ကြောက်ရွံ့နေကြ၏။

ယုဒသည် ယေရှုကိုအပ်နှံရန်ကြံစည်ခြင်း

³ယေရှု၏တမန်တော် တစ်ဆယ့်နှစ်ပါးထဲမှ တစ်ယောက်၏အမည်မှာယုဒဂူကာရုတ်ဖြစ်၏။ စာတန်သည် ယုဒ၏အထံသို့ ဝင်၍ မကောင်းမှုတစ်ခုကို ပြုလုပ်စေ၏။ ⁴ယုဒသည် ယင်ပရောဟိတ်အကြီးတို့နှင့် ဗိမာန်တော်အစောင့်စစ်သားတို့ကိုသွားရောက်တွေ့ဆုံ၏။ယုဒသည် ယေရှုအား သူတို့လက်သို့ အဘယ်သို့ အပ်နိုင်မည်အကြောင်း သူတို့နှင့် တိုင်ပင်ကြ၏။ ⁵ထိုအကြောင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ယင်ပရောဟိတ်တို့သည် အလွန်ပျော်ရွှင်ကြ၏။ သူသည် ယေရှုကို သူတို့၏လက်သို့အပ်နိုင်လျှင်ယုဒအားငွေပေးရန် သဘောတူကြ၏။ ⁶ယုဒကလည်း သဘောတူ၏။ ထို့နောက် ယုဒသည် ယေရှုကို သူတို့လက်သို့ အပ်နိုင်မည့်အကောင်းဆုံးအချိန်ကို စောင့်ဆိုင်းနေလေ၏။ယုဒသည် ဤအရာကို ပတ်ဝန်းကျင်၌ လူတို့မရှိသောအချိန်တွင် ပြုလုပ်လို၏။

ပသခါပွဲတော်အတွက် ပြင်ဆင်ခြင်း

(မာ 26:17-25; မာ 14:12-21; ယော 13:21-30)

⁷တဆေးမဲ့မှန်ပွဲတော်နေ့ ရောက်လာ၏။ ဤနေ့သည် ယုဒလူမျိုးတို့ပသခါသိုးများကို ယင်ပူဇော်သောနေ့ဖြစ်၏။

⁸ယေရှုကပေတရူအား“ငါတို့အတွက်ပသခါ ပွဲကိုသွား၍ပြင်ဆင်ကြလော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

⁹ပေတရူနှင့်ယောဟန်က“အကျွန်ုပ်တို့သည် စားပွဲကို အဘယ်နေရာ၌ ပြင်ဆင်ရန် အလိုရှိ တော်မူပါသနည်း” ဟုမေးရာ၊ ယေရှုက သူတို့ အား ¹⁰“နားထောင်ကြ၊ သင်တို့မြို့ထဲကို ဝင် သွားသောအခါ၊ ရေအိုးသယ်လာသော လူတစ် ယောက်ကို တွေ့လိမ့်မည်။ သူ့နောက်သို့ လိုက် သွားကြလော့။ သူသည် အိမ်တစ်အိမ်ထဲသို့ဝင် သွားသောအခါ သင်တို့လည်း သူနှင့်အတူ ဝင် သွားကြလော့။ ¹¹ထိုအိမ်ရှင်အား၊ ‘ဆရာသည် သူနှင့် မိမိတပည့်တော်တို့၏ပသခါစားပွဲစား မည့်အခန်းကို အကျွန်ုပ်တို့အား ပြရန် မေးခိုင်း သည်’ ဟုပြောကြလော့။ ¹²ထိုအခါ အိမ်ရှင် သည် အပေါ်ထပ်အခန်းကြီးကို ညွှန်ပြလိမ့်မည်။ ထိုအခန်းသည် သင်တို့အတွက် အဆင်သင့်ဖြစ် ၏။ ထိုအခန်း၌ပသခါပွဲကို ပြင်ဆင်ကြလော့” ဟု မိန့်တော်မူ၏။

¹³ထို့ကြောင့် ပေတရူနှင့် ယောဟန်တို့ ထွက်သွားကြ၏။ အရာရာသည် ယေရှုပြော သည့်အတိုင်း ဖြစ်နေ၏။ ထို့ကြောင့် သူတို့သည် ပသခါစားပွဲကို ပြင်ဆင်ကြလေ၏။

သခင်ပွဲတော်

(မာ 26:26-30; မာ 14:22-26; 1 ကော 11:23-25)

¹⁴သူတို့အတွက် ပသခါပွဲစားသောက်ရန် အချိန်သို့ ရောက်လေ၏။ ယေရှုနှင့် မိမိတမန် တော်တစ်ဆယ့်နှစ်ပါးသည် စားပွဲပတ်လည် တွင် နေရာယူကြ၏။ ¹⁵ယေရှုက သူတို့အား “ငါသည် မသေမှီ၍ပသခါပွဲကို သင်တို့နှင့်အတူ စားရန်အလွန်အလိုရှိ၏။ ¹⁶ငါဆိုသည်ကား၊ ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်၌ ပသခါစားပွဲမပြည့်

စုံမှီတိုင်အောင် ယခုမှစ၍ ဤပွဲကိုတဖန် ငါမ စား” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

¹⁷ထို့နောက် ယေရှုသည် စပျစ်ရည်တစ် ခွက်ကို ယူ၍ ထိုခွက်အတွက် ဘုရားသခင်၏ ကျေးဇူးတော်ကို ချီးမွမ်းပြီးမှ ဤခွက်ကို ယူ၍ အချင်းချင်း ဝေကြလော့။ ¹⁸ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်မတည်မှီတိုင်အောင် စပျစ်ရည်ကို တဖန်ငါမသောက်ရ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

¹⁹ထို့နောက် ယေရှုသည် မုန့်အချိုကိုယူ၏။ ကိုယ်တော်သည် မုန့်အတွက် ဘုရားသခင်၏ ကျေးဇူးတော်ကို ချီးမွမ်းပြီးမှမုန့်ကို ဖဲ့၍ “ဤမုန့် သည် သင်တို့အတွက် ပေးအပ်ထားသောငါ၏ ခန္ဓာကိုယ်ဖြစ်၏။ ငါ့ကို အောက်မေ့ဘို့ရန် ဤ သို့ပြုကြလော့” ဟုဆိုလျက် တပည့်တော်တို့ အား ပေးတော်မူ၏။ ²⁰ထိုနည်းတူ ညစာစား ပြီးသောအခါ ယေရှုက စပျစ်ရည်ခွက်ကို ယူ၍၊ “ဤစပျစ်ရည်သည် ဘုရားသခင်နှင့် မိမိ၏လူ တို့အကြားရှိ ပဋိညာဉ်တရားသစ်ဖြစ်၏။ ဤ ပဋိညာဉ်တရားသစ်သည်သင်တို့အတွက် သွန်း လောင်းသောငါ၏အသွေးနှင့် အစပြုသည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

အဘယ်သူက ယေရှုအား ဆန်ကျင်မည်နည်း

²¹ယေရှုက “မကြာခင် သင်တို့ထံမှ တစ် ယောက်သည် ငါ့ကို ဆန်ကျင်လိမ့်မည်။ သူ၏ လက်သည် ဤစားပွဲပေါ်မှာ ငါလက်နှင့်အတူ ရှိ၏။ ²²လူသားသည် ဘုရားသခင်၏အစီအ စဉ်အတိုင်း လုပ်ရလိမ့်မည်။ သို့သော်လည်း လူသားကို အသတ်ခံရန် အပ်နှံသောသူအ တွက် အလွန်ကြောက်မက်ဖွယ်ကောင်း၏” ဟု မိန့်တော်မူ၏။ ²³ထိုအခါ တမန်တော်တစ်ဆယ့် နှစ်ပါးတို့က၊ “ထိုအမှုကို ငါတို့ထံမှ အဘယ်သူ ပြုအံ့နည်း” ဟုအချင်းချင်း မေးမြန်းကြ၏။

အစေခံတစ်ယောက်ကဲ့သို့ ဖြစ်လော့

²⁴များမကြာမှီ၊ တမန်တော်တစ်ဆယ့်နှစ်ပါး သည် သူတို့အထဲတွင် အဘယ်သူသည် အရေး အကြီးဆုံး ဖြစ်သည်ကို ငြင်းခုံကြ၏။ ²⁵ယေရှုက

“လောကီရှင်ဘုရင်တို့သည် လူတို့အပေါ်တွင် သခင်ကဲ့သို့ အုပ်စိုးကြ၏။ အာဏာရှိသောသူတို့သည် လူတို့က သူတို့အား ‘ကျေးဇူးရှင်’ ဟူ၍ ခေါ်ခြင်းငှါ အလိုရှိကြ၏။”²⁶ သို့သော်လည်း သင်တို့သည် ထိုကဲ့သို့မဖြစ်ရ။ သင်တို့ထံတွင် အကြီးမြတ်ဆုံးသောသူသည် အငယ်ဆုံးသောသူကဲ့သို့နေရမည်။ ခေါင်းဆောင်သည် အစေခံကဲ့သို့ ဖြစ်ရမည်။²⁷ အဘယ်သူသည် ပို၍အရေးကြီးသနည်း။ စားပွဲ၌ထိုင်နေသူလော၊ သို့မဟုတ် သူ့ကို ပြုစုပေးနေသူလော။ စားပွဲ၌ထိုင်နေသောသူသည် ပို၍ အရေးကြီး၏’ ဟုသင်တို့ထင်လိမ့်မည်။ သို့သော်လည်း ငါသည် သင်တို့တွင် အစေခံတစ်ယောက်ကဲ့သို့ ဖြစ်၏။

²⁸“ငါသည် စုံစမ်းနှောင့်ယှက်ခြင်း ခံစဉ်တွင် သင်တို့သည် ငါ့အနားမှာ နေသောသူများ ဖြစ်ကြ၏။”²⁹ ငါ့မည်းတော်သည် ငါ့အား နိုင်ငံတော်ကို ပေးတော်မူပြီ။ ငါသည်လည်း သင်တို့ကို ငါနှင့်အတူ အုပ်ချုပ်သောအခွင့်ကို ပေးတော်မူ၏။³⁰ သင်တို့သည် ငါ့နိုင်ငံတော်တွင် ငါ့စားပွဲ၌ စားသောက်ရလိမ့်မည်။ သင်တို့သည် ပလ္လင်ပေါ်မှာ ထိုင်၍ ကာသရေလမျိုးနွယ်တစ်ဆယ်နှစ်မျိုးကို တရားစီရင်ရလိမ့်မည်’ ဟု မိန့်တော်မူ၏။

သင်၏ယုံကြည်ခြင်းကို မပျောက်စေနှင့်

(မာ 26:31-35; မာ 14:2731; ယော 13:36-37)

³¹“သခင်ဘုရားက “အိုရှိမုန်၊ ရှိမုန်၊ ယာသမားသည် ဂျူဆန်ကို ဆန်ခါနှင့်ချသကဲ့သို့စာတန်သည် သင်တို့ကို စုံစမ်းမည့်အကြောင်း အခွင့်တောင်းသည်ဖြစ်၍။”³² သင်၏ယုံကြည်ခြင်းမဆုံးရှုံးစေခြင်းငှါ သင့်အတွက် ငါဆုတောင်းလေပြီ။ သင်သည် ငါ့ထံသို့ ပြန်လာသောအခါ သင့်ညီအစ်ကိုတို့ကို ခွန်အားပေးလော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။³³ သို့သော်လည်း ပေတရုက ယေရှုအား “သခင်၊ အကျွန်ုပ်သည် ကိုယ်တော်နှင့် အတူထောင်ထဲသွားရန်အဆင်သင့် ရှိပါ၏။ အကျွန်ုပ်သည် ကိုယ်တော်နှင့်အတူ သေပါမည်” ဟု လျှောက်၏။

³⁴ သို့သော်လည်း ယေရှုက “ပေတရု၊ ယနေ့တွင် ကြက်မတူန်မှီသင်သည် ငါ့ကို မသိဟု သုံးကြိမ်တိုင်အောင် ပြောလိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ဒုက္ခအတွက် အသင့်ရှိလော့

³⁵ ထိုနောက် ယေရှုက တပည့်တော်တို့အား “လူတို့ကို ဟောပြောရန် သင်တို့ကို ငါလွှတ်လိုက်စဉ်က ငွေ၊ လွယ်အိတ်၊ ဖိနပ်အပို မပါဘဲ လွှတ်လိုက်၏။ သင်တို့တစ်စုံတစ်ခုလိုသလော” ဟု မေးရာတပည့်တော်တို့က “တစ်စုံတစ်ခုမျှ မလိုပါ” ဟုဖြေကြ၏။

³⁶ ထိုအခါ ယေရှုက “သို့သော်လည်း ယခုအချိန်တွင်သင်တို့၌ ငွေဖြစ်စေ၊ လွယ်အိတ်ဖြစ်စေ ရှိလျှင် သင်တို့နှင့်အတူ ဆောင်သွားကြလော့။ သင်တို့၌ မီးမရှိလျှင် သင်တို့ အင်္ကျီကို ရောင်း၍မီးကို ဝယ်ကြလော့။”³⁷ ကျမ်းစာထဲ၌ ရေးသားထားသည်မှာ

‘လူတို့သည် သူ့ကို ရာဇဝတ်ကောင်အဖြစ် ထင်မြင်သည်’ ဟုပါရှိ၏။

ဟောရှာယ၊ 53:12

ဤကျမ်းစာသည် ပြည့်စုံရမည်။ ဤအရာသည် ငါ့အကြောင်းကို ရေးထားခြင်းဖြစ်၏။ ဤအရာသည် ယခုဖြစ်နေပြီ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

³⁸ တပည့်တော်တို့က “ကြည့်ပါသခင်၊ ဤနေရာ၌ မီးနှစ်လက်ရှိပါ၏” ဟုလျှောက်ကြ၏။ ယေရှုက သူတို့အား “ထိုအရာသည် လုံလောက်ပြီ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ယေရှုက တမန်တော်တို့ကို ဆုတောင်းရန် ပြောပြတော်မူခြင်း

(မာ 26:36-46; မာ 14:32-42)

³⁹⁻⁴⁰ ယေရှုသည် မြို့တွင်းမှ ထွက်ပြီး သံလွင်တောင်သို့ ကြွသွားတော်မူ၏။ တပည့်တော်တို့သည် မိမိနှင့်အတူ ပါလာကြ၏။ ယေရှုသည် ထိုနေရာသို့ မကြာခင် ကြွသွားတော်မူ၏။ သူတို့သည် ထိုနေရာသို့ ရောက်သောအခါ

ယေရှုက တပည့်တော်တို့အား ‘သင်တို့သည် စုံစမ်းနှောင့်ယှက်ခြင်း နှင့်ကင်းလွတ်မည်အကြောင်းဆုတောင်းကြလော့’ဟုမိန့်တော်မူ၏။

⁴¹ယေရှုသည် သူတို့နှင့် ခြေလှမ်းငါးဆယ်ခန့်အကွာသို့ ကြွသွားတော်မူ၏။ ကိုယ်တော်သည် ဒူးထောက်၍ ဆုတောင်းသည်မှာ။ ⁴²“အိုအဘ၊ အလိုတော်ရှိလျှင် ဤဒုက္ခဝေဒနာခွက်ဖလားကို အကျွန်ုပ်အား မသောက်ပါရစေနှင့်။ သို့သော်လည်း အကျွန်ုပ်အလို ရှိသည့်အတိုင်း မဖြစ်ပါစေနှင့်။ ကိုယ်တော်အလိုရှိသည်အတိုင်း ဖြစ်ပါစေသော” ဟုဆုတောင်းတော်မူ၏။ ⁴³ထိုအခါကောင်းကင်ဘုံမှ တမန်တော်တစ်ပါးပေါ်လာ၏။ ထိုတမန်တော်သည် ယေရှုအား ကူညီရန် စေလွှတ်ခြင်းခံသောသူဖြစ်၏။ ⁴⁴ယေရှုသည် ပြင်းစွာဝေဒနာသောကကို ခံစားလျက်နေ၏။ ထို့ကြောင့် သူသည် ပို၍ကြီးစားအားထုတ်လျက် ဆုတောင်းတော်မူ၏။ ချွေးထွက်တော်မူသည်ကား၊ မြေပေါ်သို့ ကျသောသွေးစက်များကဲ့သို့ ဖြစ်တော်မူ၏။ ⁴⁵ယေရှုသည် ဆုတောင်း၍ ပြီးဆုံးသွားသောအခါ သူ၏တပည့်တော်တို့ထံသို့ ပြန်လျှောက်တော်မူ၏။ သူတို့သည် အိပ်ပျော်နေကြ၏။ သူတို့သည် ကြေကွဲဝမ်းနည်းမှုကြောင့် ပင်ပန်းနွမ်းနယ်နေကြ၏။ ⁴⁶ယေရှုက သူတို့အား ‘သင်တို့အဘယ်ကြောင့် အိပ်နေကြသနည်း။ ထကြ။’ စုံစမ်းနှောင့်ယှက်ခြင်းကို ခံနိုင်ရန်အတွက် ဆုတောင်းကြလော့’ ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ယေရှုအဖမ်းခံတော်မူခြင်း

(မာ 26:47-56; မာ 14:43-50; ယော 18:3-11)

⁴⁷ယေရှုသည် ထိုသို့မိန့်တော်မူစဉ် လူတစ်စု ရောက်လာ၏။ တမန်တော်တစ်ဆယ့်နှစ်ပါးမှတစ်ယောက်သည် ထိုလူစုကို ဦးဆောင်ခေါ်လာခြင်းဖြစ်၏။ ထိုသူသည် ယုဒဂုဏ်ရတ်ဖြစ်၏။

⁴⁸ယုဒဂုဏ်ရတ်သည် ယေရှုအား နမ်းရန်အနီးသို့ ကပ်လာ၏။ ယေရှုက ‘ယုဒ၊ သင်သည် နမ်းခြင်းကိုပြုလျက် လူသားကို ရန်သူလက်ထံသို့အပ်ရန် အသုံးပြုနေသလော့’ ဟုမေးတော်မူ၏။

⁴⁹ယေရှု၏တပည့်တော်တို့သည် လည်းထိုနေရာတွင် ရပ်လျက်ရှိကြ၏။ အဘယ်သို့ ဖြစ်လာမည်ကို သူတို့သိရှိကြ၏။ တပည့်တော်တို့က ယေရှုအား၊ သခင်၊ အကျွန်ုပ်တို့ သည်မိးကို အသုံးပြုရမည်လော့” ဟုလျှောက်ကြ၏။ ⁵⁰တပည့်တော်ထဲမှ တစ်ယောက်သည် မိးကို ဆွဲထုတ်၍ ယင်ပုရောဟိတ်မင်း၏အစေခံကို ခုတ်သဖြင့် လက်ျာနားရွက်ပြတ်လေ၏။

⁵¹ယေရှုက ‘ရပ်လော့’ ဟုတားတော်မူ၏။ ယေရှုသည် ယင်ပုရောဟိတ်အစေခံ၏နားရွက်ကိုလက်တော်ဖြင့်တို့ထိ၍ အနာကိုပျောက်စေတော်မူ၏။

⁵²ယေရှုအား ဖမ်းဆီးသောသူတို့မှာ ယင်ပုရောဟိတ်အကြီး၊ အသက်ကြီးသော ယုဒလူမျိုးခေါင်းဆောင်များနှင့် ယုဒစစ်သားများဖြစ်ကြ၏။ ယေရှုက သူတို့အား “သင်တို့သည် ရာဇဝတ်ကောင်ကို ဖမ်းသကဲ့သို့ ငါ့ကို ဖမ်းရန်မိးနှင့်၊ တုတ်များကို လက်စွဲလျက်လာကြသလော့။” ⁵³ငါသည် သင်တို့နှင့်အတူဗိမာန်တော်၌ နေတိုင်းနေ၏။ သင်တို့သည် ငါ့ကို ဖမ်းဆီးရန် ထိုနေရာ၌ အဘယ်ကြောင့် မကြိုးစားကြသနည်း။ သို့သော်လည်း အမှောင်လွှမ်းမိုးသောယခု အချိန်သည် သင်တို့၏အချိန်ဖြစ်၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ပေတရုက ယေရှုအား သိကြောင်းပြောရန် ကြောက်ရွံ့ခြင်း

(မာ 26:57-58, 69-75; မာ 14:53-54, 66-72; ယော 18:12-18; 25-27)

⁵⁴သူတို့သည် ယေရှုကို ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားကြ၏။ သူတို့သည် ယေရှုကို ယင်ပုရောဟိတ်မင်း၏အိမ်သို့ ခေါ်ဆောင်သွားခြင်းဖြစ်၏။ ပေတရုသည် သူတို့နောက်မှ လိုက်လာ၏။ သို့သော်လည်း ယေရှုအနီးသို့ မကပ်ပါ။ ⁵⁵စစ်သားတို့သည် ခြံဝင်း၏အလယ်တွင် မီးငွေ့၍ မီးလှုံထိုင်ကြ၏။ ပေတရုသည်လည်း သူတို့နှင့်အတူမီးလှုံထိုင်နေလေ၏။ ⁵⁶အစေခံမိန်းမတစ်ယောက်သည် ထိုနေရာ၌ ပေတရုထိုင်နေသည်

ကို တွေ့၏။ သူမသည် မီးပုံမှ အလင်းရောင်ကြောင့် သူ့ကို မြင်နိုင်ခြင်းဖြစ်၏။ အစေအအံ့မိန်းမသည် ပေတရု၏အနီးသို့ ကပ်လာပြီးလျှင်၊ သူ၏မျက်နှာကိုသေချာစွာကြည့်၏။ ထို့နောက် သူမက “ဤလူသည်လည်း ယေရှုနှင့်အတူနေသောသူဖြစ်၏” ဟုဆို၏။

⁵⁷သို့သော်လည်း ပေတရုသည် “ထိုအရာမမှန်ကန်ကြောင်းပြော၏။ ပေတရုက ‘အမျိုးသမီး၊ ငါသည် သူ့ကို မသိပါ’ ဟုဆိုလေ၏။ ⁵⁸ထို့နောက်များမကြာမှီအခြားလူတစ်ယောက်သည် ပေတရုကို မြင်၏။ ထိုသူက “သင်သည်လည်း သူတို့ထဲက တစ်ယောက်ဖြစ်၏” ဟုဆို၏။ သို့သော်လည်း ပေတရုက “အချင်းလူ၊ ငါသည် သူတို့ထဲက တစ်ယောက်မဟုတ်ပါ” ဟုဆိုလေ၏။

⁵⁹တစ်ဖန်တစ်နာရီလောက်ကြာပြီးမှအခြားလူတစ်ယောက်က “ဤအရာသည် မှန်၏။ ဤလူသည်လည်း သူနှင့်အတူ နေသောသူဖြစ်၏။ သူသည် ဂါလိလဲပြည်မှဖြစ်၏” ဟုဆို၏။ ထိုလူသည် သူ့သေချာသိကြောင်းဆို၏။

⁶⁰သို့သော်လည်း ပေတရုက “အချင်းလူ၊ သင်ပြောသောအရာကို ငါမသိ” ဟုပြော၏။ ပေတရုသည် ထိုစကားကို ပြောနေစဉ်၌ပင် ကြက်တုန်လေ၏။ ⁶¹ထို့နောက် သခင်ဘုရားသည် နောက်ကိုလှည့်၍ ပေတရုကို ကြည့်တော်မူ၏။ ထိုအခါ ပေတရုသည် သူ့အား သခင်ဘုရားပြောခဲ့သော ‘ကြက်မတုန်မှီ သင်သည် ငါ့ကို မသိဟု သုံးကြိမ်တိုင်အောင် ပြောလိမ့်မည်။ ဤကဲ့သို့ သင်ပြောလိမ့်မည်’ ဟူသောစကားကိုသတိရ၏။ ⁶²ထို့နောက် ပေတရုသည် အပြင်သို့ ထွက်၍ ပြင်းစွာငိုကြွေးလေ၏။

**လူတို့က ယေရှုအား
လှောင်ပြောင်ရယ်မောကြခြင်း**

(မာ 26:67-68; မာ 14:65)

⁶³⁻⁶⁴ယေရှုကို စောင့်သောသူတို့သည် ကိုယ်တော်ကို လှောင်ပြောင်ကဲ့ရဲ့ကြ၏။ သူတို့သည် ယေရှု၏မျက်လုံးကိုဖုံး၍ ကိုယ်တော်ကို ပုတ်ကြ

ပြီးနောက်၊ သူတို့က “ကိုယ်တော်ကို အဘယ်သူပုတ်သည်ကို ပရောဖက်ပြု၍ ဟောတော်မူပါ” ဟုမေးကြ၏။ ⁶⁵သူတို့သည် ယေရှုအားစော်ကားခြင်းစကားများဖြင့် ပြောကြ၏။

ယုဒခေါင်းဆောင်တို့၏ ရှေ့မှယေရှု

(မာ 26:59-66; မာ 14:55-64; ယော 18:19-24)

⁶⁶နောက်တစ်နေ့ နံနက်တွင် အသက်ကြီးသောယုဒလူမျိုးခေါင်းဆောင်၊ ယဇ်ပုရောဟိတ်အကြီးတို့နှင့် ကျမ်းပြုဆရာတို့သည် အတူစုဝေးလာကြ၏။ သူတို့သည် ယေရှုကို သူတို့၏အမြင့်ဆုံးလွှတ်တော်သို့ ခေါ်ဆောင်သွားကြ၏။ ⁶⁷သူတို့က ကိုယ်တော်အား “သင်သည် ခရစ်တော်ဖြစ်လျှင် ငါတို့ကို ပြောပြလော့” ဟုမေးကြ၏။ ယေရှုက သူတို့အား “ငါသည် ခရစ်တော်ဖြစ်သည်” ဟုပြောလျှင်သင်တို့သည် ငါ့ကို ယုံကြည်မည်မဟုတ်။ ⁶⁸ထို့ပြင် ငါသည် သင်တို့ကို မေးလျှင်လည်း သင်တို့သည် မြေကြမည်မဟုတ်။ ⁶⁹သို့သော်လည်း ငါဆိုသည်ကား၊ ယခုအချိန်မှစ၍ လူသားသည် ဘုရားသခင်၏ ပလ္လင်လက်ျာဘက်၌ ထိုင်တော်မူလိမ့်မည်” ဟု မိန့်တော်မူ၏။

⁷⁰သူတို့အားလုံးက “သို့ဖြစ်လျှင် သင်သည် ဘုရားသခင်၏သားတော် မှန်သလော” ဟုမေးကြရာ ယေရှုက “မှန်သည်၊ သင်တို့ပြောသည့် အတိုင်းငါသည် ဘုရားသခင်၏သားတော်မှန်သည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

⁷¹သူတို့က “ငါတို့သည် အဘယ်သက်သေလိုသေးသနည်း။ သူ၏စကားကို ငါတို့ကိုယ်တိုင် ကြားရပြီ” ဟုပြောကြ၏။

**ယေရှုအား မြို့တော်ဝန်ပိလတ်မင်းက
မေးခွန်းများမေးခြင်း**

(မာ 27:1-2, 11-14; မာ 15:1-5; ယော 18:28-38)

23 ထို့နောက် အုပ်စုတစ်စုလုံးသည် ထိုင်ရာမှ ထကြပြီးနောက်၊ ယေရှုအား ပိလတ်မင်းထံသို့ခေါ်ဆောင်သွားကြ၏။ ²သူတို့

သည် စတင်၍ယေရှုကို စွဲချက်တင်ကြ၏။ သူတို့က ပိလတ်မင်းအား၊ “ဤလူသည် အကျွန်ုပ်တို့၏လူမျိုးများကို လှည့်ဖြားရန် ကြိုးစားစဉ်တွင် အကျွန်ုပ်တို့သည် သူ့ကိုဖမ်းဆီးပါ၏။ သူသည် ကံသာကို အခွန်မဆောင်သင့် ဟုပြောပါ၏။ သူကမိမိသည် ခရစ်တော်တည်းဟူသော ငါတို့၏ဘုရင်ဟုလည်းပြောပါ၏”ဟုပြောကြ၏။

³ထို့ကြောင့် ပိလတ်က ယေရှုအား၊ “သင်သည် ယုဒတို့၏ဘုရင်မှန်သလော” ဟုမေး၏။ ယေရှုက “မှန်ပါသည်၊ ထိုအရာသည် အမှန်ဖြစ်သည်” ဟုပြန်ပြောတော်မူ၏။

⁴ပိလတ်မင်းက ယင်ပုရောဟိတ်အကြီးတို့နှင့်လူတို့အား “ဤသူ၌အဘယ်အမှားကိုမျှ ငါမတွေ့” ဟုပြော၏။

⁵သူတို့က အကြိမ်ကြိမ်ပြောကြသည်မှာ “သို့သော်လည်း သူသည် ယုဒပြည်တစ်ပြည်လုံး၌ရှိသောလူတို့အပေါ်သို့ မိမိဩဝါဒပေးခြင်းအားဖြင့် ဒုက္ခဖြစ်စေ၏။ သူသည် ဂါလိလဲ၌အစပြု၍ ယခုဤ နေရာရောက်လာပြီ” ဟုပြောကြ၏။

ပိလတ်မင်းက ယေရှုအား ဟေရုဒ် ထံသို့စေလွှတ်ခြင်း

⁶ထိုအကြောင်းကို ကြားသောအခါ ပိလတ်မင်းသည် ယေရှုအား ဂါလိလဲပြည်မှဟုတ်၊ မဟုတ် မေးမြန်း၏။ ယေရှုသည် ဟေရုဒ်၏လက်အောက်ခံနယ်မြေမှ ဖြစ်ကြောင်း၊ ⁷ပိလတ်မင်းသိလိုက်ရ၏။ ထိုအချိန်တွင် ဟေရုဒ်သည် ယေရှုလှည့်မြို့၌ရှိနေ၏။ ထို့ကြောင့် ပိလတ်မင်းသည် ယေရှုအား ဟေရုဒ်ထံသို့ ပို့လိုက်လေ၏။ ⁸ဟေရုဒ်သည် ယေရှုကို တွေ့သောအခါ အလွန်ပျော်ရွှင်သွား၏။ ဟေရုဒ်သည် ယေရှုနှင့်ပတ်သက်သောအကြောင်းအရာအားလုံးကို ကြားသိထားပြီးဖြစ်၏။ ထို့ကြောင့် သူသည် ယေရှုအား တွေ့လိုသည်မှာ ကြာလေပြီ။ ဟေရုဒ်သည် နိမိတ်လက္ခဏာတစ်ခုကို မြင်ရန်အလိုရှိ၏။ ထို့ကြောင့် ယေရှုသည် သူ့ကို နိမိတ်လက္ခဏာတစ်ခုပြလိုမည် ဟုမျှော်လင့်၏။ ⁹ဟေရုဒ်သည် ယေရှုကိုမေးခွန်းမြောက်

များစွာ မေးလေ၏။ သို့သော်လည်း ယေရှုသည် တစ်ခွန်းမျှ ပြန်ပြောတော်မမူ။ ¹⁰ယင်ပုရောဟိတ်အကြီးတို့နှင့် ကျမ်းပြုဆရာတို့သည် ထိုနေရာတွင် ရပ်နေကြ၍ ယေရှုအား စွပ်စွဲခြင်းများစွာကို အော်ဟစ်ပြောဆိုနေကြ၏။

¹¹ထို့နောက်ဟေရုဒ်နှင့် မိမိ၏စစ်သားတို့သည် ယေရှုကို လှောင်ပြောင်ကျီစယ်ကြ၏။ သူတို့သည် ယေရှုကို ရယ်စရာပြုလုပ်ရန် ဘုရင်ဝတ်သောအဝတ်အစားမျိုးကို ဝတ်ဆင်ပေးကြ၏။ ထို့နောက် ဟေရုဒ်သည် ယေရှုကို ပိလတ်ထံသို့ ပြန်ပို့လိုက်၏။ ¹²လွန်ခဲ့သော အချိန်ကာလ၌ ပိလတ်မင်းနှင့် ဟေရုဒ်သည် အစဉ်သဖြင့် ရန်သူများဖြစ်ခဲ့ကြ၏။ သို့သော်လည်း ထိုနေ့၌ ဟေရုဒ်နှင့် ပိလတ်တို့သည် မိတ်ဆွများ ဖြစ်လာကြ၏။

ယေရှုသေရမည်

(မာ 27:15-26; မာ 15:6-15; ယော 18:39-19:16)

¹³ပိလတ်မင်းသည် လူများအားလုံးတို့ကို ယင်ပုရောဟိတ်အကြီး၊ ယုဒခေါင်းဆောင်တို့နှင့်အတူ ခေါ်လိုက်၏။ ¹⁴ပိလတ်မင်းက သူတို့အား “သင်တို့သည် ဤသူကို ငါ့ထံသို့ ပို့ဆောင်ကြ၏။ သူသည် လူတို့ကို စိတ်ပြောင်းအောင် ကြိုးစားနေသည်ဟုသင်တို့ပြောကြ၏။ သို့သော်လည်း သင်တို့အားလုံးရှေ့မှာသူ့ကို ငါစစ်ဆေးခဲ့၏။ သူ၌ အမှားတစ်ခုမျှမတွေ့။ ယေရှုသည် သင်တို့ပြောသောအပြစ် တစ်ခုမျှမရှိ။ ¹⁵ဟေရုဒ်မင်းသည်လည်း သူ၌ အပြစ်တစ်ခုမျှမတွေ့။ ဟေရုဒ်သည် ယေရှုကို ငါတို့ထံသို့ ပြန်ပို့လိုက်ပြီ။ ကြည့်ကြလော့။ ယေရှုသည် အသေသတ်ခြင်းကို ခံထိုက်သောအမှားတစ်ခုတစ်ခုမျှမပြု။ ¹⁶ထို့ကြောင့် သူ့ကိုငါ အနည်းမျှသာ အပြစ်ပေး၍ သူ့ကိုလွှတ်ပေးမည်” ဟုပြော၏။ ¹⁷*

အခန်း 17 အချို့သောဂရိစာရေးကူးခြင်းက အခန်းငယ် 17 ကို ပေါင်းထည့်ထားသည်မှာ၊ နှစ်တိုင်းပသခါပွဲ၌ ပိလတ်သည် အကျဉ်းသားတစ်ယောက်ကို လူတို့ထံသို့ လွှတ်ပေးရ၏။)

¹⁸သို့သော်လည်း လူအားလုံးသည် တညီ တညွတ်တည်း အော်ဟစ်ကြ၍ “သူ့ကို လက်ဝါး ကပ်တိုင်၌သတ်ပါ။ ဗာရဗုဒ္ဓကို လွှတ်ပါ” ဟုဆို ကြ၏။ ¹⁹(ဗာရဗုဒ္ဓ ဆိုသူသည် မြို့ထဲတွင် ဆူပူ သောင်းကျန်းမှုနှင့်လူသတ်မှုဖြင့် ထောင်ကျနေ သူဖြစ်၏။)

²⁰ပိလတ်သည် ယေရှုအား လွှတ်ပေးလို၏။ ထို့ကြောင့် ပိလတ်ကသူတို့အားယေရှုကို လွှတ် ပေးမည့်အကြောင်း ထပ်ပြော၏။ ²¹သို့သော် လည်း သူတို့က ထပ်မံ၍ “သူ့ကိုလက်ဝါးကပ် တိုင်မှာ ရိုက်ထားပါ။ သူ့ကို လက်ဝါးကပ်တိုင် မှာ ရိုက်ထားပါ” ဟုအော်ဟစ်ကြပြန်၏။

²²ပိလတ်သည်လူတို့အား၊ ‘အဘယ်ကြောင့် နည်း။ သူသည် အဘယ်အမှားကို လုပ်သနည်း။ သူ့၌ အပြစ်မရှိပါ။ သူ့ကို သတ်လောက်သော အကြောင်းပြချက်မရှိပါ။ ထို့ကြောင့် ငါသည် သူ့ကိုအပြစ်ဒဏ်ပေး၍ ပြန်လွှတ်လိုက်မည်’ ဟု ပြော၏။

²³သို့သော်လည်း လူတို့သည် အဆက် မပြတ် အော်ဟစ်နေကြ၏။ သူတို့သည် ယေရှု အား လက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ်တွင် တင်၍သတ်ရန် တောင်းဆိုကြ၏။ သူတို့၏အော်ဟစ်သံများ သည် ပို၍ကျယ်လောင်လာ၏။ ²⁴ပိလတ်သည် နောက်ဆုံးတွင် လူတို့ဖြစ်စေလိုသည့်အတိုင်း ဆုံးဖြတ်လေ၏။ ²⁵လူတို့သည် ဗာရဗုဒ္ဓကို လွှတ် ပေးစေလိုကြ၏။ ဗာရဗုဒ္ဓသည် ဆူပူသောင်း ကျန်းမှုကိုဖြစ်စေ၍ လူသတ်မှုကို ကျူးလွန် သောသူဖြစ်၏။ ပိလတ်သည် လူအများတို့၏ ဆန္ဒအတိုင်း ဗာရဗုဒ္ဓကိုလွှတ်ပေး၍ ယေရှုအား လက်ဝါးကပ်တိုင်၌ရိုက်သတ်ရန် သူတို့လက်သို့ အပ်နှံ၏။

ယေရှုကို လက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ်တွင် သတ်ခြင်း

(မာ 27:32-44; မာ 15:21-32; ယော 19:17-27)

²⁶စစ်သားတို့သည် ယေရှုအား လက်ဝါး ကာတိုင်၌ ရိုက်သတ်ရန် ခေါ်ဆောင်သွားကြ

၏။ ထိုအချိန်၌ လူတစ်ယောက်သည် ယာခင်း ထဲမှ ပြန်လာ၍ မြို့တွင်းသို့ ဝင်နေ၏။ သူ၏နာ မည်သည်ရှိမှန်ဖြစ်၏။ ရှိမှန်သည် မြို့ကုရေနေ မြို့မှ ဖြစ်၏။ စစ်သားတို့သည် သူ့ကို အတင်း အကျပ်ဖြင့် ယေရှု၏လက်ဝါးကပ်တိုင်ကို သယ် ဆောင်စေကြပြီး၊ ယေရှုနောက်မှ လိုက်စေ ကြ၏။

²⁷ယေရှုနောက်တော်မှ အလွန်များစွာ သောလူများတို့သည် လိုက်လာကြ၏။ အချို့အ မျိုးသမီးတို့သည် ယေရှုအတွက် ငိုကြွေးမည် တမ်းလျှက် လိုက်ပါလာကြ၏။ ²⁸ယေရှုသည် ထိုအမျိုးသမီးတို့ကို လှည့်ကြည့်၍ “ယေရှုလင် မြို့မှ အမျိုးသမီးတို့၊ ငါ့အတွက်ကြောင့် မငို ကြွေးကြနှင့်။ သင်တို့နှင့် သင်တို့သားသမီးများ အတွက်သာ ငိုကြွေးကြလော့။

²⁹လူတို့က ‘မိသောအမျိုးသမီးတို့သည် မင်္ဂ လာရှိ၏။ ကလေးမရှိဘူးသော အမျိုးသမီးနှင့် ပြုစုစောင့်ရှောက်ရန် ကလေးမရှိဘူးသော အ မျိုးသမီးတို့သည် မင်္ဂလာရှိ၏’ ဟုပြောသောအ ချိန်သည် မကြာခင်ရောက်လာလိမ့်မည်။ ³⁰ထို့ နောက် လူတို့က တောင်းများအား၊ ‘ငါတို့အ ပေါ်သို့ ပြိုကျကြပါ’ ဟုပြောလိမ့်မည်။ သူတို့က တောင်းကုန်းများအား ‘ငါတို့ကို ဖုံးလွှမ်းလိုက် ပါ’ ဟုပြောကြလိမ့်မည်။ ³¹လူတို့သည် ယခု ကောင်းသောအချိန်၌ ဤသို့ ပြုကြလျှင် ဆိုး သောအချိန်၌ အဘယ်သို့ ပြုလိမ့်မည်နည်း” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

³²စစ်သားတို့သည် ယေရှုနှင့်အတူ သတ်ရ မည့်လူဆိုးနှစ်ယောက်တို့ကိုလည်း ခေါ်ဆောင် လာကြ၏။ ³³ယေရှုနှင့် လူဆိုးနှစ်ယောက်တို့ကို “ဦးခေါင်းခွံ” ဟုခေါ်ဝေါ်သောနေရာတစ်နေရာ သို့ ခေါ်ဆောင်ကြ၏။ ထိုနေရာ၌ စစ်သားတို့ သည် ယေရှုကို လက်ဝါးကပ်တိုင်မှာ ရိုက်ထား ကြ၏။ ထိုနောက် လူဆိုးနှစ်ယောက်ကိုလည်း လက်ဝါးကပ်တိုင်မှာ ရိုက်ထားကြ၏။ စစ်သား တို့သည် ယေရှု၏လက်ျာတော်ဘက်၌ လူဆိုး တစ်ယောက်၊ လက်ဝဲတော်ဘက်၌ လူဆိုးတစ် ယောက်ထားကြ၏။

³⁴ယေရှုက၊ ‘အဘ၊ အကျွန်ုပ်ကို သတ်နေသောသူတို့ကိုခွင့်လွှတ်တော်မူပါ။ သူတို့သည် မိမိပြုသောအမှုကို မသိကြ’ ဟု မြှောက်ဆိုတော်မူ၏။

စစ်သားတို့သည် ယေရှု၏အဝတ်တော်များကို ခွဲဝေရန် စာရေးတံချကြ၏။ ³⁵ထိုနေရာတစ်ဝိုက်တွင် ယေရှုအား စောင့်ကြည့်နေသူတို့လည်း ရှိနေကြ၏။ ယုဒခေါင်းဆောင်တို့သည် ယေရှုကို ပြက်ရယ်ပြု၍ “သူသည် ခရစ်တော်တည်းဟူသော ဘုရားသခင်ရွေးချယ်တော်မူသောသူမှန်လျှင် သူတစ်ပါးကို ကယ်တင်သကဲ့သို့ ကိုယ်ကိုယ် ကယ်တင်ပါလေစေ” ဟု ပြောကြ၏။ ³⁶စစ်သားတို့ကလည်း ယေရှုကို လှောင်ပြောင်ကြ၏။ သူတို့သည် ယေရှုထံတော်သို့သွား၍ ချဉ်သောစပျစ်ရည် အနည်းငယ်ကို ပေးကြ၏။ ³⁷စစ်သားတို့က ‘သင်သည် ယုဒတို့၏ဘုရင်မှန်လျှင် ကိုယ်ကို ကယ်တင်လော့’ ဟု ပြောကြ၏။ ³⁸ယေရှု၏ လက်ဝါးကပ်တိုင်ထိပ်တွင် ဤစာလုံးများကို ရေးထားလေ၏။ ‘ဤသူသည် ယုဒများဘုရင်ဖြစ်သည်’ ဟု ရေးထား၏။ ³⁹လူဆိုးတစ်ယောက်သည် ယေရှုကို ဆိုးဝါးစွာ အော်ဟစ်ပြီး၊ ‘သင်သည် ခရစ်တော်မဟုတ်လော။ သို့ဖြစ်လျှင်၊ ကိုယ်ကိုရင်း၊ ငါတို့ကိုရင်း၊ ကယ်တင်လော့’ ဟု ပြောဆို၏။ ⁴⁰သို့သော်လည်း အခြားလူဆိုးတစ်ယောက်သည် သူ့ကို ဆုံးမလိုက်၏။ သူက “သင်သည် ဘုရားသခင်ကို ကြောက်သင့်၏။ ငါတို့အားလုံး မကြာခင်သေလိမ့်မည်။

⁴¹သင်နှင့်ငါသည် အပြစ်ရှိသူတို့ ဖြစ်၏။ ငါတို့နှစ်ယောက်လုံးသည် မှားယွင်းသောအမှုများကို လွန်ကျူးသောကြောင့် သေထိုက်၏။ သို့သော်လည်း ဤသူသည် အဘယ်အမှားတစုံတခုမျှမပြု” ဟု ပြော၏။ ⁴²ထိုသူက ယေရှုအား “ယေရှု၊ ကိုယ်တော်သည် ဘုရင်အဖြစ် အုပ်စိုးသောအချိန်၌ အကျွန်ုပ်ကို အောက်မေ့တော်မူပါ” ဟု လျှောက်၏။ ⁴³ယေရှုက ထိုသူအား “ငါအမှန်ဆိုသည်ကား၊ ယနေ့တွင်သင်သည် ငါနှင့် အတူပရဒိသုတုံ၌ရှိလိမ့်မည်” ဟု မိန့်တော်မူ၏။

ယေရှုသေဆုံးတော်မူခြင်း

(မာ 27:45-56; မာ 15:33-41; ယော 19:28-30)

⁴⁴ထိုအချိန်သည် နေ့မုန်းတည့် ချိန်လောက်ဖြစ်၏။ သို့သော်လည်း မွန်းလွဲသုံးချက်တီးအချိန်တိုင်အောင် နယ်မြေဒေသတစ်ခုလုံး၌ မှောင်မိုက်အတိ ဖြစ်လေ၏။ ⁴⁵နေကို လုံးဝမတွေ့ရ။ ဗိမာန်တော်အတွင်းရှိ ကုလားကာ ကြီးသည် စုတ်ပြဲ၍၊ နှစ်ပိုင်းဖြစ်သွား၏။ ⁴⁶ယေရှုသည် အော်ဟစ်၍၊ “အဘ၊ အကျွန်ုပ်၏အသက် ဝိညာဉ် ကိုကိုယ်တော်၏လက်၌ အကျွန်ုပ်အပ်ပါပြီ” ဟု မိန့်တော်မူပြီးနောက် ကိုယ်တော်သည် အသက်ချုပ်တော်မူ၏။

⁴⁷ထိုနေရာတွင် ရှိနေသောစစ်ဗိုလ်သည် မည်သို့ဖြစ်သည်ကို မြင်လျှင် သူသည် ဘုရားသခင်ကို ချီးမွမ်း၍၊ “အမှန်စင်စစ် ဤသူသည် အပြစ်မရှိသောသူမှန်ပေ၏” ဟု ပြောလေ၏။

⁴⁸လက်ဝါးကပ်တိုင်၌ ရိုက်ထားခြင်းကို ကြည့်မြင်ရန် မြို့ထဲမှ လူအများတို့လာကြ၏။ ဖြစ်ပျက်သမျှအားလုံးကို တွေ့သောအခါ၊ သူတို့သည် အလွန်ဝမ်းနည်း ကြေကွဲစွာဖြင့် ပြန်သွားကြ၏။ ⁴⁹ထိုလူတို့တွင် ယေရှု၏ရင်းနှီးသောမိတ်ဆွေတို့ပါကြ၏။ ယေရှုကို ဂါလိလဲပြည်မှ လိုက်ပါလာခဲ့ကြသော အမျိုးသမီးအချို့လည်း ရှိနေကြ၏။ သူတို့အားလုံးသည် အဝေးက ကြည့်ရှု၍ ရပ်နေကြ၏။

အရိမသံမြို့မှ ယောသပ်

(မာ 27:57-61; မာ 15:42-47; ယော 19:38-42)

⁵⁰⁻⁵¹ထိုနေရာတွင် ရှိနေသောလူတစ်ယောက်သည် အရိမသံအမည်ရှိ ယုဒမြို့တစ်မြို့မှဖြစ်၏။ သူ၏နာမည်သည် ယောသပ်ဖြစ်၏။ သူသည် လူကောင်းဖြစ်၍ ဘာသာရေးကို ကိုင်းရှိုင်းသူလည်းဖြစ်၏။ သူသည် ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော် ဖြစ်တည်မှုကို စောင့်နေသူဖြစ်၏။ ယောသပ်သည် ယုဒကောင်စီမှ အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဖြစ်၏။ သို့သော်လည်း အခြားယုဒခေါင်းဆောင်တို့သည် ယေရှုအား သတ်ရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ခြင်းကို

သူသည် သဘောမတူပါ။ ⁵²ယောသပ်သည် ပိလတ်မင်းထံသို့ သွား၍၊ ယေရှု၏အလောင်းတော်ကိုတောင်းခံ၏။ ပိလတ်သည်၊ ယောသပ်ကို ယူခွင့်ပြုလေ၏။ ⁵³ထိုအခါ ယောသပ်သည် ယေရှု၏အလောင်းတော်ကို လက်ဝါးကပ်တိုင်မှ ပြုတ်ချပြီးနောက်၊ တစ်ကိုယ်လုံးကို အဝတ်ဖြင့် ပတ်လေ၏။ ထို့နောက် ယေရှု၏အလောင်းတော်ကို သင်္ချိုင်းဂူအတွင်းသို့ ထည့်သွင်း၏။ ထိုသင်္ချိုင်းသည် ကျောက်သားနံရံကို ထွင်းထားခြင်းဖြစ်ပြီး၊ ဘယ်သောအချိန်၌မျှ အသုံးမပြုခဲ့ဖူးပါ။ ⁵⁴ထိုနေ့သည် အဘိတ်နေ့ဖြစ်၏။ နေဝင်ပြီးလျှင် ဥပုသ်နေ့ အစပျိုးရန် နီးလာ၏။

⁵⁵ဂါလိလဲပြည်မှစ၍၊ ယေရှုနောက်တော်သို့ လိုက်လာသော အမျိုးသမီးတို့သည် ယောသပ်နောက်သို့ လိုက်ကြ၏။ ထိုအမျိုးသမီးတို့သည် သင်္ချိုင်းဂူကို၎င်း၊ ယေရှု၏အလောင်းတော်ကို၎င်း အဘယ်သို့ထည့်သွင်းသည်ကို မြင်ကြ၏။ ⁵⁶ထို့နောက် အမျိုးသမီးတို့သည် ယေရှု၏အလောင်းတော်ပေါ်တွင် ဆွတ်ဖြန်းရန်အတွက် အမွှေးအကြိုင်အချိုပြုလုပ်ပြင်ဆင်ရန် ပြန်သွားကြလေ၏။ သူတို့သည် မောရှေ၏ပညတ်တရားအရ ဥပုသ်နေ့တွင် အနားယူကြ၏။ လူအားလုံးအတွက်ထိုသို့ပြုလုပ်ရန်ပညတ်ထားခြင်းဖြစ်၏။

ယေရှုသေခြင်းမှ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းသတင်းများ

(မာ 28:1-10; မာ 16:1-8; ယော 20:1-10)

24 ခုနစ်ရက်၏ ပထမနေ့ရက်နံနက်စောစောအချိန်တွင် အမျိုးသမီးတို့သည် ယေရှု၏ရှုပ်အလောင်းတော်ထားရှိရာ သင်္ချိုင်းဂူသို့လာကြ၏။ သူတို့ပြုလုပ်ပြင်ဆင်ထားသော အမွှေးနံ့သာများကိုလည်း ယူဆောင်လာကြ၏။ ²သင်္ချိုင်းဂူကို ပိတ်ရန် လေးလံသော ကျောက်တုံးကြီးတစ်တုံးကို တံခါးပေါက်အတွင်း၌ ထားရှိ၏။ သို့သော်လည်း အမျိုးသမီးတို့သည် ထိုကျောက်သည် လိမ့်လှန်လျက်ရှိသည်ကိုတွေ့ကြ၏။ ³သူတို့သည်အတွင်းသို့ ဝင်သောအခါ သခင်ယေရှု၏အလောင်းတော်ကို မတွေ့

ကြ။ ⁴အမျိုးသမီးတို့သည် ထိုအကြောင်းကိုနားမလည်နိုင်ကြချေ။ သူတို့သည် ထိုအကြောင်းကို အံ့ဩလျက် နေကြစဉ်၊ လူနှစ်ယောက်သည် သူတို့အနားသို့ ရပ်နေကြ၏။ သူတို့၏အဝတ်များသည် လျှပ်စစ်ကဲ့သို့တောက်ပလျက်နေ၏။ ⁵အမျိုးသမီးတို့သည် ကြောက်ရွံ့ခြင်းဖြင့် တုန်လှုပ်လျက် ခေါင်းငုံ့ကြ၏။ လူနှစ်ယောက်က အမျိုးသမီးတို့အား ‘သင်တို့သည် အဘယ်ကြောင့် အသက်ရှင်နေသူတစ်ယောက်ကို ဤနေရာ၌ လာရှာနေကြသနည်း။ ဤနေရာသည် လူသေတို့အတွက် နေရာတစ်ခုဖြစ်၏။’ ⁶ယေရှုသည် ဤနေရာ၌ရှိတော်မမူ၊ သူသည် သေခြင်းမှ ရှင်ပြန်ထမြောက်တော်မူပြီ။ ဂါလိလဲပြည်၌ ရှိတော်မူစဉ် သူမိန့်တော်မူသော စကားတော်ကို သင်တို့မှတ်မိကြသလော။ ⁷ယေရှုက၊ ‘လူသားသည် ဆိုးဝါးသောလူတို့၏လက်ထံသို့ အပ်နှံခြင်း၊ လက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ်မှာ အသေသတ်ခြင်းကိုခံရမည်။ သုံးရက်မြောက်နေ့၌ သေခြင်းမှ ပြန်လည်ထမြောက်မည်’ ဟုယေရှုက မိန့်တော်မူခဲ့၏။ ဟုပြောကြ၏။ ⁸ထိုအခါ အမျိုးသမီးတို့သည် ယေရှုမိန့်တော်မူခဲ့သောစကားတော်ကို သတိရကြ၏။

⁹အမျိုးသမီးတို့သည် သင်္ချိုင်းဂူမှထွက်လာကြပြီးနောက်၊ ယေရှု၏တမန်တော် တစ်ဆယ်တစ်ပါးနှင့်အခြားနောက်လိုက်တို့ရှိရာသို့ သွားကြ၏။ အမျိုးသမီးတို့သည် သူတို့ကို သင်္ချိုင်းတွင် ဖြစ်ပျက်ခဲ့သမျှအားလုံး ပြောပြကြ၏။ ¹⁰ထိုအမျိုးသမီးတို့မှာမာရိမာဂဒလ၊ ယောဟန္န၊ ယာကုပ်၏အမိဖြစ်သောမာရိနှင့် အခြားသော တချို့အမျိုးသမီးတို့ ဖြစ်ကြ၏။ ထိုအမျိုးသမီးတို့သည် တမန်တော်တစ်ဆယ်နှစ်ပါးတို့ကို ဖြစ်ရပ်အလုံးစုံ ပြောပြကြ၏။ ¹¹သို့သော်လည်း တမန်တော်တို့သည် အမျိုးသမီးတို့ကို မယုံကြည်ကြပါ။ အကြောင်းမူကား၊ သူတို့၏စကားသည် သူတို့အတွက် အဓိပ္ပါယ်မရှိသောစကားသံကဲ့သို့ဖြစ်၏။ ¹²သို့သော်လည်း ပေတရုသည် ထ၍ထိုဖြစ်ရပ်မှန်လျှင် ကြည့်ရန် သင်္ချိုင်းသို့ အပြေးအလွှားသွားကြည့်၏။ သူသည် အထဲ

သို့ ငုံ့ကြည့်သောအခါ ယေရှု၏အလောင်းတော်ကို လွှမ်းခြုံရစ်ပတ်ခဲ့ သောအဝတ်ကိုသာ တွေ့၏။ ထိုနေရာ၌ အဝတ်သာရှိရစ်နေ၏။ ယေရှုထွက်သွားတော်မူပြီ။ ပေတရုအဘယ်သို့ ဖြစ်ပျက်သည်ကို အံ့ဩလျက်တစ်ယောက်တည်း ထွက်သွားလေ၏။

ဧမောက်သို့ သွားရာလမ်းပေါ်မှာ

(မာ 16:12-13)

¹³ထိုနေ့မှာပင် ယေရှု၏တပည့်တော်နှစ်ပါးသည် ဧမောက်အမည်ရှိ ရွာတစ်ရွာသို့ သွားနေကြ၏။ ထိုရွာသည် ယေရုရှလင်မြို့နှင့် ခုနစ်မိုင်ခန့်ကွာဝေး၏။ ¹⁴သူတို့နှစ်ယောက်သည် ခရီးသွားနေစဉ် ဖြစ်ပျက်ခဲ့သောအကြောင်းအရာအားလုံးကို ပြောဆိုဆွေးနွေးနေကြ၏။ ¹⁵ထိုသို့ ပြောဆိုဆွေးနွေးသွားနေစဉ် ယေရှုသည် ချည်းကပ်လာ၍ သူတို့နှင့်အတူ ကြွတော်မူ၏။ ¹⁶သို့သော်လည်း သူတို့အား ယေရှုကို မှတ်မိရန် ခွင့်မပြုချေ။ ¹⁷ယေရှုက သူတို့အား “သင်တို့နှစ်ယောက်လမ်းလျှောက်လျက် ဆွေးနွေးနေသောစကားသည် အဘယ်သို့သောစကားနည်း” ဟုမေးတော်မူ၏။ သူတို့နှစ်ယောက်သည် ထိုနေရာသို့ ခဏရပ်တန့်သွားကြ၏။ သူတို့မျက်နှာကို ကြည့်ရသည်မှာ အလွန်ဝမ်းနည်းကြေကွဲနေပုံရ၏။ ¹⁸သူတို့နှစ်ယောက်အနက် တစ်ယောက်၏အမည်မှာ ကလော့စ်ဖြစ်၏။ ကလော့စ်က “မကြာမှီတွင် ယေရှုလင်မြို့၌ ဖြစ်ပျက်ခဲ့သောအကြောင်းအရာတို့ကို မသိသောသူသည် ယေရုရှလင်မြို့၌ သင်တစ်ယောက်ဘဲ ဖြစ်ရမည်” ဟုပြန်ပြော၏။

¹⁹ယေရှုက သူတို့အား “သင်တို့သည် အဘယ်အကြောင်းအရာကို ပြောနေကြသနည်း၊” ဟုမေးတော်မူ၏။ ထိုအခါက ကလော့စ်က “ဤအရာသည် နာဇရက်မြို့သား ယေရှု၏အကြောင်းဖြစ်၏။ ဘုရားသခင်ရှေ့လူအားလုံးတို့၏ရှေ့မှာ ကြီးမားသောပရောဖက်တစ်ပါးဖြစ်၏။ သူသည် တန်ခိုးရှိအရာများစွာတို့ကို သွန်သင်၍ ပြုလုပ်တော်မူ၏။ ²⁰သို့သော်လည်း

ငါတို့ခေါင်းဆောင်တို့နှင့်ယင်ပုရောဟိတ်အကြီးတို့သည် သူ့ကို စီရင်၍ အသတ်ခံရန် တပါးအမျိုးသားတို့ လက်ထဲသို့ အပ်နှံခဲ့ကြ၏။ သူတို့သည် သူ့ကို လက်ဝါးကပ်တိုင်မှာ သတ်ကြ၏။ ²¹ယေရှုသည် ဣသရေလလူမျိုးတို့ကို လွတ်မြောက်အောင် လုပ်မည့်သူဟု ငါတို့မျှော်မှန်းခဲ့ကြ၏။ သို့သော်လည်း နောက်ပိုင်းတွင် ဤအရာများ ဖြစ်ပျက်လေ၏။ ထို့ပြင် ယခုတစ်စုံတစ်ခုဖြစ်ပျက်၏။ ယေရှုအသတ်ခံခြင်းသည် သုံးရက်ရှိသွားပြီ။ ²²သို့သော်လည်း အကျွန်ုပ်တို့အဖွဲ့ထဲမှ အမျိုးသမီးတချို့သည် အံ့အားသင့်စရာသတင်းအချို့တို့ကို အကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ ယူဆောင်လာကြ၏။ ယနေ့မနက်အစောကြီးတွင် ယေရှု၏အလောင်းတော်ချသည် နေရာဖြစ်သောသင်္ချိုင်းသို့ သွားကြ၏။ ²³သို့သော်လည်း သူတို့သည် ထိုနေရာ၌ ယေရှု၏အလောင်းတော်ကို မတွေ့ကြပါ။ သူတို့သည် ငါသို့ထံသို့ ရောက်လာ၍ ကောင်းကင်တမန်တစ်ချို့ကို တွေ့ရသောအကြောင်းနှင့် ထိုကောင်းကင်တမန်တို့က ယေရှုအသက်ရှင်နေသည်” ဟု ပြောပြကြောင်း၊ ငါတို့အား ကြားပြောကြ၏။ ²⁴ထို့ကြောင့် ငါတို့အဖွဲ့ဝင်မှ လူတချို့တို့သည်လည်း သင်္ချိုင်းသို့ သွားကြ၏။ အရာအားလုံးသည် ထိုအမျိုးသမီးတို့ပြောသည့်အတိုင်း ဖြစ်၏။ သူတို့သည် အထဲကို ကြည့်၏။ သို့သော်လည်း ယေရှုကို မတွေ့ကြ” ဟုပြောလေ၏။

²⁵ထိုအခါ ယေရှုက လူနှစ်ယောက်အား “သင်တို့သည် မိုက်မဲ၍ ပရောဖက်တို့၏ ရေးခဲ့သမျှ အားလုံးကို ယုံကြည်ရန် နှေးကွေးကြ၏။ ပရောဖက်တို့၏ရေးခဲ့သမျှကို သင်တို့ယုံကြည်ရမည်။ ²⁶ခရစ်တော်သည် မိမိဘုန်းစည်းစိမ်တော်ကို မဝင်မှီ ဤသို့ပင် ခံစားရမည်ဟု ပရောဖက်တို့သည် ရေးသားခဲ့သည် မဟုတ်လော” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ²⁷ထို့နောက် ယေရှုသည် သူ့အကြောင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ကျမ်းစာထဲတွင် ရေးသားခဲ့သမျှ အလုံးစုံကို သူတို့အား ရှင်းပြတော်မူ၏။ ကိုယ်တော်သည် မောရှေ၏ ကျမ်းစာအုပ်များမှစ၍ ရှင်းလင်းပြောဆိုတော်

မူ၏။ ထို့နောက် ယေရှုသည် ပရောဖက်တို့ ပြောခဲ့သမျှမိမိအကြောင်းကိုပြောပြတော်မူ၏။

²⁸ ယေရှုနှင့်ထိုလူနှစ်ယောက်သည်ဧမောက် မြို့အနီးသို့ ရောက်လာကြသောအခါ ယေရှု သည် ထိုမြို့တွင် ရပ်နားရန် အစီအစဉ်မရှိသော အမှုအရာကို ပြတော်မူ၏။ ²⁹ သို့သော်လည်း သူတို့က ယေရှုကို နေစေလိုကြ၏။ သူတို့က “အကျွန်ုပ်တို့နှင့်အတူ လိုက်ပါ။ အချိန်နောက် ကျနေပြီ။ မိုးလည်းချုပ်တော့မည်” ဟုတောင်း ပန်ကြ၏။ ထို့ကြောင့် ယေရှုသည် သူတို့နှစ် ယောက်နှင့်အတူ နေရန်ဝင်တော်မူ၏။

³⁰ ယေရှုသည် သူတို့နှစ်ယောက်နှင့်အတူ စားသောက်ရန် အဆင်သင့်ဖြစ်နေချိန်တွင် မုန့် အချို့ကို ယူတော်မူ၏။ ကိုယ်တော်သည် ဘုရားသခင်၏ကျေးဇူးတော်ကို ချီးမွမ်းပြီးမုန့် ကို ဖဲ့တော်မူ၏။ ထို့နောက် သူတို့ကို ပေး တော်မူ၏။ ³¹ ထိုအချိန်တွင် သူတို့၏မျက်စိပွင့် လင်း၍ ကိုယ်တော်ဖြစ်သည်ကို သိကြ၏။ သို့ သော်လည်း ယေရှုဖြစ်ကြောင်း သိသောအခါ ယေရှုသည် ပျောက်ကွယ်တော်မူ၏။ ³² ထိုလူ နှစ်ယောက်ကလည်း “လမ်းခရီး၌ ယေရှုသည် ငါတို့ကို စကားပြော၍ ကျမ်းစာ၏ အဓိပ္ပါယ်ကို ဖွင့်ပြတော်မူသောအခါ ငါတို့၏စိတ်နှလုံးသား ထဲ၌ မီးလောင်သကဲ့သို့ ခံစားရသည် မဟုတ် လော” ဟုအချင်းချင်း ပြောဆိုကြ၏။

³³ လူနှစ်ယောက်သည် ယေရှုရှုလင်မြို့သို့ ချက်ချင်း ပြန်သွားကြ၏။ ထိုနေရာ၌ သူတို့ သည် ယေရှု၏တပည့်တော် တဆယ်တပါးတို့၊ အခြားသောနောက်လိုက်နှင့်အတူတကွ စုဝေး နေသည်ကို တွေ့မြင်ကြ၏။ ³⁴ သူတို့က “သခင် ဘုရားသေခြင်းမှ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းသည် အမှန်ဖြစ်၏။ ကိုယ်တော်ကိုယ်တိုင် ရှိမုန့် ပေတရုကို ပြတော်မူပြီ” ဟုပြောနေကြ၏။

³⁵ လူနှစ်ယောက်သည် လမ်းပေါ်တွင် ဖြစ် ပျက်ခဲ့သောအကြောင်းအရာကို ပြောပြကြ၏။ ယေရှုသည် မုန့်ကို ဖဲ့တော်မူသောအခါ သူတို့ သည် ယေရှုကိုအဘယ်သို့ မှတ်မိသည်ကိုလည်း ပြောကြ၏။

ယေရှုသည် မိမိတပည့်တော်တို့ထံသို့ ထင်းရှူးတော်မူခြင်း

(မာ 28:16-20; မာ 16:14-18; ယော 20:19-23; တမန် 1:6-8)

³⁶ လူနှစ်ယောက်သည် ထိုဖြစ်ရပ်အားလုံး ကို ပြောကြစဉ်၊ ယေရှုကိုယ်တိုင် မိမိတပည့် တော်တို့ အလယ်၌ ရပ်တော်မူ၏။ ယေရှုက သူတို့အား ‘ငြိမ်သက်ခြင်းသည် သင်တို့နှင့်အတူ ရှိပါစေ’ ဟုမိန့်တော်မူ၏။

³⁷ ဤဖြစ်ရပ်သည် တပည့်တော်တို့ကို အံ့ ဩစေ၏။ သူတို့ကြောက်ရွံ့နေကြ၏။ သူတို့ သည် တစ္ဆေတစ်ယောက်ကို မြင်နေရသည်ဟု ထင်နေကြ၏။ ³⁸ သို့သော်လည်း ယေရှုက သူတို့အား “သင်တို့သည် အဘယ်ကြောင့် ဒုက္ခ ရောက်နေကြသနည်း။ အဘယ်ကြောင့် သံသ ယရှိကြသနည်း။ ³⁹ ငါ့ခြေနှင့် ငါ့လက်တို့ကို ကြည့်ကြလော့။ ငါ့ကိုယ်ပင်ဖြစ်၏။ ငါ့ကို ကိုင် ကြည့်ကြလော့။ ငါသည် ကိုယ်ခန္ဓာအမှန် ရှိ ကြောင်း သင်တို့မြင်နိုင်၏။ တစ္ဆေသည် ဤကဲ့ သို့သောကိုယ်ခန္ဓာမျိုးမရှိပါ” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

⁴⁰ ယေရှုသည် သူတို့ကို ဤသို့ မိန့်တော် မူပြီးသောအခါ သူ၏လက်တော်နှင့် ခြေတော် တို့၌ရှိသော သံချောင်းအရာအပေါက်များကို ပြသတော်မူ၏။ ⁴¹ တပည့်တော်တို့သည် အံ့ အားသင့်လျက်နေကြ၏။ ယေရှုအသက်ရှင်နေ သည်ကို မြင်တွေ့လိုက်ရသောကြောင့် အလွန် ဝမ်းမြောက်ကြ၏။ သို့သော်လည်း သူတို့မြင် နေရခြင်းကိုပင် အပြည့်အဝမယုံကြည်နိုင်ကြ သေးချေ။ ထို့ကြောင့် ယေရှုက သူတို့အား “သင်တို့၌ စားစရာတစ်စုံတစ်ရာ ရှိသလော” ဟုမေးတော်မူ၏။ ⁴² သူတို့က ကင်ထားသော ငါးတစ်ဖဲ့ကို ကပ်ပေးကြ၏။ ⁴³ တပည့်တော်တို့ က ကြည့်နေစဉ်မှာပင်ယေရှုသည် ငါးကို လှမ်း ယူ၍ စားတော်မူ၏။

⁴⁴ ယေရှုက သူတို့အား “ငါသည် သင်တို့နှင့် အတူရှိနေစဉ် ငါ့အကြောင်းအားလုံးနှင့် ပတ် သက်၍ မောရှေ၏ပညတ်တ္တိကျမ်းစာ၌၎င်း၊ ပရောဖက်တို့၏ကျမ်းစာအုပ်၌၎င်း၊ ဆာလံ

ကျမ်းစာ၌၎င်း ရေးထားချက်များသည် ပြည့်စုံရမည်ဟု သင်တို့အား ငါပြောသည်ကို မှတ်မိကြလော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

⁴⁵ထို့နောက် ယေရှုသည် ထိုကျမ်းစာကို တပည့်တော်တို့အားရှင်းပြ၍နားလည်သဘောပေါက်ရန် ကူညီမစတော်မူ၏။ ⁴⁶ထို့နောက် ယေရှုကသူတို့အား၊ “ခရစ်တော်သည် အသတ်ခံရ၍ သုံးရက်မြောက်နေ၌ သေခြင်းမှ ရှင်ပြန်ထမြောက်ရမည်ဟုရေးသားထား၏။ ⁴⁷⁻⁴⁸သင်တို့သည် ဤအကြောင်းအရာတို့၏သက်သေဖြစ်ကြ၏။ သင်တို့သည် လူတို့ထံသို့သွား၍ သူတို့၏အပြစ် ခွင့်လွှတ်နိုင်ကြောင်း ပြောပြရမည်။ သူတို့၏အပြစ်အတွက် ဝမ်းနည်း၍ သူတို့၏စိတ်နှလုံးကို ပြောင်းလဲလျှင် ဘုရားသခင်သည် သူတို့ကို ခွင့်လွှတ်တော်မူမည် ဖြစ်ကြောင်း သူတို့ကို ပြောပြရမည်။ သင်တို့သည် ဤဝမ်းမြောက်ဖွယ်ရာသတင်းကောင်းကို ငါနာမတော်ဖြင့် ဟောပြောကြရမည်။ သင်တို့သည် ယေရှုလင်မြို့မှ စ၍ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံးရှိ လူမျိုးတကာတို့အား ဟောပြောကြရမည်။ ⁴⁹နားထောင်ကြလော့။ ငါ့ခမည်းတော်သည် သင်တို့

ကို တစ်စုံတစ်ခုဂတိပြုတော်မူ၏။ ငါသည် ထိုအရာကို သင်တို့ထံသို့ စေလွှတ်မည်။ သို့သော်လည်း သင်တို့သည် ကောင်းကင်ဘုံမှ တန်ခိုးကို မခံမှီတိုင်အောင် ယေရှုလင်မြို့၌ နေကြဦးလော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ယေရှုကောင်းကင်ဘုံသို့ ပန်သွားတော်မူခြင်း

(မာ၊ 16:19-20; တမန်၊ 1:9-11)

⁵⁰ယေရှုသည် သူ၏တပည့်တော်တို့ကို ယေရှုလင်မြို့ပြင်သို့ ဦးဆောင်ခေါ်သွားပြီး ဗေသနီမြို့အနီးသို့ ရောက်တော်မူ၏။ ⁵¹ယေရှုသည် လက်နှစ်ဘက်ကို မြှောက်၍ တပည့်တော်တို့အားကောင်းကြီးပေးတော်မူ၏။ ယေရှုသည် သူတို့ကို ကောင်းချီးပေးနေစဉ်မှာပင် သူတို့အနီးမှ ခွဲခွာ၍ ကောင်းကင်ဘုံသို့ ဆောင်ယူခြင်းကို ခံတော်မူ၏။ ⁵²တပည့်တော်တို့သည် ယေရှုကို ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ကြပြီး ယေရှုလင်မြို့သို့ ပန်သွားကြ၏။ သူတို့သည် အလွန်ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာ ဖြစ်နေကြ၏။ ⁵³သူတို့သည် ဘုရားသခင်ကို ချီးမွမ်းလျက် ဗိမာန်တော်သို့ ရောက် မြဲရောက်ကြ၏။

License Agreement for Bible Texts

World Bible Translation Center

Last Updated: September 21, 2006

Copyright © 2006 by World Bible Translation Center

All rights reserved.

These Scriptures:

- Are copyrighted by World Bible Translation Center.
- Are not public domain.
- May not be altered or modified in any form.
- May not be sold or offered for sale in any form.
- May not be used for commercial purposes (including, but not limited to, use in advertising or Web banners used for the purpose of selling online ad space).
- May be distributed without modification in electronic form for non-commercial use. However, they may not be hosted on any kind of server (including a Web or ftp server) without written permission. A copy of this license (without modification) must also be included.
- May be quoted for any purpose, up to 1,000 verses, without written permission. However, the extent of quotation must not comprise a complete book nor should it amount to more than 50% of the work in which it is quoted. A copyright notice must appear on the title or copyright page using this pattern: "Taken from the HOLY BIBLE: EASY-TO-READ VERSION™ © 2006 by World Bible Translation Center, Inc. and used by permission." If the text quoted is from one of WBTC's non-English versions, the printed title of the actual text quoted will be substituted for "HOLY BIBLE: EASY-TO-READ VERSION™." The copyright notice must appear in English or be translated into another language. When quotations from WBTC's text are used in non-saleable media, such as church bulletins, orders of service, posters, transparencies or similar media, a complete copyright notice is not required, but the initials of the version (such as "ERV" for the Easy-to-Read Version™ in English) must appear at the end of each quotation.

Any use of these Scriptures other than those listed above is prohibited. For additional rights and permission for usage, such as the use of WBTC's text on a Web site, or for clarification of any of the above, please contact World Bible Translation Center in writing or by email at distribution@wbtc.com.

World Bible Translation Center

P.O. Box 820648

Fort Worth, Texas 76182, USA

Telephone: 1-817-595-1664

Toll-Free in US: 1-888-54-BIBLE

E-mail: info@wbtc.com

WBTC's web site – World Bible Translation Center's web site: <http://www.wbtc.org>

Order online – To order a copy of our texts online, go to: <http://www.wbtc.org>

Current license agreement – This license is subject to change without notice. The current license can be found at: <http://www.wbtc.org/downloads/biblelicense.htm>

Trouble viewing this file – If the text in this document does not display correctly, use Adobe Acrobat Reader 5.0 or higher. Download Adobe Acrobat Reader from: <http://www.adobe.com/products/acrobat/readstep2.html>

Viewing Chinese or Korean PDFs – To view the Chinese or Korean PDFs, it may be necessary to download the Chinese Simplified or Korean font pack from Adobe. Download the font packs from: <http://www.adobe.com/products/acrobat/acrrasianfontpack.html>